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Łowicz�|�Pierwszy�taki�protest�od�lat.�co�oznacza�dla�nauczycieli,�rodziców,�uczniów...�

Szkoły strajkują
prawie wszędzie
Choć wielu w to wątpiło niemal do końca, strajk pracowników oświaty stał się faktem. 
Rozpoczął się w poniedziałek 8 kwietnia, a kiedy się skończy – nie wie nikt. 
W szkołach i przedszkolach powiatu łowickiego udało się uniknąć organizacyjnego chaosu, 
w znacznej mierze także dlatego, że niewielu rodziców zdecydowało się przyprowadzić dzieci.

Większość nauczycieli jeszcze 
w niedzielę do godziny 21 spraw-
dzała wiadomości, licząc, że być 
może rząd porozumiał się z pro-
testującymi związkowcami – jed-
nak nadzieje na uniknięcie strajku 
z każdym dniem topniały. 

8 kwietnia strajkujący nauczy-
ciele przyszli do pracy zgodnie ze 
swoim normalnym planem zajęć, 
nie prowadzili jednak zajęć dy-
daktycznych i nie sprawują opieki 
nad uczniami.

W łowickich przedszkolach 
i szkołach było spokojnie i doty-
czy to wszystkich, a nie tylko tych, 
które – jak Przedszkole nr 7 czy 
Pijarskie Szkoły Królowej Pokoju 
– w ogóle nie przystąpiły do straj-
ku, i tych, które szczęśliwie miały 
na te dni zaplanowane dużo wcze-
śniej rekolekcje – tak było cho-
ciażby w Szkole Podstawowej nr 7 
czy w II LO.

Najtrudniej zająć się dzieckiem 
w wieku przedszkolnym, więc 
stosunkowo więcej – choć i tak 
niewiele, w porównaniu ze zwy-
kłym dniem – przyprowadzono 
do placówek przedszkolaków. Po-
mijając Przedszkole nr 7, które nie 
strajkowało oraz Przedszkole nr 
10, gdzie nie strajkowała blisko 
połowa nauczycieli, w pozosta-
łych miejskich przedszkolach po-
jawiały się co najwyżej pojedyn-
cze dzieci, nad którymi czuwały 
osobiście dyrektorki placówek. 
Pracowały też kuchnie, więc nie 
było możliwości, by dla któregoś 
z przyprowadzonych dzieci zabra-
kło obiadu. 

Rodzice często wyrażali swoje 
poparcie dla strajkujących przed-
szkolanek, mówiąc, że zostawili 
dzieci tylko dlatego, że nie mieli 
innej możliwości. – Popieram ich 
całkowicie, oni pracują nad przy-
szłością naszego społeczeństwa 
i należy im się za to wyższe wy-
nagrodzenie – mówiła Katarzyna 
Kreps, jedna z mam w Przedszko-
lu nr 3. – Nie mogę się pogodzić 
z tym, że rząd do takiej sytuacji 
dopuścił.

Niespodziewanym gościem 
w przedszkolach był w poniedzia-
łek rano burmistrz Krzysztof Jan 
Kaliński, który – podobnie jak 
nasi reporterzy – od rana spraw-
dzał, jak wygląda sytuacja i mógł 
odetchnąć z ulgą. 

Nieco inaczej niż w pozosta-
łych strajkujących placówkach 
było w Przedszkolu nr 10 „Pod 
świerkami”. Społeczna dyrek-
tor tej placówki Elżbieta Szni-
cel powiedziała nam, że na-
uczyciele, którzy nie podjęli 
protestu zapewnią zajęcia opie-
kuńcze i dydaktyczne w grupach 
do ostatniej godziny pracy przed-
szkola. Nauczyciele powiedzieli 
też, że nie widać wyraźnej róż-
nicy w ilości przyprowadzanych 
dzieci w porównaniu z innymi 
dniami.

– Nie wiedziałam, że przed-
szkole będzie strajkować, ale 
w razie co w pogotowiu jest bab-
cia, temat opieki nie jest problem 
– powiedziała nam Paulina Czu-
bik – Z jednej strony każdy chce 
by było lepiej i tu popieram na-
uczycieli, jestem daleka od oce-
niania ich negatywnie, raczej 
podchodzę do tej sprawy z dużą 
wyrozumiałością, ale popatrzymy 

na np. na nasze pielęgniarki – one 
też nie mają najlepiej.

Do specyfi cznej sytuacji doszło 
natomiast w przedszkolu w Beł-
chowie w gm. Nieborów. Tam ro-
dzice przyprowadzili aż 57 dzieci, 
podczas, gdy 100% kadry zde-
cydowało się na protest. Zajęcia 
opiekuńcze winna z nimi prze-
prowadzić dyrektor Bogusława 
Bachura, ale zgodnie z przepisa-

mi na jednego nauczyciela mak-
symalnie powinno ich przypadać 
25. Wobec zaistniałej sytuacji pra-
cownicy przedszkola zrezygno-
wali z przyłączenia się do strajku 
i wrócili do pracy.

W szkołach podstawowych 
w poniedziałek, poza kilkoma wy-
jątkami, w ogóle nie było dzieci, 
w niektórych tylko pojedyncze, 
też najczęściej na krótko.

– Bardzo się cieszę, że rodzice 
zrozumieli powagę sytuacji i nie 
przyprowadzili dzieci, co mogło-
by doprowadzić do chaosu – mó-
wiła nam Ewa Chudzyńska, dy-
rektor Szkoły Podstawowej nr 2.

W Zespole Szkół Ponadgimna-
zjalnych nr 2 na Blichu rano zjawi-
ło się kilkunastu uczniów, ale już 
ok. godz. 9. było ich tylko dzie-
sięciu. Jak wyjaśnił nam dyrektor  
Jerzy Zabost – z uczniami praco-
wało kilku nauczycieli w ramach 
konsultacji przed maturą, egzami-
nami zawodowymi i konkursami. 
Nie były to zajęcia dydaktyczne 
ani opiekuńcze. Przypomnijmy, 
że do szkoły tej uczęszcza ok. 600 
młodych ludzi.

Dyrektor Zabost w rozmowie 
z nami przyznał, że w poniedzia-
łek wśród nauczycieli atmosfera 
była bardzo zła. – Wszyscy liczyli, 
że jednak dojdzie do porozumie-
nia i strajku nie będzie. Nauczy-
ciele są rozgoryczeni, bo z jednej 
strony rząd chce wydać 11 mld na 
dodatkowe emerytury na emery-
tów, którzy w ogóle się o nie nie 
upominali, nie strajkowali, nie wy-

chodzili na ulice, a w sobotę Jaro-
sław Kaczyński zapowiada dopła-
ty do każdej sztuki trzody po 100 
zł i każdej krowy po 500 zł – to 
ostatnie zostało odebrane wyraź-
nie jak policzek w twarz i jeszcze 
bardzo popsuło nastroje. Sytuacja 
nie jest dobra, nie wiem, jak długo 
potrwa strajk, w szkołach pracują 
nauczycielskie małżeństwa, one 
dołączając się do strajku najmoc-
niej w swojej kieszeni odczują ten 
protest, a przecież trzeba żyć, jeść, 
robić opłaty. 

nie wszyscy strajkują
Nie strajkowała na przykład 

Szkoła Podstawowa w Dąbkowi-
cach Dolnych (gmina Łowicz), 
gdzie odbywały się normalne za-
jęcia i próbny egzamin ósmokla-
sisty. – Nasza szkoła nie bierze 
udziału w strajku.  str. 6
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wielka muzyka
na wielki tydzień
– haydn i Zelnik u pijarów. str. 24

ratusz kupił teren
dzikiego parkingu
przy koziej. str. 20

bez strachu
przed e-receptami
– u dr Tworka dają przykład. str. 9

reKlAmA

solidarnoŚĆ 
naUczycielska

jest�jedynym�związkiem,�
który�zgodził�się�na�rządowe�
propozycje�i�odstąpił�
od�strajku.�–�Każdy�nauczyciel�
musi�rozważyć�we�własnym�
sumieniu,�czy�przystąpić�
do�strajku�z�zNP�
–�mówi�nam�Karina�Wójcik,�
przewodnicząca�Solidarności�
Nauczycielskiej�na�powiat�
łowicki�i�nauczycielka�
w�Szkole�Podstawowej�
w�Kocierzewie�Płd.�

W�szkołach�
pracują�
nauczycielskie�
małżeństwa,�
one�najmocniej�
w�swojej�kieszeni�
odczują�ten�
protest,�a�przecież�
trzeba�żyć,�jeść,�
robić�opłaty.�

Poniedziałkowy poranek rozpoczął się w Przedszkolu nr 4 
w Łowiczu�od�wywieszenia�plakatu�o�przystąpieniu�do�strajku.
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komitet strajkowy w Szkole Podstawowej nr 4 w Łowiczu,�po�środku�jego�przewodnicząca�
–�marta�matuszewska.�
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kRONikA POLiCyJNA |�29.03.2019–�5.04.2019

NASi DZieNNikARZe DO WASZeJ DySPOZyCJi 
OD 8.30 DO 15.30
telefon�redakcyjny 535 455 336�
e-mail:�agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info
agnieszka antosiewicz

Julianów�|�Przyczyną�pożaru�było�zwarcie�instalacji�

Szczęście w nieszczęściu, 
że zapaliło się za dnia
Trzy zastępy straży pożarnej przyjechały gasić
pożar domu jednorodzinnego, do którego doszło 
w piątek, 5 kwietnia, około 13.00 w Julianowie 
w gminie Nieborów. – Szczęście w nieszczęściu, 
że zapaliło się w ciągu dnia, a nie w nocy, 
bo by się można od dymu już nie obudzić 
– komentuje właściciel domu Stanisław Sosnowski.

Prawdopodobną przyczyną 
pożaru było zwarcie w instalacji 
elektrycznej w pokoju na parte-
rze budynku. Pożar zauważył jako 
pierwszy jeden z sąsiadów, nie-
długo później mężczyzna samot-
nie zamieszkujący dom. W cza-
sie, kiedy doszło do pożaru, nie 
było go w domu, prowadził prace 
porządkowe nieopodal, w gospo-
darstwie. 

Najpierw podjął próbę samo-
dzielnego gaszenia ognia, ale tem-

peratura była zbyt wysoka, by 
mógł wejść za próg domu. Jeden 
z sąsiadów zawiadomił straż po-
żarną. 

– Jak wywaliły szyby od tem-
peratury, to widziałem, że jest źle. 
Dobrze, że nikomu nic się nie sta-
ło – powiedział nam właściciel. 

Na miejsce zadysponowa-
na została jednostka OSP Bed-
nary oraz dwa zastępy JRG stra-
ży zawodowej z Łowicza. Pożar 
został szybko opanowany – za-
nim jeszcze zdążył się wydostać 
poza pomieszczenie na parterze. 
Spaleniu uległy m.in. stare meble, 
telewizor, fotel itp. – wszystko, 
co było zgromadzone w tym po-
koju. 

– Poważnych strat nie ma, ale 
cały dom teraz śmierdzi dymem 
– komentuje Stanisław Sosnow-
ski. Niektóre ze sprzętów do-
mowych, nawet tych na piętrze 
oraz z innych pomieszczeń, trze-
ba będzie pewnie wyrzucić – 

właśnie ze względu na smród 
spalenizny. 

– Koszta będą, ale da się jakoś 
radę. Samemu mieszkam, to wiel-
kich wymagań nie mam. Najważ-
niejsze, że żyję – mówi pan Stani-
sław. 

marcin
kUcHarski

marcin.kucharski@lowiczanin.info

Z policji�|�zatrzymane�prawa�jazdy

Za szybko w Krępie
Do dwóch zatrzymań piratów 

drogowych doszło w niedzielę 
31 marca. Najpierw, o godzinie 
7.40, na ulicy Poznańskiej w Ło-
wiczu zatrzymany został 29-let-
ni mieszkaniec miasta, kierują-
cy Oplem. Jechał on 114 km/h 
w obszarze zabudowanym. Dru-
gi kierowca został zatrzymany 
w Krępie (gmina Domaniewice), 
gdzie jechał 120 km/h przy do-

puszczalnych 50 km/h. Również 
w Krępie na na drodze krajowej 
nr 14, tyle że 2 kwietnia, zatrzy-
many został 66-letni mieszkaniec 
Skierniewic, który jechał Fordem 
Mondeo 105 km/h przy dozwolo-
nych 50. 

W takich przypadkach prawo 
jazdy zatrzymywane jest na 3 mie-
siące. Kierowcy są też oczywiście 
karani mandatami.  tm

Trzcianka |�Wypadek�na�skrzyżowaniu�

Potrącona 81-letnia 
rowerzystka
Do groźnego wypadku 
doszło w czwartek 4 kwietnia 
w godzinach popołudniowych 
na skrzyżowaniu drogi 
wojewódzkiej nr 704 
z drogą lokalną w Trzciance 
w gminie Łyszkowice. 
81-letnia rowerzystka trafi ła 
do szpitala w Łodzi.

Z ustaleń policji wynika, że 
wspomniana rowerzystka, miesz-
kanka gminy Łyszkowice, jecha-
ła drogą wojewódzką i na skrzy-
żowaniu skręcała w lewo. W tym 
samym kierunku jechał Ford 
Transit, którym kierował 28-let-
ni mieszkaniec pow. kieleckiego. 
Do potrącenia rowerzystki doszło 
podczas wyprzedzania. – Na tę 
chwilę nie przesądzamy o winie. 
Policjanci ustalają okoliczności 

i przyczyny wypadku – powie-
działa nam rzecznik KPP Łowicz 
podkom. Urszula Szymczak. 

Czy można wyprzedzić rower 
na skrzyżowaniu? Zgodnie z art. 
24 kodeksu drogowego zabrania 
się wyprzedzania pojazdu silni-
kowego na skrzyżowaniu, z wy-
jątkiem skrzyżowania o ruchu 
okrężnym lub na którym ruch jest 
kierowany. Rower nie należy do 
pojazdów silnikowych, więc pra-
wo nie zabrania wyprzedzania ro-
werzysty na jakimkolwiek skrzy-
żowaniu. Często jednak zdarza 
się, że rowerzyści nie sygnalizują 
zamiaru skrętu w lewo, bądź robią 
to zbyt późno i tym samym wjeż-
dżają wprost pod koła wyprzedza-
jącego ich samochodu. Jak było 
tym razem, ustalić mają policjan-
ci z dochodzeniówki. Uczestnicy 
zdarzenia byli trzeźwi. mak 

Łyszkowice |�Policja�zatrzymała�4�osoby�podejrzewane�o�włamanie�oraz�pasera

19-letni włamywacze w rękach policji 
Cztery osoby usłyszały zarzut 
kradzieży z włamaniem, 
a kolejna zarzut paserstwa 
w związku z włamaniem 
do samochodu 
zaparkowanego na drodze 
technicznej autostrady A2 
przy węźle Łyszkowice. 
Wszyscy to 19-latkowie
z powiatu łowickiego: 
czterech mężczyzn 
i kobieta.

Do zdarzenia doszło w nocy 
z wtorku na środę, z 2/3 kwiet-
nia. Policjanci ruchu drogowego 
patrolujący ten rejon zobaczy-
li zaparkowanego Fiata Pandę, 
który posiadał ślady włamania. 
Zainteresowali się samochodem 
sprawiającym wrażenie porzuco-

nego. Pojazd został odholowany 
na policyjny parking. 

Śledczy skontaktowali się 
z właścicielem samochodu i uzy-
skali od niego informację, że wła-

ściciel pozostawił na drodze tech-
nicznej zamknięty samochód, 
udając się w dalszą podróż innym 
pojazdem. W tym czasie niezna-
ni sprawcy włamali się do samo-
chodu i ukradli używane elementy 
serwerowni komputerowej. 

Działania kryminalnych dopro-
wadziły do ustalenia osób mogą-
cych mieć związek z tą sprawą. 
3 kwietnia zatrzymano pierwsze-
go podejrzewanego, w następnych 
dniach kolejnych. Łącznie zarzuty 
usłyszało 5 osób, czterech męż-
czyzn oraz kobieta, która jest po-
dejrzewana o współudział w prze-
stępstwie. 

Cztery osoby usłyszały zarzut 
kradzieży z włamaniem, ostatni 
z mężczyzn zarzut paserstwa. To 
u niego bowiem policjanci pod-
czas przeszukania znaleźli część 

skradzionego łupu. Mienie w ca-
łości zostało odzyskane. Prokura-
tor Rejonowy w Łowiczu zasto-
sował wobec podejrzanych dozór 
policyjny. 

To jednak nie koniec: podczas 
swoich działań policjanci zauwa-
żyli na dachu budynku, w którym 
mieszkał jeden z 19-latków, cha-
rakterystyczne panele fotowolta-
iczne. Okazało się, że zostały one 
skradzione z bilboardu znajdu-
jącego się przy autostradzie A2. 
Dlatego też mężczyzna usłyszał 
jeszcze jeden zarzut kradzieży, 
a mianowicie 4 paneli fotowolta-
nicznych o wartości ponad 1 tys. 
złotych. Dwa z nich znajdowały 
się już na dachu jego budynku. Za 
kradzież z włamaniem grozi kara 
do 10 lat więzienia, zaś za paser-
stwo do 5 lat więzienia.  opr. mak 

Dwa spośród 4 paneli 
fotowoltanicznych�o�wartości�
ponad�1�tys.�złotych�były�już�
zamontowane�na�dachu�domu�
jednego�z�19-latków.�

Michałówek�|�droga�krajowa�70

Było blisko tragedii
Samochód osobowy 
i ciężarówka z naczepą 
zderzyły się czołowo 
1 kwietnia na drodze 
z Łowicza do Skierniewic, 
na wysokości Michałówka 
(patrząc od strony Łowicza 
– za rondem z węzłem 
autostrady). Do szpitala 
została zabrana kierująca 
osobówką.

Około godziny 12.30 od stro-
ny Skierniewic jechała Fordem 
Focusem 43-letnia mieszkanka 
powiatu łowickiego, zaś od stro-
ny Łowicza 43-letni mieszkaniec 
Skierniewic, prowadzący TIR-
-a. Policja jeszcze ustala przyczy-
ny i przebieg zdarzenia. Według 
wstępnych ustaleń to kierująca 
Fordem zjechała na przeciwległy 
pas, ale nie jest to jeszcze pewne. 
Oboje kierujący byli trzeźwi.

Kierujący ciężarówką nie do-
znał żadnych obrażeń i o wła-
snych siłach wyszedł z pojazdu, 
który pozostał na drodze. Kobie-
ta kierująca Fordem została nato-
miast uwięziona w zniszczonym 
pojeździe, zachowując przy tym 
przytomność. Wydostali ją na ze-
wnątrz strażacy, używając do tego 
noszy. Wcześniej przy pomocy 
narzędzi hydraulicznych wycięli 
do niej dostęp. 

Po udzieleniu pierwszej pomo-
cy i wsparcia psychicznego, po-
szkodowana została przekazana 
pod opiekę ZRM, który zabrał 
ją do szpitala w Skierniewicach, 
gdzie pozostała.

Na czas trwania służb nieprze-
jezdny był ten fragment drogi, co 
spowodowało, że w obu kierun-
kach drogi szybko powstały duże 
korki. W miarę opanowania sytu-
acji udało się puścić ruch waha-
dłowo.  tm 

W wypadku poszkodowana została kobieta jadąca�Fordem.�

�29� marca� doszło� do� kolizji�
dwóch� samochodów� na� parkingu�
centrum� handlowego� Premium�
Park� w� łowiczu.� Kierowca� Forda�
Focusa�podczas�cofania�nie�zauwa-
żył�Fiata�Punto.�do�szpitala�na�ob-
serwację�trafi�ła�39-letnia�pasażerka�
jednego�z�samochodów,�która� jest�
w� ciąży,� na� szczęście� nie� doznała�
żadnych�groźnych�obrażeń.�

�31� marca� ok.� godz.� 16.00� po-
licjantów� wezwano� do� awantury�
w�jednym�z�domów�w�gminie�Niebo-
rów.�okazało�się,�że�24-letni�mężczy-
zna�pobił�blisko�dwukrotnie�starsze-
go� kompana,� z� którym� wcześniej�
pił� alkohol.� zatrzymanemu� grozi�
do�2�lat�pozbawienia�wolności,�po-
szkodowany�ma�obrażenia�twarzy.

�2� kwietnia� o� godz.� 10.12� PSP�
w� łowiczu� ugasiła� pożar� kontene-
ra�na�makulaturę�na�parkingu�kurii�
diecezjalnej� przy� Starym� rynku�
w� łowiczu.� zdaniem� jednego� ze�
świadków,� doszło� do� celowego�
zaprószenia�ognia.�W�miejscu� tym�
dość�często� zbierają� się� ludzie� za-
kłócający�spokój,�chociaż�pożarów�
wcześniej�nie�odnotowywano.

�Straż� pożarna� w� ostatnich� ty-
godniach�zmagała�się�z� falą�poża-
rów� traw� i� poszycia� leśnego.� tylko�
2� kwietnia� PSP� w� łowiczu� odno-
towała� 5� takich� interwencji.� Wiele�
z� nich� to� niestety� efekt� celowego�
wypalania�traw�przez�ludzi.

�4� kwietnia� policja� otrzy-
mała� od� pracowników� moder-

nizujących� drogę� zgłoszenie�
o� leżącym� na� dachu� przy� drodze�
wojewódzkiej� nr� 703� pomiędzy�
chruślinem� a� Piotrowicami� sa-
mochodzie� Ford� mondeo.� Pojazd�
znajdował� się� częściowo� na� pra-
wym� pasie� ruchu,� a� częściowo�
na� poboczu.� Policjanci� ustalili,�
że�należy�do�45-letniego�mieszkań-
ca� łowicza.� mężczyzna� przyznał,�
że�3�kwietnia�ok.�godz.�23.00�stracił�
panowanie�nad�samochodem�i�da-
chował.�został�ukarany�mandatem�
i�punktami�karnymi�za�jazdę�z�pręd-
kością�niedostosowaną�do�warun-
ków�na�drodze.�

�4� kwietnia� po� godz.� 16.00� na�
A2�na�wysokości�dzierzgówka�do-
szło�do�wypadku,�podczas�którego�

30-letni� mieszkaniec� woj.� pomor-
skiego�kierując�Volkswagenem�to-
uranem�nie�dostosował�odległości�
między�pojazdami�i�doprowadził�do�
zderzenia�z�Fiatem�ducato,�którym�
kierował�45-latek�z�powiatu�gorzow-
skiego.� Poszkodowana� 24-letnia�
pasażerka� Volkswagena� trafi�ła� do�
szpitala�w�Skierniewicach.�Kierowcy�
byli�trzeźwi.�

�5�kwietnia�o�godz.�10.45�na�ul.�
Sikorskiego� w� łowiczu� doszło� do�
kolizji�drogowej�podczas�włączania�
się� do� ruchu.� Kierujący� samocho-
dem� Volvo� nie� ustąpił� pierwszeń-
stwa�przejazdu�kierującemu�Suzuki�
Swift� 20-letniemu� mieszkańcowi�
powiatu�łowickiego.�uczestnicy�byli�
trzeźwi.�

Pożar został szybko opanowany.�Spaleniu�uległy�m.in.�stare�meble,�
telewizor,�fotel�itp.
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Aktualności
Nieborów�|�Gmina�ma�dość�śmieci�przy�drogach�i�w�lasach

Śmiecisz? Nagra Cię kamera, 
a policja wręczy mandat

Wójt gminy Nieborów Ja-
rosłąw Papuga na ostatniej se-
sji Rady Gminy powiedział, że  
w ostatnich dniach ekipa remonto-
wa wspomagana przez osoby, któ-
rym sąd zasądził prace społecznie 
użyteczne, zajmowała się wiosen-
nym sprzątaniem terenu gminy.  
W swoich pracach koncentrowa-
ła się głównie na terenach bezpo-
średnio przylegających do gmin-

nych dróg. Jak podkreślił wynik 
tych prac porządkowych jest prze-
rażający – śmieci przy drogach 
zebrano bardzo dużo. A najgor-
sze przyszło kilka dni później, gdy 
okazało się że wysiłki gminy po-
szły na marne, bo w wysprząta-
nych miejscach pojawiły się nowe 
śmieci. Dla przykładu wymienił 
drogę łączącą Nieborów z drogą 
krajową nr 70.

Wójt zapowiedział więc, że 
szukając rozwiązania proble-
mu nielegalnego pozbywania 
się śmieci postanowił o zaku-
pie fotopułapki, czyli kamery  
w obudowie odpornej na czynniki 
zewnętrzne, która będzie umiesz-
czana w sąsiedztwie miejsc gdzie 
śmieci są często wyrzucane. Je-
śli uda się uwiecznić osobę, która 
się ich pozbywa, zdjęcia lub film, 

zostaną przekazane policji, która 
zajmie się odszukaniem sprawy  
i jego ukaraniem.

Zakupiona przez gminę fotopu-
łapka nie należy do tanich, koszto-
wała ok. 1,4 tys. zł, co przekłada 
się też na jakość obrazu i możli-
wość jego obróbki i uzyskania po-
większenia, np. w celu odczytania 
numerów z tablic rejestracyjnych 
samochodów.  tb

Łowicz�|�Niedziela�Palmowa

Spotkanie młodzieży  
na Starym Rynku
W Niedzielę Palmową,  
14 kwietnia, na Starym 
Rynku w Łowiczu, 
odbędzie się spotkanie 
młodzieży diecezji łowickiej 
w ramach Światowych Dni 
Młodych w Diecezjach.

Jak zapowiadają organizatorzy, 
będzie to czas wspólnej modli-
twy, zatrzymania się nad tajemni-
cą wydarzeń z Ostatniej Wiecze-
rzy, a także spotkania z biskupem 

ordynariuszem diecezji łowickiej. 
Uwieńczeniem wydarzenia bę-
dzie uroczysta msza św. z liturgią 
Niedzieli Palmowej odprawiona w 
katedrze przez ks. bpa Andrzeja F. 
Dziubę. 

Oto szczegółowy program spo-
tkania: godz. 10. – zawiązanie 
wspólnoty, 10.20– inscenizacja 
„Ostatnia Wieczerza”, 11– uwiel-
bienie, 11.30 – rozpoczęcie liturgii 
Niedzieli Palmowej, 12. – Eucha-
rystia. Po mszy świętej konkurs 
palm.  ljs

Stary Rynek�|�Atrakcje�przed�Świętami

Kiermasz Wielkanocny  
już w weekend
W najbliższy weekend  
13 i 14 kwietnia na Starym 
Rynku w Łowiczu,  
już po raz drugi, odbędzie 
się w naszym mieście 
Kiermasz Wielkanocny  
z wieloma atrakcjami.

Wcześniej powróci nań mierzą-
ca około 4 metry ledowa pisanka  
z łowickimi wzorami, a świątecz-
ne dekoracje pojawią się na obu 
łowickich rynkach.

W najbliższą sobotę i niedzie-
lę w godz. od 12 do 18 na Starym 
Rynku na wszystkich będzie cze-
kało wiele atrakcji. Pojawią się 
stoiska, na których będzie można 
kupić regionalne wyroby ludowe, 
ozdoby i tradycyjne przysmaki na 
świąteczny stół.

Jarmark rozpocznie się w so-
botę o godz. 12 od powitania go-

ści i degustacji babki świątecznej. 
Pół godziny później rozpocznie 
się koncert „Przyśpiewki Śląskie” 
z Trio Grzegorza Płonki. Około 
godz. 15 będzie można obejrzeć 
spektakl komediowy Teatru Kul-
ka i spotkać się z clownem.

Podczas dwudniowego jarmar-
ku zaplanowano też wiele warsz-
tatów, w trakcie których będą 
tworzone m.in. stroiki i kartki 
świąteczne. Przygotowana zosta-
nie też strefa animacji dla dzieci  
z dmuchanym placem zabaw, 
konkurencjami sportowymi oraz 
konkursami z nagrodami. 

Kierownik miejskiego biura 
kultury Michał Zalewski powie-
dział nam, że podobnie jak pod-
czas przygotowania ostatniego 
Kiermaszu Bożonarodzeniowego, 
tak i teraz zdecydowano się po-
wierzyć organizację jarmarku fir-
mie zewnętrznej.  aa 

Łowicz�|�Kościół

Droga krzyżowa przejdzie 
ponownie ulicami miasta
Już w najbliższy piątek, 
12 kwietnia,  
przez ulice Łowicza 
tradycyjnie przejdzie 
droga krzyżowa.

Wierni wyruszą z krzyżem  
o godz. 19.30 ze Starego Rynku 
i udadzą się do kościoła Chrystu-
sa Dobrego Pasterza na Bratko-

wicach. W tym roku za liturgię  
i rozważania podczas nabożeń-
stwa odpowiadać będą księża  
z parafii pw. Św. Ducha. 

Tak jak co roku, krzyż pomię-
dzy poszczególnymi stacjami 
nieść będą przedstawiciele róż-
nych grup zawodowych i społecz-
nych, tak duchowni, jak i świec-
cy, a wśród nich przedstawiciele 
władz samorządowych.  tm

Łowicz�|�Przestępstwo�akcyzowe�

Lewe papierosy w sklepie
w centrum miasta

150 paczek papierosów bez 
znaków polskiej akcyzy znaleź-
li w sklepie przy ul. Zduńskiej 
w Łowiczu policjanci wspólnie  
z funkcjonariuszami Krajowej 
Administracji Skarbowej. War-
tość uszczuplenia Skarbu Pań-
stwa z tytułu niezapłaconego po-

datku akcyzowego oszacowano 
na ponad 2,5 tys. zł. Jak informu-
je rzecznik KPP Łowicz podkom. 
Urszula Szymczak, policjanci zaj-
mujący się zwalczaniem przestęp-
czości gospodarczej ustalili, że w 
jednym ze sklepów na terenie Ło-
wicza mogą znajdować się wyro-

by tytoniowe bez polskich znaków 
akcyzy. Wspólne działania prze-
prowadzone na przełomie marca 
i kwietnia w sklepie należącym 
do kutnowskiej firmy potwierdzi-
ły wcześniejsze ustalenia. Podczas 
przeszukania znaleziono „lewe” 
papierosy. Łącznie zostało zabez-
pieczonych 150 paczek papierosów. 

Właściciel firmy, 38-latek  
z Kutna, odpowie za wykrocze-
nie skarbowe dotyczące posiada-
nia wyrobów akcyzowych, za co 
grozi grzywna (z kodeksu karno-

-skarbowego) nawet kilkakrotnie 
przewyższająca wysokość uszczu-
plenia podatku akcyzowego. 

W jaki sposób policjanci ustali-
li sklep, w którym później znaleźli 
„lewe” papierosy policja nie ujaw-
nia. Nie były to jednak pierwsza 
tego typu akcja łowickiej policji 
i funkcjonariuszy KAS, mają też 
być kolejne. W ostatnich miesią-
cach towary bez akcyzy były znaj-
dowane m.in. na stoisku na targo-
wisku oraz w jednym ze sklepów 
tam działających.  mak 

Zabostów Mały |�Nocna�kolizja�

Scanią zaczepił Mercedesa
Do nietypowej kolizji drogowej 

doszło w nocy z 9 na 10 kwietnia, 
o godzinie 1.40 na drodze krajo-
wej nr 92 w okolicach Zabostowa 
Małego. Ciężarowa Scania „za-
czepiła” ciężarowego Mercedesa 
oraz spowodowała uszkodzenia 
znaków drogowych. 

47-letni kierowca Scanii z na-
czepą, mieszkaniec Olsztyna, nie 
zachował należytej ostrożności  
i podczas wyprzedzania najpierw 
zaczepił ciężarowego Mercede-

sa z naczepą, a po chwili uszko-
dził dwa znaki drogowe znajdu-
jące się na wysepce rozdzielającej 
pasy ruchu. Mercedesem kierował 
47-letni mieszkaniec Warszawy. 
Bezpośrednio po zdarzeniu ruch 
na drodze odbywał się wahadło-
wo. 

Uczestnicy kolizji byli trzeźwi. 
Kierowca Scanii został ukarany 
mandatem za jazdę z prędkością 
nie zapewniającą panowania nad 
pojazdem.  mak 

Gmina Łowicz�|�Pożar�udało�się�ugasić,�ale�było�groźnie�

Kto podpalił sosnowy las?
Pięć jednostek straży pożar-

nej (dwa zastępy JRG z Łowicza, 
OSP Pilaszków, Bocheń i Ostrów) 
gasiło w środę, 10 kwietnia przed 
południem, pożar młodnika so-
snowego w okolicach Rydwanu. 
Pożar udało się ugasić w zarod-
ku, spłonęło pokrycie gleby na 
powierzchni ok. 4 arów. Jak się 
jednak okazało przyczyną pożaru 
mogło być podpalenie. 

– Najwyraźniej chyba kogoś 
łapy świerzbią. Gdyby nie szybkie 
powiadomienie i szybka interwen-
cja straży byłoby różnie. Obejmie-
my ten teren monitoringiem – po-
wiedział nam w ostrych słowach 
szef powiatowych struktur stra-
ży pożarnej oraz leśnik z zawodu 
Jacek Chudy. Oficjalnie strażacy 
do raportu wpisali jednak „nie-

znaną przyczynę”, ponieważ nie 
udało się znaleźć śladów, które 
by jednoznacznie i bez wątpliwo-

ści wskazywały, że było po umyśl-
ne, bądź też nieumyślne podpale-
nie. Podejrzenie podpalenia jest 

tym bardziej uzasadnione, że był 
to już drugi nieduży pożar w tym 
rejonie. 

Leśnicy zamierzają jednak 
baczniej przyglądać się temu tere-
nowi oraz zapowiadają zamonto-
wanie w tym rejonie tzw. fotopuła-
pek. – Akurat mamy dwie wolne. 
Znajdziemy odpowiednie miejsce 
i zamontujemy – zapowiadają. 
Oczywiście nie zdradzają miejsca 
zamontowania fotopułapek oraz 
terminów, kiedy tego dokonają. 
Samo urządzenie nie jest łatwo 
zlokalizować. Jest ono w barwach 
maskujących, a leśnicy mówią, że 
„mamy swoje sposoby, żeby nie 
było fotopułapki widać”. 

Tym razem paliło się w leśnej 
otulinie zbiornika wodnego. Drze-
wa zostały tam posadzone ok. 13 
lat temu w ramach tzw. rekulty-
wacji terenu po części żwirowni. 
– Obawiam się, że trzeba będzie 
te 4 ary młodnika wyciąć, bo i tak 
uschnie – uważa Chudy.  mak 

Łowicz |�Właściciel�zauważył�kradzież�następnego�dnia�

Trzy motocykle skradzione z garażu
Unikatowe i cenne 
motocykle Indian Scout 
Bobber, Ducati xDiavel S, 
BMW R 1200 GS zostały 
skradzione w nocy  
z 3 na 4 kwietnia z garażu 
w okolicach marketu 
Intermarché  
na Bratkowicach.

Właściciel, mieszkaniec Łowi-
cza, zauważył kradzież następne-
go dnia, kiedy poszedł do garażu, 
by zabrać jedną z maszyn, by do-
konać przeglądu przed sezonem 
motocyklowym. Kradzież zosta-
ła zgłoszona na policję. Ponadto 
właściciel motocykli oraz środo-

wisko motocyklistów próbują na 
własną rękę rozpropagować zdję-
cia maszyn z prośbą o informacje, 
które mogą przyczynić się do od-
nalezienia pojazdów. – Wrzuca-
my zdjęcia na fora motocyklowe, 
nie tylko polskie. Jesteśmy wstrzą-
śnięci tym, co się stało – powie-
dział nam łowicki motocyklista, 

znajomy poszkodowanego. Post 
właściciela motocykli został udo-
stępniony ponad 16 tysięcy razy – 
głównie przez motocyklistów, ale 
nie tylko. Do tego należy doliczyć 
wielokrotne udostępnienia infor-
macji podanej przez media oraz 
również facebookowy profil Ko-
mendy Powiatowej Policji. 

Warto przy tym zwrócić uwagę, 
że jeden ze skradzionych motocy-
kli był bardzo charakterystyczny, 
chodzi o Indian Scout Bobber. – 
W Polsce są prawdopodobnie tyl-
ko trzy takie maszyny. Moim zda-
niem to musiała być kradzież na 
zamówienie albo za granice Pol-
ski, bo nawet w częściach tego się 
anonimowo nie sprzeda. Środowi-
sko motocyklistów jest wyczulone 
na takie sprawy – uważa łowicki 
motocyklista. Na tę chwilę wiado-
mo tylko tyle, że ślad po motocy-
klach zaginął. 

Świadków zdarzenia poszuku-
je też policja. – Osoby, które wie-
dzą coś na ten temat proszone są 
o kontakt z policją pod numerem 
telefonu 46 830-95-00 – apelu-
je rzecznik prasowy KPP Łowicz 
podkom. Urszula Szymczak. Tele-
fon czynny jest całą dobę.  mak 

Nieduży pożar w tym rejonie był również kilka dni temu,�stąd�też�
podejrzenie�podpalenia.�
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Oto dwa najbardziej charakterystyczne�spośród�skradzionych�
motocykli.�Policja�nadal�nie�wpadła�na�ślad�włamywaczy.�
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Aktualności
Łowicki NZOZ dr. Tworka
świetnie sobie radzi
z wydawaniem e-recept. str. 9

reKlAmA

reKlAmA

Łowicz |�coroczna�regulacja�wysokości�spółdzielczych�czynszów�

Są podwyżki, ale w różnej wysokości
Od początku kwietnia 
dla mieszkańców 78  
ze 123 bloków Łowickiej 
Spółdzielni Mieszkaniowej 
wzrosły opłaty 
eksploatacyjne, będące jedną 
z części składowych czynszu.

Podwyżki tej opłaty będą wy-
nosiły od 1 do 39 groszy za metr 
kwadratowy mieszkania, najwię-
cej w bloku nr 6 na Bratkowicach.

W przypadku pozostałych blo-
ków, gdzie opłata eksploatacyjna 

została wyliczona na tym samym 
poziomie lub odnotowano jej spa-
dek, oszczędności z tego tytułu 
zostaną zaliczone w poczet rozli-
czenia kosztów centralnego ogrze-
wania, co zwyczajowo następuje 
we wrześniu. 

Oprócz tego od początku maja 
nastąpić ma podwyżka opłaty 
na tzw. fundusz termomoderni-
zacyjny. Dotyczy ona łącznie 94 
bloków już docieplonych oraz 
bloku nr 2 na osiedlu Starzyń-
skiego, który ma być docieplony 

w tym roku. Wzrost nastąpi z 80 
do 90 groszy za m2 mieszkania. 
Bez zmian pozostaje natomiast 
tzw. odpis na fundusz remonto-
wy. 

Największy wzrost, który do-
tyczy mieszkańców bloku nr 6 
na Bratkowicach, spółdzielnia 
tłumaczy koniecznością pokry-
cia różnicy pomiędzy odczytami 
z wodomierzy w mieszkaniach 
oraz wodomierza na bloku oraz 
wyższym zużyciem energii elek-
trycznej pobieranej z tzw. czę-

ści wspólnej. Na to miał wpływ 
remont balkonów na tym bloku  
i używanie spawarek. 

Warto zwrócić uwagę, że od 
początku kwietnia wzrosły w Ło-
wiczu o 5 złotych od osoby opła-
ty za odbiór śmieci. Dotyczą one 
wszystkich mieszkańców – nie 
tylko spółdzielczych bloków. De-
cyzją władz miasta koszty odbio-
ru odpadów zwiększone zostały 
o 5 zł od osoby w przypadku od-
padów segregowanych oraz o 8 zł 
w przypadku odpadów zmiesza-

nych. Lokatorzy spółdzielni trak-
towani są jako ci, którzy śmieci 
segregują, chyba że sami zade-
klarowali inaczej. 

Oprócz tego w maju można 
spodziewać się kolejnej podwyż-
ki opłat, a mianowicie cen energii 
cieplnej dostarczanej przez Za-
kład Energetyki Cieplnej w Ło-
wiczu. Tutaj jednak procedury 
wprowadzenia zmian w taryfach 
są dużo bardziej skomplikowa-
ne. ZEC najpierw musiał wystą-
pić o zatwierdzenie nowych taryf 

do Urzędu Regulacji Energety-
ki. Decyzji w tej sprawie spółka 
jeszcze nie otrzymała i na dobrą 
sprawę nie wiadomo kiedy i czy 
w ogóle otrzyma. Procedowanie 
w URE trwa nawet kilka miesię-
cy. 

Ponadto nie wiadomo czy po-
tencjalne podwyżki ZEC bezpo-
średnio przełożą się na podwyżki 
dla lokatorów – a to ze względu 
na metodę rozliczania zużycia 
ciepła przez spółdzielnię (zalicz-
kowanie i rozliczenie kosztów raz 
w roku). – Zawsze jest to sporo 
liczenia i staramy się tak to skal-
kulować, żeby wysokość zaliczek 
była taka sama lub niedużo wyż-
sza – dowiedzieliśmy się w spół-
dzielni.  mak 

RZuT OkieM |�Po�KilKu�lAtAch�W�Końcu�bezPieczNieJ

Na betonowym moście 
na Zielkówce, położonym�za�

lasem�miejskim�na�granicy�miasta�
i�gminy�łowicz�(przedłużenie�ulicy�
łyszkowickiej),�w�końcu,�po�kilku�

latach�pojawiły�się�barierki.�
te,�które�były�na�moście�wcześniej�

zainstalowane,�najprawdopodobniej�
padły�łupem�złomiarzy�–�wycięto�

je�przy�betonowej�nawierzchni.�
brak�barierek�nie�sprzyjał�

bezpieczeństwu,�skarżyli�się�na�
to�zarówno�rodzice�dzieci,�jak�
i�kierowcy.�Przez�pewien�czas�
problemem�było�ustalenie�do�
którego�samorządu�formalnie�

obiekt�należy,�ostatecznie�poprawę�
bezpieczeństwa�wzięła�na�siebie�

gmina�łowicz. tb

Zarząd Dróg
80 worków 
śmieci  
z jednej drogi

Pracownicy Powiatowego Za-
rządu Dróg Publicznych w zależ-
ności od warunków pogodowych 
prowadzą prace porządkowe 
wzdłuż najważniejszych dróg po-
wiatu łowickiego. Natomiast 
tam, gdzie wiosenne porządki 
się zakończyły, dały smutny wy-
nik. – Tylko na drodze pomiędzy 
Nieborowem a Kompiną śmie-
ciami zapełniono aż osiemdzie-
siąt 120-litrowych worków. Było 
ich najwięcej między Bednarami 
a mostem na Bzurze – powiedzia-
ła nam dyrektor PZD Anna Ga-
jek-Sarwa, podkreślając, że nie 
chodzi o pojedyncze śmieci przy-
padkowo wyrzucone z aut, ale  
o celowo porzucone przy drodze 
torby pełne odpadów. – Wszy-
scy płacimy za wywóz śmieci, 
te zawsze zostaną odebrane, bez 
względu na ilość, po co pozbywać 
się ich do przydrożnych rowów?  
– zastanawia się. 

Dyrektor zaznaczyła, że tylko 
nieco lepiej wypadła akcja sprzą-
tania wzdłuż dwóch innych dróg 
powiatowych Łowicz – Kocie-
rzew i Łowicz – Wejsce. Sprząta-
nie będzie kontynuowane.  tb

Łowicz |�mieszkańcy�zatorza�przeciwko�ruchowi�tranzytowemu

Pomiary hałasu i zanieczyszczenia byłyby argumentem
Komitet mieszkańców  
osiedla Zatorze w Łowiczu 
prosi władze miasta  
o wykonanie badań jakości 
powietrza i natężenia hałasu 
w miejscach, w których przez 
ich osiedle przechodzą drogi 
krajowe (DK 70 i DK 92). 
Badania byłyby dla komitetu 
argumentem w rozmowach 
z GDDKiA na temat 
przyśpieszenia zamiarów 
wyprowadzenia z osiedla 
ruchu tranzytowego.

Na ostatniej sesji Rady Miej-
skiej w Łowiczu pismo komite-
tu mieszkańców (autorstwa jego 
pełnomocnika Piotra Tarczyń-
skiego) odczytał radny Jacek Wi-
śniewski, będący zarazem człon-
kiem tego komitetu. W piśmie 
zawarta jest prośba o zlecenie ba-

dań jakości powietrza i natęże-
nia hałasu jednostkom z właści-
wą do tego certyfikacją, a także 
o wyznaczenie w Urzędzie Miej-
skim osoby do koordynowania tej 
sprawy. Autor pisma przekonuje, 
że wspólne interwencje komite-
tu mieszkańców i władz miej-
skich byłyby skuteczniejsze niż 
ich działania prowadzone osob-
no. Możliwości przeprowadze-
nia takich badań nie ma obec-
nie Główny Inspektorat Ochrony 
Środowiska.

Naczelnik wydziału inwestycji 
i remontów Grzegorz Pełka od-
powiadał, że badania tego typu 
były prowadzone w momencie 
przygotowywania decyzji środo-
wiskowej na budowę infrastruk-
tury dojazdowej do wiaduktu. 
To właśnie z tych badań wynik-
nęła konieczność zainstalowa-
nia ekranów dźwiękochłonnych, 
które powinny w znacznej mierze 
ograniczyć problem z hałasem. 
Przypomnijmy, że ekrany te mają 
ciągnąć się na odcinku przeszło 
półkilometrowym. – Przekro-

czenia hałasu obecnie są, szcze-
gólnie nocą, nie powinno ich być 
po postawieniu ekranów – mó-
wił naczelnik. – Do przeprowa-
dzenia badań poinwestycyjnych  
i tak jesteśmy zobowiązani,  
w rok po oddaniu będziemy mu-
sieli przedstawić analizę.

Radny z Zatorza Jakub Wolski 
zwrócił uwagę, że pismo dotyczy 
nie samej inwestycji, ale proble-
mów z hałasem i zanieczyszcze-
niami na całej długości Bolimow-
skiej i Warszawskiej. – Ekrany  
na pewno pomogą, ale nie wyeli-
minują problemu – uważa Jakub 
Wolski. 

Naczelnik wydziału spraw ko-
munalnych Paweł Gawroński po-
wiedział natomiast, że władze 
miasta podjęły już decyzję co do 
montażu przy ulicy Bolimowk-
siej czujnika Airly, badającego 
poziom zanieczyszczenia powie-
trza pyłami PM 2,5 i PM 10, takie-
go samego jak trzy zamontowane 
niedawno w trzech innych czę-
ściach miasta (Korabka, Kostka, 
Górki).    tm
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Mieszkańcy osiedla Zatorze w Łowiczu�chcą�badań�jakości�powietrza�i�natężenia�hałasu.
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Moments for You
Pasja tworzenia wspomnień

Fotografia: rodzinna, dziecięca, ciążowa, 
okolicznościowa

605 636 215
         www.momentsforyou.pl

    /ASDmomentsforyou

oments for Y

Łowicz |�Aby�oczyszczalnia�mogła�doczekać�modernizacji

Milion trzeba 
wydać już teraz
– Nie mamy wyjścia, musimy podjąć jak najszybciej 
prace remontowe, aby zabezpieczyć prawidłowe działanie 
oczyszczalni. Niestety, prace te nie będą mieć nic 
wspólnego z planowaną modernizacją, chodzi tylko 
o odnowienie istniejących urządzeń – powiedział nam 
kierownik miejskiej oczyszczalni ścieków 
Cezary Kołodziejski. Ocenia on w rozmowie z NŁ, 
że przeprowadzenie tych prac przed modernizacją
to w pewnym sensie wyrzucanie pieniędzy w błoto.

Przypomnijmy, że fi rma, która 
wygrała pierwszy przetarg na mo-
dernizację oczyszczalni, w prak-
tyce niczego na placu budowy 
nie zrobiła, jesienią ratusz zerwał 
z nią umowę. Nowy przetarg wy-
padł znacznie drożej i ostatecznie 
został unieważniony, gdyż miasto 
nie otrzymało zwiększenia dotacji 
z Narodowego Funduszu Ochro-
ny Środowiska. Jak ostatnio pisa-
liśmy, przystąpiono więc teraz do 
zmian w dokumentacji, zakres 
prac ma być zmniejszony. W roz-
mowie z nami kierownik oczysz-
czalni powiedział wprost, że nie 
wierzy więc, aby tym roku ruszy-
ły właściwe prace modernizacyj-
ne, bo przygotowanie i przepro-
wadzenie przetargu, ewentualne 
zapytania i odwołania zajmą kilka 
miesięcy.

Oczekiwanie na prace, a potem 
opóźnienia w realizacji inwestycji 
sprawiły, że ZUK nie inwestował 
w oczyszczalnię przez sześć ostat-
nich lat, wychodząc z założenia, 
że nie ma sensu wydawać pie-
niędzy na rozwiązania tymczaso-
we. Jak się jednak okazuje, dziś 
wydanie tych pieniędzy jest ko-
nieczne, o jednej poważnej awarii 
pomp i kraty umożliwiającej au-
tomatyczne pozbywanie się czę-
ści stałych płynących na oczysz-
czalnię już w NŁ pisaliśmy. 
Obecnie z naprawy wróciła jed-
na z dwóch pomp, niebawem na-
dejdzie druga, krata po naprawie 
została ponownie zamontowana 
na swoim miejscu. Ale to nie ko-
niec zmartwień.

za mało tlenu
Najpoważniejszym stały się 

w ostatnim czasie reaktory biolo-
giczne, składające się m.in. z czte-
rech komór nitryfi kacji, w których 
ścieki są natleniane, co stymulu-
je bakterie do ich przetwarzania. 
– Niestety, sondy tlenowe w nich 
zanurzone wskazują, że tlenu jest 
zbyt mało, urządzenia za to od-
powiedzialne wymagają naprawy 
i przywrócenia sprawności 
– mówi Cezary Kołodziejski. 
W związku z tym naprawiony 
musi być system napowietrza-
nia, w tym dmuchawy, zastawki 
oraz mieszadła. Obecnie w na-
prawie jest już zestaw dmuchaw 
– jeden spośród trzech. Gdy wró-
ci na oczyszczalnię po kilku tygo-
dniach, wysłany zostanie drugi.

Kierownik ma nadzieję, 
że wartość planowanych prac nie 
przekroczy miliona złotych. W ra-
mach remontu nie zostanie zro-
bione nic, co ujęte jest w planach 
modernizacyjnych. – Przy moder-
nizacji chcemy zastosować zupeł-
nie inne rozwiązania. Dla porów-
nania: jeżeli tu roboty miałyby 
kosztować milion zł, to na tych sa-

mych obiektach w czasie moder-
nizacji – 8 mln zł – mówi.

ZUK chce bardzo szybko wy-
łonić wykonawców prac i prze-
prowadzić je do końca czerwca, 
a więc przed sezonem przetwór-
czym w zakładach przemysłu spo-
żywczego. 

Dyrektor ZUK Janusz Micha-
lak powiedział nam, że wydatki 
na oczyszczalnię zostaną pokry-
te ze środków własnych ZUK, 
który oszczędzał i zabezpieczył 
się kwotą 2 mln zł na nieprzewi-
dziane wydatki, które mogły się 
pojawić w czasie właściwej mo-
dernizacji. ZUK poinformował 
o planowanych pracach Woje-
wódzką Inspekcję Ochrony Śro-
dowiska, co jest ważne, gdyż po-
zwala na czas inwestycji o połowę 
obniżyć rygorystyczne wymaga-
nia środowiskowe, jakie musi ona 
spełnić. 

Łowicz�|�ruszył�kolejny�sezon�wyprzedaży�na�Górkach�

Okazja, by sprzedać niepotrzebne rzeczy
Na skwerze w sąsiedztwie 
Biedronki przy ul. Sadowej 
na Górkach rozpoczął się 
w ostatnią sobotę, 30 marca, 
szósty sezon Łowickich 
Wyprzedaży Garażowych.

Dla części osób jest to okazja, 
by pozbyć się niepotrzebnych rze-
czy, często zalegających w piw-
nicach, komórkach czy na stry-
chach, a dla innych, by w często 
okazyjnej cenie kupić np. używa-
ny rowerek dziecięcy, zabawki, 
puzzle, ubrania, książki, a także 
przedmioty kolekcjonerskie, wy-
posażenie domu itp. Ograniczeń 
co do tego, co można oferować na 
swoim „stoisku” zbyt dużych nie 
ma. Oczywiście nie można sprze-

dawać przedmiotów, które nie są 
dopuszczone do sprzedaży bez 
posiadania koncesji, np. alkoho-
lu, papierosów, zwierząt czy broni. 

Wyprzedaże organizuje niefor-
malna grupa Aktywny Łowicz, 
której przewodniczy mieszkają-
ca na Górkach Renata Karpińska 
– inicjatorka „garażówek” w tym 
miejscu. Pani Renata dba też o do-
bry klimat podczas wyprzedaży, 
rozpalając nieopodal grilla. – To 
też okazja, żeby wyjść z domu, 
zapoznać się, porozmawiać – za-
chęca. 

Od tego roku na każdą wyprze-
daż obowiązują wcześniejsze za-
pisy, gdyż limit miejsc handlują-
cych wynosi 25. Więcej na placu 
przy markecie – obok stacji rowe-
rów miejskich – po prostu się nie 

zmieści. W ubiegłym roku wy-
przedaże były prowadzone po 
drugiej stronie placu, ale obec-
nie powstaje tam kolejny market. 
Na pierwszą w tym roku wyprze-
daż zgłosiło się 15 osób, ale osta-
tecznie dotarło 8. 

Kolejna zaplanowana jest 
w sobotę, 13 kwietnia, również 
w godzinach od 8.00 do 15.00. 
Zapisywać się można bezpośred-
nio u organizatorki Renaty Kar-
pińskiej pod numerem tel. 796 
037 813. Zasady wyprzedaży po-
zostają niezmienne od lat: swoje 
stoisko może rozłożyć każdy, kto 
ma w domu niepotrzebne rzeczy, 
które chciałby sprzedać, najlepiej 
po okazyjnych cenach. Uczest-
nictwo dla wszystkich jest bez-
płatne.  mak 

Pierwsza w tym roku wyprzedaż garażowa�na�osiedlu�Górki�odbyła�się�w�ostatnią�sobotę�marca,�
kolejna�zaplanowana�jest�w�najbliższą�sobotę,�13�kwietnia.

RZuT OkieM�|�WioSeNNe�PorządKi�NA�droGAch

Zamiatarkę ciągnikową Zakładu 
Oczyszczania Miasta z Łowicza 
można�było�ostatnio�często�spotkać�
na�miejskich�drogach.�Najpierw�
oczyszczała�z�pozimowego�piasku�
centrum,�by�pod�koniec�minionego�
tygodnia�przenieść�się�na�Korabkę.�
Na�zdjęciu�–�porządki�na�ul.�
Strzeleckiej�w�czwartek,�4�kwietnia.�
Wtedy�do�oczyszczenia�były�jeszcze�
ulice�os.�Górki,�ul.�żwirki�i�Wigury�
i�okolice,�ul.�topolowa�i�okolice,�
a�także�ul.�małszyce.�Pogoda�
sprzyjała�pracom,�z�których�chyba�
najbardziej�ucieszyli�się�rowerzyści,�
bo�to�dla�nich�piach�na�jezdni�
stanowi�poważne�utrudnienie.�ewr W
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zuK�nie�inwestował�
w�oczyszczalnię�
przez�sześć�
ostatnich�lat,�
wychodząc
z�założenia,
że�nie�ma�sensu�
wydawać�pieniędzy�
na�rozwiązania�
tymczasowe.
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decyzJa nie zaszkodzi dotacJi
Na�ostatniej�sesji�rady�
miejskiej�w�łowiczu�burmistrz�
Krzysztof�Jan�Kaliński�
zapewniał�wszystkich,�
że�rozbicie�modernizacji�
oczyszczalni�na�etapy�i�
odrębne�postępowania�
przetargowe�nie�wpłynie�na�
wysokość�dofi�nansowania�
ze�źródeł�centralnych.�-�Nie�
musimy�się�o�to�martwić�
-�mówił.�Potwierdza�to�po�
kolejnych�rozmowach�z�

NFoŚiGW�
w�Warszawie.�benefi�cjentów�
z�dofi�nansowaniem�w�tym�
programie�jest�114,�wniosek�
łowicza�i�gminy�łowicz�
pod�względem�punktacji�
plasuje�się�w�trzeciej�dziesiątce�
-�jest�wiec�jeszcze�spory�zapas,�
nawet�gdyby�część�punktów�
została�odjęta�(choć�nowy�
zakres�ma�być�opracowany�
tak,�by�wszystkie�zostały�
zachowane).
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dokończenie ze str. 1

Nasi nauczyciele nie brali 
udziału w referendum, ponieważ 
stwierdzili, że są przeciwni straj-
kowi, gdyż główne zagrożenie 
wiąże się z nieodbyciem się eg-
zaminów dla dzieci – mówił nam  
w poniedziałek dyrektor Jacek 
Stelmaszewski. Dodał, że wpływ 
na taką decyzję miał też fakt, iż 
strajk jest organizowany przez ZNP  
i inne związki, a kadra nauczyciel-
ska w jego szkole ma do nich żal  
o to, że nie upomniały się o swo-
ich pracowników w momencie, 
gdy np. nauczycielom były od-
bierane przywileje emerytalne. – 
Ja osobiście jestem zadowolony   

z tego, że szkoła pracuje normal-
nie, we wszystkich klasach od-
bywają się lekcje, nauczyciele są  
w pracy, frekwencja dzieci jest 
maksymalna, przedszkole też pra-
cuje normalnie – mówił dyrektor. 

Dodał, że nauczyciele w jego 
szkole również przeżywają to, co 
się dzieje w związku ze strajkiem, 
tym bardziej że docierają do nich 
informację, że są nazywani „łami-
strajkami”. Przyznał, że solidary-
zują się z postulatami płacowymi 
podnoszonymi przez związki, ale 
nie godzą się na to, aby choć jed-
no dziecko odniosło krzywdę, gdy 
dorośli walczą o pieniądze. 

Strajk nie odbywa się też  
w Szkole Podstawowej w Ziel-
kowicach, w tej samej gminie,  
o czym większością głosów zde-

cydowali pracownicy . – Wszy-
scy nauczyciele i uczniowie przy-
szli do szkoły, zajęcia odbywają 
się według planu lekcji – powie-
działa nam dyrektor Jolanta Za-
gawa. Dodała jednak, że szkoła 
solidaryzuje się ze strajkującymi 
nauczycielami. – Większość pra-
cowników opowiedziała się w re-
ferendum za nie przystąpieniem 
do strajku, ale część osób była 
„za”. Zmiany w oświacie są po-
trzebne i to nie tylko w kwestii 
wynagrodzeń, o czym tak dużo 

się mówi w mediach, ale dużo 
jest zaniedbań, nietrafionych de-
cyzji, dotyczących ustaw czy roz-
porządzeń, np. dotyczących oceny 
pracy czy awansu zawodowego – 
skomentowała. 

Dyrektorzy szkół w Dąbkowi-
cach Dolnych i Zielkowicach de-
klarowali też, że nauczyciele pra-
cujący w ich szkołach są gotowi 
wesprzeć komisje egzaminacyjne, 
by egzaminy z udziałem młodzie-
ży odbyły się bez zakłóceń. 

Jak nie do szkoły,  
to gdzie?
Decyzja o przysyłaniu dzie-

ci do przedszkoli i szkół należała 
do rodziców. Było trochę czasu na 
zorganizowanie sobie opieki nad 
dziećmi – rodzice zostali oficjal-
nie poinformowaniu o perspek-
tywie strajku przez dyrektorów  
w ubiegłym tygodniu. 

– Mój syn Filip został w domu 
pod opieką męża. Akurat my 
mamy taką możliwość. Mąż jest 
rolnikiem. Co prawda teraz jest 
dużo pracy w gospodarstwie, ale 
dziecko jest ważniejsze – powie-
działa nam Beata Lewaniak z Te-
resewa w gminie Kiernozia. Filip 
jest obecnie uczniem IV klasy. 

– To nie był dla nas duży pro-
blem, syn ma 8 lat, chodzi do 
pierwszej klasy, został w domu 

i zajęła się nim babcia – powie-
działa nam pani Monika Znyk – 
Zresztą i tak trafia pod jej opiekę, 
gdy tylko jest chory, a my musi-
my iść do pracy. Babcia na pewno 
coś wymyśli, sądzę, że zabierze go 
do ogrodu a potem na plac zabaw, 
zjedzą coś i znowu wyjdą z domu 
na świeże powietrze. Nie chcia-
łam posyłać go do szkoły, bo nie 
wiedziałam, czy będzie zapewnio-

na opieka, a z drugiej strony chcia-
łam uniknąć pozostawienia go np. 
samego na świetlicy.

Andrzej Kochanek zszedł tego 
dnia rano z nocnej zmiany, więc 
od rana był w domu, dlatego 
dwóch synów zostało pod jego 
opieką. – Nie zmarnujemy tego 
czasu, rano byliśmy na placu za-
baw, potem odrobiliśmy lekcje  
i znów pójdziemy na plac zabaw. 

reKlAmA

Ubiegłoroczne zarobki w gminie wieJskieJ
W�gminie�chąśno,�najmniejszej��
w�powiecie�łowickim,�w�2018�roku�
(a�wiec�jeszcze�przed�podwyżką)�
nauczyciele�zarabiali�średnio:�
stażysta�–�około�2700�zł�brutto�
miesięcznie,�kontraktowy�3512�zł,�
mianowany�4165�zł,�dyplomowany�
–�5257�zł.�Są�to�nasze�przybliżone�
wyliczenia,�wynagrodzenia�

zmieniały�się�w�ciągu�roku.�
mogą�je�zawyżać�przyznawane�
jednorazowo�nagrody�
jubileuszowe,�które�także�są�tu�
uwzględnione.�Gmina�prowadzi�
tylko�te�dwie�szkoły.�liczba�etatów�
w�obu�placówkach�w�ciągu�roku�
zmieniała�się,�średnio�to�31-32.�
tm

Łowicz�|�Pierwszy�taki�protest�od�lat.�co�oznacza�dla�nauczycieli,�rodziców,�uczniów...�

Szkoły strajkują
prawie wszędzie

W Szkole Podstawowej nr 1 siostra Justyna wraz z praktykantkami 
uczyła�w�poniedziałek,�w�czasie�zajęć�opiekuńczych�składać�origami�
jedyną�uczennicę,�która�przyszła�do�szkoły.
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Pierwszego dnia strajku burmistrz krzysztof kaliński odwiedzał 
rano strajkujące przedszkola i szkoły.�zdjęcie�z�przedszkola�na�
chełmońskiego.�
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Powiat: naUczyciele za czas straJkU nie otrzymaJą wynagrodzenia 
Starosta�marcin�Kosiorek�
rozesłał�we�wtorek�do�7�
komitetów�strajkowych�
zawiązanych�w�szkołach��
i�placówkach�prowadzonych�
przez�powiat�łowicki�pismo�
z�przypomnieniem,�że�
nauczyciele�nie�otrzymają�
wynagrodzenia�za�czas�strajku.�
takie�samo�pismo�trafiło�do�
dyrekcji�szkół,�które�przystąpiły�
do�strajku.�
Strajkujący�nauczyciele�
zachowują�natomiast�prawo�
do�świadczeń�z�ubezpieczenia�
społecznego�oraz�uprawnień�

ze�stosunku�pracy.�okres�
strajku,�czyli�przerwa��
w�wykonywaniu�pracy�wliczy�
się�nauczycielowi�do�okresu�
zatrudnienia.�Powiat�będzie�
regulował�przez�cały�czas�
składki�zuS�–�również�za�okres�
strajkowy.�
ile na strajku mogą stracić 
nauczyciele? 
Wynagrodzenie�nauczyciela�z�
pensum�18�godzin�tygodniowo�
za�każdy�jeden�dzień�strajku�
wynosi�średnio:�121�zł�brutto�
dla�nauczycieli�stażystów,�
150�zł�brutto�dla�nauczycieli�

kontraktowych,�171�zł�brutto�
dla�mianowanych�i�201�
zł�brutto�dla�nauczycieli�
dyplomowanych.�
Według�starosty�Kosiorka�oraz�
ilony�Wężowskiej��
z�powiatowego�Wydziału�
Kontroli�i�zarządzania�
Jednostkami,�która�również�
podpisała�się�pod�pismem,�
ponieważ�za�kwiecień�
nauczyciele�wynagrodzenie�
już�otrzymali,�muszą�liczyć�się�
ze�zwrotem�wynagrodzenia�za�
czas�niewykonywania�pracy.�
Pracodawca,�bez�zgody�

nauczycieli,�ma�prawo�potrącić�
wynagrodzenie�za�czas�strajku�
w�kwietniu�z�wynagrodzenia�
wypłacanego�w�maju.�
Ponadto�–�jak�zauważa�
starosta�–�dodatkowe�
wynagrodzenie�roczne,�które�
nauczyciel�otrzyma�w�ciągu�
trzech�pierwszych�miesięcy�
roku�kalendarzowego�
następującego�po�roku,�
za�który�wynagrodzenie�
przysługuje�i�w�którym�
nauczyciel�brał�udział�w�
strajku,�będzie�proporcjonalnie�
pomniejszone.�opr. mak

Dyrektor Szkoły Podstawowej  
w Dąbkowicach Dolnych  
Jacek Stelmaszewski mówił�
nam,�dlaczego�nauczyciele��
z�jego�szkoły�nie�strajkują��
(o�tym�w�tekście).�
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Jest bardzo ładna pogoda, więc 
nie zostaniemy w domu – mówi. 
Chłopcy nie poszli do szkoły,  
bo inni rodzice otwarcie mówi-
li, że chcą zostawić dzieci w do-
mach.

egzaminy się odbyły
Bez żadnych przeszkód, punk-

tualnie o godzinie 9 rozpoczęły się 
w szkołach Łowicza i powiatu ło-
wickiego egzaminy gimnazjalne. 
Pierwszym ze sprawdzianów, do 
których przystąpił ostatni już rocz-
nik gimnazjalistów, był test z hi-
storii i WOS, rozpoczynający śro-
dowy blok humanistyczny. 

Bez żadnych przeszkód egza-
min rozpoczął się na przykład  
w Szkole Podstawowej nr 7  
w Łowiczu, a tam skompletowa-
nie komisji egzaminacyjnych było 
największym wyzwaniem orga-
nizacyjnym. Ze względu na inte-
gracyjny charakter placówki trze-
ba było dzisiaj aż 14 nauczycieli,  

w tym przygotowanych do prze-
prowadzenia egzaminu w róż-
nych, nietypowych warunkach,  
w salach lekcyjnych z pojedyn-
czymi uczniami. 

Wszystko przebiegło zgodnie  
z planem – w komplecie stawi-
ło się 7 nauczycieli z tej szkoły  
i 7 umówionych wcześniej z innych 
placówek, za co wdzięczna jest im 
dyrektor Maria Wojtylak, a zapew-
ne także rodzice i sami uczniowie.  
W środę było też jedno dziecko na 
świetlicy, naturalnie zapewniono 
mu opiekę. 

Nauczyciele z „Siódemki” mó-
wili, że niezależnie od strajku,  
w tym dniu solidaryzują się przede 
wszystkim ze swoimi uczniami  
i wychowankami, dlatego po pro-
stu nie mogliby ich zostawić. – 
Stres? Oczywiście, że był, ale stres 
przed egzaminem gimnazjalnym 
był u nauczycieli zawsze, nic się 
nie zmieniło – mówił nam na-
uczyciel Piotr Wysocki. 

– Chociaż po uczniach nie wi-
dać zdenerwowania, są teraz sku-
pieni, ale każdy egzamin wiąże 
się ze stresem – powiedziała nam  
z kolei Elżbieta Krajewska, nauczy-
cielka wychowania fizycznego  
w Szkole Podstawowej nr 3, wy-
chowawczyni jednej z klas.

W Gimnazjum nr 1 w Kompi-
nie (gmina Nieborów), mimo po-

niedziałkowych obaw dyrektora 
Włodzimierza Gratysa, skomple-
towano komisję i egzamin roz-
począł się zgodnie z planem.  

W skład komisji weszli dyrektor 
Gratys oraz dyrektorzy szkół pod-
stawowych w Bobrownikach – 
Ewa Zabrzewska i w Dzierzgów-

ku – Bolesław Kowalski, a także 
była pracownica szkoły Ewa Wi-
śniewska.

Strajk i brak zajęć w poniedzia-
łek i wtorek tuż przed nim bynaj-
mniej nie wpłynął źle na gimna-
zjalistów. Amelia Ziembińska, 
Kornelia Sobieraj i Kamil Urba-
niak zgodnie stwierdzili w roz-
mowie z NŁ, że dzięki protesto-
wi nauczycieli mieli więcej czasu 
na przygotowanie się do jego zda-
wania. Kamil podkreślił, że gdyby  
w szkole odbywały się normalne 
zajęcia, czasu na naukę automa-
tycznie byłoby mniej. – Zdecydo-
wanie więcej czasu spędziłam nad 
książkami w domu – powiedziała 
nam Kornelia – W sumie, z tymi 
wolnymi dniami, to było całkiem 
dobre rozwiązanie.

A dodatkowy stres związany 
z niepewnością czy egzamin się 
odbędzie? – pytamy. – No wła-
śnie nic takiego nie było, egzamin  
i tak by się odbył w tym lub in-
nym, późniejszym terminie, gdy-
by nawet był później, to byłoby 
jeszcze więcej czasu na naukę. 
Chciałabym jednak, aby już po 
egzaminie wróciły lekcje i aby-
śmy mogli jeszcze się pouczyć – 
powiedziała nam Amelia.  

tm, tb, mak, aa
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zarobki naUczycieli w łowiczU
dowiedzieliśmy�się,�ile�wynosi�
wynagrodzenie�nauczycieli�
jednej�z�przykładowych�
podstawówek,�dla�których�
organem�prowadzącym�jest�
urząd�miejski�w�łowiczu��
(w�pozostałych�kwoty�te�nie�
powinny�się�wiele�różnić).��
dla�nauczyciela�kontraktowego�
to�ok.�3104�zł�brutto�

miesięcznie,�dla�mianowanego�
4697�zł,�a�dyplomowanego�
5446�zł.�Są�to�miesięczne�
średnie�z�ostatnich�trzech�
miesięcy,�a�więc�uwzględniają�
także�tzw.�„trzynastki”�i�wszelkie�
inne�dodatki�przyznane��
w�tym�okresie�(najkorzystniej�
wynagradzanym�w�ciągu�roku).�
tm

Dyrektor Przedszkola nr 3 w Łowiczu iwona kosiorek opiekuje�się�dziećmi,�przyprowadzonymi��
przez�rodziców�w�poniedziałek�rano.�
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Członek komisji ewa Wiśniewska,�była�nauczycielka,�rozdaje�uczniom�arkusze�egzaminacyjne��
w�Gimnazjum�nr�1�w�Kompinie.
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atmosfera straJkowa również w internecie

Nasze�informacje�na�temat�
strajku�nauczycieli�na�portalu�
łowiczanin.info�były�jednymi�
z�częściej�komentowanych�
artykułów,�pod�jednym��
z�nich,�w�chwili�zamykania��
tego�numeru�Nł,�było��
157�komentarzy.�Jak�strajk�
postrzegali�internauci?�Jak�
zwykle�zdania�były�podzielone.�
–�ludzie,�dlaczego�nie�
posyłacie�swoich�dzieci�
normalnie�do�szkoły?�
Postępując�w�ten�sposób�
wspieracie�ten�strajk.��
co�to�znaczy�że�dyrekcja...�
sugeruje�pozostać�w�domu?�–�
pisał�rodzic.�
–�Wiele�osób�spierało�się��
o�wysokość�nauczycielskich�
zarobków:
Jak�wam�nie�wstyd?�Każdy�
co�strajkuje�niech�pokaże�Pit�
to�się�okaże�ile�rzeczywiście�
zarabiacie.�mówicie�o�pensji�
podst.,�a�gdzie�nadgodziny�
i�dodatki?�Nic�nie�powinni�
wam�dołożyć,�gdyż�wysyłacie�
tylko�dzieci�na�korepetycje�do�

koleżanek�(z�których�powinni�
was�rozliczać)�i�nakazujecie�
rodzicom�uczyć�dzieci�w�domu�
–�pisał�Anonim.�
–�Nauczyciele�płaczą,�że�nie�
otrzymują�godziwej�pensji�i�nie�
dostają�tyle�co�mówi�meN.�to�
niech�podziękują�P.�broniarzowi�
za�wywalczone�przez�zNP�
tzw.�średnie�wynagrodzenie�
nauczycieli�na�poszczególnych�
stopniach�awansu�
zawodowego�(patrz�art.�30�
ust.�3�Karty�Nauczyciela).�
Sami�się�wpakowali�w�kanał.�
Ponadto�jak�można�w�ramach�
40�godzinnego�tygodnia�
pracy�pracować�w�dwóch�
placówkach�oświatowych.��
Jaka�to�jest�jakość�pracy?��
–�zastanawiała�się�Anna.�
–�trolle�obecnej�(kończącej)�się�
władzy�przestańcie��
w�tych�komentarzach�obrażać�
nauczycieli.�dostaliście�
odgórny�przekaz,�by�
dyskredytować�nauczycieli?�
Wstyd.�Nic�to�wam�nie�
dać,�strach�przed�stratą�

władzy�zajrzał�w�oczy?�za�to�
rozdawnictwo�i�głupie�pomysły�
typu�świnia+�społeczeństwo�
wam�wkrótce�podziękuje�–�
pisał�Jan.�
–�Jak�pensum�to�18�godzin,�
to�pozostałe�22�godziny�
nauczyciel�powinien�spędzić�
w�swoim�zakładzie�pracy,�
sprawdzać�te�klasówki,�
przygotowywać�się�do�lekcji�
itp.�nie�brać�pracy�do�domu,�
wówczas�można�płacić�za��
40-godzinny�tydzień�pracy,��
nie�można�też�równo�traktować�
każdego�nauczyciela,��
bo�o�ile�rozumiem�dodatkowe�
godziny�dla�nauczyciela�
matematyki,�czy�polskiego,�to�
jakie�dodatkowe�godziny�ma�
nauczyciel�WF-u�czy�śpiewu,�
ktoś�już�dobrze�powiedział,�że�
nauczyciele�chcieliby�zarabiać�
jak�w�europie,�ale�pracować�
tyle�godzin�co�w�europie�to�już�
nie�chcą�–�pisała�„alka”.�
to�tylko�niektóre�z�komentarzy.�
dużo�więcej�na�portalu�
łowiczanin.info.�opr. mak 
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Bolimów |�Na�sesji�rady�Gminy

Pożegnanie sołtysów
25 marca na sesji Rady Gmi-

ny wójt Stanisław Linart oraz 
przewodniczący Rady Jan Hu-
bert podziękowali sołtysom, któ-
rzy nie zostali ponownie wybrani 
lub zrezygnowali z kandydowa-
nia. Kwiaty otrzymali: Bernadet-
ta Wróbel z Józefowa (1 kaden-
cja) i Jan Adamczyk z Humina  
(3 kadencje). Pozostałych, wobec 
ich nieobecności, tylko wymie-
niono: Mariusza Łukawskiego  
z Nowych Kęszyc, Agatę Przy-
życką z Wólki Łasieckiej i Ewę 
Szwarocką z Joachimowa Mogił. 

Zarówno pani Bernadetta, jak 
i pan Jan, powiedzieli nam, że 
sami zrezygnowali z kandydowa-
nia. – Praca sołtysa nie jest łatwa, 
bardzo absorbuje, a ja nie miałam 

czasu, aby dalej się tym zajmować 
– powiedziała była sołtyska, były 
sołtys dodał: – Sołtys zawsze jest 
na pierwszej linii ognia we wsi, 
mieszkańcy do niego najszybciej 
udadzą się z każdym problemem. 

Cieszy go jednak to, że mógł re-
prezentować ich w gminie i mieć 
udział w kilku zrealizowanych 
przedsięwzięciach, choć ubolewa, 
że nie udało się doprowadzić do 
budowy sieci kanalizacji sanitar-
nej czy chodnika. Natomiast pani 
Bernadetta powiedziała, że cie-
szy ją kilka spraw, które udało się 
w okresie jej sołtysowania zała-
twić, m.in. zrobić projekt remon-
tu nawierzchni drogi, który czeka 
na realizację i rozpocząć remont 
świetlicy wiejskiej.  tb

Była sołtys Józefowa Bernadeta Wróbel odbiera�od�wójta�gminy�
Stanisława�linarta�podziękowania�za�pracę,�pomiędzy�nimi,�z�kwiatami,�
stoi�przewodniczący�rady�Gminy�Jan�hubert.

Gmina Łyszkowice�|�Sesja�rady�Gminy

Bonifikaty za przekształcenie
Rada Gminy Łyszkowice jed-

nogłośnie uchwaliła bonifikaty od 
opłaty jednorazowej za przekształ-
cenie prawa użytkowania wieczy-
stego gruntów zabudowanych  
na cele mieszkaniowe w prawo 
własności tych gruntów. Uchwa-
łę podjęto na sesji 27 marca. Rad-
ni przyjęli uregulowania jedno-
głośnie. Przedstawiają się one 
następująco: 90% w przypadku, 

gdy opłata zostanie wniesiona  
w roku, w którym nastąpiło prze-
kształcenie, 70% – w drugim 
roku po przekształceniu, 50%  
– w trzecim roku, 30% – w czwar-
tym roku, 10% – w piątym roku 
po przekształceniu. Warunkiem 
udzielenia bonifikat jest m.in. 
brak zaległości finansowych wo-
bec gminy z tytułu rocznej opłaty  
za użytkowanie wieczyste. ljs

Gm. Łyszkowice
Starania 
o chodniki

Jak 27 marca na sesji Rady 
Gminy poinformował wójt Adam 
Ruta, prowadzone są rozmowy na 
temat budowy chodnika wzdłuż 
drogi wojewódzkiej 704. Chodzi 
o odcinek Gzinka – Łyszkowice 
(ok. 2,2 tys. mb). Wojewódzki Za-
rząd Dróg usłyszał już nie pierw-
szy raz ze strony władz gm. Łysz-
kowice argumenty o zagrożeniu 
na tej drodze w związku z natężo-
nym ruchem samochodów. Staje 
się to szczególnie uciążliwe, kie-
dy dochodzi do wypadków na au-
tostradzie A-2, a objazd przebiega 
właśnie drogą wojewódzką. 

Z reakcji wójta Ruty wnika,  
iż Zarząd Dróg Wojewódzkich 
informuje, że w jego wieloletniej 
prognozie finansowej 2019-2020 
uwzględniono opracowanie doku-
mentacji związanej z przebudową 
drogi wojewódzkiej, w tym rów-
nież budową chodnika. Gminie 
zależy na równoległym opraco-
waniu projektu oświetlenia i zjaz-
dów na działki oraz jak najszyb-
szym zrealizowaniu całości. ZDW  
w rozmowie z wójtem zapowie-
dział przedstawienie sprawy w de-
partamencie infrastruktury Urzę-
du Marszałkowskiego.  ljs

Powiat łowicki |�Spotkania�w�Gzince�i�bełchowie�

O nowej „piątce” PiS 
W niedzielę 7 kwietnia 
odbyły się dwa otwarte  
dla mieszkańców spotkania 
ze starostą Marcinem 
Kosiorkiem i posłem 
Pawłem Rychlikiem  
– w OSP Gzinka i filii GOK 
w Bełchowie.

W spotkaniu w Gzince uczest-
niczyło ok. 40 osób, zaś w Bełcho-
wie – nieco ponad 20. W trakcie 
spotkań starosta Marcin Kosiorek 
przedstawił działania podejmo-
wane przez powiat. Z kolei poseł 

Paweł Rychlik omówił założenia 
tzw. nowej „piątki” PiS, na któ-
rą składają się: rozszerzenie pro-
gramu 500+ na każde dziecko; 
trzynasta emerytura w wysokości 
1.100 zł dla pobierających emery-
tury (zarówno z KRUS, ZUS, jak 
i mundurową) oraz renty; przy-
wrócenie połączeń PKS między 
powiatami i gminami, zwolnienie 
z podatku PiS dla osób pracują-
cych do 26 roku życia (tzw. PIT 
0%) i obniżenie kosztów pracy 
dla wszystkich. 

Paweł Rychlik przekonywał, 
że mimo iż opozycja zarzuca par-

tii PiS rozdawnictwo oraz pro-
wadzenie polityki socjalnej, to  
w dużej mierze są to pienią-
dze pochodzące z uszczelnienia 
wpływów z podatku VAT, któ-
re rząd chce przekazać Polakom. 
Poseł wiele miejsca poświęcił  
w swoim wystąpieniu progra-
mowi 500+, o którym mówił, że 
wyciągnął wiele polskich rodzin  
z ubóstwa. Pokłada też nadzieje 
w programie odbudowy transpor-
tu lokalnego, ponieważ – jak mó-
wił – skorzystają na tym nie tylko 
emeryci, ale też młodzież z tere-
nów wiejskich, dojeżdżająca do 

szkół, która często dokonuje ich 
wyboru na podstawie dostępnych 
połączeń komunikacyjnych. 

Poseł Paweł Rychlik, który 
mandat poselski objął po Grze-
gorzu Schreiberze, gdy ten zo-
stał marszałkiem Województwa 
Łódzkiego, zachęcał też do gło-
sowania na kandydatów Prawa  
i Sprawiedliwości w zbliżają-
cych się wyborach do Parlamen-
tu Europejskiego. Przekonywał,  
że ponad 50% prawa, które jest 
stanowione w Brukseli, jest po-
tem respektowane w Polsce, dla-
tego wiele zależy od tego, jakich 
poślemy tam przedstawicieli. 

Podobne spotkania mają się 
odbyć także w innych gminach. 
 aa 

Rolnictwo�|�Kolejny�dzik�z�ASF�w�powiecie�sochaczewskim

Na ile grozi nam
afrykański pomór świń?
Chory na ASF był martwy 
dzik znaleziony pod koniec 
marca w Adamowej Górze 
w gminie Młodzieszyn. 
Może to jeszcze nie 
powód do paniki dla 
hodowców trzody z powiatu 
łowickiego, ale powinni 
oni zachować szczególną 
czujność w tym zakresie.

Adamowa Góra leży w linii 
prostej około 10 km od północ-
no-wschodniej granicy powia-
tu łowickiego (najbliżej położoną 
miejscowością są Lipnice w gm. 
Kocierzew Południowy). Odno-
towany tam przypadek martwe-
go dzika z ASF jest 714. w tym 
roku na terytorium naszego kraju 
i najbliższym, jak dotąd, powiatu 
łowickiego. Tylko w okresie od 
25 marca do 5 kwietnia stwier-
dzonych zostało 90 nowych przy-
padków (często to całe watahy,  

w Adamowej Górze mówimy  
o jednym osobniku). W powiecie 
łowickim w tym roku odnotowa-
no trzy przypadki martwych dzi-
ków, ale po zbadaniu okazało się, 
że nie były zarażone ASF.

Na ten moment żadna część po-
wiatu łowickiego nie należy na-
wet do żółtej strefy ASG (czyli 
obszaru ochronnego). Szczegóły 
wyznaczania granic tych obsza-
rów są określone w rozporządze-
niu Komisji Europejskiej, zależą 
od wielu czynników, w tym także 
uwarunkowań terenu, infrastruk-
tury, a także od granic administra-
cyjnych. 

Artur Moskwa, pełniący od 1 
kwietnia obowiązki powiatowego 
lekarza weterynarii w Łowiczu, 
mówi, że prawdopodobnie gdyby 
nie granica województwa, również 
część powiatu łowickiego znala-
złaby się w żółtej strefie. Nawet 
gdyby tak się stało, to strefa żółta 
nie narzuca jeszcze dodatkowych 
restrykcji na hodowców trzody. 

Te są nakładane dopiero w stre-
fie czerwonej (gdzie stwierdzo-
no występowanie ognisk choroby 
u dzików) i w niebieskiej (gdzie 
ogniska występują w hodowlach). 

Artur Moskwa o ASF mówił 
na sesji rady gm. Chąśno. To jed-
na z tych gmin, gdzie zaintereso-
wanie tematem jest największe, ze 
względu na dużą liczbę hodow-
li trzody – w gminie tej jest oko-
ło 220 stad, w tym 34 powyżej 
500 sztuk; łącznie zaś około 44-45 
tys. świń. – Od Adamowej Góry 
do centrum waszej gminy jest ja-
kieś 18-20 km w linii prostej, czy-
li dość dużo – mówił do radnych. 

Spotkanie informacyjno-
-szkoleniowe dla hodowców (ale 
otwarte dla wszystkich zaintere-
sowanych) planowane jest w tej 
gminie na najbliższy poniedziałek,  
w gminnej bibliotece w Chąśnie 
Drugim o godz. 10. Tego samego 
dnia o 13 podobne spotkanie od-
będzie się też w bibliotece w Ko-
cierzewie Południowym. tm
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Łowicz�|�od�przyszłego�roku�elektroniczne�recepty�mają�być�obowiązkowe�

Starsi pacjenci też  
nie boją się e-recept
W ciągu zaledwie nieco 
ponad dwóch miesięcy 
lekarze z NZOZ Wigor  
w Łowiczu wystawili blisko 
7 tys. e-recept. To pierwszy 
ośrodek zdrowia w naszym 
rejonie, który wprowadził 
taką funkcjonalność  
i oprócz tradycyjnych 
recept wystawia również 
elektroniczne.

Od początku przyszłego roku 
e-recepty będą obowiązkowe dla 
wszystkich, o ile oczywiście Na-
rodowy Fundusz Zdrowia nie 
przesunie ostatecznego terminu 
ich wprowadzenia. Tymczasem 
e-recepty w łowickim ośrodku 
zdrowia wystawiane są od koń-
ca stycznia tego roku. Kilka dni 
temu Anna Leder, rzecznik pra-
sowy łódzkiego oddziału NFZ, 
twierdziła, że NZOZ Wigor wy-
stawiono już 6725 recept! – Wy-
stawiliśmy dotąd już dużo więcej 
e-recept i dla wielu naszych pa-
cjentów stały się one już czymś 
całkiem normalnym – potwier-
dza nam to kierownik ośrodka, dr 
Sylwester Tworek z Łowicza. We-
dług niego e-recepty to wygod-
ne rozwiązanie nie tylko dla nie-
go i lekarzy, których zatrudnia, ale 
przede wszystkim dla pacjentów,  
a nawet dla farmaceutów. E-recep-
ty można realizować we wszyst-
kich łowickich aptekach. 

Ośrodek doktora Tworka nale-
ży do liderów, jeśli chodzi o ilość 
wystawionych recept w woje-
wództwie łódzkim. Owszem, we-
dług statystyk NFZ, znacznie wię-
cej e-recept zostało wystawionych 
w NZOZ Judyta w Skierniewi-

cach (blisko 33 tysiące), ale ośro-
dek ten uczestniczył w trwającym 
od maja ubiegłego roku progra-
mie pilotażowym dotyczącym e-
-recept. Ośrodek w Łowiczu, któ-
ry zajmuje pod tym względem 
drugie miejsce w województwie 
łódzkim, wystawił natomiast wię-
cej e-recept w podobnym okresie 
od Wojewódzkiego Szpitala Ze-
spolonego w Skierniewicach. 

Pierwszą e-receptę w woj. łódz-
kim i jedną z pierwszych w Pol-
sce wystawiono w Skierniewicach  
9 maja ubiegłego roku. Od tego 

czasu 51 lekarzy w naszym regio-
nie wystawiło już ponad 42 tysią-
ce recept dla 4.314 pacjentów. 

– Doktor Sylwester Tworek 
z Łowicza to prawdziwy entu-
zjasta cyfryzacji, do jego porad-
ni można się także zarejestrować 
elektronicznie, a o e-recepcie in-
formował w serwisie społecz-
nościowym – docenia naszego 
lekarza rzeczniczka NFZ. Na fa-
cebookowym profilu łowickiego 
ośrodka zdrowia metoda działa-
nia e-recept pokazana jest na czy-
telnej infografice. – O szczegó-

ły zawsze można spytać lekarza, 
przez aplikację lub poprzez nasz 
profil. Zachęcam, bo to przyszłość 
– mówi dr Tworek. 

Młodszych wiekowo pacjentów 
nie musi do tego specjalnie prze-
konywać. Swobodne poruszanie 
się ich cyfrowym świecie jest dla 
młodych ludzi czymś naturalny. 
W ciągu ostatnich tygodni był jed-
nak miło zaskoczony odzewem ze 
strony starszych pacjentów, którzy 
szybko przekonali się do innowa-
cji i doceniają wygodę rozwiąza-
nia. 

Jak działa e-recepta? 
Lekarz wystawia pacjentowi 

receptę elektronicznie, pacjent 
otrzymuje wydruk informacyjny 
z kodem kreskowym lub e-recep-
tę drogą elektroniczną. Może to 
być SMS z 4-cyfrowym kodem 
lub e-mail. Receptę może zreali-
zować w każdej aptece. Farma-
ceuta skanuje kod z wydruku lub 
wpisuje 4-cyfrowy kos z SMS  
i PESEL, a pacjent otrzymuje lek: 
jeden lub wszystkie – jak woli. 
Jest to wygodne również dlate-
go, że może jeden lek wykupić 
np. w aptece na Zduńskiej, a inny 
w aptece np. na Bratkowicach. 
Co więcej: nie musi wykupywać 
za jednym razem wszystkich le-
karstw – to ważne ze względów 
ekonomicznych. 

Dodatkowym bonusem dla 
osób, które założą sobie tzw. In-
ternetowe Konto Pacjenta, jest 
możliwość śledzenia szczegółów 
zakupów, czy też sprawdzanie 
dawkowania. Pacjent, który ma 
IKP, ma dostęp przez telefon lub 
komputer do wszystkich wysta-
wionych recept. Nawet jeśli zgu-
bi papierową wersję, nie będzie 
problemu z jej realizacją. Wyklu-
czone są też problemy związane 
z błędnymi danymi, brakiem pie-
czątki czy niewyraźnym pismem 
lekarza. 

Według doktora Tworka e-re-
cepty pozwalają też nieco od-
ciążyć system opieki zdrowia  
w NZOZ. – W przypadku cho-
rób przewlekłych, jeśli uzasadnio-
ne jest ponowne przepisanie leku 
bez wizyty kontrolnej, pacjent na-
wet do nas nie musi przychodzić. 
Kontaktuje się przez aplikację,  
a lekarz w wolnej chwili przepisu-
je mu receptę – wyjaśnia. 

Co to jest Internetowe Konto 
Pacjenta? To internetowa aplika-
cja, dzięki której pacjent ma dostęp 
do swoich danych medycznych. 
Na swoim IKP zobaczy m.in.: 
informacje o receptach i skiero-
waniach, informacje o wysokości 
kwot podlegających refundacji dla 
poszczególnych produktów lecz-
niczych oraz udzielonych świad-
czeniach w ramach NFZ. Żeby 
zalogować się na swoje IKP, trze-
ba mieć profil zaufany.  mak 

Szef NZOZ Wigor Sylwester Tworek pokazuje�jak�wygląda�e-recepta�na�smartfonie.�
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Łowicz
Punkt poboru 
krwi co dwa 
tygodnie

Regionalne Centrum Krwio-
dawstwa i Krwiolecznictwa w Ło-
dzi ogranicza działalność punktu 
poboru krwi przy ul. Powstańców 
37 w Łowiczu. Będzie można  
w nim oddać krew nie raz w ty-
godniu (poniedziałek), jak było to 
przez ostatnie lata, ale raz na dwa 
tygodnie. Uzasadnia decyzję niską 
frekwencją wśród krwiodawców. 

Zmiany wchodzą w życie od 1 
kwietnia. Tego dnia zaplanowano 
pierwszy pobór, kolejne odbędą 
się 15 oraz 29 kwietnia. Nie zmie-
nia się godzina oddawania krwi, 
będzie to możliwe od 9. do 11. tb

Łowicz
Nowa oferta, 
wraca technik 
farmaceutyczny
Zmiany w przepisach 
prawa umożliwiają 
powrót do kształcenia 
w zawodzie technika usług 
farmaceutycznych,  
z tego też powodu ten 
popularny niegdyś 
kierunek wraca do oferty 
Łowickiego Centrum 
Kształcenia Ustawicznego  
przy ul. Ułańskiej  
w Łowiczu.

To nie jedyne zmiany przygo-
towywane na następny rok szkol-
ny w ofercie placówki. Obok 
znanych już z lat poprzednich 
kwalifikacyjnych kursów zawo-
dowych pojawiła się propozycja 
kursu na uprawnienia pszczelar-
skie. Warunkiem utworzenia ich 
jest znalezienie minimum 25 chęt-
nych.

Rekrutacja do ŁCKU potrwa 
do 25 sierpnia, ale zainteresowani 
mogą się zgłaszać już teraz.  tm
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Powiat łowicki, Głowno i okolice�|�168�mln�zł�w�ramach�naboru�–�ile�z�tego�trafi�do�nas?�

Samorządy mają apetyt na pieniądze
z funduszu drogowego
Do 12 kwietnia wojewoda łódzki prowadzi nabór wniosków w ramach Funduszu  
Dróg Samorządowych w regionie. Suma środków, jakie rząd przeznaczył w tym roku na drogi 
gminne i powiatowe, jest zawrotna, dlatego nie dziwi, że samorządy mają apetyt, by aplikować 
o pieniądze. Sprawdzaliśmy, które drogi gminy i powiaty zamierzają zgłosić do programu.

W 2019 roku do województwa 
łódzkiego trafi zawrotna suma nie-
spełna 240 mln zł, z czego 70 mln 
zł to środki przeznaczone na nabór 
zakończony pod koniec ubiegłego 
roku. Suma środków przeznaczo-
nych na dofinansowanie zadań 
drogowych w ramach ogłoszone-
go naboru wynosi ponad 168 mln 
zł. 

W ramach tej kwoty dofinanso-
wane mogą zostać zadania gmin-
ne (maksymalnie dwa wnioski 
na gminę) i zadania powiatowe 
(maksymalnie jedno na powiat). 
Maksymalnie można otrzymać 
dofinansowanie w wysokości do 
80% kosztów realizacji zadania. 

miasto łowicz 
Naczelnik Wydziału Inwesty-

cji w łowickim ratuszu Grzegorz 
Pełka powiedział nam, że władze 
miasta bliskie są ostatecznej decy-
zji co do tego, na budowę których 
ulic wystąpią o dofinansowanie 
z rządowego programu Fundusz 
Dróg Samorządowych.

Przede wszystkim urząd bę-
dzie chciał wesprzeć budowę 
dróg dojazdowych do wiaduktu 
po jego południowej stronie: 120 
m pomiędzy rondem w ul. 1 Maja  
a wiaduktem, przedłużenia ul. 
Napoleońskiej do ul. 3 Maja oraz 
dwóch dróg łączących wiadukt  
z ul. 3 Maja oraz z nowym odcin-
kiem ul. Napoleońskiej. Łączny 
koszt tych ulic to ok. 8 mln zł. 

Ponadto złożony zostanie 
wniosek o dwie ulice na os. do-
mów jednorodzinnych na Bratko-
wicach: Błogosławionej Lament 
(ok. 554 m) i Diamentowej (ok. 
142 m). Wartość prac związanych  
z ich utwardzeniem betonową 
kostką, budową chodników oraz 

budową ok. 35 miejsc parkingo-
wych wzdłuż tej pierwszej ulicy  
w sąsiedztwie SP nr 7, oceniana 
jest na ok. 2 mln zł. W przypadku 
wymienionych ulic ratusz posiada 
pełne dokumentacje i pozwolenia 
na budowę. 

Ratusz nie złoży natomiast 
w tym roku wniosku na dofi-
nansowanie budowy tunelu pod 
przejazdem kolejowym w cią-
gu ul. Mostowej – Armii Kra-
jowej i Chełmońskiego wraz  
z przebudową fragmentów tych 
ulic. W przypadku tej inwesty-
cji jej przygotowanie jest na eta-
pie koncepcji, a przetarg na wy-
konanie dokumentacji, w skład 
której wejdzie projekt, koszto-
rys, uzgodnienia i pozwolenie 
na budowę, zostanie ogłoszony  
w najbliższym czasie – na pewno 
przed wakacjami.

Naczelnik sądzi, że prace te 
zakończą się najpóźniej na prze-
łomie 2020-2021 roku. Stąd też 
wniosek o dofinansowanie zosta-
nie złożony najprawdopodobniej 
w 2021 roku.

drogi powiatowe 
Dyrektor Powiatowego Zarzą-

du Dróg i Transportu w Łowiczu 
Anna Gajek-Sarwa powiedziała 
nam, że powiat zgłosi do rządowe-
go Funduszu Dróg Lokalnych za-
danie pn. ciąg dróg powiatowych, 
obejmujący odcinki: Łowicz  
– Wicie, Błędów – Lenartów oraz 
Błędów – Łaguszew – Łowicz. 
Łączna długość planowanych do 
modernizacji dróg to ok. 26 km, 
zaś ich szacunkowa wartość to 9,5 
mln zł. W poniedziałek na sesji 
Rada Powiatu Łowickiego zabez-
pieczyła 1,9 mln zł wkładu wła-
snego na ten cel, co stanowi 20%. 

Zakres planowanych prac dotyczy 
położenia nowej nawierzchni as-
faltowej oraz odmulenia przydroż-
nych rowów. 

gmina bielawy
Gmina Bielawy ubiega się  

o rządowe wsparcie na przebudo-
wę dwóch dróg: około 3 km dro-
gi Walewice – Piotrowice (na któ-
rą gmina posiada projekt) oraz na 
drogę o długości około 900 me-
trów w Droguszy, gdzie trzeba 
położyć nową nakładkę asfaltową  
w istniejącym śladzie. 1 kwietnia 
w urzędzie spodziewano się, że 
zamówiony projekt drogi w Dro-
guszy, a także kosztorysy obu in-
westycji, dotrą tu lada dzień. 

Z kolei złożono już (w terminie 
do końca lutego) wniosek o do-
finansowanie przebudowy 1375 
metrów drogi gminnej w Chruśli-
nie z marszałkowskiego Fundu-
szu Ochrony Gruntów Rolnych. 
Na tej drodze wymagane jest po-
łożenie nakładki asfaltowej. Obec-
nie około 100-metrowy odcinek 
od Chruślina Nowego jest całko-
wicie zniszczony, dalej jest stara  
i spękana nakładka. Koszt położe-
nia nowej oszacowano na 350 tys. 
zł, jakkolwiek na ten cel zaplano-
wano w budżecie 200 tys., a to za 
mało. 

gmina bolimów
To niemal pewne: gmina Bo-

limów wystąpi o dotację z FDS 
na drogę w Ziemiarach. Zastępca 
wójta gminy Bolimów Patryk Ko-
łosowski powiedział nam, że gmi-
na posiada pełną dokumentację  
i jest gotowa złożyć wniosek. Nie 
bez przyczyny wybrano tę drogę. 
Dwa lata temu wzdłuż niej uło-
żono kolektor sanitarny, niszcząc 

tym samym nawierzchnię, która 
już wówczas wymagała naprawy.

Zakres planowanych prac na 
drodze jest duży, obejmuje bo-
wiem położenie nowej nawierzch-
ni na długości 5,4 km co według 
szacunków może kosztować oko-
ło 1,2 mln zł. 

Gmina przyłączy się też do 
wniosku powiatu skierniewic-
kiego, który ma wystąpić o dofi-
nansowanie modernizacji drogi 
wiodącej z Bolimowa do granic 
powiatu w kierunku Miedniewic. 
Kosztorys na położenie nowej na-
kładki i wykonanie poszerzenia 
jezdni w kilku miejscach, gdzie 
się ona wyraźnie zwęża, opie-
wa na ok. 4,9 mln zł. Planowa-
ny zakres nie obejmie całego od-
cinka drogi, ale 3,7 km, która jest  
w najgorszym stanie, począw-
szy od granicy między powiata-
mi, niemal do samego Bolimo-
wa. Gmina przygotowała się do 
przekazania powiatowi dotacji 
w wysokości 692 tys. zł. W po-
przednich latach gmina Bolimów 
wsparła wykonanie dokumentacji 
tej inwestycji. Zapewni ona szyb-
szy dojazd do węzła autostrado-
wego w Wiskitkach. 

gmina chąśno 
W gminie Chąśno wójt Da-

riusz Reczulski wspólnie z radny-
mi podjęli już decyzję o zgłosze-
niu do funduszu drogi w Chąśnie. 
Jest to droga o długości 2,5 km, 
biegnąca od drogi powiatowej  
w kierunku Marianki (koło kapli-
cy). Szacowany koszt przedsię-
wzięcia to ok. 500 tys. zł. 

gmina domaniewice 
Zgodnie z wcześniejszą zapo-

wiedzią, do rządowego programu 

planuje przystąpić również gmina 
Domaniewice. Projekt, zgodnie  
z którym gmina ubiegać się będzie 
o wyremontowanie dróg, został 
przygotowany, a w poniedziałek, 
1 kwietnia, złożony w Starostwie 
Powiatowym w Łowiczu.

Przypomnijmy, że w ramach 
rządowego funduszu gmina ubie-
ga się o naprawę nawierzchni na 
odcinku drogi łączącym miejsco-
wości Sapy oraz Strzebieszew. 
Chodzi o odcinek o długości 1,3 
km. 

– Projekt na drogę, która obec-
nie jest dla nas priorytetem, już 
został złożony. Nie wyklucza-
my, że będziemy starać się o na-
prawę jeszcze jednej drogi, ale na 
razie jesteśmy w fazie negocjacji.  
Do ostatecznego terminu składa-
nia wniosków pozostało jeszcze 
trochę czasu – zauważa wójt Pa-
weł Kwiatkowski. 

gmina kiernozia 
Gmina Kiernozia jest w trak-

cie przygotowywania dokumen-
tacji na budowę dróg na osiedlu 
Kościuszki w Kiernozi. Sekretarz 
gminy Jarosław Bogucki ma na-
dzieję, że gmina zdąży z jej wy-
konaniem i uda się skorzystać  
z pieniędzy z Funduszu Dróg Lo-
kalnych. Łączna długość dróg, 
które są na tym osiedlu, nie 
przekracza 1 km, ale należałoby  
tam wykonać nie tylko samą  
nawierzchnię jezdni, ale i chod-
niki. 

gmina kocierzew Płd. 
Wójt gminy Kocierzew Płd. 

Agnieszka Wojda powiedziała 
nam, że gmina zamierza się ubie-
gać o dofinansowanie z rządo-
wego Funduszu Dróg Lokalnych  
na modernizację drogi gminnej  
w miejscowości Różyce-Żurawie-
niec o długości ok. 2 km 300 m. 
W budżecie gminy przewidziano 
na jej wykonanie 520 tys. zł, co 
wystarczy na wkład własny, jed-
nak nie pokryje całości inwestycji, 
dlatego gmina liczy na dofinanso-
wanie. 

Drugą inwestycją, jaką gmina 
zamierza zgłosić do programu, 
jest przepust na drodze w Kocie-

rzewie Płd., którego kosztorysowa 
wartość wynosi 300 tys. zł. 

gmina łowicz 
Robert Żyto z referatu ds. go-

spodarki komunalnej i dróg pu-
blicznych powiedział nam, że 
gmina Łowicz wystąpiła o współ-
pracę ze Starostwem Powiatowym  
w celu ubiegania się o dofinan-
sowanie z rządowego Fundu-
szu Dróg Lokalnych na realizację 
dwóch zadań: traktu Zielkowice  
– Bobrowniki i chodnika w Strzel-
cewie (Parcel), jednak nie otrzy-
mała odpowiedzi. Starosta Marcin 
Kosiorek powiedział nam, że za-
poznał się z wnioskiem, ale zdecy-
dowano, że powiat nie uwzględni 
go w ramach bieżącego naboru, 
zaś ma zostać rozważony podczas 
planowania inwestycji drogowych 
do kolejnego naboru. 

Niezależnie od tego, gmina 
Łowicz przystępuje do sporzą-
dzania samodzielnego wniosku  
w sprawie ubiegania się o pienią-
dze z Funduszu na położenie no-
wej nakładki asfaltowej na drodze 
gminnej Jastrzębia – Pilaszków, 
której długość to ok. 1,5 kilometra. 

gmina łyszkowice
W gminie Łyszkowice żadnych 

ustaleń jeszcze nie ma. Nie wia-
domo czy w ogóle będzie zgłasza-
na jakaś gminna droga, bo choć 
inwestycje w tym zakresie były  
w projekcie budżetu, ostatecznie 
się w nim nie znalazły decyzją 
większości radnych. Przewodni-
cząca rady gminy Grażyna Ry-
kała mówiła nam tydzień temu,  
że wg jej wiedzy mają być zgło-
szone przez PZD drogi powiatowe 
biegnące przez teren gminy, nato-
miast co do dróg gminnych, jesz-
cze nic nie wiadomo. 

gmina nieborów 
Wójt gminy Nieborów Jaro-

sław Papuga powiedział nam, że 
gmina najprawdopodobniej złoży 
do FDS wniosek o dofinansowa-
nie modernizacji istniejących dróg  
o łącznej długości ok. 4,5 km, 
koszt tego zadania przekroczy 
prawdopodobnie 2 mln zł. Pla-
nowane do modernizacji drogi to 

reKlAmA
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odcinek ul. Zachodniej w Niebo-
rowie (w rejonie Oberży pod Zło-
tym Prosiakiem), odcinek ul. Sło-
necznej (od skrzyżowania z ul. 
Zachodnią w kierunku zachod-
nim), część ul. Strażackiej (po-
między skrzyżowaniami z ul. Sło-
neczną i Szkolną) oraz około 400 
m odcinek ul Szkolnej (począwszy 
od skrzyżowania z ul. Strażacką).

Planowane prace przewidują 
wykonanie nowej nawierzchni na 
całej długości wymienionego cią-
gu ulic, z jednoczesnym posze-
rzeniem jej na całej długości do 
szerokości 4,5 m. Na odcinku ul. 
Słonecznej (Mysłaków – Bąko-
wiec), gdzie obecnie nawierzchnia 
jest spękana, a w wielu miejscach 
wykruszona, przed położeniem 
masy bitumicznej zostanie poło-
żona specjalna siatka, która usta-
bilizuje nawierzchnię i zapobie-
gnie jej pękaniu.

miasto i gmina sanniki
Miasto i gmina Sanniki zamie-

rza za pieniądze z funduszu wy-
budować kanalizację deszczową 
oraz utwardzić drogi na osiedlu 
domów jednorodzinnych nazywa-
nych obiegowo „osiedlem Wito-
sa” w Sannikach. Gmina liczy na 
dofinansowanie w wysokości oko-
ło 1,5 mln złotych, co ma stano-
wić ok. 50% kosztów kwalifiko-
walnych inwestycji i według wójta 
Gabriela Wieczorka ma bardzo 
duże szanse na otrzymanie takie-
go dofinansowania. Dokumenta-
cja techniczna wykonana została 
około 2 lata temu, teraz jest uak-
tualniana. 

gmina zduny 
W gminie Zduny trwa komple-

towanie wniosku do rządowego 
funduszu. Tutejszy samorząd ma 
zamiar sięgnąć po dofinansowanie 
na remont ok. 1,7 km drogi w No-
wych Zdunach. W tym tygodniu 
powinna być gotowa dokumenta-
cja techniczna tego odcinka. 

głowno, stryków  
i okolice
Samorząd Miasta Głowna  

w kwietniowym naborze wnio-
sków do programu rządowego 
ubiega się o dofinasowanie budo-

wy ulicy Wąskiej (inwestycja jest 
w realizacji, wykonuje ją firma 
Marbudex) oraz do przebudowy 
ulicy Czarnieckiego. 

W naborze lipcowym, według 
informacji uzyskanych przez nas 
w Urzędzie Miejskim 10 kwiet-
nia, składane mają być wnioski 
na przebudowę ulic: 11 Listopada, 
Spółdzielczej i Ułańskiej oraz do-
kończenie ul. Polnej. 

W gminie Głowno w roku 
bieżącym ze wsparciem rządo-
wym ma zostać zmodernizowa-
na droga Władysławów Popowski 
– Mięsośnia, na której w ubie-
głym roku nie udało się wymie-
nić nakładki pomimo możliwości 
skorzystania ze wsparcia Urzędu 
Marszałkowskiego. Tym razem na 
drogę tę przeznaczono w budżecie 
700 tys. zł, w urzędzie nastąpiło 
już otwarcie ofert przetargowych. 

W 2020 gmina Głowno chce 
skorzystać z rządowej dotacji na 
przebudowę drogi Wola Zbroż-
kowa – Helenów, którą wozi 
uczniów szkolny autobus. Wnio-
sek zostanie złożony niedługo, na-
tomiast w terminie późniejszym 
będzie uzupełniany o projekt, któ-
rego gmina jeszcze nie ma.

Gmina Stryków składa dwa 
wnioski. Jeden z nich dotyczy bu-
dowy łącznika Ługi-Cesarka, czy-
li odcinka nowej drogi asfaltowej 
o długości ok. 700 mb, który sza-
cunkowo może kosztować ok. 1,9 
mln zł. Z kolei drugi wniosek od-
nosi się do miejscowości Smolice 
i budowy odcinka o długości 930 
m w częściowo nowym, a częścio-
wo starym śladzie, łączącego dro-
gę wojewódzką 708 z drogą po-
wiatową 5104 E wraz z budową 
mostu. Mocno wstępne szacun-
ki tej inwestycji to ok. 3,7 mln zł  
(w tym most ok. 2,1 mln zł). 

Gmina Dmosin składa wnio-
sek związany z przebudową dro-
gi gminnej Dmosin-Borki. Na 
odcinku 3 km planuje się poło-
żyć nową nakładkę asfaltową  
i utwardzić pobocza. Po przebudo-
wie szerokość drogi zwiększy się 
do 5 m. Obecnie urzędnicy przy-
gotowują załączniki potrzebne do 
wniosku, a cała inwestycja jest 
kosztorysowana.

aa, tb, tm, mak, aw, ewr, ljs
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Powiat łowicki |�Nietypowe�posunięcie�władz�powiatu�i�jednomyślność�radnych�

Dlaczego powiat przekazał drogi gminom?
Pięć uchwał w sprawie przekazania w zarząd gminom odcinków dróg 
powiatowych zostało przegłosowanych podczas poniedziałkowej sesji Rady 
Powiatu Łowickiego. Wszystkie te uchwały zostały przegłosowane w sposób 
w powiecie rzadko spotykany: za ich przyjęciem na zwołanej w trybie 
nadzwyczajnym sesji głosowali wszyscy obecni na niej radni.

Co połączyło radnych popie-
rających obecną władzę w po-
wiecie i radnych opozycyjnych? 
Okazało się, że były to drogi  
– a w zasadzie wnioski na ich mo-
dernizację, które dzięki nietypo-
wemu rozwiązaniu zostaną zło-
żone w ekspresowym tempie do 
rządowego Funduszu Dróg Samo-
rządowych. Każda z gmin może 
w terminie do najbliższego piąt-
ku, 12 kwietnia, zgłosić do tego 
funduszu dwa wnioski. Samorząd 
powiatowy zaś może zgłosić tyl-
ko 1 taki wniosek. O tym, jakie 
wnioski gminy i powiat już przy-
gotowały i które drogi zostały wy-
typowane, piszemy obok. Gmi-
ny z naszego terenu przygotowały  
po jednym wniosku. 

Pomysł zarządu powiatu jest 
prosty: powiat przekazuje samo-
rządom gminnym w zarząd odcin-
ki „swoich” dróg będących w gra-
nicach administracyjnych danej 

gminy. Dodajmy, że przekazuje 
na czas określony – od 8 kwietnia 
do 15 grudnia tego roku. Najważ-
niejsze jednak, że przekazuje wraz  
z pieniędzmi, które mają stanowić 
tzw. wkład własny, jeśli wniosek 
przejdzie przez dotacyjne sito. 

Zakres kompetencji co do tych 
przekazanych odcinków dróg ma 
określić porozumienie spisane po-
między powiatem a gminą. Poro-
zumienia takie też muszą zostać 
spisane w ekspresowym tempie: 
już po uchwałach Rady Powiatu 
o przekazaniu dróg w zarząd (co 
miało miejsce 8 kwietnia) oraz 
po uchwałach rad gmin w spra-
wie przyjęcia dróg w zarząd. Sesje 
nadzwyczajne w gminach odby-
wały się we wtorek oraz w śro-
dę. Radni gminy Chąśno jedno-
myślnie przyjęli drogę w zarząd, 
podobnie w gminie Kiernozia  
i Zduny. Sesja w tej sprawie  
w Łyszkowicach rozpoczęła się  

w środę o godz. 15.00. Porozumie-
nie będzie szczegółowo określało 
zakres przekazywanych kompe-
tencji. Wyłączone z niego ma być 
np. zimowe utrzymanie przekaza-
nych odcinków dróg przez gmi-
ny. Nie zostało natomiast jeszcze 
sprecyzowane, która ze stron po-
krywała będzie różnicę (o ile się 
taka pojawi) pomiędzy szacunko-
wym kosztem modernizacji drogi 
a kosztem rzeczywistym wynika-
jącym z przetargu. Zadaniem gmi-
ny będzie złożenie w terminie do 
najbliższego piątku, 12 kwietnia, 
wniosku do FDL. Jeśli dotacja zo-
stanie przyznana – gmina zorgani-
zuje przetarg oraz będzie nadzoro-
wać inwestycję. Po jej zakończeniu  
– najpóźniej do 15 grudnia – droga 
wróci pod zarząd powiatu. 

Czy inne powiaty także sko-
rzystały z tego dość sprytnego  
rozwiązania okaże się po 12 
kwietnia.

o których drogach 
mowa? 
W gminie Łyszkowice ma 

być to odcinek drogi Łyszkowice  
– Pszczonów od Kolonii Łyszko-
wickiej do granicy powiatu łowic-
kiego (przebudowa z 4,8 m do 6 
m) o długości 1,8 km. Szacunko-
wy łączny koszt inwestycji to ok. 
1,5 mln (w tym 302.400 zł wkładu 
własnego). 

W gminie Kiernozia ma być 
wykonana nakładka na odcinku 
drogi Kiernozia – Witusza (3.470 
metrów długości, szacunkowy 
koszt łączny: 1,2 mln zł, wkład 
własny: 240 tys. zł). W gminie 
Nieborów nakładka ma być zro-
biona na odcinku drogi Bobrow-
niki – Bełchów (2.950 m, sza-
cunkowy koszt łączny: 1,32 mln 
zł, wkład własny: 264 tys. zł).  
W gm. Chąśno odcinek Złaków 
Kościelny – Przemysłów – Mastki 
(1.650 m, szacunkowy koszt łącz-
ny: 500 tys. zł, wkład własny: 100 
tys. zł). W gminie Zduny odcinek 
Wiskienica Dolna – Łaźniki oraz 
Wiskienica Górna – Wiskienica 
Dolna (łącznie 6.752 m, szacun-
kowy koszt łączny: ok. 2,13 mln 
zł, wkład własny: 450 tys. zł). mak 

RZuT OkieM�|�StrAżAcKA�AKcJA�SPrzątANiA�W�KArSzNicAch

Cały wózek śmieci zebrali w niedzielę 7 kwietnia druhny i druhowie (w większości młodzież) z OSP w karsznicach Dużych, podczas 
spontanicznej akcji sprzątania okolicy.�Na�załadunek�złożyło�się�15�worków�z�odpadami�zmieszanymi,�15�ze�szkłem,�20�z�plastikami�i�pojedyncze�
rzeczy,�takie�jak�na�przykład�lodówka�(worki�dał�urząd�Gminy�chąśno).�teraz�strażacy�z�Karsznic�zachęcają�do�podobnych�akcji�jednostki�z�okolicznych�
wsi,�a�do�wszystkich�mieszkańców�apelują:�„Jeśli�nie�chcesz�przyłączyć�się�i�zbierać�śmieci,�przynajmniej�nie�wyrzucaj�ich�gdzie�popadnie!”. tm
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Aktualności
Mieczysław Szymajda
mówi dlaczego
nie strajkuje. str. 21
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Zduny�|�dyskusja�na�sesji�rady�Gminy�o�zatrudnieniu�wicewójt�

Nie bo nie – mimo oczywistych kompetencji 
Zwołana na 9 kwietnia sesja Rady Gminy Zduny była pierwszą, w której Agata 
Imielińska wystąpiła ofi cjalnie jako nowo powołana wicewójt gminy Zduny. 
Utworzenie nowego stanowiska, jak i sposób powołania wicewójt były tematami, 
które wywołały dyskusję z udziałem niektórych sołtysów i radnych. 

Wójt Krzysztof Skowroński 
przedstawił wicewójt Agatę Imie-
lińską jako wysokiej klasy specja-
listę z bogatym CV, która zajmie 
się m.in. zamówieniami publicz-
nymi, czego nikt nie chciał się 
podjąć. – Gdy proponowałem to 
innym osobom, to uciekały z po-
koju – mówił. Swoją decyzję ar-
gumentował w ten sposób, że po 
5 miesiącach bycia wójtem poznał 
specyfi kę pracy w urzędzie, jak 
też niedomagania i problemy, z ja-
kimi borykają się urzędnicy, dla-
tego szukał osoby, która pomoże 
mu się z tymi problemami uporać. 
Największym okazały się prze-
targi i proces przeprowadzania 
inwestycji. Dzięki zaś doświad-
czeniu zdobytemu w administra-
cji rządowej, wójt rekomendował 
Agatę Imielińską jako eksperta 

w tych obszarach. – Wierzę, że 
będzie przydatna w tej gminie dla 
wszystkich, nawet do tego stopnia, 
że i dla szkół i dla prezesa SKR 
– powiedział, po czym oddał głos 
wicewójt. 

Agata Imielińska, z wykształ-
cenia prawnik, przygodę z admi-
nistracją zaczynała w Starostwie 
Powiatowym w Łowiczu, współ-
pracując m.in. z obecnym na sesji 
byłym starostą Cezarym Dzierż-
kiem. Następnie przeniosła się do 
Warszawy, gdzie pracowała m.in. 
w Ministerstwie Nauki i Informa-
tyzacji, w Kancelarii Prezyden-
ta RP, Komisji Nadzoru Finanso-
wego, a w okresie ostatnich blisko 
dwóch lat była dyrektorem fi nan-
sowym w Ministerstwie Zdrowia. 

Może pochwalić się pracą przy 
realizacji olbrzymich projektów, 

o czym może świadczyć cho-
ciażby fakt, iż została wytypowa-
na jako ekspert z ramienia Kan-
celarii Prezydenta RP do zakupu 
samolotów dla najważniejszych 
osób w państwie. – Bardzo czę-
sto jest mi ostatnio zadawane py-
tanie, dlaczego z Warszawy przy-
szłam z takim kwalifi kacjami do 
gminy Zduny? A ja zadam pyta-
nie: dlaczego gmina Zduny nie 
może mieć fachowca, który jest 
w stanie pomóc przy realizacji 
inwestycji, fajnych miejsc pracy 
i mam nadzieję – przy udziale 
pana wójta – w ściągnięciu pienię-
dzy do gminy w taki sposób, żeby-
śmy nie powiedzieli, że jedynym 
źródłem fi nansowania jest budżet 
gminy? – mówiła. 

Po tej autoprezentacji padło py-
tanie od jednego sołtysów: – Ład-

nie nam się ta pani przedstawiła, 
ale ile ona będzie zarabiać? Na co 
wójt wyjaśnił, że jej uposażenie 
wyniesie 5.650 zł brutto, co ozna-
cza, że do ręki dostanie ok. 4.000 
zł netto. Dodał, że w jego ocenie, 
to nie jest dużo, biorąc pod uwa-
gę olbrzymie kwalifi kacje, jakie 
posiada. 

– Pół roku pan jest wójtem i już 
pan sobie nie radzi, zadłuża pan 
gminę – wyraził swoją opinię soł-
tys Wierznowic Jan Reczyk. Po 
chwili głos zabrał siedzący obok 
niego sołtys Nowego Złakowa 
Władysław Dobrogowski, który 
powiedział: „Do matki idzie się 
po koszulę, a do ludzi po rozum” 
i zwrócił się do wójta, że podej-
mując decyzje musi rozmawiać 
z ludźmi z różnych opcji, co mo-
gło sugerować, że dotychczas tego 
nie robił. 

– Dajmy wójtowi popracować, 
a potem będziemy go oceniać – 
apelował z kolei Dariusz Wró-
blewski.  Kolejnym w kolejce do 

zabrania głosu w tym temacie był 
już radny Łukasz Jankowski, któ-

ry wyraził swoją opinię, że sołty-
si najwidoczniej nie rozumieją, że 
zatrudnienie osoby z takimi kwa-
lifi kacjami do pracy w gminie, to 
inwestycja i realny wkład w jej roz-
wój, a nie obciążenie. 

Tę część dyskusji przerwał prze-
wodniczący rady Wiesław Dałek, 
jednak powróciła ona jeszcze pod-
czas sesji. Jeden z radnych zapytał 
bowiem, czy konieczne było po-
wołanie pani Agaty Imielińskiej na 
stanowisko wicewójt, a nie na sta-
nowisko urzędnicze, wówczas od-
powiadałaby za konkretny zakres 
zadań. 

– Proszę nam nie mówić, że to 
niskie wynagrodzenie, bo to gór-
na stawka – przekonywał ten sam 
radny. Nie zgodził się z tym wójt, 
który tłumaczył, że kwota jej upo-
sażenia obejmuje już 20% stażo-
wego, a więc mogłaby być wyż-
sza. Dodał, że Agata Imielińska 
będzie się wdrażać do pracy, by 
w przyszłości przejąć np. obowiąz-
ki sekretarza gminy. 

Jedna z radnych miała z kolei 
żal do wójta o to, że wiadomość 
o powołaniu zastępcy powinna 
wypłynąć bezpośrednio od niego 
samego, a nie docierać do radnych 
za pośrednictwem mediów i prze-
kazów sąsiedzkich. 

Byli też radni, którzy mocno 
obstawali za tym, że kwalifi kacje 
wicewójt pozwalają im wierzyć, że 
jej praca przyczyni się do rozwoju 
gminy. – Dajcie szansę tej pani – 
mówił radny Łukasz Jankowski, 
argumentując, że kiedy popracuje 
ona przez jakiś czas, będą podsta-
wy do oceny efektów jej starań, zaś 
teraz oponenci nie dysponują żad-
nym argumentem poza „nie, bo 
nie”.  aa 
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RZuT OkieM|�truSKAWKoWe�SzKoleNie�
Producenci�i�dostawcy�truskawek�
do�fi�rmy�„zomar”�w�lwówku�
w�gminie�Sanniki�spotkali�się�
8��kwietnia�na�pierwszym�z�cyklu�
spotkań�szkoleniowych,�które�
zorganizowała�dla�nich�fi�rma.�–�
Planujemy�spotykać�się�
z�różnymi�szkoleniowcami�3-4�razy�
do�roku�–�powiedział�nam�szef�
zomaru�marek�róg.�Pierwsze�
szkolenie�poprowadziła�barbara�
błaszczyńska�z�fi�rmy�Agrosimex.�
mak�
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Łowicz�|�udany�zlot�Foodtrucków�

Wielkie szamanie
na Nowym Rynku 
Zapach przygotowywanego 
jedzenia przez cały weekend 
przyciągał na Nowy 
Rynek mnóstwo osób. 
Wszystko za sprawą Zlotu 
Foodtrucków, w ramach 
którego przyjechało do nas 
15 mobilnych restauracji, 
serwujących przysmaki  
z różnych zakątków świata.

W tym roku towarzyszyła im 
bogata strefa gier i atrakcji dla 
dzieci. Trzeci już Zlot Foodtruc-
ków w naszym mieście trwał przez 
trzy dni, od piątku do niedzieli. 
Mimo to długie kolejki ustawiały 
się do nich codziennie, szczegól-
nie w niedzielę, gdy pogoda była 
najlepsza podczas całego weeken-
du. – Myślę, że odwiedzających 
można liczyć w tysiącach, ponie-
waż każdego dnia było tam praw-
dziwe oblężenie – powiedział nam 
Michał Zalewski, kierownik miej-
skiego biura kultury. 

Na smakoszy czekały dania 
m.in. kuchni amerykańskiej, mek-
sykańskiej i hiszpańskiej. Można 
też było skosztować smaków Azji, 

kilku rodzajów burgerów i frytek, 
a nawet lemoniady z suchym lo-
dem i wielu innych. 

Co było najsmaczniejsze? Na to 
pytanie było tyle odpowiedzi, ilu 
uczestników wydarzenia. – Strip-
sy są pycha, a frytki mają ciekawą 
przyprawę, do tego są super dipy, 
np. z mango jest nieziemski: nie-
co słodki i pikantny – powiedziała 
nam Magda spod Łowicza, która 
w zlocie uczestniczyła z bratanicą 
Julią. – Porcja jest uczciwa, a cena 
raczej przystaje do jakości. Myślę 
nawet, żeby poprosić o pojemnik, 
by część jedzenia zabrać na wynos 
– dodała. Zapytane przez nas, ile 
ich zdaniem należy przeznaczyć 

pieniędzy, by zjeść coś smacznego 
z Foodtrucków, oceniły, że ok. 50 
zł na osobę, bo wtedy można zjeść 
syty posiłek i wziąć jeszcze coś na 
deser, choć to też zależy, czy bar-
dziej nastawiamy się na próbowa-
nie nowych smaków, czy przycho-
dzimy, by zjeść coś konkretnego. 

W zlocie uczestniczyła też 
paczka znajomych z Łowicza, do 
której należą m.in. Nikola, Ania 
i Malwina. – Codzienne tu przy-
chodzimy i jemy coś innego. Pró-
bowałyśmy już gofrów o smaku 
Oreo, ogólnie frytki nie zasko-
czyły, ale hot-dogi są już zupeł-
nie inne: mają wypieczoną bułkę  
i mnóstwo dodatków – mówiły. 

Niektórzy internauci i nasi roz-
mówcy stwierdzili jednak, że ceny 
jedzenia z Foodtrucków są zbyt 
wysokie. 

Między mobilnymi restaura-
cjami został ustawiony namiot,  
a pod nim stoliki z ławkami, gdzie 
można było wygodnie zjeść. Na 
odwiedzających czekały też atrak-
cje rozstawione na Nowym Ryn-
ku, m.in. dmuchańce i cybergaje, 
a także konkursy, w których do 
wygrania były vouchery na przy-
smaki z Foodtrucków. 

Michał Zalewski ocenia impre-
zę jaką bardzo udaną i zapewnia, 
że miasto będzie chciało ją konty-
nuować. Wiadomo na pewno, że 
każdego roku, w pierwszy week-
end kwietnia Foodtrucki będą 
przyjeżdżały do nas na rozpoczę-
cie sezonu. Kierownik miejskie-
go biura kultury przyznaje, że ka-
lendarz imprez na ten rok jest już 
wypełniony, ale być może uda 
się sprawić, by gastronomia na 
kółkach odwiedziła nas jeszcze  
w tym roku na zakończenie sezo-
nu.  aa 

reKlAmA

reKlAmA

Łowicz, Opole�|�ratownictwo�wodne

Łowiccy nurkowie wracają 
do czołówki
Po kilku latach przerwy 
Ochotnicza Straż Pożarna 
– Ratownictwo Wodne 
w Łowiczu może się 
pochwalić kolejnymi 
sukcesami w zawodach  
w nurkowaniu.  
Jej reprezentanci świetnie 
spisali się w ubiegły 
weekend podczas 
Mistrzostw w Nurkowaniu 
Sprawnościowym w Opolu.

W kategorii seniorów II miej-
sce zajął Radosław Brzeziński,  
a tuż za podium znaleźli się Rafał 
Mitek i Rafał Sokół. 

Zawodnicy ci trenują nurkowa-
nie od 4 – 5 lat, ale dopiero pierw-
szy raz mieli okazję sprawdzić 
się na zawodach – zapewniają, że 
nie po raz ostatni. Najstarszy z tej 
trójki ma 28 lat, najmłodszy 19.  
a więc przed nimi jeszcze wie-
le lat nurkowania. – To jest pasja, 
rekreacja, turystyka i sport w jed-
nym, zachęcamy do spróbowa-
nia i zapraszamy w nasze szere-
gi – mówi Radosław Brzeziński.  

– Trening oczywiście wymaga 
wysiłku i ciężkiej pracy, ale emo-
cje i wrażenia podczas nurkowa-
nia są tego warte.

Rywalizacja na basenie MO-
SiR w Opolu składała się z pięciu 
konkurencji. Musieli na przykład 
po skoku z butlą do wody ze-
brać znaki nurkowe i dopasować 
je do właściwych opisów teksto-
wych, etapowe (po przepłynięciu 
określonego dystansu) ubieranie 
kolejnych elementów stroju nur-
kowego, płynięcie po linie, prze-
noszenie pod woda piłeczki za 
pomocą łyżki i – na koniec – rato-
wanie nurka.

Teraz ekipa z Łowicza przygo-
towuje się do Mistrzostw Polski 
OSP w Ratownictwie Wodnym 
– to też zawody, w których łowic-
ka jednostka święciła przed laty 
triumfy. – Ci, którzy zdobywali 
nagrody nieco się postarzeli, mło-
dych przez pewien czas nie było, 
stąd taki nasz przejściowy kryzys 
– mówił nam prezes jednostki Ja-
nusz Bilczewski. – Cieszę się, że 
to już za nami, bo mamy napraw-
dę ambitnych, obiecujących chło-
paków.  tm

Szczególnie dużo osób przyszło na Zlot Foodtrucków w niedzielę,�
kiedy�pogoda�była�najładniejsza�podczas�całego�weekendu.�
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Dziewczynom ze zdjęcia,�zlot�Foodtrucków�podobał�się�tak�bardzo,��
że�były�na�nim�codziennie,�by�popróbować�różnych�specjałów.�

Reprezentanci OSP-RW Łowicz�i�zarazem�przedstawiciele�ścisłej�
czołówki�ostatnich�mistrzostw�w�Nurkowaniu�Sprawnościowym.�
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Gmina Łyszkowice |�Skarga�na�Adama�rutę

„Psiakowo” się skarży, komisja  
zbiera dokumenty na wójta
To pierwsza skarga, którą w tej kadencji rozpatruje 
nowa, mająca patrzeć na ręce wójtowi gminy 
Łyszkowice, komisja rewizyjna rady gminy.  
Jej członkowie już ocenili, że firma, która poskarżyła 
się na sposób prowadzenia przez ostatnie 3 lata 
postępowań ofertowych i wybór podmiotu  
mającego zapewnić opiekę bezdomnym 
zwierzętom, faktycznie miała ku temu powody.

Opinię co do zasadności skar-
gi i zawartej w niej hipotezy o fa-
woryzowaniu przez wójta Adama 
Rutę jednego z oferentów, człon-
kowie komisji chcą jednak oprzeć 
na faktach wypływających z do-
kumentów, a te jeszcze gromadzą. 

Z tego powodu sprawa rozpa-
trzenia skargi została zdjęta z po-
rządku obrad ostatniej sesji Rady 
Gminy Łyszkowice, która odby-
ła się 27 marca. Wniosek o wy-
kreślenie projektu uchwały złożył 
radny Igor Wojciechowski, prze-
wodniczący komisji skarg, wnio-
sków i petycji. Za tym, aby pocze-
kać na zgromadzenie wszystkich 
istotnych dla oceny zasadności 
skargi dokumentów, opowiedziała 
się jednogłośnie cała rada. 

Jak powiedział nam radny Woj-
ciechowski, na skompletowanie 
dokumentów i ponowny powrót 
projektu uchwały na sesję Rady 
Gminy potrzeba jeszcze ok. 2 ty-
godni. Szef komisji podkreślił, 

że jej członkom bardzo zależy na 
zaprezentowaniu solidnego, kon-
kretnego materiału, popierające-
go jej opinię. Jednym zdaniem 
– mają być to argumenty nie do 
podważenia.

o co chodziło?
Skarżącymi się są Jolanta i To-

masz Wojciechowscy, prowadzą-
cy schronisko „Psiakowo” w Pio-
trowicach. Zarzucają oni wójtowi 
Adamowi Rucie faworyzowanie 
jednego z wykonawców gminne-
go zlecenia o usługi schronisko-
we dla bezpańskich psów z terenu 
gminy. Skarga dotyczy prowadzo-
nych przez gminę postępowań 
ofertowych w zakresie opieki nad 
bezpańskimi psami w latach 2017-
19, przy czym największe zastrze-
żenia dotyczą roku bieżącego. 
Wyłonione zostały w nich dwa 
schroniska – jednym jest „Psia-
kowo”, drugim schronisko prowa-
dzone przez Zakład Utrzymania 

Miasta w Łowiczu (wcześniej Za-
kład Usług Komunalnych) – we-
dług autorów skargi ZUM jest tu 
faworyzowany.

Oba podmioty, niezależnie od 
siebie, mają z gminą podpisane 
umowy w tym zakresie. – Prosi-
łam panią Staszewską, która jest 
koordynatorem tej umowy z ra-
mienia urzędu, aby określiła, na 
jakiej zasadzie dane zlecenie jest 
przyznawane jednemu z dwóch 
podmiotów – relacjonuje Jolanta 
Wojciechowska. – Nigdy nie usły-
szałam konstruktywnej odpowie-
dzi. Mówiłam pani Staszewskiej 

i wójtowi, że jest to nieczytelne  
i nietransparentne, wolałabym ja-
sno określone zasady. Autorka 
skargi zwraca uwagę, że, mimo 
wyższych cen, psy z terenu gmi-
ny Łyszkowice trafiały zwykle do 
schroniska w Łowiczu – w 2017 
roku były to trzy psy, w 2018 roku 
już 10 (tylko do listopada). 

W zapytaniu ofertowym na 
2019 rok obowiązywały następują-
ce kryteria: 50% punktów to cena, 
25% wskaźnik adopcji i 25% szyb-
kość reakcji na zgłoszenia. Po-
nownie zarówno oferty ZUM, jak  
i „Psiakowa”, zostały wybrane. 

Jolanta Wojciechowska infor-
muje nas też, że umowa z ZUM 
na 2019 rok była zawarta już 2 
stycznia, podczas gdy z jej firmą 
urząd skontaktował się dopiero 17 
stycznia, wtedy też został wysłany 
drogą elektroniczną wzór umowy. 
Nie podpisała jej jednak, domaga-
jąc się takich samych zapisów, ja-
kie są w umowie z ZUM. 

Jako przykład nierównego trak-
towania Wojciechowscy uważa-

ją na przykład to, że w umowie  
z ZUM nie ma słowa o karze 
grożącej za zerwanie tej umowy,  
w ich przypadku jest to 1.000 zł. 
Podkreślają też, że kwota, jaką 
ZUM otrzymuje za odbiór psa, to 
około 430 zł, a Psiakowo dosta-
je tylko 170 zł, chociaż działa 24 
godziny na dobę, także w week-
endy i święta (podczas gdy ZUM 
świadczy te usługi jedynie w dni 
robocze od 7.00 do 17.00). 

Z kolei wójt Adam Ruta w roz-
mowie z nami powiedział, że  
w jego ocenie nie doszło do złama-
nia żadnych przepisów, że kiero-
wał się tylko i wyłącznie interesem 
gminy, że brał pod uwagę również 
dobro zwierząt i tą argumentację, 
broniąc swojego stanowiska, bę-
dzie niezmiennie podnosił. Ruta 
zapewnia, że do każdej z decy-
zji, jakie podejmował w rzeczonej 
sprawie, ma konkretne uzasadnie-
nie, przedstawił je komisji i przed-
stawi również całej radzie.  ljs, tm

Gmina Łyszkowice�|�Sesja�rady

Podziękowania dla sołtysów
Ostatnia sesja Rady Gminy 

Łyszkowice była okazją, aby po-
dziękować 12 sołtysom, którzy 
w tym roku zakończyli swoje ka-
dencje i z różnych względów nie 
zostali nimi dalej. Ustępujący soł-
tysi otrzymali statuetki z podzię-
kowaniami za całokształt pra-
cy na rzecz swoich miejscowości  
i bardzo dobrą współpracę  
z Urzędem Gminy. Statuetki  
i podziękowania wręczyli wójt 
Adam Ruta oraz przewodnicząca 
Rady Gminy Grażyna Rykała. 

–  Jest to odpowiedzialna funk-
cja, bo to do Was w pierwszej ko-
lejności mieszkańcy zwracali się 
z różnymi problemami i różny-
mi sprawami. Byliście osobami 
pierwszego kontaktu, jeśli cho-
dzi o sprawy urzędowe w terenie  
–  powiedział wójt Ruta. 

Podkreślił on, że docenia zaan-
gażowanie, poświęcony czas oraz 
to, co byłym już sołtysom udało 
się zrealizować wspólnie z pra-
cownikami urzędu i mieszkańca-
mi.  ljs

Statuetki i podziękowania sołtysom wręczyli�wójt�Adam�ruta��
oraz�przewodnicząca�rady�Gminy�Grażyna�rykała.
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mówiłam,�że�jest�to�
nieczytelne��
i�nietransparentne,�
wolałabym�jasno�
określone�zasady.

Jolanta Wojciechowska
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Łowicz |�i�lo�im.�chełmońskiego

Delegaci najstarszych polskich 
szkół przyjechali do Łowicza
Już po raz trzeci I LO  
im. J. Chełmońskiego 
gościło w swych progach 
zjazd Stowarzyszenia  
na rzecz Najstarszych 
Szkół w Polsce.

W wieloletniej historii Sto-
warzyszenia jest to już XLVI 
zjazd. Odbył się w I LO w piątek,  
5 kwietnia, a o jego organizację 
właśnie w Łowiczu zabiegał Hen-
ryk Zasępa, wieceprezes Stowa-
rzyszenia, przewodniczący Rady 
Miejskiej w Łowiczu. 

Członkami istniejącego od 
1991 r. Stowarzyszenia na rzecz 
Najstarszych Szkół w Polsce są 
szkoły średnie, legitymujące się 
przynajmniej stuletnią udokumen-
towaną historią. 

by przetrwała pamięć  
o wybitnych Polakach
Najważniejszym wydarzeniem, 

a zarazem główną przyczyną 
XLVI zjazdu, była promocja wy-
danej przez Zarząd Stowarzysze-
nia z okazji stulecia niepodległo-
ści Polski książki pt. „Bohaterowie 
Niepodległej 1918-2018”. 30 szkół 
odpowiedziało pozytywnie na ini-
cjatywę publikacji i nadesłało syl-
wetki osób, które chlubnie zapi-
sały się w historii swoich miast. 
Jedną z opisanych w niej postaci 
jest były dyrektor I LO w Łowiczu,  

prof. Jan Zbudniewek, a jego syl-
wetkę na potrzeby publikacji na-
kreśliła emerytowana nauczyciel-
ka szkoły Elżbieta Katarzyńska. 
Na uroczystości pojawiła się także 
córka zmarłego w 1981 r. profeso-
ra, dr Ewa Zbudniewek. 

Uczennice I LO odczytały frag-
menty książki „Bohaterowie Nie-
podległej”, poświęconej postaci 
prof. Zbudniewka, a jego córka 
opowiedziała zebranym niepu-
blikowaną dotychczas historię  
o tym, jak wkrótce po wyzwo-
leniu, jeszcze w 1945 r., jej tato 
wybawił uczniów liceum, które 
dopiero co zaczęło pracować, od 
obowiązku pracy fizycznej przy 
poszerzaniu torów kolejowych  
na potrzeby radzieckich transpor-
tów zmierzających na Zachód. 

Historia nieznana
Dyrektor Zbudniewek, który 

świetnie znał rosyjski, przemó-
wił kategorycznym tonem do ko-
mendanta miasta, stwierdzając, iż 
komendantura nie stosuje się do 
zaleceń wodza rewolucji Lenina, 
który powiedział, że „młodzież ma 
przed sobą trzy zadania: pierwsze 
– uczyć się, drugie – uczyć się i 
trzecie – uczyć się”. Profesor prze-
konywał, że młodzież, która przez 
kilka lat nie mogła się uczyć, nie 
może być teraz od nauki odciąga-
na. Wskórał tyle, że został zapro-
szony na przyjęcie w komendan-

turze: – Podejrzewając słusznie, 
jak przyjęcie może wyglądać, tato 
zabezpieczył się jedząc wcześniej 
całkiem dużą porcję gotowanego 
boczku. (...) Na przyjęcie składa-
ły się 20-litrowa bańka bimbru, 
duża miednica kwaszonych ogór-
ków i tuszonka w gazecie. Kiedy 
towarzystwo piło toasty (...) i na-
brało dobrego humoru, dyrektor 
przypomniał komendantowi, że 
mieli sprawę do załatwienia. Na 
zasadzie dobrego humoru komen-
dant polecił przynieść pieczątkę, 
podpisał, podstemplował i kie-
dy towarzystwo się jeszcze lepiej 
rozbawiło, tata cichuteńko ewaku-
ował się do domu – mówiła Ewa 
Zbudniewek. Historia ta nie była 
wcześniej ujawniana, gdyż mo-

gła być odczytana przez „wyzwo-
licieli” za sabotaż w stosunku do 
udającej się na front Armii Czer-
wonej. Córka profesora dodała, że 
prywatnie jej tato był człowiekiem 
bardzo wrażliwym i rodzinnym. 
Obydwoje z mamą stworzyli jej 
wspaniały dom.

dumni z tradycji, 
zwróceni ku 
nowoczesności
Obok przedstawicieli szkół 

członkowskich Stowarzyszenia, 
gośćmi uroczystości byli m.in.: 
bp pomocniczy diecezji łowickiej 
Wojciech Osial, starosta łowicki 
Marcin Kosiorek i wicestarosta 
Piotr Malczyk, burmistrz Łowicza 
Krzysztof Jan Kaliński. Goście 

honorowi otrzymali egzemplarze 
książki „Bohaterowie Niepodle-
głe”, każdy z nich miał też oka-
zję powiedzieć przy tej okazji coś 
na temat I LO. Bp Wojciech Osial 
mówił: – Jestem bardzo dumny, 
że jestem wychowankiem tego 
Liceum im. Józefa Chełmońskie-
go w Łowiczu. Gdzie tylko mogę  
– tym się chwalę.

Starosta łowicki powiedział, 
że I LO to historia, na fundamen-

cie której można budować przy-
szłość. Ujawnił (o czym pisaliśmy  
w NŁ), iż z myślą o rozwoju pla-
cówki Zarząd Powiatu podpisał 
umowę z MON, Polską Grupą 
Zbrojeniową oraz Politechniką 
Łódzką, dzięki czemu od nowego 
roku szkolnego w murach „Cheł-
mońskiego” otwarta zostanie eks-
perymentalna klasa o profilu cy-
berbezpieczeństwo. 

Burmistrz zauważył, że wraz  
z żoną najpierw sami byli ucznia-
mi I LO, później zostali w nim na-
uczycielami, czworo ich dzieci już 
tę szkołę skończyło, a najmłodszy 
syn planuje rozpocząć w niej na-
ukę od września. 

Dyrektor szkoły goszczą-
cej zjazd Dorota Dziekanowska 
otrzymała z rąk wiceprezesów pa-
miątkowy grawerton, a wicedy-
rektor Agnieszka Jarka w prezen-
tacji multimedialnej przedstawiła 
zebranym historię i współczesność 
łowickiego „Chełmona”. Po czę-
ści oficjalnej goście zjazdu zostali 
zaproszeni na spacer po Łowiczu. 
Oprowadzał ich wiceprezes koła 
PTTK Zdzisław Kryściak.  ewr

Niepublikowaną wcześniej 
historię o prof. Zbudniewku�
opowiedziała�jego�córka,��
dr�ewa�zbudniewek.

elżbieta katarzyńska.�Autorka�
opracowania�sylwetki�profesora�
Jana�zbudniewka�na�potrzeby�
publikacji�książkowej.�
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stowarzyszenie na rzecz naJstarszycH szkół w Polsce

–�to�organizacja�społeczna,�
zrzeszającą�przedstawicieli�
najstarszych�szkół�średnich��
w�dorzeczu�odry�i�Wisły,��
nie�zapominająca��
o�osiągnięciach�w�przeszłości�
kilku�współcześnie�działających�
polskich�placówek�edukacyjnych�
na�ziemiach�dawnej��
i�rzeczypospolitej�(lwów,�Wilno,�
Grodno).�celem�organizacji�jest�
wspomaganie�szkół��
w�działalności�dydaktyczno-
wychowawczej,��

w�selekcjonowaniu��
i�gromadzeniu�dokumentów,�
w�opracowaniu�własnych�
monografii�i�uświetnianiu��
ich�jubileuszowych�zjazdów.�
organizacja�została�założona�
przez�działaczy�oświatowych��
na�zjeździe�Krajowym��
w�Skarżysku-Kamiennej��
15-16�lutego�1991�r.�do�2001�r.�
działała�jako�Klub,�a�na�Xii�
zjeździe�w�zakopanem,�który�
zgromadził�aż�65�delegatów��
z�96�szkół,�uczestnicy�uchwalili�

nowy�statut,�przekształcając�Klub�
Najstarszych�Szkół�w�Polsce�
w�Stowarzyszenie�Promocji�
Najstarszych�Szkół�w�Polsce,�
Jednak�pod�tą�nazwą�nie�
mogło�zostać�zarejestrowane�
z�przyczyn�formalno-prawnych,�
stąd�też�zwołano�kolejny�zjazd�
założycielski�i�8�grudnia�2001�r.��
w�łodzi�utworzono�
Stowarzyszenie�na�rzecz�
Najstarszych�Szkół�w�Polsce.

opr. na podstawie  
www.najstarszeszkoly.edu.pl

reKlAmA
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Domaniewice�|�Koncert�profilaktyczny

O blaskach życia i cieniach uzależnienia
Niezwykłej opowieści o bla-

skach i cieniach życia, radościach 
oraz przegranych, a także szczę-
ściu i szacunku mogli wysłuchać 
uczniowie domaniewickich szkół 
we wtorek, 26 marca. Gościem 
Gminnego Ośrodka Kultury  
w Domaniewicach był Grzegorz 
Stępień – muzyk zespołu Oddział 
Zamknięty, multiinstrumentalista 
i gitarzysta basowy. 

Z poetą, który samodzielnie pi-
sze teksty o tym, czego doświad-
czył w przeszłości, młodzież spo-
tkała się przy okazji koncertu 
profilaktycznego „Złe wpływy. 
Czy słowem można zabić?”. 

W ramach prelekcji połączo-
nej z recitalem artysta przestrze-

gał uczestników przed negatyw-
nymi konsekwencjami błędów, 
jakie często popełnia się w mło-
dych latach. Muzyk podzielił się 
z uczniami osobistymi historia-
mi spotkań z ludźmi uzależnio-
nymi od substancji psychoaktyw-

nych, których zdarzało mu się 
poznać. Opowieści z przeszłości 
miały być przestrogą dla młodych 
przed sięgnięciem po alkohol, nar-
kotyki czy inne używki, a także 
przed uzależnieniem od mniej na-
głośnionej, lecz nie mniej niebez-
piecznej i popularnej wśród mło-
dzieży cyberprzemocy. 

Muzyczny recital, jaki artysta 
zaprezentował na scenie doma-
niewickiego GOK-u, był jedno-
cześnie dopełnieniem prelekcji, 
a przybierając formę programu 
motywacyjnego przekonywał,  
że żadna życiowa sytuacja nie po-
winna skłonić młodego człowie-
ka do wyboru trudnej i wyboistej 
ścieżki uzależnienia, która często 

jest drogą w jedną stronę. Arty-
sta zachęcał uczestników do po-
szukiwania życiowych inspiracji, 
dokonywania mądrych wyborów 
i wspierania się pozytywnymi 
wzorcami. 

– Warto realizować swoje pasje 
oraz wytrwale trzymać się obrane-
go celu, cierpliwie do niego dążąc, 
nawet w sytuacji, gdy coś pójdzie 
nie po naszej myśli lub ktoś będzie 
próbował stanąć nam na drodze  
– przypominał muzyk.

W ramach profilaktycznego 
koncertu uczniowie mieli szansę 
wysłuchać autorskich kompozycji 
Grzegorza Stępnia, m.in. nawią-
zującego do osobistych doświad-
czeń utworu „Tajemnica”, któ-
ry artysta wykonuje pod szyldem 
formacji „Ornette”. Praktyczną 
formę profilaktyki młodzież na-
grodziła gromkimi brawami.  aw

Łowicz |�Światowy�dzień�Świadomości�Autyzmu

Przez „niebieskie okulary” 
świat wygląda inaczej
Niebieskie serce, niebieskie puzzle, niebieskie okulary czy niebieska żarówka – takich symboli użyli  
w swoich pracach plastycznych uczestnicy konkursu dla przedszkolaków pod hasłem „Autyzm to też życie”, 
ogłoszonego przez Przedszkole Integracyjne nr 10 w Łowiczu, a rozstrzygniętego 2 kwietnia.

Właśnie 2 kwietnia ustano-
wiony został przez ONZ Dniem 
Świadomości Autyzmu, a kolo-
rem skojarzonym z nim i wyraża-
jącym solidarność z osobami do-
tkniętymi tym zaburzeniem jest 
kolor niebieski. To dlatego insty-
tucje zajmujące się pomocą auty-
stykom zachęcają ludzi do ubie-
rania się 2 kwietnia na niebiesko. 
Nie inaczej było w Przedszkolu 
„Pod Świerkami”, w którym za-
równo kadra, jak i przedszkolaki 
oraz zaproszeni na wtorkowe pod-
sumowanie konkursu goście mieli 
na sobie niebieskie ubrania. Wy-
jątku nie stanowił nawet patronu-
jący konkursowi burmistrz Łowi-
cza Krzysztof Jan Kaliński, który 

włożył niebieską koszulę i zawią-
zał niebieski krawat. 

Konkurs ogłoszono kilka ty-
godni wcześniej, a był on adre-
sowany do dzieci ze wszystkich 
przedszkoli. Zadanie uczestników 
polegało na zilustrowaniu jednego 
z symboli autyzmu lub swojego 
wyobrażenia na ten temat. Prace 
nadesłały przedszkola nr: 1, 3, 4, 
10 oraz „U Bolesi”. Przedszkolaki 
namalowały i wykleiły m.in. puz-
zle, niebieskie okulary itp. 

Decyzją komisji konkursowej, 
wszystkim uczestnikom przyzna-
no ex aequo miejsca pierwsze. 
Laureaci to: Jan Kocus, Arkadiusz 
Strugacz, Filip Trojanowski, Alek-
sander Witerek, Mikołaj Zdunek, 

Lena Borowska, Hania Koprow-
ska, Nikola Sroka, Aniela Do-
mińczak, Lena Stefańska, Barba-

ra Jankowska, Kacper Goniarski, 
Pola Rosłonek, Amelia Płuska, 
Julia Bieńkowska i Maja Słomia-

na. Otrzymali nagrody książkowe, 
dyplomy, długopisy i balony.

Zanim ogłoszono wyniki kon-
kursu, nauczycielki z przedszko-
la „Pod Świerkami” wygłosiły  
dla zebranych krótkie wprowa-
dzenie na temat autyzmu, a po 
wręczeniu nagród zorganizowa-
no warsztaty „Autyzm wpro-
wadza zmysły w błąd”. Dzie-
ci mogły doświadczyć tego, jak 
odbierają świat autystycy. Z za-
wiązanymi oczami i w gru-
bych rękawiczkach rozpoznawa-
li przedmioty ukryte w workach. 

– Chodziło, o to aby zaprezen-
tować trudność w rozpoznawaniu 
przedmiotów, kiedy nasze ręce 
czują coś zupełnie innego. Po-
dobnie jest z każdym innym zmy-
słem. Autyzm powoduje, że dzieci 
nie mogą usłyszeć jak ktoś mówi 
do nich z bliska, a słyszą wszyst-
kie inne dźwięki, np. z sali obok 
lub z kilku ulic dalej – wyjaśnia 
nauczycielka Ewelina Sujkowska. 
Obok Burmistrza, na podsumo-
wanie konkursu przybyły Joanna 
Mostowska oraz Małgorzata No-
wak.  ewr

Dzięki obchodom Dnia Świadomości Autyzmu�dzieci�dowiedziały�się,�
jak�autystycy�odbierają�świat.
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a Jak aUtyzm
Autyzm�jest�złożonym�
zaburzeniem�o�charakterze�
neurologicznym,�dotyczącym�
mózgu.�objawy�ujawniają�
się�już�we�wczesnym�
dzieciństwie�i�utrzymują�się�
do�końca�życia.�Autyzm�
cechuje�m.in.�brak�reakcji�
ze�strony�dziecka�na�
polecenia,�brak�zabawy�
z�rówieśnikami,�trudności�
z�wyrażaniem�emocji�
czy�porozumiewaniem�

się,�zarówno�za�pomocą�
gestów,�jak�i�mowy.�często�
zachowanie�autystycznego�
dziecka�odbierane�jest�jako�
jako�dziwne.�Autyzm�ma�
wiele�odmian�i�nadal�nie�są�
znane�konkretne�przyczyny�
powstawania�zaburzeń�
autystycznych.�istnieje�
wiele�rodzajów�terapii,�które�
usprawniają�funkcjonowanie�
autystyków,�lecz�autyzm�nie�
jest�uleczalny.�

Profilaktyczny recital�Grzegorza�
Stępnia�w�domaniewicach.
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RZuT OkieM�|�dzień�liczby�Pi
„Nierówności między 

średnimi i ich  
wykorzystanie w zadaniach”   

oraz „Ludzkie dziecię, 
czyli o polskim kryzysie 

demograficznym” –�to�
tematy�prelekcji�jakich�

wysłuchali�26�marca�
uczniowie�klas�i–ii�lo�oraz�

szczególnie�zainteresowani�
matematyką�z�kl.�Viii��

w�Pijarskich�Szkołach�
Królowej�Pokoju.�

Prelegentami�byli�dr�igor�
Kossowski�i�dr�mateusz�
Krukowski,�pracownicy�

Wydziału�matematyki�
Politechniki�łódzkiej.�zajęcia�

zorganizowano�z�okazji�
obchodzonego�14�marca�
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OGŁOSZENIE WÓJTA GMINY NIEBORÓW
o wyłożeniu do publicznego wglądu

projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Nieborów,

fragmenty wsi: Bednary, Bełchów, Bobrowniki,
Michałówek, Nieborów i Piaski

Na podstawie art. 17 pkt 9 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu
i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2018 r. poz. 1945 ze zm.) oraz 
w myśl przepisów art. 39 ust.1 Ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udo-
stępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa 
w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. 
z 2018 r. poz. 2081) w nawiązaniu do Uchwały Nr LVI/257/2018 Rady Gminy 
Nieborów z dnia 29 maja 2018 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Nieborów, frag-
menty wsi: Bednary, Bełchów, Bobrowniki, Michałówek, Nieborów i Piaski, za-
wiadamiam o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Nieborów, fragmenty wsi: Bednary, 
Bełchów, Bobrowniki, Michałówek, Nieborów i Piaski, wraz z prognozą wpływu 
na środowisko w dniach od 18 kwietnia 2019 r. do 20 maja 2019 r. w siedzi-
bie Urzędu Gminy w Nieborowie w godzinach urzędowania.

Dyskusja publiczna nad przyjętymi
w projekcie planu miejscowego rozwiązaniami

odbędzie się w dniu 6 maja 2019 r.
w siedzibie Urzędu Gminy w Nieborowie o godz. 1200.

� Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy, każdy kto kwestionuje ustalenia przyjęte 
w projekcie planu miejscowego, może wnieść uwagi. 

� Uwagi należy składać na piśmie do Wójta Gminy Nieborów z podaniem 
imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej oraz adresu, ozna-
czenia nieruchomości, której uwaga dotyczy, w nieprzekraczalnym termi-
nie do dnia 3 czerwca 2019 r. 

� Organem właściwym do rozpatrzenia uwag jest Wójt Gminy Nieborów. 
� Nieuwzględnione uwagi zostaną przedłożone Radzie Gminy Nieborów 

do rozstrzygnięcia.                                                                   
389105
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kocierzew Płd. |�to�było�wyjątkowe�i�bajkowe�wydarzenie�

Uczennice w roli modelek w pokazie Eli Piorun
Uczennice najstarszych klas ze szkół położonych  
na terenie gminy Kocierzew Płd. miały niezwykłą okazję,  
by zaprezentować kreacje zaprojektowane przez Elę Piorun 
– projektantkę mody, która pochodzi z ich gminy.  
Wszystko w ramach „Wyjątkowego pokazu mody”, 
zorganizowanego 4 kwietnia w szkole w Kocierzewie Płd.

18 uczennic z klas VII i VIII 
szkół podstawowych oraz III gim-
nazjum przeszło po wybiegu we 
„flagowych” projektach z róż-
nych kolekcji Eli Piorun. Widow-
nia była pod wrażeniem tego, jak 
dobrze uczennice poradziły so-
bie z przejściem po wybiegu i jak 
bardzo „wydoroślały”, gdy po-
kazały się w makijażu, butach na 
obcasach i pięknych kreacjach. 
Niektóre z pań dyskutowały na-
wet między sobą, które sukien-
ki i kombinezony chciałyby mieć  
w swoich szafach. 

– Było super! Jesteśmy na-
prawdę podekscytowane, że zo-
stałyśmy wybrane do tej roli  
– powiedziały nam Julia Wojda 
i Małgorzata Brzozowska, które 
były modelkami w tym pokazie. 
Obie uczennice zgodnie przyzna-
ły, że nigdy wcześniej nie przy-
puszczały, że bycie modelką jest 
taką trudną pracą. – Bardzo się 
cieszę, bo nauczyłam się dzisiaj 
chodzić w szpilkach – mówiła 
nam Julia. 

O tym, które kreacje zaprezen-
tują na wybiegu, uczennice dowie-

działy się dopiero w dniu pokazu. 
Mniej więcej tydzień wcześniej 
zostały zmierzone ich wymiary, 
by wybrać kreacje, które będą do 
nich idealnie pasować.  

– Udział w pokazie traktuję 
jako ciekawe doświadczenie. Za-
wsze mi się to podobało, ale nie 
sądziłam, że z takiej małej miej-
scowości jak nasza można się 
wybić. Myślę, że to jest trudne  
i trzeba dużo pracować, żeby być  
na wysokim poziomie aktorki, 
modelki czy projektanta mody  
– stwierdziła Małgorzata. 

recital Joanny moro 
Niespodzianką było pojawienie 

się na wybiegu gościa specjalne-
go, aktorki i piosenkarki Joanny 
Moro, w olśniewającej sukience 
projektu Eli Piorun, ozdobionej 
haftami przez nasze lokalne twór-
czynie z Kocierzewa Płd. – Ma-
riannę Madanowską i jej córkę 
Beatę Madanowską. 

– Czuję się jak anioł – przyzna-
ła Joanna Moro na chwilę przed 
tym, jak wystąpiła przed publicz-
nością z krótkim recitalem piose-

nek, w trakcie którego wykonała 
m.in. utwór „Mein Herr” z reper-
tuaru Lizy Minnelli, „Million Ro-
ses”, który śpiewała w oryginalne 
Ałła Pugaczowa oraz „Bal u Po-
sejdona” z repertuaru Anny Ger-
man, w której rolę wcielała się  
w serialu. 

Joanna Moro jest urodzoną  
w polskiej rodzinie na Litwie ak-
torką i piosenkarką, która do Pol-
ski przyjechała na studia. Popu-
larność przyniosły jej rolę Anny 
German i pani weterynarz w se-
rialu „Blondynka”. Przyznała,  
że o tym, że zdobyła tę pierw-
szą, zdecydował przypadek, ale 
gdy już poznała historię bohater-
ki, którą ma zagrać, pomyślała: 
„To jest moja historia!”. Przyznała 
też, że był okres w jej życiu, kiedy 
wstydziła się swoich korzeni, zaś 
potem zrozumiała, że trzeba być 
dumnym z tego, skąd się pochodzi 
i to radziła słuchającym jej mło-
dym ludziom. 

doświadczenie 
dziennikarskie 
Wywiad z goszczącymi  

w szkole aktorką i projektant-
ką mody przeprowadziła uczen-
nica Wiktoria Siekierska z klasy 

III gimnazjum. Nam powiedziała,  
że została wybrana do tej roli, po-
nieważ często występuje na ape-
lach i nie stresują jej publiczne wy-
stąpienia. Uczennica dostała już 
wcześniej przygotowane pytania, 
które mogła też zmieniać według 
własnej koncepcji, ale przyznała, 
że nie miałaby problemu z ich sa-
modzielnym zredagowaniem i po-
prowadzeniem wywiadu. 

Przed rozpoczęciem romów 
zdradziła nam, że zapyta Elę 
Piorun o pokaz i prezentowa-

ne kreacje, zaś z Joanną Moro 
porozmawia o jej pracy aktorki  
i piosenkarki, a także o roli Anny 
German, którą zasłynęła. – Lekka 
trema jest, ale uwielbiam panią Jo-
annę Moro i bardzo podobają mi 
się kreacje pani Eli Piorun, dlate-
go bardzo się cieszę – przyznała. 

W rozmowie z uczennicą Ela 
Piorun przyznała, że inspiracją 
dla niej jest twórczość legendar-
nej Coco Chanel, bardzo lubi też 
libańskich projektantów, np. Elie 
Saab. O tym, że do jej butiku 

trafiła Pierwsza Dama RP Aga-
ta Kornhauser-Duda zadecydo-
wał przypadek, gdyż przejeżdżała 
akurat w pobliżu i zauroczyła się 
kreacjami z witryny. Od tej pory 
robi u niej zakupy, które są za-
wsze bardzo przemyślane, ponie-
waż Pierwsza Dama zawsze wie, 
na jakie konkretne okazje je ubie-
rze. – Moja moda jest dla wszyst-
kich kobiet – podkreśliła jednak 
Ela Piorun. 

Zapytana przez uczennicę  
o najciekawsze miejsca, w których 
prezentowała swoje kreacje, odpo-
wiedziała błyskotliwie: „Oczy-
wiście gmina Kocierzew Płd.”,  
po czym dodała, że jest też dumna 
z pokazu na Zamku Królewskim  
i dwukrotnie prezentowanej kolek-
cji mody z lat 20. i 30. XX wieku 
w hotelu Bristol, o którym też pi-
saliśmy na łamach NŁ. 

warto spełniać 
marzenia 
Uczennice przygotowały do 

pokazu lokalne fryzjerki i maki-
jażystki, pracujące na terenie gmi-
ny Kocierzew Płd. lub z niej po-
chodzące. Wójt Agnieszka Wojda 
przyznała, że chciała, aby uczen-
nice zobaczyły, jak wygląda przy-
gotowanie pokazu mody od kulis 
i na czym polega praca osób za-
angażowanych w takie przedsię-
wzięcie, np. projektanta mody, 
krawcowej, wizażysty, modelki  
i producenta pokazów. 

Do pokazu zostały wybrane 
najstarsze uczennice, które nie-
bawem napiszą egzaminy gimna-
zjalny i ósmoklasisty i staną przed 
wyborem szkoły ponadgimnazjal-
nej. Wójt pokreśliła, że to wca-
le nie oznacza, że muszą wybrać 
zawody, które poznały podczas 
wydarzenia, ale aby uzmysłowi-
ły sobie, że warto mieć marzenia  
i dążyć do ich spełnienia, na co 
dowodem są historie zaproszo-
nych gości. I nieważne, jaki zawód 
wybiorą, bo każdy jest piękny, je-
śli jest wykonywany z pasją.  aa

uczennice przeszły po wybiegu we „flagowych” projektach��
z�różnych�kolekcji�eli�Piorun.�

Po zakończonym pokazie, projektantka ela Piorun chętnie pozowała do zdjęć z uczennicami,��
które�prezentowały�jej�stroje.�

Joanna Moro wystąpiła z recitalem.�Przed�publicznością�zaprezentowała�
się�w�sukience�projektu�eli�Piorun,�ozdobionej�haftami�przez�nasze�lokalne�
twórczynie:�mariannę�madanowską�i�jej�córkę�beatę�madanowską.�
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RZuT OkieM�|�PoGAdANKA�żołNierzy

Zarówno chłopcy, jak i dziewczynki  
z Przedszkola nr 3 w Łowiczu chcieliby 

być w przyszłości żołnierzami –�tak�
przynajmniej�deklarowali�po�spotkaniu�

z�chor.�mariuszem�Wójcikiem�i�kpr.�
Adrianem�Polakiem,�przedstawicielami�

37.�dywizjonu�rakietowego�obrony�
Powietrznej�w�Sochaczewie.�żołnierze�

pokazali�dzieciom�elementy�mundurów,�
wyposażenia�i�broni,�rozdali�materiały�

edukacyjne�i�promujące�Wojsko�Polskie,�
wyjaśnili�też,�czym�zajmuje�się�wojsko��

i�dlaczego�jest�Polsce�potrzebne.�tm

Nieborów�|�dla�uczennicy�zerówki

Wielka akcja 
dla Weroniki
Czy strongman Konrad Karwat uniesie radiowóz? 
– będzie można przekonać się już dziś  
w czwartek, 11 kwietnia na terenie nieborowskiej 
szkoły, gdzie o godz. 16.30 rozpocznie akcja 
charytatywna, z której dochód zostanie 
przekazany na rehabilitację 7-letniej Weroniki 
Woźniak, uczennicy klasy 0, która ma bardzo 
poważne problemy ze wzrokiem. 

Choruje ona m.in. na zaburze-
nie mięśni gałkoruchowych, za-
burzenia widzenia, zez rozbież-
ny i brak konwergacji. Aktualnie 
trwa internetowa zbiórka pienię-
dzy na rehabilitację dziewczynki 
na portalu Pomagam.pl, potrzeba 
jest 20 tys. zł.

– Jestem bardzo pozytywnie 
zaskoczona, nie sądziłam, że aż 
tyle osób zechce wesprzeć naszą 
akcję, tym bardziej, że do organi-
zacji przystąpiliśmy tydzień temu 
i do końca obawialiśmy się, czy 
uda nam się ją przeprowadzić  
w związku ze strajkiem nauczy-
cieli – powiedziała nam Agniesz-
ka Michalak z Komitetu Rodzi-
cielskiego nieborowskiej szkoły. 

Weronika chodzi razem z jed-
nym z jej synów do klasy, historia 
choroby dziewczynki i problemy 
z niej wynikające dla rodziców 
mocno przejęły ją i innych rodzi-

ców, postanowili wspólnie dzia-
łać. Do organizacji przedsięwzię-
cia włączyło się szkolne koło 
wolontariatu oraz szkoła, która 
mimo trwającego strajku zade-
klarowała udostępnienie sali gim-

nastycznej i terenu przylegające-
go do budynku.

Atrakcji będzie bardzo dużo: 
oprócz pokazu siły Konrada 
Karwata, można liczyć na to, że 
członkowie Grupy Serpens Bella-
torum z Łowicza pokażą średnio-
wieczną broń, strażacy ochotni-
cy z Nieborowa zademonstrują 
posiadany sprzęt i przeprowa-
dzą warsztaty z pierwszej pomo-
cy przedmedycznej, Agnieszka 
Michalak poprowadzi warsztaty 
kraszenia pisanek, instruktorki 
z GOK w Nieborowie przepro-
wadzą warsztaty rękodzielnicze, 
m.in., tworzenia kwiatów z bibu-
ły, palm wielkanocnych i ozdób 
świątecznych. 

Nadto: Stowarzyszenie Bez-
piecznie i Zdrowo „Trening Me-
dyczny” z terenu gminy pomo-
że sprawdzić stan kręgosłupa lub 
prawidłowość postawy ciała, Stu-
dio Perfect z Łowicza oferować 
będzie zabiegi kosmetyczno-fry-
zjerskie, firma Dionizos Dmu-
chańce zapewni z fotobudkę, To  
i Owo Hendmejdowo oraz ucznio-
wie szkoły wspólnie z rodzicami 
dostarczą ozdoby świąteczne na 
kiermasz, natomiast panie z KGW 
Kompina z rodzicami dzieci ZPO 
w Nieborowie dostarczą ciasta do 
kawiarenki, która będzie działać 
w trakcie zabawy, swoje wyroby 
dostarczy też Hotel Eco z Niebo-
rowa. 

Obecni będą także dzielnico-
wi z posterunku policji w Niebo-
rowie, którzy opowiedzą o zagro-
żeniach w sieci i o tym, jak ich 
uniknąć. To zapewne nie cała lista 
atrakcji czekających na osoby, któ-
re zdecydują się odwiedzić niebo-
rowską imprezę. Zabawa potrwa 
do godz. 19.00.  tb

Łowicz�|�cykl�spotkań�na�temat�miasta

Na początek o środowisku
Dziś, 11 kwietnia o 17. w Klu-

bokawiarni Hop Kultura każdy 
może wysłuchać i wziąć udział 
w dyskusji na temat zanieczysz-
czenia środowiska w Łowiczu  
i sposobach jego ograniczania. 
Gośćmi będą m.in. Dawid Waw-
ryka z Instytutu Miasto Otwarte   
i Dominik Evan Artomski z Łódz-
kiego Alarmu Smogowego.

Organizatorami spotkania jest 
nowa, nieformalna grupa KRO-
KUS, tworzona przez ludzi chcą-

cych działać na rzecz lokalnej spo-
łeczności. Ma być ono pierwszym 
z cyklu pod nazwą „Małe miasto 
– wielka sprawa”. Wszyscy, któ-
rzy przyjdą, będą mogli zabierać 
głos i zadawać pytania.

Dawid Wawryka to prawnik, 
założyciel i lider Instytutu Miasto 
Otwarte, organizacji działającej 
na rzecz zrównoważonego rozwo-
ju małych i średnich miast, eks-
pert w dziedzinie praw człowieka 
i specjalista ds. zarządzania; Do-

minik Evan Artomski jest akty-
wistą miejskim, samorządowcem, 
założycielem i liderem Łódzkie-
go Alarmu Smogowego, a także 
przewodniczącym Europejskiej 
Partii Ludowej w Młodzieżowym 
Parlamencie Europejskim.

W spotkaniu wezmą też udział 
członkowie grupy KROKUS, m. 
in. Łukasz Wójcikowski – po-
litolog, specjalista ds. funduszy 
europejskich, prezes Fundacji 
Łódzki Klaster Kolejowy, a tak-
że Maciej Urbański – przewodni-
czący samorządu szkolnego Pijar-
skiego LO, radny Młodzieżowej 
Rady Miejskiej w Łowiczu. tm

Bolimów�|�turniej�Wiedzy�Pożarniczej

Dobry start reprezentacji
Jednostka Ochotniczej Stra-

ży Pożarnej w Bolimowie może 
mieć powody do dumy. W po-
wiatowym finale Ogólnopolskie-
go Turnieju Wiedzy Pożarniczej 
„Młodzież Zapobiega Pożarom” 
czwórka reprezentantów gminy,  
a jednocześnie członków jednostki 

zajęła wysoko punktowane miej-
sca. W grupie wiekowej uczniów 
szkół podstawowych klas I-VI III 
miejsce zajął Tyberiusz Kołosow-
ski, zaś w grupie uczniów klas VII 
i VIII szkół podstawowych i III 
klas gimnazjum najlepsza okaza-
ła się Zofia Aftewicz, a tuż za nią 

na II miejscu uplasowała się jej 
siostra Aleksandra. Czwarta star-
tująca w konkursie Oliwia Tar-
czyk zajęła dalsze miejsce. Z tego 
grona Zofia Aftewicz wystartu-
je na wojewódzkim finale turnie-
ju. Drugim reprezentantem gminy 
na turnieju wojewódzkim będzie 
Bartłomiej Fabiański ze ZSP  
w Bolimowie zwycięzca w grupie 
skupiajacej uczniów szkół ponad-
gimnazjalnych.  tb

Łowicz�|�młodzieżowa�rada�miejska

Olko zastąpi Cipińskiego
Radny Krzysztof Olko został na 

sesji 28 marca wybrany na opie-
kuna Młodzieżowej Rady Miej-
skiej. Choć wybór ten jest zgod-
ny z życzeniem samych młodych 
ludzi tworzących radę, nie spotkał 
się z jednogłośną aprobatą całej 
„dorosłej” Rady Miejskiej. 

Opiekun musiał być wybra-
ny, ponieważ dotychczas pełnią-
cy tę funkcję Krystian Cipiński 
po ostatnich wyborach samorzą-
dowych nie jest już radnym miej-
skim (tylko powiatowym). 

Młodzieżowi radni, zwracając 
się do rady z prośbą o wybór no-

wego opiekuna, wyraźnie wska-
zali do tej roli wiceprzewodniczą-
cego rady Krzysztofa Olko, jeśli 
tylko taki wybór będzie możli-
wy. Wobec zgody samego wice-
przewodniczącego rady wydawa-
ło się już, że głosowanie będzie 
czystą formalnością, tymczasem 
Robert Wójcik (z klubu Łowickie.
pl) nieoczekiwanie zgłosił kandy-
daturę Pawła Pięty (z tego samego 
klubu), który początkowo zgodził 
się na bycie drugim obok Krzysz-
tofa Olko kandydatem na tę funk-
cję. Miała to być jedna, podwójna 
kandydatura, po przegłosowaniu 

której byłoby dwóch opiekunów 
z ramienia Rady Miejskiej (w su-
mie trzech, bo jest też cały czas 
opiekun z ramienia Urzędu Miej-
skiego – Michał Zalewski). Radni 
byli gotowi przystać na taką pro-
pozycję, ale jeden z nich – Michał 
Trzoska – sprawdził w statucie 
Młodzieżowej Rady Miejskiej, że 
opiekun z ramienia rady może być 
tylko jeden. Po tym wyjaśnieniu 
Jakub Wolski (klub PiS i Nieza-
leżni) dość nieoczekiwanie zgło-
sił kandydaturę... ponownie Pawła 
Piętę. Ten jednak sam się wyco-
fał. Opiekunem został więc wy-
brany jedyny kandydat – Krzysz-
tof Olko, większością głosów, 
były pojedyncze głosy przeciw  
i wstrzymujące się. tm Weronika Woźniak
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Łowicz�|�zakup�ujrzał�światło�dzienne

Miasto kupiło plac przy Koziej
– do Bożego Ciała
będzie zagospodarowany
Jeszcze przed świętem Bożego Ciała, 
czyli 20 czerwca, dziki parking w narożniku 
ulic Koziej i Podrzecznej w Łowiczu zostanie 
wyrównany, a w miejsce piachu i błota zostanie 
nawieziony drobny tłuczeń. Miasto kupiło ten 
teren po trwających ponad rok negocjacjach 
z właścicielem. I choć to dobra wiadomość, 
to dowiadujemy się o niej dopiero trzy miesiące 
po podpisaniu aktu notarialnego.

O dokonanym przez burmistrza 
Krzysztofa Kalińskiego zakupie 
dowiedzieliśmy się przez przypa-
dek. Potwierdzenie informacji nie 
było proste, naczelnik Wydziału 
Gospodarki Gruntami Anna Ga-
jewska nie chciała się w tej spra-

wie wypowiedzieć, sekretarz mia-
sta Maria Więckowska zdziwiona 
przyznała, że o tym zakupie do-
wiaduje się od nas. 

Niczego nie wyjaśniły też tele-
fony do radnych Krzysztofa Igiel-
skiego i Leszka Plichty, obaj przy-
znali, że nic nie wiedzą, zaś inni 
radni, Paweł Pięta i Robert Wój-
cik, powiedzieli, że słyszeli, że 
zakup miał był sfi nalizowany, ale 
sądzili, że chodzi o ostatnie ty-
godnie. Wszyscy zareagowali ze 

zdziwieniem, gdy dowiedzieli się 
od nas, że akt notarialny został 
podpisany już 14 grudnia 2018 
roku. Nikt z nich nie znał kwo-
ty, jaką miasto wydało na działkę. 
Plichta i Pięta nie chcieli tej sytu-
acji komentować, zaś Wójcik po-
wiedział, że w przeszłości wielo-
krotnie pytał burmistrza o zakup 
tej działki przez miasto, ale za każ-
dym razem słyszał, że negocjacje 
trwają i otwarta dyskusja na ten te-
mat im nie służy. W ostatnim cza-
sie, jak przyznał, nie był w tej spra-
wie już tak dociekliwy.

Przewodniczący Rady Miej-
skiej Henryk Zasępa, którego też 
spytaliśmy o zakup nieruchomo-
ści przy Koziej, w pierwszym 
momencie powiedział, że nic nie 
wie, dopiero gdy powiedzieliśmy, 
że zakupu już dokonano, przy-
znał, że faktycznie burmistrz 
o tym wspominał, a jeśli nie po-

dał szerzej informacji o zakupie, 
to możliwe, że z tego powodu, 
iż ostatni czas był trudny: zamie-
szanie z oczyszczalnią, budowa 
dróg dojazdowych do wiaduktu, 
uchwalenie budżetu miasta. – Mo-
gło mi to umknąć z pamięci, ale 
jestem przekonany, że ta informa-
cja się pojawiła – powiedział nam 
przewodniczący Rady.

to nie była tajemnica
Burmistrz Krzysztof Kaliński 

pytany przez nas, dlaczego nie 
przekazał pełnej informacji o za-
kupie działki radnym i opinii pu-
blicznej, powiedział, że na pewno 
o tym mówił na sesji lub na komi-
sjach. – Przecież zakup, jak i kwo-
ta, nie jest żadną tajemnicą – po-
wiedział.

Narożna działka przy ul. Koziej 
i Podrzecznej ma powierzchnię 
1.264 m². Negocjacje z właścicie-

lem stanęły ostatecznie na kwocie 
670 tys. zł + VAT, co daje kwotę 
824 tys. zł. Jak udało nam się do-
wiedzieć, nieruchomość została 
sprzedana około 10 lat temu przez 
poprzedniego właściciela spółce 
Foren za kwotę ok. 770 tys. zł.

W ocenie burmistrza negocja-
cje należały do bardzo trudnych, 
dowodem na to może być fakt, że 
do momentu ich sfi nalizowania 
trwały około roku. Krzysztof Ka-
liński podkreśla bardzo przychyl-
ne dla miasta stanowisko Alek-
sandra Walczaka, prezesa spółki 
Foren, właściciela nieruchomo-
ści. Nie chciał natomiast zdradzić 
jak przebiegały rozmowy i czy 
kwota zakupu jest dużo niższa od 
ceny, którą pierwotnie propono-
wała spółka, zasłaniając się tajem-
nicą handlową i interesem drugiej 
strony. Z zakupu jest zadowolony, 
gdyż, jak na jej lokalizację, cena 
nie jest porażająca: za 1 m² miasto 
zapłaciło niespełna 652 zł – jest to 
sukces, w centrum Łowicza ceny 
za 1 m² nieruchomości są zwy-
kle znacznie wyższe. Dla przykła-
du obecnie miasto chce sprzedać 
mniej atrakcyjną pod względem 
zabudowy działkę przy Nowym 
Rynku, o pow. 791 m² za 720 tys. 
zł, co daje 910 zł za 1 m². Czy 
jednak za tę kwotę sprzeda – to 
inna sprawa. Powstanie Premium 
Parku może wpłynąć na obniżkę 
cen nieruchomości w całym cen-
trum.

teren będzie 
uporządkowany
Burmistrz zapowiedział, 

że w najbliższym czasie miejska 
spółka Zakład Utrzymania Mia-
sta rozpocznie na działce prace 

ta działka ma ciekawą HistoriĘ 
historia�przymiarek�do�
zagospodarowania�terenu�przy�
ul.�Koziej�ma�już�kilkanaście�
lat.�Warszawska�spółka,�którą�
reprezentował�Aleksander�
Walczak,�kupiła�za�770�tys.�
złotych�teren�w�2007�roku�
od�łowickiego�przedsiębiorcy�
Stanisława�Ś.,�który�popadł�
w�kłopoty�fi�nansowe,�
spowodowane�jego�kłopotami�
z�prawem.�Przypomnijmy,�że�
był�on�kiedyś�nie�tylko�znanym�
w�łowiczu�właścicielem�
kilku�kamienic,�ale�również�
członkiem�zarządu�miasta,�
radnym,�a�nawet�jednym�
z�ośmiu�kandydatów�
w�wyborach�na�burmistrza�
łowicza�w�2002�roku.�
co�ciekawe,�transakcja�została�

sfi�nalizowana�w�czasie,�gdy�
Stanisław�Ś.�przebywał�
w�więzieniu�–�odsiadywał�wtedy�
wyrok�za�psychiczne�i�fi�zyczne�
znęcanie�się�nad�już�byłą�żoną,�
a�„wisiały”już�nad�nim�kolejne�
wyroki.�Pierwotnie�spółka�
dekada,�reprezentowana�
przez�Aleksandra�Walczaka,�
zamierzała�wybudować�tam�
budynek,�w�którym�na�parterze�
byłaby�galeria�handlowa�
z�powierzchniami�handlowymi�
pod�wynajem,�a�na�kolejnych�
dwóch�kondygnacjach�
mieszkania�i/lub�biura.�Plany�
te�zbiegły�się�w�czasie�
z�gospodarczym�kryzysem�
na�rynku�nieruchomości�
pod�wynajem�i�przesunięte�
zostały�na�bliżej�nieokreśloną�

przyszłość.�
Ponowną�chęć�zainwestowania�
w�tym�miejscu�spółka�
wyartykułowała�w�2015�roku.�
Spółka�jednak�zweryfi�kowała�
swoje�pomysły�i�zamiast�
budynku�3-kondygnacyjnego�
z�poddaszem�chciała�postawić�
tam�budynek�1-kondygnacyjny.�
Nie�pozwalał�jednak�na�to�plan�
zagospodarowania.�
radni�miejscy�dyskutowali�
nad�zagospodarowaniem�
działki�30�stycznia�2015�r.�
burmistrz�Krzysztof�Kaliński�
po�rozmowach�
z�Walczakiem�przedstawił�
im�wtedy�dwie�możliwości:�
budowę�galerii�handlowej�
po�dokonanej�zmianie�
w�planie�zagospodarowania�
przestrzennego�lub�urządzenie�

tam�przez�miasto�parkingu.�
druga�ewentualność�mogłaby�
zostać�zrealizowana�jednak�
dopiero�po�wcześniejszym�

odkupieniu�terenu.�radni�wtedy�
niemal�jednomyślnie�odrzucili�
możliwość�poparcia�każdego�
z�tych�pomysłów.�z�jednej�strony�

padały�argumenty�m.in.�o�tym,�
że�nie�należy�„wprowadzać”�
kolejnego�centrum�handlowego�
do�śródmieścia,�bo�mogłoby�
to�jeszcze�bardziej�ograniczyć�
handel�na�zduńskiej,�
a�z�drugiej�strony,�że�
odkupienie�terenu�za�
1,1�mln�zł�i�przeznaczenie�go�
pod�parking�jest�zbyt�dużym�
wydatkiem.�Walczak�próbował�
przekonywać�radnych,�był�na�
posiedzeniach�połączonych�
komisji�w�tej�sprawie,�jednak�
nic�nie�wskórał.�
W�marcu�2018�roku�radni�
upoważnili�jednak�ostatecznie�
burmistrza�do�prowadzenia�
z�właścicielem�terenu�
negocjacji�w�sprawie�kupna�
nieruchomości.�Jarosław�
Śmigiera�–�architekt�oraz�

Tak miała wyglądać galeria Dekada w�wersji�jednokondygnacyjnej.�
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tomasz
bartos

tomasz.bartos@lowiczanin.info

teren�zostanie�
zniwelowany,�nadmiar�
ziemi�wywieziony,�
a�na�całość�zostanie�
nawieziona�
tzw.�przesiewka,�
czyli�drobny�tłuczeń.�
teren�nie�będzie�
objęty�strefą�płatnego�
parkowania.�

Plac w narożniku ulic koziej i Podrzecznej�(widziany�od�strony�
ul.�Sybiraków),�już�niedługo�zmieni�swoje�oblicze,�ubita�i�błotnista�
po�deszczu�ziemia�zostanie�zastąpiona�drobnym�kamieniem.
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Tak wyglądał dziki parking�u�zbiegu�ul.�Podrzecznej�i�Koziej�w�łowiczu�w�co�bardziej�deszczowe�dni.
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decydUJące
głosowanie

W�2017�roku�stawało�się�
jasne,�że�spółka�Foren�
wycofa�się�z�inwestycji��
w�łowiczu.�Powodów�było�
kilka:�oprócz�odmowy�zmian�
w�planie�zagospodarowania,�
także�budowa�centrum�
handlowego�Premium�Park�
na�terenie�dawnej�jednostki�
wojskowej�przy��
ul.�Sikorskiego�i�wysokie�
ceny�działek�położonych��
w�sąsiedztwie�
nieruchomości�przy�Koziej,�
które�warszawska�spółka�
musiałaby�kupić,�aby�
zrealizować�swoje�zamiary.�
W�marcu�2018�roku��
rada�miejska�wyraziła�
zgodę�na�zakup�
nieruchomości�przez�miasto,�
upoważniając�burmistrza��
do�prowadzenia�negocjacji�
w�tej�sprawie.��
za�zakupem�głosowało��
15�radnych,�4�wstrzymało�
się�od�głosu.
Przeciwny�był�jedynie�radny�
michał�trzoska,��
który�argumentował,��
że�powstanie�dekady�
ożywiłoby�handel��
w�centrum.

nad jej zagospodarowaniem, tak 
aby przed Bożym Ciałem, tj. 20 
czerwca, została ona udostępnio-
na mieszkańcom. Teren zostanie 
zniwelowany, nadmiar ziemi wy-
wieziony, a na całość zostanie na-
wieziona tzw. przesiewka, czyli 
drobny tłuczeń pozyskany od ko-
lei.

Obecnie nie ma mowy o utwar-
dzonym kostką parkingu (bur-
mistrz woli go nazywać „miej-
skim placem”). Aby to zrobić, 
należałoby zmienić zapis planu 
zagospodarowania przestrzenne-
go o zabudowie mieszkaniowej 
z usługami o trzech kondygna-
cjach. Proces zmiany planu to ok. 
1,5 roku. Miasto nie będzie zabra-
niało parkować na placu samocho-
dów, teren nie będzie objęty strefą 
płatnego parkowania. 

Prezes spółki ZUM Grze-
gorz Gawroński powiedział nam,  
że pracownicy spółki wejdą na te-
ren przy Koziej, gdy uporają się  
z naprawą miejskich ulic po zimie, 
prawdopodobnie w najbliższych 
tygodniach. 

kandydat�w�poprzednich�
wyborach�na�burmistrza�
łowicza,�mocno�skrytykował�
wtedy�decyzję�rady�miejskiej�
ws.�kupna�wspomnianego�
terenu,�z�myślą�o�stworzeniu�
tam�w�przyszłości�parkingu�
skoro�ceny�gruntów�
budowlanych�w�mieście�są�
tak�wysokie.�W�innym�swym�
tekście�wskazał,�że��
w�bezpośredniej�bliskości,�
przy�ul.�Podrzecznej,�na�tyłach�
strażnicy�oSP�i�z�dojazdem��
od�ul.�Starorzecze,�znajduje�się�
będąca�już�miejską�własnością�
działka,�która�dużo�lepiej�
nadaje�się�na�wielopoziomowy�
parking.�
Jakie�więc�będą�dalsze�losy�
działki�przy�Koziej�–�pokaże�
czas.�mak�

Opinie
edukacja�|�Komentarz�mieczysława�Szymajdy�do�nauczycielskiego�strajku

Szkoła powinna być  
dla ucznia otwarta
88% pracowników oświaty przystąpiło do strajku 
w Szkole Podstawowej w Domaniewicach.  
Nie ma wśród nich m.in. Mieczysława Szymajdy, 
nauczyciela wychowania fizycznego i trenera, 
Łowiczanina Roku 2018, który nie przystąpił  
do zbiorowego protestu, bo – jak twierdzi  
– jest to nieetyczne oraz niewychowawcze.

W opinii domaniewickiego na-
uczyciela strajk, który w pewnym 
sensie jest wyrazem słusznych 
postulatów pracowników oświa-
ty, przybrał zbyt radykalną for-
mę manifestacji, która teoretycz-
nie mając na celu dobro ucznia,  
w praktyce godzi w jego prawa. 

– Zgadzam się z tym, co niektó-
rzy protestujący postulują: że dzie-
ci uczęszczające do szkoły podsta-
wowej mają zbyt wiele zajęć, są 
przeładowane nauką, zamiast re-
alizować swoje pasje muszą go-
dzinami odrabiać pracę domową, 
a ich plecaki są tak ciężkie, że nie 
mogą ich unieść – zauważa Mie-
czysław Szymajda.

Tyle że nasz rozmówca oba-
wia się, że przez zaległości, jakie 
stworzą się w trakcie strajku, dzie-
ci zmuszone będą jeszcze więcej 
czasu poświęcić nauce, bo z ma-
teriałem, jaki nie zostanie w tym 
czasie przerobiony, zostaną cał-
kiem same. 

– Jeśli protest potrwa dłużej, 
dzieci będą musiały nadrobić ma-
teriał, którego zbyt dużo mają już 
na co dzień. Jestem w szkole po 
godzinach i wiem, że niewielu jest 
nauczycieli, którzy gotowi będą 
zostać po lekcjach, by pomóc im 
w nauce. Będzie za to więcej prac 
domowych – przewiduje.

nauczycieli z pasją  
jest coraz mniej
Zdaniem Mieczysława Szymaj-

dy rozczarowanie, z którego płyną 
postulaty strajkowe, wynika stąd, 
że coraz mniej w polskich szko-
łach jest nauczycieli z realną pasją 
i powołaniem, dla których praca  
z uczniem stanowi sens życia. Nasz 
rozmówca sam spędza w szko-
le wiele godzin, często całe dnie, 
będąc dostępnym dla młodych lu-
dzi także w godzinach wieczor-
nych (od 8.00 do 22 z przerwą na 
obiad) i z jego perspektywy mowa 

o tym, że nauczyciele pracują 
przez 40 godzin tygodniowo lub 
więcej jest sporym nadużyciem. 

On sam z takiego stylu ży-
cia wydaje się raczej zadowolony  
i – jak twierdzi – w każdej szko-
le znajdą się tacy, którzy wyraża-
ją gotowość do pracy z uczniem, 
chcą udzielać mu potrzebnego 
wsparcia i pomóc mu w odnale-
zieniu życiowej drogi. Często są to 
osoby, które mają osiągnięcia pe-
dagogiczne, zaś uczniów zarażają 
swoją pasją. Takich, w jego opinii, 
powinno się doceniać oraz nagra-
dzać. Tyle że takich jest niewielu.

– Moja praca jest moją pasją. 
Lubię ją, bo lubię uczniów, któ-
rzy na moje treningi przychodzą 
z radością. Przebywanie z nimi, 
obserwowanie jak zmieniają się, 
jak realizują swoje pasje, jest dla 
mnie satysfakcjonujące, niezależ-
nie od tego, ile zarabiam – przy-
znaje trener. 

strajk nie uczy ich 
niczego dobrego
Mieczysław Szymajda nie ro-

zumie również oczekiwań finan-
sowych swojej grupy zawodowej, 

bo sam z pensji jest raczej zado-
wolony. 

– Pieniędzy zawsze mi wystar-
czało, ale być może takie poczu-
cie płynie również z przekonania,  
że lubię w życiu to, co robię  
– przyznaje.

Choć nasz rozmówca nie do 
końca zgadza się z oczekiwaniami 
płacowymi większości nauczy-
cieli, uważa, że w każdej sytuacji 
można wyrazić własne niezado-
wolenie, jednak należy to czynić 
w sposób spokojny i rzeczowy. 
Zamiast manifestacji i strajku 
można, jego zdaniem, prowadzić 
rozmowy i negocjacje dalekie od 
negatywnych emocji, które nie 
działają na korzyść uczniów. 

– Szkoła powinna być dla 
uczniów otwarta i oni mają pra-
wo do niej przyjść, a także liczyć 
na to, że zagwarantowana zostanie 
im opieka. Strajk, w przypadku 
którego młodzi ludzie pozostają 
w domach, jest niewychowawczy 
i mało etyczny. Nie uczy ich nicze-
go dobrego, a przecież od tego jest 
szkoła – komentuje.

Dodajmy, że w przypadku 
Szkoły Podstawowej w Doma-
niewicach opieka jest zapewnio-

na przez tych nauczycieli, którzy 
– podobnie jak Mieczysław Szy-
majda – w strajku nie uczestniczą, 
jednak w pierwszych dniach zbio-
rowego protestu w placówce poja-
wił się zaledwie jeden uczeń. 

– Więcej jest tych, którzy przy-
chodzą na moje treningi popołu-
dniami, czyli „po lekcjach”. Oni 
mogą liczyć na to, że w cieka-
wy sposób zagospodarują czas. 
Wiem, że moja obecność jest dla 
nich ważna, więc czekam na nich 
w szkole zarówno w czasie zajęć 
dydaktycznych, jak i po nich. Na-
uczyciel powinien być dla ucznia 
dostępny – komentuje trener, który 
w trakcie strajku, kiedy uczniów 
w szkole nie było, wypełniał do-
kumenty związane z obowiązka-
mi nauczyciela oraz działalnością 
klubu sportowego. 

konieczność pobierania 
korepetycji jest porażką 
nauczycieli, a nie dzieci
Bolączką polskiej szkoły  

w opinii Łowiczanina Roku są 
również korepetycje, jakie ucznio-
wie muszą – jego zdaniem – pobie-
rać, by czegokolwiek się nauczyć. 
Jako przykład podaje rozmowę  

z uczniem z klasy IV, podczas któ-
rej okazało się, że uzdolniony chło-
piec nie może wziąć udział w tzw. 
czwartkach lekkoatletycznych, bo 
w tym samym czasie ma umówio-
ne korepetycje. 

– Jak trzeba uczyć dzieci, by już 
w czwartej klasie miały zaległo-
ści, które można wyrównać tylko 
przez korepetycje? – pyta wf-ista. 

W tym kontekście nauczy-
ciel przypomina, że kiedy on był  
w wieku chłopca, większość wie-
dzy zdobywało się w trakcie zajęć 
lekcyjnych, czerpiąc z doświad-
czenia i świetnego przygotowa-
nia merytorycznego doskonałych 
pedagogów, którym zależało,  
by uczeń kończył szkołę posiada-
jąc elementarną wiedzę z danej 
dziedziny. 

Z nostalgią wspomina choćby 
lekcje geografii prowadzone przez 
panią Teodozję Stępniak, dzięki 
której już w szkole podstawowej 
mógł posiąść wiedzę na poziomie 
wystarczającym do tego, by w ko-
lejnych latach bez dodatkowej na-
uki zdać maturę z wynikiem do-
brym. Jak zauważa, po dziś dzień 
wiedza ta jest mu przydatna, choć 
próżno już szukać nauczycieli  
z takim powołaniem oraz poczu-
ciem misji. 

– Teraz dzieci zmuszane są  
do samodzielnej pracy, czaso-
chłonnego odrabiania prac domo-
wych i brania korepetycji, a i tak 
dysponują o wiele mniejszą wie-
dzą niż ci, którzy do szkoły cho-
dzili kiedyś. To porażka nauczy-
cieli, a nie dzieci. Podkreślam,  
że bywają tacy, którzy nadal dają 
z siebie wszystko, ale dziś jest ich 
już mniej – przyznaje z goryczą 
trener.

strajk w czasie 
egzaminów  
to manipulacja
W rozmowie z naszym repor-

terem Mieczysław Szymajda od-
niósł się również do egzaminów 
gimnazjalnych, które w placów-
ce rozpoczęły się zgodnie z pla-
nem w środę, 10 kwietnia. W jego 
opinii, prowadzenie strajku w tak 
ważnym dla młodych ludzi mo-
mencie jest manipulacją oraz wy-
korzystywaniem dzieci dla wła-
snych celów. 

– Jestem nauczycielem, a to 
oznacza, że zawsze jestem do-
stępny dla ucznia i jego rodziców. 
Będę z nimi również w ważnym 
momencie egzaminu, bo biorę 
udział w komisjach egzaminacyj-
nych. W polskiej szkole brakuje 
otwartości na potrzeby uczniów, 
ale ja jestem na nie otwarty,  
więc nikomu pomocy nie odmó-
wię – podkreśla Mieczysław Szy-
majda. 

Agnieszka Wojcieszek

Mieczysław Szymajda�na�pustej�sali�gimnastycznej�w�czasie�strajku.�

dzieci�zmuszane�są�
do�samodzielnej�pracy,�
czasochłonnego�
odrabiania�prac�
domowych�i�brania�
korepetycji,�a�i�tak�
dysponują�o�wiele�
mniejszą�wiedzą�niż�
ci,�którzy�do�szkoły�
chodzili�kiedyś.
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RZuT OkieM�|�100-lecie�WoJeWództWA�łódzKieGo

Dołączając do jubileuszowej akcji sadzenia drzew, 
uczniowie i pracownicy Zespołu Szkół w Sobocie 
uczcili 100-lecie Województwa Łódzkiego.��
W�obecności�członka�zarządu�Województwa�łódzkiego�
Andrzeja�Górczyńskiego�oraz�dyrektor�Parków�
Krajobrazowych�Województwa�łódzkiego��
Katarzyny�Krakowskiej,�posadzili�oni�na�terenie�szkoły��
dąb�szypułkowy.�uroczystość�miała�miejsce��
w�piątek�29�marca.�–�cieszymy�się,�że�mogliśmy�wspólnie�
wziąć�udział�w�tej�wspaniałej�akcji.�Jest�to�dla�nas�zaszczyt��
i�honor�–�zauważa�dyrektor�Gimnazjum�w�Sobocie�
Wojciech�Szcześniak.�awzS
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WSPOMNieNiA |�PozoStANą�W�NASzeJ�PAmięci

Stanisława Sewastianowicz (1943-2018)
Stanisława Sewastianowicz  

z domu Wyszyńska urodziła się 
25 sierpnia 1943 roku w Mielni-
cy w powiecie Borszczów, w wo-
jewództwie tarnopolskim. Szko-
łę ogólnokształcącą ukończyła  
w 1961 roku w Dębnie Lubuskim, 
gdzie zamieszkała z rodziną. Po 
maturze, w 1963 roku, ukończyła 
Studium Nauczycielskie w Szcze-
cinie na kierunku historia i rozpo-
częła pracę w Szkole Podstawo-
wej w Mieszkowicach. 8 listopada 
1967 roku złożyła egzamin po-
twierdzający kwalifikacje do na-
uczania historii w szkołach pod-
stawowych, a 10 listopada 1967 
roku uzyskała mianowanie na sta-
nowisko nauczyciela w szkole,  
w której była zatrudniona.

Mąż pani Stanisławy, Czesław, 
wspomina, że ich znajomość roz-
poczęła się od spotkań w pociągu. 
Ślub wzięli 5 września 1967 roku 
w Mieszkowicach. On wcześniej, 
15 stycznia 1965 roku, został za-
trudniony w Technikum Rolni-
czym na Blichu w Łowiczu na 
stanowisku nauczyciela uprawy 
roślin. Małżonkowie zamieszkali 
w Łowiczu w czerwcu 1968 roku, 
gdzie Stanisława podjęła pracę 
wychowawczyni w internacie Li-
ceum Medycznego. Pracowała  
w nim do 1970 roku, gdy to  
1 września rozpoczęła pracę, 
na tym samym stanowisku, ale  
w internacie szkoły blichowskiej, 
z którym rozstała się w 1999 roku 
odchodząc na emeryturę.

Internat w czasie pracy pani 
Czesławy był dopełnieniem pra-
cy szkoły i jednocześnie domem: 
w szkole uczniowie zdobywa-
li wiedzę i praktykę, a w interna-
cie uczyli się życia. – Internat nie 
tylko zapewniał zakwaterowa-
nie, wyżywienie i odpowiednią 
opiekę, ale przez organizację od-
powiednich zajęć przez wycho-
wawców dbał również o kształ-
towanie właściwych postaw,  
o rozwijanie zainteresowań, za-
miłowań i uzdolnień. Uczniowie, 
pełniąc rolę współgospodarza in-
ternatu, dbali o utrzymanie czy-
stości i porządku – wspomina mąż 
pani Stanisławy, Czesław. Sale sy-
pialne, mimo że duże, ośmiooso-

bowe, miały swój klimat i wystrój. 
Praca wychowawców opierała się 
na zaufaniu do młodzieży.

Pani Stanisława była wymaga-
jąca i stanowcza w przestrzega-
niu ładu i porządku, ale z wyrozu-
miałością pomagała rozwiązywać 
problemy wychowanków. Emery-
towany nauczyciel szkoły i jej były 
wicedyrektor Stanisław Wielec 
powiedział nam, że pani Stanisła-
wa potrafiła zaskarbić sobie zaufa-
nie uczniów, wiedziała, że wielu  
z nich, mieszkając z dala od domu 
rodzinnego, wymaga rozmo-
wy, często wsparcia, zwłaszcza  
w pierwszym okresie w interna-
cie. – Była osobą bardzo ciepłą, 
w mojej ocenie bez reszty odda-
ną pracy zawodowej, a przede 
wszystkim młodzieży, dla której 
miała ogromne serce, ale też i wy-
rozumiałość – wspomina Wielec. 

Osoba pani Stanisławy pozy-
tywnie zapisała się w pamięci 
uczniów mieszkających w inter-
nacie. Ślady tego można dostrzec 
np. w ich wspomnieniach za-
mieszczonych w monografii wy-
danej w 85. rocznicę powstania 
szkoły blichowskiej. Małgorza-
ta Włodarczyk z d. Kosiorek (ab-
solwentka z 1978 r.) wspomina, że  
w internacie była dyscyplina i po-
rządek, ale trudno sobie wyobra-
zić, aby było inaczej, gdy miesz-
kało w nim ok. 160 młodych ludzi. 
Pani Stanisława wspólnie z inny-
mi wychowawcami: Sabiną Zie-
lińską i Leokadią Podrażką dbały 
o to, aby młodzież tworzyła swój 
świat – poprzez wystrój sal, które 
nawiązywały do ludowych trady-
cji regionu. Inny absolwent, Kazi-
mierz Pierkut (1976 rok), nazywał 
wychowawców, w tym panią Sta-
nisławę, „nowymi rodzicami”.

Od początku pracy na Blichu 
pani Stanisława współpracowała  
z zespołem „Blichowiacy”, opie-
kując się strojami łowickimi.  
– Zespół był jej wielką miłością, 
przypadła jej rola opiekuna stro-
jów ludowych. Zespół nie miał 
możliwości zmieniać ich, gdy do-
szło do ich uszkodzenia, dlatego 
całe serce wkładała w to, aby były 
one w najlepszym stanie. Zdarza-
ło się, że sama cerowała, zszywała 

pęknięte szwy, dokonywała uzu-
pełnienia zużytych elementów. 
To była ciężka i mozolna praca,  
a wszystko to robiła społecznie, 
bez dodatkowego wynagrodzenia 
– opowiada Stanisław Wielec.

Oprócz tego odpowiadała nie 
tylko za ich przeglądy, komple-
towanie, ale też odpowiednie 
przechowywanie, okresowe wie-
trzenie, a także pakowanie w przy-
padku wyjazdu zespołu na wystę-
py. Ze swojej pracy wywiązywała 
się bez zarzutu. Katarzyna Polak, 
jedna z wychowanek zespołu,  
w późniejszych latach jego cho-
reograf, powiedziała nam, że pani 
Stanisława zawsze była skromna, 
nie liczyła na pochwały. – Nigdy 
nie stanęła na scenie, aby wraz  
z zespołem przyjąć owacje pu-
bliczności, a te należały się jej za 
wieloletnią pracę – powiedziała 
nam, dodając, że w pamięci ma ło-
wickie stroje rozłożone przez pa-
nią Stanisławę na trawniku przed 
szkołą na wietrzenie

– Pamiętam dobrze moment, 
gdy rozstawała się ze szkołą. Mia-
ła w oczach łzy, gdy dowiedzia-
ła się, że nie będzie możliwe, aby 
opiekowała się strojami na eme-
ryturze, choć deklarowała, że bę-
dzie to robić nieodpłatnie – wspo-
mina Stanisław Wielec. Za pracę  
na rzecz zespołu 28 listopada 
2002 roku otrzymała od niego dy-
plom z podziękowaniami. 

W ciągu 29 lat pracy w bli-
chowskim internacie była wielo-
krotnie doceniana za pracę dy-
daktyczną i wychowawczą, m.in. 
nagrodą II stopnia ministra oświa-
ty i wychowania w 1977 r., nagro-
dą kuratora oświaty i wychowania 
w 1980 r. i dyrektorów szkoły. 

Na emeryturze, jako babcia 
„oddelegowana” do Szczecina, 
gdzie zamieszkała córka Joanna  
z mężem, przez wiele miesięcy 
pomagała w opiece nad wnuczka-
mi Gabrysią i Małgosią. W sumie 
doczekała się ich czwórki. – Była 
zapobiegliwą żoną, dbała o dom  
i rodzinę, przeżyliśmy wspólnie 
na Blichu 51 lat i był to dobry czas 
– mówi mąż Czesław.

Pani Stanisława zmarła 11 listo-
pada 2018 roku.  tb

reKlAmA

 Stanisława  
Sewastianowicz 
(1943-2018)
Pani�Stanisława�zamieszkała�
w�łowiczu�za�sprawą�męża�
czesława.�Przez�lata�była�
zawodowo�związana��
ze�szkołą�blichowską,��
w�której�pracowała��
w�internacie,�organizując�czas�
mieszkającej�tam�młodzieży�
jako�wychowawca.�zawsze�
była�otwarta�na�jej�problemy�
i�gotowa�pomóc.�Ale�jej�
największą�pasją��
w�szkole�szybko�stał�się�
zespół�Pieśni�i�tańca�
blichowiacy.�oddelegowana�
przez�kierownictwo�placówki,�
aż�do�przejścia�na�emeryturę�
opiekowała�się�strojami�
zespołu,�dbając�o�to,�aby�
zawsze�w�czasie�występów�
godnie�reprezentowały�szkołę�
i�region.�

ODeSZLi OD NAS�|�22.03.�–�7.04.2019
� 22 marca:��

Janina�majchrzak,�l.98,�
Stryków.

� 23 marca:  
helena�brzezińska,�l.92.

� 24 marca:  
Krzysztof�domińczak,�l.60.

� 25 marca:  
Stefania�maciągowska,�l.89;�
zbigniew�Kolos,�l.52,�Stryków.

� 26 marca: Władysława�
Piechowska,�l.87.

� 27 marca:  
irena�Kowalska,�l.90

� 29 marca: Jan�dobrowolski,�

l.63,�łowicz.
� 30 marca:  

marianna�Kiełbasińska,�l.56.
� 2 kwietnia:  

marek�Skrzeczkowski,�l.67;�
Jan�Kędziora,�l.81.

� 3 kwietnia:  
zygmunt�maciągowski,�l.89.

� 5 kwietnia:  
zdzisław�dałek,�l.83.

� 6 kwietnia:  
Jadwiga�Staszewska,�l.86,�
Głowno.

� 7 kwietnia:  
Józef�Kaźmierczak,�l.73.

Łowicz, Warszawa�|�Pamięć�o�katastrofie

W dziewiątą rocznicę
Jak co roku, 10 kwietnia, 
wspominaliśmy śmierć 97 
osób w katastrofie Tu-154 
pod Smoleńskiem.

Również w Łowiczu nie bra-
kuje osób, dla których ważne jest 
oddanie w tym dniu czci ofiarom, 
w tym parze prezydenckiej i wielu 
osobom z politycznej, wojskowej 
czy społecznej elity państwa.

Najpierw, o godzinie 8.41, czy-
li godzinie, w której doszło do ka-
tastrofy przed 9 laty, na skwerze 
kwiaty złożyła reprezentacja po-
wiatu łowickiego – starosta Mar-
cin Kosiorek, jego zastępca Piotr 
Malczyk oraz sekretarz powiatu 
Marcin Pluta. Z kolei około 9.10 
pojawiły się tam dwa autobusy, 
którymi z parkingu za ratuszem 
przyjechali uczestnicy wyjazdu do 
Warszawy – wśród nich burmistrz 
Krzysztof Jan Kaliński i przedsta-
wiciele urzędu, ale też kilkudzie-
sięciu mieszkańców.

Po złożeniu kwiatów i minu-
cie ciszy na cześć ofiar, grupa ta, 
jak co roku od 9 lat, udała się do 
Warszawy na cmentarz powąz-
kowski, gdzie na wojskowej części 
cmentarza także oddała hołd tym, 
którzy zginęli pod Smoleńskiem. 
Uczestnicy wyjazdu podkreślali, 
że to dobrze, że w Łowiczu po-
wstał – chociaż skromny – skwer 
z pomnikiem upamiętniającym to 
wydarzenie, jedno z najważniej-
szych i najtragiczniejszych w po-
wojennej historii Polski. tm

Łowiczanie przy pomniku�na�
Skwerze�Katastrofy�Smoleńskiej.
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RZuT OkieM�|�łutW�W�teAtrze�rAmPA�

Grupa słuchaczy Łowickiego 
uniwersytetu Trzeciego Wieku 
obejrzała 1 marca w Teatrze 
Rampa w Warszawie spektakl 
pt. „Twist and Shout”��
ze�znanymi�i�lubianymi�hitami�
zespołu�the�beatles�w�nowej�
odsłonie.�to�pierwsze�w�Polsce�
widowisko�muzyczne�z�kultowymi�
przebojami�beatlesów��
w�uwspółcześnionych�aranżacjach�
Jana�Stokłosy.�Kanwą�do�ich�
przypomnienia�stały�się�perypetie�
projektanta�mody,�który�powrócił�
do�Polski,�by�stworzyć�unikatową�
kolekcję.�usłyszane�przeboje�
przywołały�słuchaczom�łutW�
wspomnienia�z�czasów�młodości.�
opr. aa 

Łowicz�|�relikwie�św.�Faustyny�trafią�do�katedry

Przekazanie świadectwa i łaski
Zwieńczeniem rekolekcji w parafii katedralnej  
w Łowiczu (trwających od 11 do 13 kwietnia)  
będzie wprowadzenie do bazyliki relikwii  
św. Faustyny Kowalskiej. Wprowadzenie nastąpi  
na mszy świętej 13 kwietnia o godzinie 18 (liturgicznie 
jest to już pierwsza msza święta Niedzieli Palmowej).

W sprowadzonym do Łowicza 
relikwiarzu będzie się znajdował 
niewielki fragment kości świętej, 
sprowadzony z domu zgromadze-
nia Sióstr Matki Bożej Miłosier-
dzia w Krakowie-Łagiewnikach, 
w którym spędziła ona ostatnie 
dwa lata życia i zmarła 5 paździer-
nika 1938 roku. 

Przypomnijmy, że w grudniu 
do parafii katedralnej zostały spro-

wadzone też relikwie bł. Jerzego 
Popiełuszki.

– Nasza wiara opiera się na 
świadectwach ludzi, którzy mie-
li szczęście doświadczyć bez-
pośrednio obecności Boga, całe 
Pismo Święte to świadectwo ta-
kiego doświadczenia – mówi ks. 
Robert Kwatek, proboszcz parafii 
katedralnej. – Takiej łaski dostąpi-
li, by podać tylko najbardziej zna-

ne przykłady naszych czasów, św. 
Jan Paweł II, bł. Jerzy Popiełusz-
ko, św. Faustyna Kowalska. Wie-
rzymy, że skoro ci ludzie zostali 
obdarzeni tak wielką łaską, to ich 
relikwie też mają moc przenosze-
nia tej łaski. To dla nas wielki za-
szczyt móc je u nas przyjąć. 

Rekolekcje parafialne popro-
wadzi o. Aaron Kubas z powsta-
jącej w Rybnie Wspólnoty Braci 
Sług Bożego Miłosierdzia. Wy-
bór prowadzącego z pewnością 
nie był przypadkowy, bo współ-
tworzone przez o. Aarona, byłego 
franciszkanina, zgromadzenie jest 
oparte na świadectwie św. Fausty-
ny (podobnie jak działające tam 
już od lat zgromadzenie żeńskie). 
Ks. Robert Kwatek mówi, że na 

prowadzącego została wybrana 
jedna z tych osób, które są najsil-
niej związane ze świadectwem św. 
Faustyny na codzień. Mszę świętą 
z wprowadzeniem relikwii popro-
wadzi natomiast ks. bp Wojciech 
Osial.

Parafia przygotowuje się już do 
kolejnego, ważnego dla niej wy-
darzenia – w dniach 12-16 czerw-
ca będzie miała w niej miejsce 
renowacja misji po peregryna-
cji obrazu NMP Jasnogórskiej.  
W Kościele pojęcie „renowacja 
misji” to powrót misjonarza na 
teren swojego działania, aby zo-
baczyć po latach efekty pracy.  
W tym przypadku chodzi o misje 
poprzedzające peregrynację obra-
zu w 2017 roku. tm

Mastki |�Szkoła�podstawowa

Wiosenne śniadanie i zabawy
W Szkole Podstawowej w Mastkach pierwszy dzień 
wiosny miał bogaty harmonogram. Coś dla siebie 
mogli znaleźć zarówno miłośnicy sztuki kulinarnej, 
szaradziarstwa czy sportu.

Szkoła rozpoczęła ten dzień tra-
dycyjnie od utopienia Marzanny 
w pobliskiej rzece. Kukłę wyko-
nali wcześniej uczniowie VI kla-
sy. Po powrocie do szkoły wszyst-
kie klasy w swoich pracowniach 
przystąpiły do przygotowania 

prawdziwie wiosennego śniada-
nia. Kanapki, koktajle, twarożki, 
koreczki, tortilla czy faszerowane 
jajka to tylko przykłady przygoto-
wanych przekąsek.

Później na uczniów czeka-
ły inne atrakcje, w tym konkursy  

z kalamburami, krzyżówkami czy 
malowaniem na czas, a na zakoń-
czenie zawody sportowe.

Dużo pozytywnych emo-
cji wzbudził konkurs na szaloną, 
wiosenną fryzurę, w którym każ-
da klasa miała za zadanie wybrać 
spośród siebie modelkę lub mo-
dela, a następnie w niekonwen-
cjonalny sposób ułożyć i ozdo-
bić jego włosy. Jury najwięcej 
punktów przyznało kreacji Piotra 
Miksy z klasy VII, który otrzy-

mał tytuł „Pana Wiosny”. „Panią 
Wiosną” została natomiast Zuzan-
na Kołaczek z klasy VIII, a na po-
dium znalazła się też najmłodsza  
z modelek – Kornelia Kowalczyk 
z „zerówki”.

Tego dnia rozstrzygnięty też zo-
stał konkurs plastyczny dla klas 
0-III. Spośród 15 prac o tematyce 
wiosennej najwyżej ocenione zo-
stały dzieła Hanny Cichosz z kla-
sy 0 oraz Amelii Łysio z II klasy. 
II miejsce zajęli Eliza Łon z kl. 
0 i Paweł Kaźmierczak z kl. II,  
a III miejsce Antoni Kowalczyk 
kl. 0 i Miłosz Szadkowski z kl. III. 
 oprac. tm

RZuT OkieM |�SeNiorSKA�WioSNA�zdroWA�i�KoloroWA�

Warsztaty kulinarne  
pn.: „Wiosna zdrowa i kolorowa” 

przeznaczone dla członkiń 
miejscowego klubu seniora 

odbyły się 21 marca  
w Gminnym Ośrodku kultury  

w kiernozi. uczestniczyło��
w�nich�25�pań.�Poprowadziła�je�
szefowa�GoK�beata�lewaniak.�

Seniorki�przygotowały�wymyślne�
sałatki,�przekąski�i�pasty�ze�
świeżych�warzyw,�a�później�

wszyscy�zasiedli�do�stołu,�żeby�
skosztować�przygotowanych�

potraw.�Seniorzy�już�pytali�
kiedy�będą�kolejne�warsztaty.�

–�oczywiście,�że�takie�
zorganizujemy�i�to�jeszcze�nie�raz.�

było�świetnie�–�podsumowała�
warsztaty�beata�lewaniak.��

opr. mak

Zduńska Dąbrowa�|�cKr�

Jak jeść mądrze?
Uczniowie klas pierwszych 
i drugich Technikum 
w Zespole Szkół Centrum 
Kształcenia Rolniczego 
w Zduńskiej Dąbrowie są 
bogatsi o wiedzę z zakresu 
zdrowego odżywiania. 
Zdobyli ją na spotkaniu  
z dietetyczką.

Prelekcję na temat zasad pra-
widłowego odżywiania się 
młodzieży wygłosiła w szkole  
1 kwietnia Justyna Wójcik-Bo-
gacz, prowadząca w Łowiczu 
gabinet Projekt Zdrowie. Wier-
na przekonaniu, że jesteśmy tym, 
co jemy, przedstawiła najczęściej 
popełniane błędy w diecie mło-

dych ludzi i skutki nieprawidło-
wego odżywiania. Dała uczniom 
wskazówki dotyczące kompono-
wania posiłków, zwracając szcze-
gólną uwagę na ilości i odstępy 
czasowe oraz na rolę pierwszego 
posiłku, czyli śniadania, które po-
winniśmy spożyć do godziny od 
momentu przebudzenia się. Po-
nadto ekspertka przypomniała  
o konieczności picia wody i po-
żytkach z aktywności fizycznej.

Wykład skłonił młodzież do 
refleksji nad własnym zdrowiem 
i potrzebą wypracowania do-
brych nawyków żywieniowych 
w myśl wyznawanej przez die-
tetyczkę zasady, że „motywacja 
jest tym, co pozwala nam zacząć, 
nawyk jest tym, co pozwala nam 
wytrwać”.  oprac. ewr

Podczas zajęć kulinarnych�humory�wszystkim�dopisywały.
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Marcin Mróz dziękuje uczestnikom „Szurania dla Marty”�i�firmie�Alles 
z�Głowna�za�wsparcie�finansowe�akcji.�
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Łowicz – Ostrów�|�mocne�wsparcie�

Ponad 10 tysięcy złotych 
dla Marty
Około 130 osób wzięło 
udział w sobotę 6 kwietnia 
w spacerze nordic walking 
z Łowicza do Ostrowa pod 
hasłem „Szuranie dla Marty”, 
w trakcie którego zbierano 
pieniądze na leczenie 
zmagającej się  
z nowotworem piersi Marty 
Opach. Nazajutrz swoją akcję 
dla niej przeprowadziło też 
stowarzyszenie Łączy nas 
Łowicz i kino Fenix.

Sobotnie wydarzenie zorga-
nizowała grupa FrostTeam, któ-
ra określa się mianem „pozytyw-
nie zakręconych ludzi”, którzy 
chcą się spotykać na „szuraniu”  
i przy okazji robić coś dobrego. 
Poprzedni spacer nordic walking 
wykorzystali np. na sprzątanie 
Puszczy Bolimowskiej. – „Szura-
nie” to coś, co fajnie nam wycho-
dzi, dlatego chcemy się tym dzielić 
z innymi – powiedział nam jeden  
z organizatorów, Marcin Mróz. 

Akcja charytatywna dla Maty 
Opach została zainicjowana przez 

Milenę Wojdę-Wróbel z grupy 
FrostTeam, która zna Martę i gdy 
dowiedziała się o jej chorobie, po-
stanowiła pomóc. Szybko przyłą-
czyły się do niej inne osoby. 

Firma Alles z Głowna, produ-
kująca też bieliznę dla Amazonek 
– kobiet dotkniętych rakiem pier-
si, przyjęła wyzwanie grupy Frost-
Team, że jeśli w spacerze weźmie 
udział 100 osób, to przeznaczy 
ona dodatkową kwotę na leczenie 
Marty Opach. W trakcie wyda-
wania numerków dla uczestników  
i zbierania pieniędzy do puszki, 
Marin Mróz ogłosił: „Właśnie pę-
kła setka!”, po czym wszyscy za-
częli wiwatować. Ponadto przed-
stawicielki firmy Alles przywiozły 
ze sobą na wydarzenie puszkę z 
kwotą 850 zł, którą zebrały wśród 
pracowników. 

Uczestnicy przeszli ok. 10 ki-
lometrów z Łowicza do Domu 
Ludowego w Ostrowie w szyb-
kim tempie 2 godzin i 15 minut. – 
Dużo fajnych ludzi i mnóstwo do-
brej energii – podsumował spacer 
Marcin Mróz.  str. 25
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Łowicz�|�Galeria�browarna�zaprasza

Wystawa prac Andrzeja Szarka
„Zamienię mienie na czyste su-

mienie” – to tytuł nowej wystawy 
czasowej w Galerii Browarna, w 
której prezentowane będą rzeźby 
i instalacje prof. Andrzeja Szarka.

Urodzony w 1958 r. w Nowym 
Sączu artysta i pedagog jest jed-
nym z czołowych współczesnych 
rzeźbiarzy w Polsce, aktywnym 
od blisko 40 lat. Zrealizował po-
nad 50 wystaw indywidualnych, 
ponad 70 happeningów i akcji 
artystycznych. Brał udział w po-

nad 100 wystawach zbiorowych  
w kraju i za granicą. Jego znakiem 
rozpoznawczym jest wykorzysty-
wanie materiałów, które sprawia-
ją wrażenie odnalezionych przy-
padkowo, odpadków (ale użytych 
świadomie). Często jest stawiany 
w jednym szeregu z takimi twór-
cami jak Władysław Hasior czy 
Jerzy Bereś. Wernisaż będzie miał 
miejsce jutro – w piątek, 12 kwiet-
nia, o godzinie 17.00. Wystawa bę-
dzie czynna do 12 maja.  tm

Łowicz�|�zespół�„Koderki”

Nowe stroje muszą być w ŁOK
– nawet jeśli jest na nie za ciasno

Interpelację o przeznaczenie 
dwóch pomieszczeń w gmachu 
po Gimnazjum nr 1 dla Dziecię-
co-Młodzieżowego Zespołu Lu-
dowego „Koderki” złożył radny 
Rady Miejskiej w Łowiczu Mi-
chał Trzoska. Burmistrz Krzysztof 
Jan Kaliński odpowiada jednak, 
że nie będzie to wcale takie proste.

Radny Trzoska zwrócił uwa-
gę, że zespół ma do dyspozycji 

nowe stroje ludowe (pozyskane 
rok temu 30 kompletnych stro-
jów), z których często korzysta, 
ale właściwie nie ma miejsca,  
w którym mógłby je na stałe 
przechowywać. 

Jego zdaniem dobrym miej-
scem na ten cel byłyby dwa po-
mieszczenia w budynku po zli-
kwidowanym w wyniku reformy 
oświaty Gimnazjum nr 1. Suge-

rował też, że podobne potrzeby 
lokalowe maja harcerze miejsco-
wego hufca ZHP.

Burmistrz odparł na to,  
że przez cały czas planowane jest 
przeznaczenie budynku dla użyt-
ku organizacji pozarządowych,  
w tym także dla harcerzy, ale 
jeszcze do 31 sierpnia jest tam 
formalnie szkoła (gimnazjum 
włączone do Szkoły Podstawo-

wej nr 1), więc możliwości orga-
nizowania w nim czegoś innego 
są ograniczone. 

Z kolei Michał Zalewski, kie-
rownik Biura ds. Kultury, Spor-
tu, Turystyki i Organizacji Poza-
rządowych, mówił o tym, że na 
temat pomieszczeń dla „Kode-
rek” rozmawiał już z dyrekotrem 
ŁOK Maciejem Malangiewi-
czem i z rozmów tych wynika ja-
sno, że nadzór nad strojami musi 
pełnić ŁOK, z tego też względu 
nie ma możliwości, aby wynosić 
je na stałe poza jego obręb. Wy-
nika to bezpośrednio z umów za-
wartych na dofinansowanie. tm

Łowicz�|�baltic�Neopolis�ensemble�i�Jerzy�zelnik�w�kościele�pijarskim�-�zaproszenie

Wielka muzyka na początek
Wielkiego Tygodnia
Łowiccy pijarzy zapraszają na koncert  
pasyjny z cyklu „14 katedr” w ich kościele  
w Niedzielę Palmową, 14 kwietnia.  
Wystąpią w nim znany aktor Jerzy Zelnik  
oraz Baltic Neopolis Ensemble.

Spektakl muzyczny został 
przygotowany i prezentowa-
ny dla wprowadzenia odbiorców  
w przeżywanie Wielkiego Tygo-
dnia. Oparty jest na oratorium Jo-
sepha Haydna „Siedem ostatnich 
słów Chrystusa na krzyżu”, uzu-
pełnianym o czytane przez Jerze-
go Zelnika teksty medytacji ks. 
Grzegorza Strzelczyka. Dopeł-
nieniem całości będzie oprawa 
multimedialna z wykorzystaniem 

fragmentów „Pasji” Mela Gibso-
na. Spektakl ma więc oddziały-
wać na różne zmysły. Liczba 14 
w tytule nawiązuje do liczby sta-
cji drogi krzyżowej. Wydarzenie 
organizowane jest przez Fundację 
„Zatrzymać czas”, we współpracy 
z partnerami i z dofinansowaniem 
Ministerstwa KiDN. Ten sam pro-
gram, ale w innych miejscach, był 
już prezentowany podczas Wiel-
kiego Postu w 2017 i w 2018 roku. 

Ks. Strzelczyk to współcze-
sny (ur. w 1971 roku w Piekarach 
Śląskich) teolog, doktor teologii 
dogmatycznej, zajmuje się ba-
daniami nad historycznym uję-
ciem postaci Chrystusa, dążąc 
do potwierdzenia wiarygodno-
ści chrześcijańskiej chrystologii 
w oparciu o metody naukowe. 
Jest też znanym publicystą i au-
torem kilkunastu interesujących 
książek.

Baltic Neopolis Ensamble to 
szczeciński kwartet smyczkowy, 
tworzony przez muzyków zwią-
zanych z cenioną w Polsce i na 
świecie Baltic Neopolis Orche-
stra, którą szeroka publiczność 
może kojarzyć chociażby jako 
laureatów Fryderyka 2015 (kate-
goria album roku w muzyce ka-
meralnej). Założycielką i liderką 
orkiestry jest Emilia Goch Salva-
dor. 

Jerzy Zelnik to znany aktor te-
atralny, filmowy i telewizyjny,  
a także scenarzysta. Najbar-
dziej znaną jego rolą jest po-
stać Ramzesa XIII w „Faraonie”  
Jerzego Kawalerowicza, grał też 
m.in. w kilku filmach Andrzeja 
Wajdy. 

Wstęp na wydarzenie jest wol-
ny, początek o godzinie 17.00.  tm

koncert pasyjny z cyklu „14 katedr”�w�Sanktuarium�matki�bożej�
bolesnej�w�radomsku,�02.03.2018�r.Baltic Neopolis ensemble. bazylika�Kolegiacka�św.�małgorzaty�w�Nowym�Sączu,�24.02.2018�r.
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Jerzy Zelnik.�Kościół�św.�Alberta�
chmielowskiego�w�zielonej�Górze,�
23.03.2018�r.
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dokończenie ze str. 23

Na miejscu czekało na uczest-
ników ognisko z kiełbaskami, po-
częstunek zupą cebulową i 300 
pieczonych ziemniaków z gzi-
kiem. Zostały też przeprowadzo-
ne licytacje pluszaków, które po-
większyły kwotę zbiórki o 700 
zł. W sobotę udało się zebrać 
ok. 6.750 zł na leczenie Marty 

Opach, zaś Alles dołożył kolej-
ne 2.000 zł, co razem daje łącz-
ną kwotę ok. 8.750 zł. To nie je-
dyne wydarzenie, jakie na rzecz 
Maty Opach odbyło się w minio-
ny weekend. Grupa Łączy nas Ło-
wicz i kino Fenix zorganizowa-
ły w niedzielę „Maraton filmowy 
dla Marty” z trzema filmami, pod-
czas którego udało się uzbierać  
z cegiełek kwotę 1.386 zł.  aa 

Łowicz – Ostrów�|�mocne�wsparcie

Ponad 10 tysięcy złotych 
dla Marty

reKlAmA

Nieborów�|�Wykład�nt.�wpływu�japonizmu�w�modzie�

Udana niedziela
w nieborowskim parku
Przy tak pięknej 
pogodzie, jaką 
mieliśmy w niedzielę, 
7 kwietnia, wiele osób 
wybrało się  
do muzeum  
w Nieborowie.

Jedną z atrakcji był zorga-
nizowany tego dnia w sali my-
śliwskiej, wykład nt. wpływów  
japonizmu na wielkie zmiany  
w europejskiej modzie na począt-
ku XX wieku. Skusiło się nań 
kilkunastu słuchaczy. 

Wykład poprowadziła Barba-
ra Szewczyk – kurator niedaw-
no otwartej w muzeum wystawy 
pt. „Moda nieborowskich dam”, 
która dalej cieszy się dużym  
zainteresowaniem zwiedzają-
cych. Mówiła m.in. o charak-
terystycznych dla mody sece-
syjnej stelażach, nadających 
kształt noszonym sukniom, jak 
też gorsetach, które nie dość, że  

były niewygodne, to zniekształ-
cały sylwetkę (powodowały 
zgniecenie żeber i pęknięcia na-

rządów wewnętrznych), co poka-
zały dopiero zdjęcia rentgenow-
skie.

 Z czasem kobiety zaczęły je 
stopniowo porzucać na rzecz luź-
niejszych krojów, na co olbrzy-

mi wpływ miała fascynacja kul-
turą japońską, jak też postępująca 
emancypacja kobiet i dążenie do 
funkcjonalności noszonych stro-
jów. 

Znakomitym źródłem wiedzy 
o tym, jak zmieniała się moda, są 
fotografie z wyścigów konnych, 
które były nie tylko wydarzeniem 
sportowym i rozrywką, ale w wy-
daniu niektórych dam prawdzi-
wym pokazem mody.

Duży wpływ na przyspieszenie 
tych przemian miała I wojna świa-
towa, kiedy kobiety zaczęły czę-
ściowo zastępować walczących 
na frontach mężczyzn, w ich mę-
skich rolach. 

Po wykładzie można było zo-
baczyć z bliska japońskie kimono, 
jak też pasy obi, które służą do ich 
przepasywania. W ramach uzu-
pełnienia do wykładu warto było 
obejrzeć eksponowaną w mu-
zeum wystawę „Moda nieborow-
skich dam”, z czego wiele osób 
skorzystało. 

Turystów w Muzeum w Nie-
borowie, jak również w Arkadii, 
było tego dnia naprawdę wielu, co 
było widoczne po ilości zaparko-
wanych samochodów, kolejkach 
do kas oraz ilości osób spaceru-
jących po parku i zwiedzających 
muzealne ekspozycje. – Dzisiaj 
odwiedzających mamy napraw-
dę wielu, ale coś czuję, że 1 maja 
będzie tyle samo, a nawet więcej  
– powiedział nam jeden z pracow-
ników.  aa 

Wiele osób zdecydowało się w niedzielę odwiedzić Park i Muzeum w Nieborowie. Popularnością�nadal�
cieszy�się�wystawa�pn.�„moda�nieborowskich�dam”.�

RZuT OkieM�|�zieloNo�W�PAłAcu�W�SANNiKAch

Z okazji nadejścia wiosny 
koncert, który odbył się  
w minioną niedzielę w pałacu 
w Sannikach�odbył�się�w�zielonej�
scenografii.�magdalena�Warzecha,�
aktorka�teatru�Narodowego,�
recytowała�oraz�śpiewała�wiersze�
polskich�poetów.�byli�to�między�
innymi:�Julian�tuwim�„Spóźniony�
słowik”,�Konstanty�ildefons�
Gałczyński�„zielone�wianki”�oraz�
Agnieszka�osiecka�„Gonią�wilki�
za�owcami”.�Akompaniował�jej�
kompozytor�i�pianista�Konrad�
Wantrych.�opr. mak 

RZuT OkieM 

Ciekawostka – nasz Łowicz nie 
jest jedyny w woj. łódzkim!  
W�gminie�Kobiele�Wielkie��
w�powiecie�radomszczańskim�
znajduje�się�niewielka�wieś��
o�nazwie�łowicz.�liczy�sobie�około�
50�domostw�i�jest�sołectwem.�
Kobiele�Wielkie�są�rolniczą�gminą�
zamieszkiwaną�przez�około�4400�
osób.�dumą�gminy�jest�fakt,�iż�
w�Kobielach�przyszedł�na�świat�
Władysław�Stanisław�reymont,�
syn�miejscowego�organisty,�
późniejszy�laureat�literackiej�
Nagrody�Nobla,�autor�„chłopów”.�
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reKlAmA

Bobrowniki |�Klub�Seniora

Decoupage w przedświątecznym klimacie 
Jaja, zajączki 
i inne świąteczne ozdoby 
wykonane w technice 
decoupage będą zdobić 
niejeden koszyczek  
i stół wielkanocny  
w Bobrownikach. 

Panie zrzeszone w Klubie Se-
niora w Bobrownikach w tym roku 
spędzają czwartki na wytwarzaniu 
ozdób. Jak nam powiedziały, cie-
szy je każda możliwa aktywność, 
wyjazdy, spotkania i warsztaty  
w miejscowej filii Gminnego 
Ośrodka Kultury.

Klub, który powstał w 2015 
roku, nie jest liczny, obecnie zrze-
sza 19 osób i są to głównie panie 
w wieku 50+, panów jest zaled-
wie dwóch. Prezes Zofia Grzejsz-
czak zaznacza, że jest on cały czas 
otwarty na nowe osoby. Klub sam 
organizuje sobie czas i korzysta  
z pomocy ośrodka. Są to różne 
formy aktywności: od najprost-
szych, jak spacery i spotkania 
na siłowni plenerowej na boisku  
w Bobrownikach i wspólnym ćwi-
czeniu – w fit-zajęciach uczestni-
czy nawet 10 pań, po wycieczki 
rowerowe po okolicy i tematycz-
ne spotkania w ośrodku. Ostatnio 

były np. spotkania z dietetykiem, 
zajęcia warsztatowe, np. kulinar-
ne czy rękodzielnicze, jak z deco-

upage. Na terenie przy GOK klub 
organizuje grille czy ogniska, naj-
bliższe będzie na św. Jana.

Każde spotkanie jest ważne 
– bo jak mówią – to sposób, aby 
oderwać się od codziennych obo-

wiązków, doświadczyć czegoś no-
wego, zdobyć nowe umiejętności, 
czyli zrobić to, na co nie zawsze 
miały czas pracując zawodowo i 
wychowując dzieci.

odkrywanie 
możliwości
Pani Krystyna Zagawa na za-

jęciach prowadzonych przez in-
struktorkę Teresę Będkowską 
cztery lata temu po raz pierwszy 
wzięła do ręki szydełko i włóczkę. 
– Nigdy mnie do tego nie ciągnę-
ło, a tu nagle okazało się, że szy-
dełkowanie sprawia mi ogrom-
ną radość – wspomina te chwile. 
Dziś koleżanki chwalą ją za obru-
sy, serwety, ale też jaja i bombki 
zrobione na szydełku i utrwalone 
w odpowiednim kształcie kroch-
malem. – Są tak piękne, że nikt 
nie daje wiary, że zrobiła je osoba, 
która szydełkowania nauczyła się 
kilka lat temu.

Panie zachwalają też inną 
członkinię klubu, Danutę Owczar-
ską która zajęciach z papieropla-
styki nauczyła się wyplatania ko-
szyczków z małych karteczek. 
Zajęcia w GOK zainteresowa-
ły ją do tego stopnia, że zaczęła 
sama próbować i dziś nie ma chy-
ba przedmiotu, którego by nie wy-

plotła z papieru. – Najpierw było 
jajko, potem koszyczek i tak się 
zaczęło – mówi nam. – To żmud-
na praca, na jeden koszyczek po-
trzeba do 700 karteczek i kilku 
godzin ciągłej pracy, ale robi się to 
dość szybko i przynosi to dużą ra-
dość. Nawet nie sądziłam, że bę-
dzie to takie wciągające i da takie 
miłe dla oka efekty – mówi.

Obie panie mówią, że to co 
stworzą, rozdają w prezentach 
bliskim, na pamiątkę. Podobny 
los spotka wielkanocne jaja, kur-
czaczki i króliczki oklejone kolo-
rowymi motywami z papieru, za-
zwyczaj łowickimi. Decoupage 
poznały na zajęciach przed świę-
tami Bożego Narodzenia, gdy 
tworzyły kolorowe bombki na 
choinki. Technika jest banalnie 
prosta, na wykonane ze styropia-
nu jajo lub inną formę nakleja się 
kolorowe papierowe ozdoby, po-
tem pracę można delikatnie po-
kryć farbą i polakierować, aby za-
pewnić trwałość.

Po zajęciach decoupage panie 
w ostatni czwartek spotkały się 
na zajęciach bibułkarskich, w cza-
sie których tworzyły kwiaty, które 
ozdobią wielkanocne palmy. Klub 
spotyka się w każdy czwartek  
o godz. 16.00.  tb

RZuT OkieM |�zWiAStuNy�WioSNy�W�KierNozi��

Dzieci z klas i-iii Szkoły Podstawowej w kiernozi�spotkały�się�w�tamtejszym�ośrodku�kultury�na�warsztatach�
„zwiastuny�Wiosny”.�z�płatków�kosmetycznych,�ziaren�dyni,�bibuły,�kolorowego�papieru,�słomek�do�napojów�
wykonywały�wiosenne�kwiaty�i�bociany.�Prace�wykonane�na�warsztatach�można�obejrzeć�w�GoK�oraz�w�szkole.�
zajęcia�poprowadziła�beata�lewaniak.�opr. mak 

Łowicz |�rusza�projekt�z�małych�Grantów�

Przedszkolaki nauczą się tańców i piosenek ludowych
Rusza pierwszy projekt z dofi-

nansowaniem w ramach konkursu 
Małe Granty 2019. Dzieci w wie-
ku od 4 do 6 lat mogą wziąć udział 
w zajęciach „Folk Art Dance”, 
które startują już w poniedziałek, 
15 kwietnia, o godz. 17.00 w sali 
tanecznej Łowickiego Ośrodka 
Kultury. Poprowadzi je Ewelina 
Posłajko-Jędrachowicz, nauczy-

ciel wychowania przedszkolnego  
w przedszkolu „Stokrotka” w Ło-
wiczu, muzykoterapeuta prowa-
dząca też warsztaty artystyczne  
i zabawy animacyjne z dziećmi. 

Udało jej się pozyskać 3.600 
zł z ŁOK na realizację projektu 
„Folk Art Dance”, który będzie 
polegał na przeprowadzeniu cy-
klu 10 zajęć dla dzieci przedszkol-

nych, w czasie których będą one 
poznawać kulturę regionalną po-
przez naukę tańców i piosenek lu-
dowych oraz wykonywanie prac 
plastycznych, np. wycinanek i ko-
gutów łowickich. 

Udział w zajęciach jest bezpłat-
ny. Organizatorka przyjmuje zapi-
sy pod numerem tel. 728 594 245, 
ilość miejsc jest ograniczona.  aa 

Domaniewice�|�ciekawy�wernisaż
Cuda z papieru zachwycą miłośników sztuki

Różne oblicza papieru oraz 
twórcze możliwości jego wyko-
rzystania będzie można podzi-
wiać w Domaniewicach w ra-
mach wystawy sztuki: „Papier, 
jakiego nie znacie”. Swoje pra-
ce zaprezentują artystki Agniesz-
ka Andruszkiewicz oraz Svitlana 
Khadzhynova. 

Wernisaż wystawy papie-
rowych cudów odbędzie się w 
najbliższy piątek, 12 kwietnia,  
o godzinie 18.00 w Gminnym 
Ośrodku Kultury w Domaniewi-
cach. Będzie to okazja do spotka-
nia z Agnieszką Andruszkiewicz 
– pochodzącą z Głowna, a obec-
nie związaną z Łodzią artystką  

i projektantką oraz Svitlaną Kha-
dzhynovą – adiunktem w Insty-
tucie Papiernictwa i Poligrafii na 
Wydziale Zarządzania i Inżynierii 
Produkcji Politechniki Łódzkiej.

Wystawę papierowych prac bę-
dzie można oglądać w domanie-
wickim ośrodku kultury do końca 
maja br.  aw

Członkinie klubu Seniora w Bobrownikach�w�czasie�prac�nad�świątecznymi�ozdobami.
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RZuT OkieM |�KWiecień�mieSiącem�PAmięci�NArodoWeJ�

Społeczność ZSP nr 1 
im. 10 Pułku Piechoty  

w Łowiczu upamiętniła�żołnierzy�
walczących�na�frontach�ii�wojny�

światowej�oraz�oddała�hołd�
bohaterom�i�ofiarom�wojennej�

tragedii�na�uroczystej�akademii.�
Akademia�patriotyczna�na�
przełomie�marca�i�kwietnia�

odbywa�się�w�szkole�przy�
Podrzecznej�już�od�wielu�lat.�

montaż�słowno-muzyczny�
o�charakterze�patriotycznym�

przygotowują�na�nią�uczniowie�
najmłodszych�klas.�opr. mak 

Ciekawy człowiek�|�Karol�dziedziela�i�jego�pasja�

Startuje w teleturniejach, bo lubi
W poszukiwaniu 
wspomnień zaklętych  
w artykułach  
z archiwalnych numerów 
Nowego Łowiczanina, 
do naszej redakcji trafił 
pochodzący z Bochenia 
Karol Dziedziela,  
który okazał się być 
ciekawym człowiekiem 
o wielu zainteresowaniach, 
dla którego pasją stały się 
występy w telewizyjnych 
teleturniejach.

Karol pochodzi z Bochenia, ale 
od 12 lat jest związany z Łodzią. 
Pracuje w branży ubezpiecze-
niowej, jest szczęśliwym mężem  
i tatą półrocznej Leny. 

Z rodzinnymi stronami ma 
same dobre wspomnienia, z któ-
rych najprzyjemniejszym jest to 
związane z udziałem przed dwu-
dziestoma laty w turnieju piłki 
nożnej na boisku Pelikana, który 
opisywał też Nowy Łowiczanin. 
Najmłodszy reprezentant szkoły 
w Bocheniu, uczęszczający wte-
dy do VI klasy Karol Dziedzie-
la, strzelił w nim jedyną bramkę 
dla swojej drużyny, ustalając wy-
nik meczu na 11:1, ale zyskując 
przydomek „Ronaldo”. – Byłem 
w tym turnieju rezerwowym. Tre-
ner wpuścił mnie do składu, gdy 
wynik był już totalnie beznadziej-
ny. Dosłownie minutę po wejściu 
na boisko dostałem jakąś „bezpań-
ską” piłkę i strzeliłem gola w stylu 
„Ronaldo” – wspomina nasz roz-
mówca. 

W uznaniu dla jego zasług tre-
ner podając reporterowi NŁ skład 
drużyny poprosił, by napisać Ka-
rol „Ronaldo” Dziedziela. 

Był to też czas, kiedy Karol 
Dziedziela aktywnie startował  
w zawodach sportowych, m.in.  
w biegach i rozgrywkach w siat-
kówkę, dlatego na łamach nasze-
go tygodnika jego nazwisko poja-
wiało się kilkakrotnie. Marzył też 
o tym, by zostać dziennikarzem 
sportowym, dlatego wiernie oglą-
dał rozgrywki piłki nożnej w tele-
wizji i uczył się nazwisk piłkarzy. 
Wyznaje nawet, że gdzieś jeszcze 
tli się w nim iskierka nadziei na 
spełnienie tego marzenia.

debiutował  
w „Jaka to melodia?” 
Trener, za sprawą którego Ka-

rol Dziedziela zyskał przydomek 
„Ronaldo”, zaszczepił w nim tak-
że inną pasję, którą realizuje teraz 
– a są nią udziały w teleturniejach, 
ponieważ sam wielokrotnie urzą-
dzał je dla młodzieży w ramach 
zabawy. 

Nasz rozmówca pamięta do-
kładnie, że był akurat w odwie-
dzinach u rodziców w Bocheniu, 
gdy oglądali wspólnie teleturniej 
„Jaka to melodia?”, w którym na 
końcu odcinka podano informa-
cję o castingu w Łodzi. Jego wąt-
pliwości o wzięciu w nim udziału 

rozwiała mama, mówiąc krótko: 
„Jedź!”. 

Na małym ekranie zadebiu-
tował w 2010 roku, kiedy pro-
wadzącym muzyczny teleturniej  
w TVP 1 był jeszcze Robert Ja-
nowski. Wspomina, że doszedł 
nawet do finału, w którym tak na-
prawdę zaczęły się schody. Pierw-
szych kilku utworów nie rozpo-
znał, a gdy usłyszał doskonale 
mu znany przebój „Moja i Two-
ja nadzieja” zespołu Hey, to za-
miast podać prawidłowy tytuł wy-
powiedział głośno akurat lecący 
fragment „Nic, naprawdę nic nie 
pomoże”, na co Robert Janowski 
powiedział „Tobie Karolu, to już 

nic nie pomoże”, gdyż to oznacza-
ło koniec nadziei na zwycięstwo. 
– Zadziałał „efekt debiutanta”  
– ocenia po latach. 

Do studia „Jaka to melodia?” 
Karol Dziedziela powrócił tak-
że ostatnio, gdy prowadzącym 
był już Norbi, mogliśmy go oglą-
dać w odcinkach wyemitowanych  
w pierwszych dniach kwietnia. 

W 2018 roku wziął też udział 
w reaktywowanym po latach tele-
turnieju „Koło fortuny” w TVP 2, 
który prowadzi piosenkarz Rafał 
Brzozowski i Miss Polonia 2016 
Izabella Krzan. Udział w nim 
przyniósł mu wygraną w postaci 
pralki. 

Karol Dziedziela nie kryje,  
że marzy o tym, by wziąć udział 
w kultowym już teleturnieju wie-
dzy „Jeden z dziesięciu”, który 
prowadzi Tadeusz Sznuk, choć 
zdaje sobie sprawę z tego, że bę-
dzie to wymagało od niego jesz-
cze wielu przygotowań. Przyzna-
je, że udział w teleturniejach daje 
mu pozytywną dawkę adrenaliny 
i dreszczyk emocji, dlatego pew-
nie jeszcze nie raz zobaczymy go 
w telewizji.   aa

Ludzie

reKlAmA

reKlAmA

karol Dziedziela z Norbim�podczas�nagrań�do�teleturnieju�„Jaka�to�melodia?”.

marzy�o�tym,�by�wziąć�
udział�w�kultowym��
już�teleturnieju�wiedzy�
„Jeden�z�dziesięciu”,�
który�prowadzi�
tadeusz�Sznuk.
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Łowicz 
Płotki, leszcze 
i okonie na 
początek sezonu

42 zawodników, w tym jedna 
kobieta, wystartowało w pierw-
szych w tym sezonie towarzy-
skich zawodach wędkarskich  
w Łowiczu. Spławikowe rozpo-
częcie sezonu odbyło się w ostat-
nią niedzielę, 24 marca, na zale-
wie za laskiem miejskim. Zawody 
rozegrano w jednej czterogodzin-
nej turze, bez podziału na katego-
rie wiekowe. Tego dnia wędkarze 
złowili najwięcej płotek, ale trafia-
ły się również leszcze i okonie. 

Pierwsze miejsce zajął Wi-
told Kuciński, zdobywając 5.345 
punktów (tyle samo gramów). 
Kolejne miejsca zajęli: prezes ło-
wickiego koła Tomasz Stolar-
czyk (4.850 pkt.), Marek Wró-
bel (4.830), Paweł Godos (3.905), 
Piotr Kwiatkowski (3.315), Piotr 
Zagawa (3.300), Krzysztof Bo-
czek (3.200), Michał Durka 
(2.490), Krzysztof Jaros (2.290)  
i Alan Wysocki (2.180). 

W niedzielę, 7 kwietnia, odby-
ły się Mistrzostwa Koła PZW Ło-
wicz w wędkarstwie gruntowym 
(tzw. feederowym), a w najbliższą 
niedzielę – 14 kwietnia, również  
na zalewie za laskiem, wędkarze 
będą walczyć w mistrzostwach 
spławikowych.  opr. mak 

Zawody rozegrano w jednej 
czterogodzinnej turze,�bez�
podziału�na�kategorie�wiekowe.�
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PuNkTy PRZyJMOWANiA OGŁOSZeń DROBNyCh DO „NOWeGO ŁOWiCZANiNA”: BiuRO OGŁOSZeń ŁOWiCZ,�ul.�PiJArSKA�3A; BeDNARy,�SKleP�P.�PAPierNiK�24A;�BOBROWNiki 27,�SKleP�P.�PAcler;�BOLiMóW,�ul.�ryNeK�KoŚciuSzKi�
17,�SKleP�„eWA”,�P.�PAPierNiK;�DOMANieWiCe,�ul.�GłóWNA�26,�SKleP�P.�JAKubiAK;�GąGOLiN POŁuDNiOWy,�SKleP�„KoS”;�iŁóW:�Pl.�ryNeK�StAromieJSKi�21;�SKleP�P.�PAPieroWSKieGo;�kOCieRZeW PóŁNOCNy 37A,�SKleP�P.�KryGier; 
kuRABkA 17A,�SKleP�P.�toPolSKieJ;�ŁOWiCZ,�oS.�brAtKoWice,�KioSK�lotto;�ŁySZkOWiCe,�SKleP�„duet”,�ul.�GmiNNA�6;�NieBORóW,�Al.�leGioNóW�PolSKich�18,�SKleP�P.�FiGAtA;�NOWA SuChA 22,�SKleP�P.�SieWiery;�OSTRóW 
20,�SKleP�P.�beJdy;�OSMOLiN:�ul.�ryNeK�2,�SKleP�P.�SerWAch;�ul.�ryNeK�19,�SKleP�SPożyWczo-PrzemySłoWy;�PSZCZONóW 147,�SKleP�P.�liPińSKieGo;�SANNiki,�ul.�WArSzAWSKA�183,�SKleP�P.�olKoWicz;�SOBOTA,�Pl.�zAWiSzy��
czArNeGo�12,�SKleP�P.�bińczAK;�SOkOŁóW 19,�SKleP�P.�GłoWAcKieGo;�STAChLeW 113A,�SKleP�P.�WierzbicKieJ;�STARy DęBSk 6A,�SKleP�SPożyWczo-PrzemySłoWy,�ŚLeSZyN,�ul.�GórNA�5,�SKleP�P.�mączyńSKieJ;��ZAWADy 67,�
SKleP�P.�SoKAlSKieJ;�ZŁAkóW BOROWy 139A,�SKleP�P.�PiecKi;

„WieŚCi Z GŁOWNA i STRykOWA”:�BiuRO OGŁOSZeń�GŁOWNO,�ul.�łoWicKA�40;�DMOSiN 1:�PieKArNiA�bożeNA,�KrzeSzeWSKA;�STRykóW:�StAry�ryNeK�1;��ul.�cmeNtArNA�12.

„NOWy ŁOWiCZANiN„ WyDANie DLA żyChLiNA i OkOLiC”: BeDLNO 28 SKleP�miNi-mAG;�DOBRZeLiN�SKleP�„mAGdA”,�ul.�Wł.�JAGiełły;�PACyNA,�ul.�toWAroWA�4,�SKleP�P.�m.�durKi;�PLeCkA DąBROWA,�SKleP�„moNiKA”;�PODCZAChy 
16,�SKleP�SPożyWczo-PrzemySłoWy;�ŚLeSZyN,�ul.�GórNA�5,�SKleP�P.�mączyńSKieJ;�żyChLiN,�ul.�29�liStoPAdA�28,�SKleP�SPożyWczo-PrzemySłoWy.

WyDAWCA i ReDAkCJA Nie PONOSZą ODPOWieDZiALNOŚCi ZA TReŚć OGŁOSZeń i RekLAM OPuBLikOWANyCh ZGODNie Z ART. 36 uSTAWy  Z DNiA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWe”

samochodowe

kupno
��złomowanie�Pojazdów–�

zaświadczenia,�auto-skup:�
uszkodzone,�rozbite,�
wyeksploatowane,�rząśno�13,�tel.�
kom.�602-123-360.

 �Subiekt Nieborów Auto-
kasacja, sprzedaż części, 
tel. (46) 838-55-41.

��Skup�aut!!!,�tel.�kom.�690-694-705.

sprzedaż
��Audi,�2.5�tdi,�1991�rok,�tel.�kom.�

886-753-869.

��Audi�A4�diesel�150�Km,�2006�
rok,�sedan,�bogate�wyposażenie.�W�
rozliczeniu�przyjmę�tańszy,�tel.�kom.�
604-706-309.

��bmW�316i,�1999�rok,�tel.�kom.�
603-324-391.

��bmW�e46�320d,�2000�rok,�kombi,�
tel.�kom.�602-585-750.

��buS�diesel,�(silnik�VW),�tel.�kom.�
663-319-284.

��citroËN�berlingo,�1.6�hdi,�tel.�
kom.�509-807-410.

��citroËN�Jumpy,�1.6�hdi,�2012�
rok,�tel.�kom.�698-108-337.

��dAciA�duster,�1.5�dci,�2011�rok,�
biała,�tel.�kom.�501-240-510.

��dAeWoo�tico,�1997�rok,�tel.�kom.�
697-858-427.

��FiAt�bravo,�1.6�d�105�Km,�2008�
rok,�tel.�kom.�695-111-316.

��FiAt�cinquecento,�1996�rok,�
dobry�stan,�mały�przebieg,�tel.�kom.�
600-107-937.

��FiAt�Grande�Punto,�1.3,�2012�
rok,�5-drzwiowy,�salon,�13.700zł,�
możliwość�zamiany�(tańszy),�tel.�kom.�
513-375-786.

��FiAt�Punto�ii,�90.000�km,�tel.�kom.�
505-614-149.

��FiAt�Punto,�2001�rok,�148.000�km,�
tel.�kom.�602-746-524.

��FiAt�Seicento,�2001�rok,�tel.�kom.�
794-050-607.

��FiAt�Seicento,�tel.�kom.�
693-025-944.

��FiAt�Seicento,�1.1,�1999�rok,�
garażowany,�tel.�kom.�692-749-175.

��FiAt�Seicento,�1.1,�2000�rok,�VW�
Passat�1.9�tdi,�2002�rok,�tel.�kom.�
795-285-021.

��FiAt�Stilo�kombi,�2003/2004�rok,�
hak,�tanio,�tel.�kom.�607-343-411.

��Ford�Fiesta,�mK6,�2008�rok,�tel.�
kom.�698-108-337.

��Ford�Focus,�1.4�benzyna,�
2007�rok,�hatchback,�granatowy,�
152.000km,�salon�Polska,�
bezwypadkowy,�i�wł.,�12.500�zł,�tel.�
kom.�608-174-892.

��Ford�mondeo,�2.0�tdci,�2005�
rok,�tel.�kom.�787-752-175.

��hoNdA�Accord,�1.8�benzyna/
gaz,�2001�rok,�czarny�met.,�
bezwypadkowa,�stan�bdb.,�7.900�zł,�
tel.�kom.�608-174-892.

��KiA�Picanto,�2010�rok,�i�właściciel,�
tel.�kom.�698-692-658.

��mAzdA�6,�1.8�sedan�benzyna,�
2004�rok,�tel.�kom.�603-624-879.

��mAzdA�626,�1.8�benzyna/gaz,�
1995�rok,�tel.�kom.�605-680-709.

��mercedeS�Sprinter,�2000�rok,�tel.�
kom.�602-282-415.

��mercedeS�Sprinter�212d,�
1999�rok,�średni,�wysoki,�tel.�kom.�
506-870-151.

��NiSSAN�Almera�N16,�2.2�diesel,�
2002�rok,�stan�dobry,�tel.�kom.�
607-176-995.

��oPel�Agila,�1.2,�2004�rok,�tel.�kom.�
533-532-667.

��oPel�Astra�ii,�1.6�8V,�2000�rok,�
niebieski�metalik,�stan�rewelacyjny,�
tel.�kom.�537-200-181,�513-375-786.

��oPel�Astra,�1.8�16V�sekwencja,�
2003�rok,�kabrio,�6.200zł,�tel.�kom.�
602-584-266.

��oPel�Astra,�1.6�lPG,�2004�rok,�
szary�metalik,�7.000�zł,�tel.�kom.�
666-031-714.

��oPel�corsa�b,�1993�rok,�
3-drzwiowy,�tel.�kom.�504-507-500.

��oPel�corsa,�1.2,�2014�rok,�
12.000�km,�i�właściciel,�salon�
Polska,�bezwypadkowy,�tel.�kom.�
695-323-452.

��oPel�corsa,�1.2,�2011�rok,�
i�właściciel,�salon�Polska,�
bezwypadkowy,�tel.�kom.�
600-944-728.

��oPel�corsa,�1.4�+gaz,�2015�rok,�
salon�Polska,�i�właściciel,�tel.�kom.�
577-694-400.

��oPel�insignia,�2.0�cdti,�2009�rok,�
i�wł.,�tel.�kom.�501-240-510.

��oPel�insignia,�2.0�diesel,�2014�
rok,�230.00�km,�kombi,�120�Km,�
szary�metalik,�stan�dobry,�tel.�kom.�
660-456-516.

��oPel�meriva,�1.7�cdti,�2005�rok,�
klimatyzacja,�możliwość�zamiany�
(mniejszy),�tel.�kom.�513-329-718,�
513-375-786.

��oPel�Vectra�c,�diesel,�2005�rok,�
tel.�kom.�604-991-896.

��oPel�Vectra,�1.8�benzyna/
gaz,�1998�rok,�2.500zł,�tel.�kom.�
665-775-209.

��PeuGeot�206,�1.6�diesel,��
2005�rok,�kombi,�hak,�tel.�kom.�
517-895-817.

��reNAult�espace,�2004�rok,�full,�
tel.�kom.�889-601-888.

��reNAult�Kangoo,�2007�rok,�tel.�
kom.�600-313-472.

��reNAult�Kangoo,�1.4,�1999�rok,�
3.500�zł,�tel.�kom.�516-046-664.

��reNAult�Scenic,�2.0�dci,�2006�
rok,�skóra,�panorama-dach,�kolor-
grafit,�tel.�kom.�609-997-379.

��reNAult�thalia,�1.4,�2002�rok,�tel.�
kom.�608-570-485.

��roVer�75,�2.0�diesel,�2003�rok,�
3.900�zł,�tel.�kom.�602-584-266.

��SeAt�Altea,�1.6,�2009�rok,�tel.�kom.�
603-897-858.

��SeAt�cordoba,�1.4,�186.000�km,�
stan�dobry,�tel.�kom.�602-318-971.

��SeAt�ibiza,�1996�rok,�tel.�kom.��
693-552-221,�661-145-864.

��SeAt�leon,�1.9�tdi,�2005�rok,�
rzeczywisty�przebieg�152.000�km,�
bogate�wyposażenie,�możliwa�
zamiana�(tańszy),�tel.�kom.�
604-706-309.

��SKodA�Fabia,�1.2�benzyna/gaz,�
2010�rok,�tel.�kom.�698-108-337.

��SKodA�Fabia,�1.4�mPi,�2004�
rok,�gaz,�srebrny�metalik,�tel.�kom.�
604-706-309.

��SKodA�Fabia,�1.4�benzyna,��
2000�rok,�krajowy,�tel.�kom.�
692-175-772.

��SKodA�Fabia,�1.2,�2013�rok,�salon�
Polska,�i�właściciel,�bezwypadkowy,�
tel.�kom.�577-694-400.

��SuzuKi�Alto,�2012�rok,�115.000�
km,�9.800�zł,�tel.�kom.�602-584-266.

��SuzuKi�Vitare,�1.6�benzyna,�
Xii.2005�rok,�bez�wkładu�
finansowego,�tel.�kom.�606-726-493.

��toyotA�Avensis,�2.0�d-4d,�2006�
rok,�wersja�d-cat,�atrakcyjna�cena,�
możliwość�zamiany�(tańszy),�tel.�kom.�
604-706-309.

��toyotA�corolla,�1.4�benzyna/gaz,�
1997�rok,�tel.�kom.�695-774-319.

��toyotA�corolla,�kombi�1.4�diesel,�
2006�rok,�tel.�kom.�695-774-319.

��toyotA�rav4,�2007�rok,�tel.�kom.�
695-027-515.

��toyotA�yaris,�1.0,�2007�rok,�
5-drzwiowy,�11.200�zł,�tel.�kom.�
513-375-786.

��toyotA�yaris,�1.4�d4d,�2006�rok,�
czarny�metalic,�5�drzwi,�11.900�zł,�do�
negocjacji,�tel.�kom.�503-604-455.

��VolVo�c30,�1.6�diesel,�2007�rok,�
tel.�kom.�698-108-337.

��VW�Golf�ii,�tel.�kom.�793-873-399.

��VW�Passat,�2.0�tdi�kombi,�2010�
rok,�tel.�kom.�606-486-555.

��VW�Passat�b5�Fl�kombi,�1.9�tdi,�
2002�rok,�tel.�kom.�784-464-959.

��VW�Passat�b6,�1.9�tdi,�2005�
rok,�stan�rewelacyjny,�tel.�kom.�
513-329-718.

��VW�Passat�cc,�1.8,�2010�rok,�salon,�
bezwypadkowy,�możliwa�zamiana�
(tańszy),�tel.�kom.�513-375-786.

��VW�Passat�kombi,�1.9�tdi,�2003�
rok,�bogato�wyposażony,�8.200zł,��
(w�zamianie�przyjmę�mniejszy),�tel.�
kom.�513-375-786.

��VW�Passat,�2.0�benzyna,��
2004�rok,�kombi,�srebrny,�tel.�kom.�
603-624-879.

��VW�Polo,�1.4d,�2009�rok,�tel.�kom.�
698-108-337.

��VW�Polo,�2000�rok,�bez�kolizji!,�tel.�
kom.�503-730-843.

��VW�t4,�1.9�td,�1996�rok,�tel.�kom.�
663-613-184.

inne
��Podnośnik�4-kolumnowy,�nowy�

do�dozoru,�Głowno,�tel.�kom.�
502-584-769.

��opony�letnie�na�alufelgach�
175/65/r14,�195/65/r15�stan�bdb,�
tel.�kom.�606-687-756.

��Sprzedam�opony�używane�
14.9x20.8,�tel.�kom.�601-662-955.

��Koła�do�Golfa�Vi�z�oponami�letnimi�
Goodyear�w�bdb�stanie,�tel.�kom.�
601-303-237.

��opony,�felgi�z�Niemiec,��
hurtownia.�Największy�skład��
w�rejonie,�klimatyzacja,�mechanika.�
bratoszewice,�ul.�łódzka�28,��
www.opony-gaweda.pl,��
tel.�(42)�719-63-08,�tel.�kom.�
505-151-701.

motorowe

kupno
��Kupię�WSK,�Shl,�Junak,�

motorynka,�inne,�tel.�kom.�
513-185-357.

��Kupię�stare�motocykle�WSK,�Shl,�
mz,�Junak,�motorynka,�komarek,�tel.�
kom.�609-942-407.

��Kupię�WSK-i,�tel.�kom.��
517-415-026.

sprzedaż
��Sprzedam�motocykl�Junak�

131/125,�2015�rok.�stan�idealny,�tel.�
kom.�607-302-816.

��Skuter�Keeway-hurricane�tAb2,�tel.�
kom.�604-348-985.

��Quad�125,�tel.�kom.�661-401-352.

��WSK�Komar,�tel.�kom.�696-107-903.

garaże

sprzedaż
��Garaż�murowany�Noakowskiego,�

tel.�kom.�694-192-007.

��Sprzedam�garaż,�bratkowice,�tel.�
kom.�505-730-478.

nieruchomości

kupno
��Kupię�ziemię,�gm.�łyszkowice�i�

okolice,�tel.�kom.�502-602-463.

��Kupię�mieszkanie�50-60�mkw,�
oprócz�3-4�piętra,�tel.�kom.�
501-962-440.

��Kupię�małe�mieszkanie�w�łowiczu,�
tel.�kom.�794-962-571.

��Sprzedam�kombajn�bolko,�
sadzarkę�do�ziemniaków,�tel.�kom.�
605-909-293.

��Kupię�bloki,�działkę,�ziemię,�tel.�
kom.�607-809-288.

��Kupię�szeroką�działkę�min.�60�m,�
budowlaną,�rolną�lub�siedlisko�ok.�
1-2�ha,�okolice�łowicza,�tel.�kom.�
606-373-441.

sprzedaż
��mieszkanie�trzypokojowe,��

iii�piętro,�łowicz�os.�tkaczew,��
tel.�kom.�660-599-332.

��Sprzedam�0,77�ha�ziemi�wraz��
z�domem�w�zielkowicach,�tel.�kom.�
784-279-632.

��działka�budowlana,�Niedźwiada,�
tel.�kom.�695-596-009.

��domaradzyn:�działki�budowlane�
(2.500-3.000�m2),�dojazd�asfalt,�
�woda�na�działce,�prąd�w�drodze,��
tel.�kom.�601-255-238.

��dom,�łowicz,�tel.�kom.�
880-651-700.

��Sprzedam�gospodarstwo�4�ha��
z�budynkami,�Wola�lubiankowska,�
tel.�kom.�721-075-171.

��Sprzedam�1,5�ha�ziemi�w�Jamnie,�
tel.�kom.�503-599-227.

��działka�ogrodzona,�3.500�mkw.,�
Popów�Głowieński,�12�zł/mkw.,�tel.�
kom.�883-929-596.

��Sprzedam�lub�zamienię�dom�
pod�łowiczem�na�bloki,�tel.�kom.�
606-967-338.

��działka�budowlana,�dom�i�budynki�
gospodarcze�w�Niedźwiadzie,�tel.�
kom.�880-565-192.

��ziemia�2,5�ha�w�Niedźwiadzie,�tel.�
kom.�880-565-192.

��Sprzedam�1/2�budynku�
mieszkalnego,�jednorodzinnego,�wraz�
z�1/2�działki,�tel.�kom.�607-302-816.

��m-3,�48�mkw.,�ii�piętro,�Głowno,�ul.�
Skokowskiego�(zabrzeźnia),�tel.�kom.�
602-445-248.

��rolno-budowlana,�2�ha,�prąd,�
woda,�ul.�chełmońskiego,�tel.�kom.�
665-950-058.

��Sprzedam�dwie�działki�rolno-
budowlane�o�pow.�0,25�ha�oraz�0,62�
ha,�reczyce,�tel.�kom.�662-080-351.

��działkę�400�mkw,�zabudowaną,�
ogrody�działkowe,�Niedźwiada,�tel.�
kom.�601-283-421.

��Sprzedam�działkę�rolno-budowlana�
96�ary,�mysłaków�107,�tel.�kom.�
725-299-338.
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��Sprzedam�dom�jednorodzinny�
lub�zamienię�na�bloki,�łowicz,�
Włókiennicza�69,�tel.�kom.�
534-767-923.

��działka�1,22�ha,�zielkowice�i,�tel.�
kom.�790-537-649,�po�16:00.

��Sprzedam�działkę�budowlaną�
1.500�mkw,�zielkowice,�media,�tel.�
kom.�695-727-589.

��działka�budowlana�2200�
mkw.,�mysłaków,�media,�tel.�kom.�
665-981-200.

��Sprzedam�działkę�rolną,�tel.�kom.�
695-646-674.

��Sprzedam�działkę�rekreacyjną�
na�os.�marii�Konopnickiej,�tel.�kom.�
604-597-129.

��budowlano-rolna,�9.400�
mkw.,�Polesie,�rzeka,�możliwość�
wykopania�stawu,�tel.�kom.�
603-878-783.

��Sprzedam�lub�wynajmę�
zabudowaną�nieruchomość�oraz�
małe�działki�budowlane,�łowicz,�ul.�
Warszawska-Poznańska,�tel.�kom.�
694-234-240.

��działka�1,5�ha�niezabudowana�
w�Głownie,�ul.�żwirki�68,�tel.�kom.�
502-584-769.

��hala�konstrukcja�stalowa�
dwuspadowa�25/15/6,�Głowno,�tel.�
kom.�502-584-769.

��Sprzedam�działkę�rolno-budowlaną�
10.000�mkw,�Wrzeczko-borowiny,�tel.�
kom.�608-641-402.

��Sprzedam�dom,�miejscowość�
Nowostawy�dolne,�tel.�kom.�
502-248-909.

��dom�wolnostojący,�łowicz,�tel.�
kom.�662-127-575.

��działka,�zielkowice,�tel.�kom.�
604-619-398.

��działka,�zielkowice,�tel.�kom.�
508-800-930.

��bednary�2,40�ha�ziemi;�
27arów�z�drzewem�przy�bzurze,�
tel.�(46)�838-62-02.

��mieszkanie�3-pokojowe,�os�
tkaczew,�ii�piętro,�wystawa�
południowa,�tel.�kom.�511-033-822.

 �Sprzedam działkę w 
Łowiczu 8.500 mkw, tel. kom. 
669-220-360.

��Sprzedam�działki�w�łowiczu�przy�
ul.�małszyce,�tel.�kom.�604-282-998.

��dom,�osiedle�„Górki”�(ul.�
moniuszki),�tel.�kom.�664-370-010.

��Wydzierżawię�ładna�łąkę�1,5�ha,�na�
Jastrzębi,�tel.�kom.�509-637-817.

��działki�budowlane�Pilaszków�
przy�trasie�łęczyckiej,�tel.�kom.�
668-594-262.

��działka�700�mkw,�zlewnia�mleka��
w�otolicach,�tel.�kom.�668-594-262.

��działka�budowlana�0,48�ha,�
Świące,�tel.�kom.�501-240-510.

��Sprzedam�mieszkanie�58�mkw�
w�borowie,�gm.�bielawy,�tel.�kom.�
665-094-708.

��Sprzedam�dom��
na�ul.�Krakowskiej�w�łowiczu,�tel.�
kom.�661-385-119.

��Gospodarstwo�rolne�3,5�ha�z�
budynkami,�Sypień�gmina�Nieborów,�
tel.�kom.�695-774-319.

��dom�z�działką,�łowicz,�ul.�cicha�
9,�tel.�(42)�252-13-13,�tel.�kom.�
502-907-755.

��Gospodarstwo�rolne�1,9�ha,�tel.�
kom.�600-663-525.

��ziemia�1,35�ha,�gm.�bolimów,�tel.�
kom.�604-991-896.

��Sprzedam�ziemię�z�budynkami,�
czatolin,�gm.�łyszkowice,�tel.�kom.�
604-991-896.

��działka�rolno-budowlana�
22.000�mkw.�35�zł/mkw.,�tel.�kom.�
518-103-837.

��Sprzedam�działkę�865�mkw.,�
uzbrojoną,�Smolice,�tel.�kom.�
883-054-621.

��mieszkanie�48,5�mkw,�os.�
Starzyńskiego�3,�tel.�605-836-466.

��Gospodarstwo�rolne�z�budynkami,�
borówek,�tel.�kom.�505-103-115.

��działka�budowlana,�Głowno,�ul.�
Graniczna�17,�tel.�kom.�694-903-240.

��mieszkanie�49,38�m2,�iV�piętro,�
Przedmieście,�tel.�kom.�604-065-357.

��budowlano-rolna,�2,6�ha,�220x117�
m,�rzeczka,�Wola�Szydłowiecka,�tel.�
kom.�603-878-783.

��Sprzedam�tanio�ziemię�1�ha,�
klasa�iii,�zabostów�duży,�tel.�kom.�
516-955-490.

��działka�3.336�m2,�Strzelcew,�tel.�
kom.�721-152-385.

��działka�budowlana�3.300�m2�z�
budynkiem�gospodarczym�370�m2,�
łagów,�tel.�kom.�604-497-153.

��Sprzedam�dom�łowicz,�Korabka,�
tel.�kom.�697-378-885.

 �Działka rolna 1,36 ha, iii kl., 
żychlin, możliwość zabudowy, 
wodociąg, kanalizacja, droga 
asfaltowa, tel. kom. 500-502-002.

��Sprzedam�działkę�budowlaną�
1.098�m2,�mysłaków,�tel.�kom.�
662-812-872.

��Sprzedam�mieszkanie�os.�
bratkowice,�4�pokoje,�72�mkw,�iV�
piętro,�tel.�kom.�784-306-365.

 �Sprzedam działkę 1,07 ha, 
Małszyce, tel. kom. 793-777-035.

 �Sprzedam ziemię rolną 5,26 
ha (dwa kawałki: 2,58 i 2,67), 
Bąków Górny przy Dk92, tel. kom. 
793-777-035.

��działka�rolno-budowlana�1,01�
ha,�mysłaków,�ul.�łowicka,�tel.�kom.�
507-811-946.

��Sprzedam�ładną�działkę�
budowlaną�w�centrum�domaniewic�
(4.000�mkw.),�tel.�kom.�516-654-820.

��Sprzedam�uzbrojoną,�narożną�
działkę�budowlaną�o�powierzchni�
811�m2�w�bratoszewicach,�tel.�kom.�
505-087-322.

��Sprzedam�mieszkanie�37�m2,�
zduńska�dąbrowa,�tel.�kom.�
608-082-662.

��Sprzedam�działkę�leśną�z�
możliwością�zabudowy�we�
Władysławowie�bielawskim,�media�w�
drodze,�tel.�kom.�606-351-491.

��Sprzedam�działkę�lub�działki�
budowlane�o�pow.�ok.�1000�m2�
w�miejscowości�Strzelcew�(na�
końcu�Armii�Krajowej),�tel.�kom.�
512-895-642.

wynajem
��Wynajmę�warsztat�500�mkw.,�4�

kanały,�wysokość�5m,�ogrzewany,�
duży�plac�parkingowy,�łowicz�ul.�
Armii�Krajowej,�tel.�kom.�601-888-400.

��Wynajmę�lokale�handlowo-
usługowe�w�centrum�miasta.�łowicz,�
ul.�Stanisławskiego,�ul.�długa.�
Wszystkie�media,�klimatyzacja,�do�
700�mkw.,�tel.�kom.�534-500-595.

��Wynajmę�lokal�40�mkw.,�łowicz�
centrum,�tel.�kom.�691-961-224.

 �Tanie pokoje noclegowe, 
Łowicz, Plac Przyrynek 11, 
tel. (46) 837-99-16, tel. kom. 
512-098-358.

��lokal�handlowy�do�wynajęcia,�
zduńska,�tel.�kom.�883-201-761.

��Wezmę�ziemię�w�dzierżawę,�gmina�
bielawy�i�okolice,�super�warunki,�tel.�
kom.�601-552-922.

��Wynajmę�20-metrowy�pawilon,�
media.�targowica,�tel.�kom.�
601-946-325.

��do�wynajęcia�wiata�1000�mkw.,�
pomieszczenia�600�mkw,�utwardzony�
plac�1200�mkw,�łowicz�ul.�
bolimowska�63,�tel.�(46)�837-42-46,�
tel.�kom.�605-578-502.

��do�wynajęcia�lokal�160�mkw�
w�pawilonie:�róg�Warszawskiej�i�
dworcowej�w�łowiczu,�tel.�(46)�837-
42-46,�tel.�kom.�605-578-502.

��Wynajmę�na�dłużej�m-3�
bratoszewice,�tel.�kom.�609-941-041.

��Pokoje�kwatery�Głowno�osiny,�tel.�
kom.�662-911-545.

��Wynajmę�samodzielny�lokal�w�
centrum�Pacyny�na�prowadzenia�
działalności�np.�handlowej,�
usługowej,�medycznej,�tel.�kom.�
696-399-890.

��Wynajmę�lokal�nad�apteką�
Słoneczko,�ul.�Krakowska,�tel.�kom.�
607-809-288.

��Przyjmę�w�dzierżawę�grunty�
orne�pod�produkcję�zbóż,�tel.�kom.�
509-662-992.

��Przyjmę�w�dzierżawę�grunty�orne,�
tel.�kom.�693-944-068.

��oddam�łąki�w�dzierżawę�(koło�
zamku),�tel.�kom.�662-665-605.

��do�wynajęcia�2-pokojowe�
mieszkanie�39�mkw.,�ii�piętro,�
centralne�ogrzewanie,�os.�
Sikorskiego,�Głowno,�tel.�kom.�
784-093-131.

��Poszukuję�do�wynajęcia�
mieszkania,�domku�łowicz,�okolice,�
tel.�kom.�601-197-677.

kupno różne
��bagnety,�medale,�zdjęcia,�starocie,�

tel.�kom.�606-941-752.

��Przyjmę�piach,�tel.�kom.�
723-938-104.

��Kupię�krąg�betonowy,�tel.�kom.�
600-141-340.

��Skupujemy�złom,�rozbiórki,�
wyburzenia,�wywóz�odpadów�
budowlanych,�transport�ziemia,�piach,�
tel.�kom.�607-350-968,�603-033-496.

��Kupię�cegłę,�drut,�krokwie,�łaty,�tel.�
kom.�607-809-288.

��Kupię�koparko-ładowarkę,�
wywrotkę,�tel.�kom.�607-809-288.

sprzedaż różne
 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 

podsyp, tel. kom. 600-895-026.

��extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,�tel.�kom.�
601-239-779.

��żwir�(kamień)�16-35�mm�do�
ogrodu,�odwodnień�i�drenażu,�
Kopalnia�maurzyce,�tel.�kom.�
601-239-779.

��Kręgi,�pokrywy,�przepusty,�płytki�
chodnikowe�w�kolorze,�tel.�kom.�
531-467-981.

��Galanteria�ogrodowa,�betonowa�
w�kolorze,�grille�ogrodowe,�tel.�kom.�
531-467-981.

��Sprzedam�świerk�pospolity,�srebrny�
z�gruntu,�tel.�kom.�535-666-375.

��Skrzynki�uniwersalne,�jedynki;�
donice�ogrodowe,�tel.�kom.�
501-658-261.

��zbiorniki�plastikowe,�1.000-litrowe,�
tel.�kom.�502-919-192.

��Palety�drewniane�5�zł,�tel.�kom.�
502-919-192.

��tunel�30x6,5�m,�krótko�używany,�
tel.�kom.�665-950-058.

��Sprzedam�Keybord�yamaha�tyros,�
tel.�kom.�693-038-602,�wieczorem.

��Sprzedam�używane�łubianki�
drewniane,�50�gr/szt.,�tel.�kom.�
509-065-711.

��Płyty�paździeżowe,�tel.�kom.�
885-459-698.

��budy�ocieplane�dla�psów,�tel.�kom.�
885-459-698.

��Świerk�srebrny�sadzonki�50-100cm,�
tel.�kom.�517-160-370.

��Kanapy�skórzane,�stół,�krzesła,�
witryna,�stolik,�tel.�kom.�608-388-800.

��tuje�szmaragdowe�na�żywopłot,�
duże�ilości,�tel.�kom.�602-345-501,�
728-839-790.

��drzewo�opałowe,�tel.�kom.�
661-755-647.

��Piec�eko-groszek,�tel.�kom.�
662-127-575.

��Sprzedam�3�okna�drewniane�o�
wymiarach�145�cm/180�cm,�rower�
crosowy�biały,�tel.�kom.�606-351-491.

��Sprzedam�śruby�m3�do�m30�
300�kg,�gwintowniki�m2�do�m30�
metryczne,�prawe,�lewe,�dużo�wierteł,�
tel.�kom.�602-818-406.

��ramę,�dźwig�3-stronny�
warsztatowy,�tel.�kom.�602-818-406.

��Grzejniki�żeliwne,�nowe�160�szt.,�tel.�
kom.�601-303-237.

��Sprzedam�wełniak,�tel.�kom.�
536-602-531.

��Wózek�paleciak,�tel.�kom.�
693-830-160.

��toalety�polowe,�trociny,�bele�
dębowe,�tel.�kom.�692-132-798.

��Suche�bale�dębowe,�tel.�kom.�
505-633-226.

��Sprzedam�pszczoły�z�ulami,�tel.�
kom.�603-190-190.

��zbiorniki�1000�l.,�brudne�80�zł,�tel.�
kom.�502-919-192.

��Pszczoły�z�ulami�500�zł,�bez�ula�z�
ramkami�350-400�zł,�różne�typy�uli,�
tel.�kom.�501-025-410.

��Silniki�5,5;�11�kW,�tel.�kom.�
663-319-284.

��Sprzedam�łóżko�rehabilitacyjne,�
materac�odleżynowy,�tel.�kom.�
661-465-000.

��rusztowania�warszawskie,�tel.�kom.�
500-262-573.

��łubianki�plastikowe�używane,�cena�
1�zł/sztuka,�lubianków,�tel.�kom.�
601-286-499.

��mauzery�1.000�litrów,�tel.�kom.�
601-286-499.

��dwa�rowery,�używane�(damski�
miejski,�męski�trekingowy),�tel.�kom.�
662-212-751.

��Garnitury:�komunijny,�do�
bierzmowania,�tel.�kom.�693-709-282.

��Krajzega,�śrutownik,�tel.�kom.�
576-948-177.

��Perkusja�elektroniczna�hayman�
ddz03+,�używana,�tel.�kom.�
661-221-935.

��meble�pokojowe.�tanio!,�tel.�kom.�
660-914-401.

��Kamienie�łupane,�okrągłe,�grube,�
tel.�kom.�888-822-173.

��betoniarka,�części�zamienne,�tel.�
kom.�510-124-700.

��miodziarka,�tel.�kom.��
668-594-262.

��Sprzedam�drzwi�balkonowe�
dąb�rozmiar�207x85,�tel.�kom.�
662-223-956.

��Sprzedam�dwa�rowerki�dziecięce,�
stan�bdb.,�po�250�zł/szt,�tel.�kom.�
605-470-435.

��oddam�600�drzew�śliwy�za�
uporządkowanie,�okolice�bielaw,�tel.�
kom.�601-978-833.

��łubianki�drewniane�nowe,�tel.�kom.�
792-902-783.

��Sprzedam�tokarkę,�tel.�kom.�
885-571-398.

��Sprzedam�pszczoły�z�ulami,�tel.�
kom.�515-236-003.

��Nowe:�parapety�drewniane,�
3�weluksy�dachowe,�tel.�kom.�
539-064-414.

��rowerek�dziecięcy,�niebieski,�koła�
12’,�tel.�kom.�507-650-195.

��Komplet�stół�pokojowy�4�krzesła�
ciemny�brąz,�obicia�beżowe,�sbd,�tel.�
kom.�733-199-330.

��Strój�łowicki�dla�chłopca,�
kompletny,�nowy,�tel.�kom.�
604-123-630.

praca

dam pracę
��Zatrudnię osobę  

do rozliczania czasu pracy 
kierowców ze znajomością  
programu Tachospeed,  
tel. kom. 666-720-857.
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��zatrudnię�mężczyzn�i�kobiety�
do�pracy�w�pieczarkarni,�praca�
na�stałe,�umowa,�kontakt,�tel.�
kom.�605-081-709,�503-158-403,�
dąbkowice�dolne�41,�gm.�łowicz.

 �Firma Budmax zatrudni 
pracowników do robót 
drogowych i brukarskich, tel. 
kom. 601-593-011.

 �Zatrudnię pracownika na 
stałe w gospodarstwie rolnym, 
tel. kom. 694-919-525.

��zatrudnimy�kierowców�
c+e�na�1/2�etatu,�transport�
międzynarodowy,�krajowy.�
Weekendy�wolne,�tel.�kom.�
605-094-166.

 �Zatrudnię szwaczki, dzianina, 
tkanina, prasowaczki, Głowno, 
tel. (42) 672-76-24, tel. kom. 
692-406-127.

��zatrudnię�opiekunkę�do�
11-miesięcznego�chłopca,�
Wyborów,�tel.�kom.�888-221-143.

��zatrudnię�kierowców�kat.�c+e�
w�transporcie�międzynarodowym,�
bardzo�dobre�zarobki,�nowe�
stawki,�3x�weekendy�wolne,�tel.�
kom.�782-223-211,�604-237-423.

��zatrudnię�na�stanowisko�
magazyniera,�hurtownia�
materiałów�budowlanych,�Głowno,�
dobre�wynagrodzenie,�tel.�kom.�
601-153-348.

 �Zatrudnię na stanowisko 
sprzedawcy, hurtownia 
materiałów budowlanych, 
Stryków, dobre wynagrodzenie., 
tel. kom. 605-086-824.

��zatrudnimy�kierowców�kat.�
c+e�do�przewozu�kontenerów�
morskich,�hamburg-Polska,�
weekendy�w�domu,�wysokie�
zarobki,�stabilne�warunki�pracy,�tel.�
kom.�506-836-200.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c,�tel.�
kom.�601-297-797.

��zatrudnię�tynkarza�i�pomocnika�
tynkarza,�tel.�kom.�575-353-634.

��zatrudnię�murarzy,�pomocników�
z�okolic�Głowna,�tel.�kom.�
515-697-643.

��zatrudnię�hydraulika,�pomoc�
hydraulika,�tel.�kom.�691-991-000.

��Samodzielnego�montera�do�
montażu�ogrodzeń�betonowych,�
siatka,�panel�oraz�przyjmę�
pracowników�do�produkcji�
ogrodzeń�betonowych,�tel.�kom.�
606-238-181,�509-345-234.

��Przyjmę�do�pracy�biurowej�kobietę�
do�30�lat.�cV:�Skup�złomu,�łowicz,�
Armii�Krajowej�14.

��Przyjmę�do�pracy�na�stację�
demontażu�pojazdów�(rozbiórka�aut).�
cV:�łowicz,�Armii�Krajowej�14�(Skup�
złomu).

��Przyjmę�do�samodzielnego�
prowadzenia�gospodarstwa�
sadowniczego�ok.�20�ha,�okolice�
łowicza,�tel.�kom.�577-497-339.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C+e, 
naczepa chłodnia, praca na 
terenie kraju, weekendy wolne, tel. 
kom. 606-735-365.

��Przyjmę�ślusarza,�pomocnika,�tel.�
kom.�506-771-822.

 �Nowa szwalnia zatrudni 
szwaczki, tel. kom. 518-203-421.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e�
(chłodnia);�wyjazdy�z�tesco�teresin,�
tel.�kom.�608-067-847.

��zatrudnię�kierowcę�kat.c+e�w�
transporcie�krajowym,�naczepa�
chłodnia,�dobre�zarobki,�tel.�kom.�
608-067-847.

��Przyjmę�na�stanowisko�kasjer-
sprzedawca,�praca�na�kuchni,�
umowa�zlecenie/o�pracę,�oferta�
również�dla�osób�niepełnosprawnych,�
burger�King�Nowostawy�dolne,�tel.�
kom.�572-508-848.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c,�stała�
trasa,�praca�w�Strykowie(raben),�tel.�
kom.�503-692-808.

��zatrudnię�kierowcę�c+e�z�
doświadczeniem,�kraj,�tel.�kom.�
699-902-211.

��zatrudnię�pracownika�do�pracy�
w�masarni�w�bielawach,�tel.�kom.�
504-292-533.

 �Zatrudnię mechanika 
samochodowego, Łowicz, tel. 
kom. 509-020-870.

 �Praca-Niemcy-Opieka. 
Zapraszamy na spotkanie z 
rekruterem 15.04, godz. 11:00, 
MCk Łowicz, ul. Floriana 7. 
Zadzwoń i dowiedz się więcej: 
501-355-948. Promedica24.

��zatrudnimy�mechanika�i�
pomocnika�mechanika�samochodów�
osobowych,�łowicz,�tel.�kom.�
728-508-073.

��zatrudnimy�pracownika�
myjni�samochodowej,�tel.�kom.�
728-508-073.

��zatrudnię�kierowcę�kuriera�Głowno,�
Stryków,�tel.�kom.�698-643-446.

 �Zatrudnię do ociepleń 
budynków i pomocnika, tel. kom. 
513-985-412.

��Pomocnik�na�budowy�ewentualnie�
emeryt/rencista,�dyspozycyjny,�tel.�
kom.�783-406-925.

��Placówka�całodobowej�opieki�
„zacisze”�w�Piotrowicach�zatrudni�
kucharkę/kucharza,�umowa�o�
pracę,�tel.�(46)�830-01-64,�tel.�kom.�
576-101-611.

��do�prac�ogrodowych,�tel.�kom.�
600-262-693.

 �Zatrudnię elektryka z 
doświadczeniem, atrakcyjne 
warunki płac, tel. kom. 
509-854-417.

 �Zatrudnię elektryka może być 
bez doświadczenia, tel. kom. 
509-854-417.

��Potrzebny�pomocnik�do�montażu�
okien,�tel.�kom.�609-135-411.

��zatrudnię�na�budowę,�tel.�kom.�
601-662-944.

 �Zatrudnię do dociepleń, tel. 
kom. 500-583-446.

��zatrudnię�osobę�do�pracy�w�
łowiczu,�tel.�kom.�792-662-262.

��zatrudnię�kierowcę�na�ciągnik�
i�maszyny�rolnicze,�tel.�kom.�
519-645-804.

��Poszukuję�pracownika�do�pracy�
fizycznej�w�bobrownikach,�tel.�kom.�
575-153-086.

��Kierowca�c+e,�mrówka�zduny,�tel.�
kom.�601-303-235.

��Ślusarz,�murarz,�pomocnik�
murarza,�operator�węzła�
betoniarskiego,�pracownik�produkcji�
prefabrykatów�betonowych,�tel.�kom.�
601-303-235,�zduny.

��zatrudnię�chałupniczkę�do�szycia�
szlafroków,�stała�praca,�tel.�kom.�
601-306-165.

��Piekarnia�łyszkowice�zatrudni�
piekarza�lub�osobę�do�przyuczenia,�
bez�nałogów�na�stanowisko�
piecowego�lub�ciastowego,�stałe�
zatrudnienie,�może�być�też�piekarz�
na�fajranty,�wysokie�zarobki,�tel.�kom.�
660-414-516.

 �Zatrudnię kierowcę C+e, 
transport międzynarodowy. 
Wysokie zarobki, wyjazdy 
tygodniowe, tel. kom. 
502-605-719.

��Przyjmę�do�pizzerii�kierowcę�
oraz�pizzermana�z�możliwością�
przyuczenia,�praca�w�łowiczu,�tel.�
kom.�504-859-387,�885-353-500.

��Przyjmę�do�dociepleń�budynków,�
tel.�kom.�507-458-670.

��zatrudnię�pomocnika�dekarza.�
Wynagrodzenie�20�zł/h�netto,�tel.�
kom.�518-306-986.

��zatrudnię�kierowcę�kat.�c,�c+e,�
również�dorywczo�w�ruchu�krajowym,�
tel.�kom.�601-385-525.

��zatrudnię�do�prac�remontowo-
budowlanych,�z�doświadczeniem,�tel.�
kom.�784-464-959.

��Pomocnika�na�budowę�20-40�
lat�okolice�domaniewic,�tel.�kom.�
785-402-533.

��APt�randstad�(47)�zatrudni�do�
lekkiej�pracy�na�produkcji,�3�zmiany,�
Stryków,�darmowy�dojazd,�nowa�
wysoka�stawka,�tel.�kom.�603-207-
005,�501-327-839.

��zatrudnię�w�gospodarstwie�rolnym,�
tel.�kom.�668-146-499.

 �Zatrudnię szwaczki do szycia 
strojów kąpielowych, praca cały 
rok, jedna zmiana, Głowno, tel. 
kom. 602-457-089.

��zatrudnię�pomocnika�mechanika�
samochodów�ciężarowych,�tel.�kom.�
605-094-165.

��Pomoc�domowa,�kobietę�do�30�
lat.�Wstępnie�ok.�2�razy�w�tygodniu,�
okolice�łowicza,�cV�na�adres:�
praca9977@wp.pl.

��zatrudnimy�pracowników�
fizycznych�do�produkcji�taśm�
przenośnikowych�oraz�przenośników�
taśmowych,�praca�w�godzinach:�8:00-
16:00,�tel.�kom.�606-989-491.

��zatrudnię�kierowcę�c+e�w�
międzynarodowym�transporcie�
kontenerów.�bardzo�dobre�warunki.,�
tel.�kom.�695-431-762.

��Stokrotka�Sp.�z�o.o.�zatrudni�
magazynierów�do�centrum�
dystrybucji�w�teresinie�w�oparciu�
o�umowę�o�pracę,�tel.�kom.�
512-264-727.

��Szwaczki�i�prasowaczki,�tel.�kom.�
512-114-993.

��zatrudnię�do�pracy�przy�
ociepleniach,�tel.�kom.�695-569-833.

��zatrudnię�dozorcę�na�1/2�etatu�
(z�grupą�inwalidzką),�tel.�kom.�
601-239-804.

��zatrudnię�operatora:�ładowkarki,�
koparko-ładowarki,�walca,�tel.�kom.�
601-239-804.

��zatrudnię�kierowcę�c+e,�
wyjazdy�Niemcy,�holandia,�belgia,�
tel.�kom.�511-403-315.

��zatrudnię�kasjera-sprzedawcę�
do�sklepu�„żabka”,�tel.�kom.�
535-451-380.

��zatrudnię�kierowcę�na�
ciągnik�siodłowy.�Kraj,�tel.�kom.�
606-289-088.

szukam pracy
��Podejmę�pracę�przy�sprzątaniu:�

mycie�okien�i�pomników,�Głowno.�
dyspozycyjność,�tel.�kom.�
796-403-833.

��murowanie,�ocieplenia,�glazura,�
terakota,�tel.�kom.�887-818-290.

��Kierowca�ce�podejmie�pracę�na�
wywrotkę,�łowicz-teren,�tel.�kom.�
605-470-435.

usługi wideo
��Wideofilmowanie.�Fotografia,�tel.�

kom.�698-535-780.

 �Fotografia okolicznościowa, tel. 
kom. 724-840-508.

remontowo-
budowlane

usługi
��układanie�kostki�brukowej,�tel.�

kom.�724-956-210.

��tynki�maszynowe,�tel.�kom.�
796-954-454.

��cyklinowanie,�polerowanie,�
układanie�parkietu,�tel.�kom.�
501-249-461.

��dachy,�pokrycia�dachowe,�
konstrukcje,�obróbki,�tel.�kom.�
609-846-316.

��układanie�kostki�brukowej,�
opaski�wokół�nagrobków,�tel.�kom.�
667-189-380.

��tynki�maszynowe,�wylewki,�tanio,�
solidnie,�tel.�kom.�604-144-668.

��układanie�kostki�brukowej,�tel.�
kom.�667-837-817.

��budowa�domów�kompleksowo,�
tel.�kom.�889-586-507.

��Kierownik�budowy,�kontrole�
okresowe�budynków,�adaptacje�
projektów,�tel.�kom.�889-586-507.

��Glazura,�terakota,�adaptacja�
poddaszy,�sufity�podwieszane,�
wszelkie�zabudowy,�tynki�
mozaikowe,�kamień�dekoracyjny,�
gładź,�malowanie,�przeróbki�
elektryczne,�tel.�kom.�605-562-651.

 �Przecisk, Minikoparka, tel. 
kom. 608-612-013.

 �Brukarstwo, tel. kom. 
791-306-104.

��malowanie,�tapetowanie,�gładź,�
płyty�k/g,�glazura.�Wieloletnie�
doświadczenie,�tel.�kom.�
608-685-867.

��Gładź,�malowanie,�glazura,�
terakota,�wykańczanie�wnętrz,�
malowanie�elewacji.,�tel.�kom.�
609-541-373.

��malowanie,�gipsowanie,�gładzie,�
sufity�podwieszane,�glazura,�
terakota,�przystępne�ceny,�tel.�kom.�
695-263-945.

��usługi�koparko-ładowarką,�
koparką,�rozbiórki,�wyburzenia,�tel.�
kom.�721-771-517.

��układanie�kostki,�prace�brukarskie,�
odwodnienia�budynków,�terenu,�tel.�
kom.�782-452-548.

��cyklinowanie�bezpyłowe,�tel.�kom.�
504-960-515.

��bramy�garażowe,�wrota,�drzwi,�
ogrodzenia,�balustrady,�tel.�kom.�
506-771-822.

��ogrodzenia�–�montaż,��
panele,�siatka,�itp.,�tel.�kom.�
606-303-471.

��malowanie,�gipsowanie,�
tapetowanie,�panele,�płyta�G/K,�
wykańczanie�poddaszy,�tel.�kom.�
535-466-501.

��Podłogi�drewniane,�parkiety:�
układanie,�cyklinowanie,�polerowanie,�
lakierowanie,�olejowanie.�Schody:�
renowacja.�Profesjonalnie,�solidnie,�
tel.�kom.�733-552-113,�601-378-677.

��Wszelkie�usługi�remontowo-
budowlane,�tanio�i�solidnie,�tel.�kom.�
503-577-889.

��usługi�minikoparką,�tel.�kom.�
697-725-830.

��malowanie,�gładź,�glazura,�tel.�kom.�
668-026-851.

��dachy�od�podstaw,�wyymiana,�
naprawa,�podbitka,�itp,�tel.�kom.�
507-542-210.

��Grzanie�papy�termozgrzewalnej,�tel.�
kom.�507-542-210.

��murowanie�budynków�
gospodarczych,�murowanie�kominów�
z�klinkieru,�tel.�kom.�697-341-023.

��Adaptacja�poddaszy,�ścianki,�sufity�
G/K,�malowanie,�gładzie,�glazura,�
terakota,�tel.�kom.�792-781-446.

��malowanie,�tel.�kom.�514-347-542.

 �Docieplenia domów, 
wykończenia wnętrz. budowa 
od podstaw, tynkowanie 
tradycyjne z mułkowaniem, 15 
lat doświadczenia, tel. kom. 
605-051-991.

��Krycie�dachów�i�sprzedaż�
materiałów�budowlanych.�tanio,�
solidnie!,�tel.�kom.�608-677-525.

 �Studnie Głębinowe Solidnie!!!, 
tel. kom. 504-320-592.

 �Wylewki agregatem, tel. kom. 
698-480-048.

��Wykonam�tynki�mułkowane�i�
tradycyjne,�tel.�kom.�692-157-417.

��tynki,�remonty,�docieplenia,�tanio,�
tel.�kom.�510-300-753.

��malowanie�natryskowe,�tel.�kom.�
571-272-033,�531-980-252.

��brukarstwo,�tel.�kom.�724-631-536.

��układnie�kostki�brukowej,�tel.�kom.�
724-631-536.

��usługi�minikoparką,�wywrotką.�
Piach,�żwir,�tłuczeń,�tel.�kom.�
508-175-031.

 �Ocieplenia budynków, budowa, 
tel. kom. 513-985-412.

 �układanie kostki brukowej, tel. 
kom. 537-705-155.

��usługi�minikoparką,�tel.�kom.�
507-947-653.

��okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

��drobne�naprawy�domowe�„złota�
rączka”,�tel.�kom.�608-028-762.

��drobne�prace�dachowe,�podbitki,�
dachy,�tel.�kom.�537-707-307.

��usługi�koparko-ładowarką,�usługi�
wywrotką,�tel.�kom.�784-464-959.

��układanie�glazury,�terakoty,�tel.�
kom.�795-569-233.

��docieplanie�budynków,�tel.�kom.�
608-380-169.

��Gładzie�gipsowe,�zabudowy�k/g,�
malowanie,�tel.�kom.�796-689-987.

��Poprawki�dekarskie,�pokrycia�
garaży�i�małych�dachów,�domów�
letniskowych,�montaż�rynien,�
zakładanie�papy,�tel.�kom.�
729-643-408.

sprzedaż
��żwir�(kamień)�16-35�mm�do�

ogrodu,�odwodnień�i�drenażu,�
Kopalnia�maurzyce,�tel.�kom.�
601-239-779.

��extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,�tel.�kom.�
601-239-779.

��Sprzedaż�części�zamiennych�do�
betoniarek,�koła�zębate�i�pasowe,�
wieńce�żeliwne,�tel.�kom.�501-713-
102,�www.rawiko.pl.

��Podłogi�drewniane�–�www.julomax.
pl,�tel.�kom.�517-552-518.

��tarasy�kompozytowe�–�www.
julomax.pl,�tel.�kom.�517-552-518.

��Podłogi�przemysłowe�Fortelock�
–�www.julomax.pl,�tel.�kom.�
517-552-518.

��tanie�blachy�trapezowe,�dostępne�
od�ręki,�różne�kolory,�przystępna�
cena,�łowicz�ul.�Klickiego�70,�tel.�
kom.�501-543-057.

��Sprzedam�stemple�budowlane�3�m,�
tel.�kom.�693-443-334.

��Krokwie�14,�tel.�kom.�608-280-571.

��Sprzedam�kocioł�eko�Plus�25�KW�
ekogroszek,�stan�b.�dobry,�tel.�kom.�
697-066-018.

��Producent�siatki�ogrodzeniowej,�
mysłaków,�tel.�kom.�886-562-223.

��Pustak:�bloczek,�nowy,�tanio,�tel.�
kom.�603-607-929.

��części�do�elektronarzędzi:�
sprzedaż,�serwis,�tel.�kom.�
601-946-325.

��Sprzedam�stemple�budowlane�dł.�
2,6�4�zł,�tel.�kom.�508-116-242.

��Wciągarka�budowlana,�tel.�kom.�
607-809-288.

��Grzejniki�żeliwne,�aluminiowe,�tel.�
kom.�782-865-398.

��rusztowania�warszawskie,�tel.�kom.�
500-262-573.

��Piec�na�eko-Groszek�defro,�stan�
idealny,�tel.�kom.�605-725-688.

usługi 
instalacyjne

��usługi�elektryczne,�tel.�kom.�
693-296-530.

��hydraulika�kompleksowo,�tel.�kom.�
601-818-310.

 �elektryk, tel. kom. 506-522-852.

��Wiercenie�studni�głębinowych,�tel.�
kom.�608-266-128.

��usługi�hydrauliczne,�spawalnicze,�
mechaniczne.�złota�rączka,�tel.�kom.�
506-891-289.

��drobna�hydraulika,�biały�montaż,�
tel.�kom.�535-466-501.

 �elektryk, tel. kom. 504-013-572.

��usługi�elektryczne,�tel.�kom.�
509-838-364.

��Profesjonalne�usługi�hydrauliczne,�
tel.�kom.�785-920-115.

�� instalacje�elektryczne,�
dokumentacja,�tel.�kom.�603-446-412.

usługi inne
��masz�problem�z�komputerem:�

zadzwoń.,�tel.�kom.�504-070-837.

 �Zespół, wokalistka, deejay, tel. 
kom. 503-746-892.

��Wypożyczę�napis�ledowy�
loVe,�stół�wiejski,�nalewak�piwny,�
ławeczki,�parasol,�dowóz,�tel.�kom.�
889-994-992.

��rozdrabnianie�gałęzi�rębakiem,�
wycinka�drzew,�zakrzaczeń,�tel.�kom.�
667-732-751.

��Przeprowadzki,�tel.�kom.�
605-303-836.

��ogrody�–�projekt,�wykonanie,�
pielęgnacja,�systemy�nawadniające�
http://www.architekturaogrodu.pl,�tel.�
kom.�698-668-468.

��Pranie�dywanów�i�tapicerki�
meblowo-samochodowej�w�zakładzie�
i�u�klienta,�tel.�kom.�501-431-978.

��Profesjonalna�wycinka�drzew,�tel.�
kom.�785-165-140.

��zrobię�ogrodzenia�oraz�bramy�
do�stodoły,�garażu,�obory,�tel.�kom.�
505-928-735.

��Kamaz:�przewóz�piasku,�żwiru,�
ziemi,�tel.�kom.�601-630-882.

��Piaskowanie,�tel.�kom.�
667-285-669.

��odnawianie�mebli�kuchennych,�tel.�
kom.�605-914-001.

��transport:�piasek,�pospółka,�
podsypka,�ziemia,�tel.�kom.�
602-471-796.

��cięcie�drzew�niebezpiecznych,�
pielęgnacja�zieleni�i�ogrodów,�tel.�
kom.�782-718-483.

��okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

��Naprawa�telewizorów.�łowicz,�
topolowa�19,�tel.�(46)�837-70-20,�tel.�
kom.�728-227-030.

nauka
��matematyka,�tel.�kom.��

791-802-482.
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��Kanadyjczyk�polskiego�
pochodzenia:�nauka�języka�
angielskiego�i�francuskiego,�
wszystkie�poziomy.�Korepetycje,�tel.�
kom.�604-621-125.

��matematyka�kl.�i-Vi,�tel.�kom.�
696-740-690.

��Angielski,�profesjonalnie,�tel.�kom.�
880-233-777.

��Korepetycje�z�matematyki�dla�
szkoły�podstawowej,�gimnazjum�i�
średniej.,�tel.�kom.�577-499-553.

��Korepetycje:�fizyka,�matematyka,�
przygotowanie�do�matury,�tel.�kom.�
604-449-538.

��matematyka,�Angielski,�tel.�kom.�
515-459-141.

��Nauka�Języka�Angielskiego�Jacek�
romanowski,�tel.�kom.�607-440-582.

��matematyka,�tel.�kom.�607-440-582.

rolnicze – kupno

płody rolne
��Skup�zboża,�tel.�kom.�508-471-814.

 �kupię duże ilości zbóż 
paszowych, tel. kom. 
692-292-969.

��Kupię�owies,�tel.�kom.�662-260-983.

��Kupię�żyto,�owies�i�pszenżyto,�tel.�
kom.�733-067-051.

��Kupię�zboże,�tel.�kom.��
693-157-117.

hodowlane
 �kupię byki, tel. kom. 

601-307-164.

 �kupię jałówki, tel. kom. 
601-307-164.

 �kupię krowy, tel. kom. 
601-307-164.

 �Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, tel. kom. 
603-711-760.

��Kupię�byczki�mięsne,�waga�od�90�
kg,�tel.�kom.�667-373-504.

maszyny
��Kupię�c-328,�c-330,�c-360,��

c-355,�c-380,�mtz,�mF-255,��
t-25�Władimirec�bez�dokumentów,�
do�remontu,�tel.�kom.�502-939-200.

��Siewnik�poznaniak�do�remontu�
(może�być�dziurawy�zbiornik),�tel.�
kom.�664-981-618.

��Kupię�maszyny�rolnicze,�tel.�kom.�
797-513-264.

��Kupię�ładowacz�troll,�
glebogryzarkę,�talerzówkę,�agregat,�
kosiarkę�i�tura,�tel.�kom.�515-710-848.

��ciągnik,�maszyny,�tel.�kom.�
792-703-272.

��Każdego�bizona�oraz�inne�
maszyny,�mogą�być�do�remontu,�tel.�
kom.�602-522-478.

��Kupię�każdy�ciągnik,�maszyny,�tel.�
kom.�607-809-288.

inne
��Wykoszę�łąki,�tel.�kom.�

669-632-088.

rolnicze – 
sprzedaż

płody rolne
��Sprzedam�jęczmień�(ładny,�gruby),�

boczki,�tel.�(46)�838-46-17.

 �kukurydza sucha, pszenica 
paszowa, tel. kom. 697-714-463.

 �Zboża jare, sadzeniaki 
ziemniaka, kukurydza, trawy i 
inne nasiona. Firma Nasienna 
GRANuM o/ Łowicz, dowóz od 
1tony, tel. (46) 837-23-05, (46) 
837-23-01.

 �Suche wysłodki, śruty, otręby, 
tel. kom. 602-235-159.

��Sprzedam�dobrą�kukurydzę,�
tel.�(46)�837-14-61.

��Siano�120x120,�tel.�kom.�
509-231-858.

��Sprzedam�owies,�tel.�kom.�
691-753-392.

��Sprzedam�łąkę,�Świeryż,�tel.�kom.�
662-585-814.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�siano,�
słomę,�Strugienice,�tel.�kom.�
662-585-814.

��Sianokiszonka,�słoma�w�balotach,�
tel.�kom.�697-892-925.

��Sianokiszonka�baloty�+�transport,�
tel.�kom.�664-981-618.

��Słoma,�baloty�140x120,�tel.�kom.�
664-981-618.

��mieszanka�zbożowa,�Skaratki�gm.�
domaniewice,�tel.�kom.�607-992-213.

��Pszenica�jara,�jęczmień�jary,�
odczyszczony,�po�wymianie,�ostrów,�
tel.�kom.�794-226-261.

��Sprzedam�baloty�z�sianokiszonki,�
tel.�kom.�788-679-394.

��łubin�słodki�zeus,�tel.�kom.�
606-145-529.

��Słoma,�mała�kostka,�okolice�
Kiernozii,�tel.�kom.�609-842-747.

��zboże,�owies,�pszenżyto�jare,�tel.�
kom.�694-075-080.

��mieszanka,�pszenżyto,�jęczmień�
jary,�pszenica�jara,�słoma�w�belkach,�
siano,�bolimów,�tel.�kom.�511-679-231.

��Słoma,�tel.�kom.�669-419-342.

��Sprzedam�owies,�kukurydzę,�tel.�
kom.�604-961-560.

��Sprzedam�żyto�ok.�5�t.,�tel.�kom.�
668-409-727.

��Słoma,�siano�Guźnia,�tel.�kom.�
721-435-360.

��mieszanka�zbożowa,�okolice�
chąśna,�tel.�kom.�693-538-188.

��Sprzedam�słomę,�tel.�kom.�
788-729-849.

��Sprzedam�słomę,�siano,�okrągłe�
belki,�tel.�kom.�698-179-395.

��Sprzedam�pszenżyto�ok.�10�t.,�
Jackowice,�tel.�kom.�609-468-158.

��Słoma�balot,�załadunek,�tel.�kom.�
726-622-360.

��Siano�i�słoma�ze�stodoły,�tel.�kom.�
664-837-390.

��żyto,�pszenżyto,�tel.�kom.�
512-544-156.

��Słoma,�tel.�kom.�600-820-374.

��Słoma�sucha,�baloty,�tel.�kom.�
662-752-205.

��Sprzedam�słomę,�duże�bele,�tel.�
kom.�691-881-726.

��Sprzedam�sianokiszonkę�w�
balotach,�tel.�kom.�782-617-953.

��Słoma�w�kostkach�ze�stodoły,�tel.�
kom.�793-385-895.

��Soja�na�paszę,�tel.�kom.�
601-650-813.

��Pszenica�jara,�tel.�kom.�
723-296-983.

��mieszanka�i�pszenżyto,�tel.�kom.�
609-473-490.

��Sprzedam�siano�kostka,�tel.�kom.�
506-465-076.

��Siano�łąkowe�w�kostkach,�tel.�kom.�
669-681-861.

��Sprzedam�kapustę�kiszoną,�tel.�
kom.�662-903-838.

 �Przywóz młóta browarnianego, 
tel. kom. 695-608-762.

��Sprzedam�słomę�ze�stodoły,�duże�
bele,�chąśno,�tel.�kom.�721-737-369.

��Sprzedam�owies,�tel.�kom.�
608-613-658.

��Sprzedam�gorczycę�200�kg,�tel.�
kom.�507-890-772.

��Sprzedam�owies�i�żyto,�tel.�kom.�
509-425-237.

��Sprzedam�owies,��
mieszankę,�pszenżyto,�tel.�kom.�
515-403-034.

��Sianokiszonka�w�balotach,�tel.�kom.�
509-355-058.

��Sprzedam�60�bel�słomy,�40�bel�
siana,�tel.�kom.�600-078-255.

��Sprzedam�słomę�i�siano�w�
kostkach,�tel.�kom.�699-902-211.

��Sprzedam�baloty�lucerny�i�owsa,�
tel.�kom.�694-665-918.

��Sprzedam�słomę,�bąków�G.,�tel.�
kom.�782-493-107.

��Słoma�owsianka,�baloty�130x120,�
tel.�kom.�668-162-199.

��Kiszonka�z�kukurydzy,�tel.�kom.�
607-181-404.

��Sprzedam�siano�w�belach,�tel.�kom.�
601-320-604.

��Sprzedam�pszenżyto�jare,�słomę�w�
dużych�belach,�zboże�ozime,�tel.�kom.�
696-375-777.

��Sprzedam�słomę,�tel.�kom.�
512-279-318.

��obornik,�sianokiszonka,�tel.�kom.�
512-831-125.

��Pszenżyto,�owies,�tel.�kom.�
667-988-983.

��Sprzedam�pszenżyto,�jęczmień,�tel.�
kom.�667-118-104.

��Słoma�kostka,�duże�bele,�tel.�kom.�
661-878-699.

��Sprzedam�słomę�i�siano,�bele�
120x120,�tel.�kom.�603-993-039.

��Pszenica�jara�1�t.,�tel.�kom.�
503-782-462.

��mieszanka,�orzechy�włoskie,�tel.�
kom.�725-808-751.

��Pszenżyto�jare,�mieszanka�
zbóż�ozimych,�tel.�kom.��
601-962-832.

��Sianokiszonka�120x130,�retki,�60�
zł,�tel.�kom.�663-127-473.

��Sprzedam�pszenżyto�12�t.,�tel.�kom.�
668-165-646.

��Sprzedam�żyto,�Niedźwiada,�tel.�
kom.�601-217-319.

��Siano,�tel.�kom.�694-919-113.

��owies+jęczmień,�pszenżyto,�tel.�
kom.�510-084-555.

��Sprzedam�słomę�10�bel,�Stare�
Grudze�12.

��Sprzedam�słomę,�duże�baloty�ze�
stodoły,�możliwość�transportu,�tel.�
kom.�601-662-955.

��ziemniaki�jadalne,�tel.�kom.�
783-696-744.

��Pszenica,�jęczmień,�tel.�kom.�
500-165-161.

��Pszenżyto,�jęczmień�jary,�tel.�kom.�
665-036-995.

��Pszenica�jara,�jęczmień�jary,�
Kiernozia,�tel.�kom.�605-278-719.

��Słoma�duże�belki,�opona�
używana�c-330,�zakrzew,�tel.�kom.�
664-932-986.

��oddam�słomę�za�uprzątnięcie,�
Sierżniki,�tel.�kom.�608-380-149.

��Siano�kostka,�tel.�kom.�
570-980-770.

��Sprzedam�kiszonkę�z�kukurydzy,�
tel.�kom.�518-360-010.

��Siano�(baloty�120x120),�70�zł,�tel.�
kom.�607-376-264.

��Pietruszka�jadalna�i�odpady,�tel.�
kom.�724-320-359.

��Słoma�bele,�tel.�kom.��
883-237-644.

��Kapusta�kwaszona,�ogórki.�hurt-
detal,�FVAt,�tel.�kom.�508-194-191.

��Sprzedam�słomę�i�siano�ze�
stodoły�w�małych�kostkach,�tel.�kom.�
787-436-230.

��Sprzedam�słomę�ze�stodoły,�tel.�
kom.�504-454-622.

��Pszenica�ozima,�pszenżyto,�żyto,�
mieszanka�jara,�zduny,�tel.�kom.�
692-601-678.

��Sprzedam�pszenżyto,�tel.�kom.�
667-257-470.

��Słoma,�Wyborów,�tel.�kom.�
608-410-321.

��Sprzedam�siano�suche�20�bel,�tel.�
kom.�668-402-201.

��Sprzedam�łubin�wąskolistny,�tel.�
kom.�669-299-585.

��Pszenżyto�jare,�tel.�kom.�
515-236-142.

��Sprzedam�jęczmień,�tel.�kom.�
666-287-727.

��Sprzedam�słomę,�siano,�tel.�kom.�
880-646-919.

��buraczek,�ziemniaki�(paszowe),�tel.�
kom.�693-692-539.

��Sprzedam�siano,�sianokiszonkę,�tel.�
kom.�604-910-799.

��Siano,�okrągłe�belki,�tel.�kom.�
788-278-657.

��Sprzedam�słomę,�duże�bele,�tel.�
kom.�668-424-376.

��mieszanka�paszowa,�topola�ścięta,�
zbiornik�na�mleko�550�litrów�yato,�tel.�
kom.�695-202-588.

��Siano,�tel.�kom.�667-257-460.

��Słoma�kostka,�tel.�kom.�
880-263-930.

��Słomę�w�kostkach,�tel.�kom.�
665-489-419.

��Sprzedam�4�tony�mieszanki,�tel.�
kom.�507-863-664.

��Słoma�w�balotach�z�mieszanki�
ze�stodoły,�Sierżniki,�tel.�kom.�
609-241-555.

��żyto,�tel.�kom.�504-629-438.

��Sprzedam�zboże�paszowe,�
jęczmień,�pszenżyto,�tel.�kom.�
662-752-205.

��Sprzedam�zboże,�tel.�kom.�
883-202-156.

��Siano,�sianokiszonka�(baloty),�tel.�
kom.�601-303-235.

��Jęczmień,�pszenżyto,�tel.�kom.�
696-417-148.

 �Słoma, siano, baloty, tel. kom. 
691-753-381, Złaków Borowy 28.

��mieszanka�zbożowa,�pszenżyto,�
słoma�ze�stodoły,�baloty�120x120,�tel.�
kom.�664-157-305.

��żyto,�pszenica,�tel.�kom.�
576-948-177.

��Sprzedam�słomę,�okolice�Głowna,�
tel.�kom.�537-607-728.

��Sprzedam�siano,�słomę�ze�stodoły,�
lisiewice,�tel.�kom.�693-975-404.

��Siano,�słoma,�sianokiszonka,�tel.�
kom.�602-473-422.

��truskawki,�zboże,�tel.�kom.�
509-853-384.

��Siano�kostka,�tel.�kom.�724-551-616.

��Słoma�ze�stodoły,�duże�bele,�tel.�
kom.�693-944-068.

��Sprzedam�siano,�tel.�kom.�
602-711-706.

��Sprzedam�pikówkę�papryki�
szklarniowej,�tel.�kom.�609-378-355.

��Słoma,�beloty�125,�tel.�kom.�
668-511-760.

��Sprzedam�mieszankę�zbożową,�tel.�
kom.�505-329-991.

��owies�7�ton,�tel.�kom.�500-255-144.

��Sprzedam�pszenżyto,�mieszankę,�
tel.�kom.�515-122-403.

��żyto,�tel.�kom.�695-068-710.

��Słoma,�tel.�kom.�730-602-302.

��Słoma�ze�stodoły,�duże�bele,�
chąśno,�tel.�(46)�838-11-96.

��Sprzedam�zboże,�tel.�kom.�
602-387-024.

��Siano�w�kostkach,�tel.�kom.�
726-811-028.

��Sprzedam�zboże�paszowe,�tel.�
kom.�605-266-154.

��Sprzedam�burak�pastewny,�tel.�
kom.�793-930-278.

��Pszenżyto,�pszenica,�tel.�kom.�
885-372-588.

��owies,�jęczmień,�tel.�kom.�
504-672-586.

��Słoma�żytnia,�baloty�ze�stodoły,�40�
sztuk,�tel.�kom.�723-958-440.

��łubin�gorzki�sprzedam,�tel.�kom.�
796-159-950.

��Sprzedam�sadzeniaki�irga,�tajfun,�
tel.�kom.�732-797-792.

��Sprzedam�ziemniaki,�tel.�kom.�
696-312-242.

��Sprzedam�sianokiszonkę,�tel.�kom.�
691-640-389.

 �Wytłoki jabłkowe, tel. kom. 
600-323-947.

��Pszenżyto,�tel.�kom.�795-930-789.

��oddam�słomę�w�małych�belkach,�
tel.�kom.�669-840-947.

��Sprzedam�pszenżyto,�tel.�kom.�
604-165-150.

��Sprzedam�słomę,�małe�kostki,�tel.�
kom.�608-603-833.

��Siano�kostka,�tel.�kom.�
788-807-646.

��Sprzedam�owies,�tel.�kom.�
724-130-244.

��Siano�baloty�65�zł,�tel.�kom.�
603-592-345.

��Siano�w�balotach�i�mieszankę,�tel.�
kom.�796-789-128.

��Słoma�120x120,�tel.�kom.�
693-286-129.

��Sprzedam�zboże,�jare�i�ozime,�tel.�
kom.�699-932-087.

��Sianokiszonka�(baloty),�tel.�kom.�
666-723-148.

��Sprzedam�jęczmień,�ługi,�tel.�kom.�
782-513-664.

��Sprzedam�suchą�słomę�w�balotach�
120*120,�tel.�kom.�510-929-619.

��Sprzedam�słomę�w�dużych�
balotach�ze�stodoły,�tel.�kom.�
721-418-969.

��Słoma�kostka,�siano�luzem,�
tel.�(46)�838-06-32.

��Sprzedam�marchew,�1�zł�/kg,�tel.�
kom.�696-310-121.

��Kukurydza,�mieszanka,�owies,�
jęczmień,�pszenżyto,�pszenica,�
sianokiszonka,�tel.�kom.�506-115-015.

��Gryka,�łubin�słodki,�gorzki,�tel.�kom.�
506-115-015.

��Siano�bele,�oddam�pieski,�tel.�kom.�
783-090-600.

��Sprzedam�słomę�spod�dachu,�tel.�
kom.�730-788-742.

��Słoma�sucha,�baloty�120x120,�
bąków,�tel.�kom.�505-333-294.

��ziemniaki�sadzeniaki�„Gala”,�tel.�
kom.�795-629-994.

��Sprzedam�100�ton�obornika�
(lub�zamienię�na�słomę),�tel.�kom.�
667-248-227.

��Sprzedam�40�balotów�słomy�
owinięte�sznurkiem�40�zł/szt.;��
8�siana:�60�zł/szt.�Słoma�i�siano��
ze�stodoły,�możliwość�dowozu,�tel.�
kom.�603-346-079.

��Słoma�ze�stodoły,�bele�120,�tel.�
kom.�696-565-452.

��Sprzedam�siano,�słomę��
w�belach,�gmina�zduny,�tel.�kom.�
889-524-827.

hodowlane
��Jałówka�wysokocielna,�tel.�kom.�

782-547-693.

��Jałówka�wysokocielna,�28-kwietnia,�
tel.�kom.�793-924-915.

��owce�kameruńskie,�tel.�kom.�
509-459-028.

��Sprzedam�klacz�na�wyźrebieniu,�tel.�
kom.�669-960-129.

��Jałówka�wysokocielna,�tel.�kom.�
533-403-503.

��Sprzedam�prosięta,�tel.�kom.�
503-784-574.

��Jałówkę�cielną,�wycielenie:�
12.04.2019,�tel.�kom.�507-275-624.

��Sprzedam�prosiaki,�tel.�kom.�
570-513-525.

��Jałówka�wysokocielna,�tel.�kom.�
785-754-551.

��Sprzedam�byczki,�tel.�kom.�
726-931-728.

��Sprzedam�jałówkę�Simental�na�
wycieleniu,�tel.�kom.�609-514-291.

��Krowa�3�cielak,�wycielenie�12�
kwietnia,�tel.�kom.�793-853-739.

��Sprzedam�byczka�odsiadka�rasy�
mieszanej�waga�około�200�kg,�tel.�
kom.�696-463-410.

��Prosiaki�16�sztuk,�tel.�kom.�
575-429-669.

��Jałówka�cielna�hF,�temrin�18.05,�
tel.�kom.�693-139-036.

��drób�ozdobny,�nioski,�kaczki,�
indyki,�perliczki,�tel.�kom.�
726-121-861.

��Sprzedam�prosiaki,�tel.�kom.�
664-196-280.

��Jałówka�wysokocielna,�tel.�kom.�
791-785-255.

��Krowa�cielna,�tel.�kom.�
605-350-355.

��dwie�jałówki�wysokocielne�hF/
Sm,�obora�pod�oceną,�tel.�kom.�
609-423-118.

��małe�byczki,�tel.�(46)�838-25-79.

��Prosiaki,�wialnia�na�prąd,�okolice�
Sannik,�tel.�kom.�732-797-792.

��Jałosia�mięsna,�tel.�kom.�
728-894-563.

��Jałówkę�cielną,�20�kwietnia,�tel.�
kom.�604-088-657.

��Jałówka�na�wycieleniu,��
okolice�bielaw,�tel.�kom.��
785-557-747.

��byczki�2�sztuki,�około�250�kg/
sztuka,�tel.�kom.�663-766-561.

��byczki,�jałówki�powyżej�200�kg,�tel.�
kom.�609-874-395.

��Sprzedam�byczka,�tel.�kom.�
607-389-802.

��Sprzedam�byczki,�tel.�kom.�
511-611-296.
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��Sprzedam�byczek�Simental,�tel.�
kom.�518-301-192.

��Sprzedam�prosięta�14�sztuk�durok,�
tel.�kom.�507-275-622,�515-542-314.

��Jałówka�cielna,�tel.�kom.�
723-938-110.

��Sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�
tel.�kom.�693-025-944.

��dwie�krowy�czerwone�na�
wycieleniu,�tel.�kom.�509-354-573.

maszyny
��Kupię�kombajn�(bolko,�Anna,�

Karlik),�sadzarkę,�cyklop,�troll,�
rozrzutnik,�glebogryzarkę,�kopaczkę,�
inne,�tel.�kom.�511-713-596.

��landini�8880,�1993�rok,�stab�bdb,�
tel.�kom.�579-074-198.

��Sprzedam�agregat�ścierniskowy�
3m,�tel.�kom.�662-585-814.

��rozsiewacz�nawozu�Kuhn�
hydrauliczny�1t,�przetrząsacz�
do�siana�Kuhn�5,2m,�tel.�kom.�
607-992-213.

��opryskiwacz�sadowniczy�Agrola�
1.500�l,�nowy,�nieużywany,�tel.�kom.�
725-208-801.

��Pług�Kverneland�zagonowy�i�
obrotowy,�tel.�kom.�663-931-810.

��Agregat�uprawowy,�zachodni,�tel.�
kom.�601-272-521.

 �Siewka nawozowa 2-talerzowa 
Amazone, tel. kom. 601-272-521.

��Sprzedam�sortownik�do�
ziemniaków�sitowy�3-frakcyjny�,�tel.�
kom.�693-038-602�wieczorem.

��Stojący�hydrofor�3000�litrów,�
kosiarka�sadownicza�1,2�m,�silnik�
elektryczny�10�KW,�tel.�kom.�
665-734-002.

��Sprzedam�rotacyjną,�pług�
5-skibowy�podorywkowy,�tel.�kom.�
663-428-468.

��Sprzedam�prasę�kostkę�z�
podajnikiem,�stan�bdb,�tel.�kom.�
782-161-047.

��Siewnik�konny�przerobiony�do�
ciągnika,�tel.�kom.�664-837-390.

��redła�5,�tel.�kom.�512-544-156.

��deszczownia�odra,�Słoneczko�5,�
opryskiwacz�polowy�1.000�litrów,�tel.�
kom.�694-146-962.

��Przetrząsaczo-zgrabiarka,�tel.�kom.�
600-820-374.

��Siewnik�zbożowy�„poznaniak”,�
talerzówka�duża�na�kołach,�cyklop,�
tel.�kom.�665-103-042.

��Siewnik�do�kukurydzy,�rozrzutnik�
Fortschritt�oraz�sianokiszonka,�tel.�
kom.�500-225-198.

��Wyciąg�Krotoszyn,�karmniki,�
paszociąg�spiralny�33�m,�tel.�kom.�
691-881-726.

��części�używane�do�bizona,�tel.�
kom.�602-522-478.

��Kombajn�bizon�na�hydrostacie�i�
silos�na�zboże,�tel.�kom.�602-522-478.

��SameGolden�sadowniczy,�c-360�
(c-355),�c-330,�tel.�kom.�504-475-567.

��Gałęziarka,�kultywator,�obsypnik,�
Głowno,�tel.�kom.�502-584-769.

��Sprzedam�rozrzutnik�obornika,�
ładowacz,�cyklop,�tel.�kom.�
602-628-670.

��Kombajn�Anna,�tel.�kom.�
692-365-635.

��Wałek,�redła�3,�tel.�kom.�
608-280-571.

��maszyny�rolnicze�do�ciągnika�
c-330,�tel.�kom.�608-388-800.

��zetor�Proksima�90,�2015�kupiony�
2016�salonowy�+�tus,�łyżki�do�turów�
i�ładowarek�różne�wymiary,�tel.�kom.�
605-884-584.

��Sprzedam�pług�2,�kultywator,�
śrutownik,�dwukółkę,�tel.�kom.�
604-570-267.

��Prasa�zwijająca�z�rotorem,�stan�
bdb,�tel.�kom.�660-181-910.

��Włóka�łąkowa�6�m.,�hydraulicznie�
rozkładana;�pług�4-skibowy�
zagonowy;�przetrząsarka�do�siana�
Kuhn�hydraulicznie�rozkładana;�
zgrabiarka�deutsch-Fahr,�tel.�kom.�
600-822-089.

��bizon�Super�z-056,�1987�rok,�tel.�
kom.�609-561-107.

��Sprzedam�zbiornik�schładzalniczy�
do�mleka�250�litrów,�sadzarkę�do�
ziemniaków,�obsypnik,�sortownik,�
kombajn�ziemniaczany�bolko,�tel.�
kom.�515-403-034.

��rozrzutnik�3,5t,�redło�3,�sadzarka,�
przyczepka�samochodowa,�tel.�kom.�
533-403-503.

��ursus�c-360,�tel.�kom.�517-895-817.

��Sprzedam�Kosa,�opryskiwacz�
400�litrów,�chwytak�do�bel,�tel.�kom.�
690-620-606.

��Pług�podorywkowy�5-skibowy,�tel.�
kom.�661-401-352.

��do�ładowacza�łyżka�Krokodyl�
1,8m,�chwytak�bel,�paleciak,�tel.�kom.�
604-828-185.

��Gniotownik�do�zboża,�tel.�kom.�
512-279-318.

��Sprzedam:�zetor�8011,�mtz�82,�
cyklop,�koparko-ładowarka�tih,�tel.�
kom.�782-616-889.

��Sprzedam�przyczepę�3,5�t.,�
wywrotka;�rozrzutnik�1-osiowy;�
dwukółkę�ciagnikową;�
kultywator,�garażowane,�tel.�kom.�
692-821-056.

��ciągnik�ursus�914�z�przednim�
ładowaczem�80�Km,�tylny�
zaczep,�wyjście�hamulcowe,�
złącza�hydrauliczne,�tel.�kom.�
694-456-985.

��massey�Ferguson�4255,�
tylny�zaczep,�podwójne�wyjście�
hydrauliczne,�układ�hamulcowy�do�
przyczep,�komplet�kół�wąskich,�tel.�
kom.�694-456-985.

��Śrutownik�bąk�z�silnikiem,�tel.�
kom.�888-822-173.

��maszynę�do�łuskania�bobu,�
2-osobową,�stan�dobry,�tel.�kom.�
570-397-451.

��rozsiewacz�Amazone,�włóka�
łąkowa,�tel.�kom.�668-594-262.

��Agregat�uprawowo-siewny�z�
hydropakiem�Agromasz-Kutno�
3�m.,�stan�idealny,�tel.�kom.�
668-594-262.

��Agregat�rau�z�packerem,�siewnik�
Amazone�d7�Super�S�2,5�m,�tel.�kom.�
668-594-262.

��opryskiwacz�Pilmet�400�l.,�kosiarka�
Famarol�z�potrząsaczem,�obsypnik,�
tel.�kom.�668-327-331.

��Sadzarkę�do�warzyw�3-rzędową,�
traśmociąg,�trząsałkę�karuzelową,�tel.�
kom.�669-773-567.

��Kombajn�ziemniaczany�bolko,�
1990�rok;�przyczepa�samozbierająca�
to55,�płuh�Staltech�4-skibowy,�tel.�
kom.�609-997-379.

��ursus�360�3P,�tel.�kom.�
661-775-117.

��Sprzedam�kombajn�claas�
dominator�80,�tel.�kom.�507-489-002.

��Sprzedam�opryskiwacz�
sadowniczy,�Ślężę,�stan�dobry,�
gotowa�do�pracy,�tel.�kom.�
721-665-378.

��Sprzedam�dwukółkę�sadowniczą,�
tel.�kom.�603-610-952.

��Prasa�kostkująca,�tel.�kom.�
607-734-570.

��rozsiewacz�nawozów,�rozrzutnik�
obornika,�samozbierającą�
jugosławiankę,�tel.�kom.�693-552-221�
661-145-864.

��Siewnik�do�kukurydzy�becker�
Aeromat�6-rzędowy,�z�podsiewaczem,�
tel.�kom.�603-945-983.

��Siewnik�zbożowy�skrzyniowy,�
opryskiwacz�300�l.,�tel.�kom.�
724-320-359.

��Sprzedam�c-330,�narzędzia�i�
przyczepkę�ciągnikowa,�tel.�kom.�
694-393-647.

��Widły�do�tura�c-30,�krajzega,�
drapak,�tel.�kom.�534-009-044.

��zgrabiarka�7,�tel.�kom.�
533-561-770.

��Przyczepy�wywrotki,�stan�bdb,�tel.�
kom.�696-059-903.

��Sprzedam�łuskarkę�do�bobu�
taśmową,�myjkę�do�bobu,�tel.�kom.�
602-899-929.

��Sprzedam�rozrzutnik�1-osiowy�3,5�
tony,�stan�bdb,�dobrzelin,�tel.�kom.�
609-325-990.

��rozrzutnik�obornika�Fortschritt�
oraz�wszystkie�części�nowe,�tel.�kom.�
693-830-160.

��Stanowiska�do�bydła,�nowe,�
ocynkowane,�tel.�kom.�693-830-160.

��Siewnik�do�kukurydzy�6-rzędowy�
pneumatyczny,�tel.�kom.�693-830-160.

��ładowacz�troll,�motoreduktor�z�
kołem�do�wyciągu�obornika,�kosiarka�
rotacyjna�czeska�ztr165,�tel.�kom.�
795-583-677.

��Sprzedam�kombajn�ziemniaczany�
Anna,�sadzarkę�czeską,�przetrząsacz�
widłowy,�tel.�kom.�507-948-563.

��Sprzedam�kombajn�claas�
dominator,�stan�dobry,�tel.�kom.�
662-032-997.

��likwidacja�maszyn�rolniczych,�
tel.�(46)�838-92-87,�tel.�kom.�
500-493-441.

��Sprzedam�żmijkę�6�mb,�silos�
zbożowy,�tel.�kom.�509-112-148.

��Sprzedam�sadzarkę�czeską�do�
ziemniaków,�tel.�kom.�793-873-399.

��Sprzedam�ścinacz�zielonek�z-378,�
2001�rok,�przyczepka�jest�sprawna,�
bardzo�dobry�stan,�garażowana�
oraz�rozrzutnik�1-osiowy,�tel.�kom.�
792-432-144.

��Sprzedam�prasę�kostka�z-224/1,�
stan�bdb,�tel.�kom.�693-830-147.

��Sprzedam�ciągnik�ursus�c-360,�tel.�
kom.�733-600-033.

��Sprzedam�orkan�ii,�tel.�kom.�
535-495-317.

��rozrzutnik�obornika�5t�z�
nadstawkami�do�kukurydzy,�tel.�kom.�
606-569-727.

��beczka�1.000�litrów�Ślęza,�duży�
kosz�i�pompy,�tel.�kom.�506-294-180.

��dwukółka�ciągnikowa,�prasa�
kostkująca,�tel.�kom.�576-948-177.

��c-360�1978�rok�zarejestrowany,�
prasa�Famarol�2003�rok�z�
podajnikiem�małe�kostki,�tel.�kom.�
782-978-976.

��Poznaniak,�kosiarka�rotacyjna,�
c-330,�talerzówka,�tel.�kom.�
509-853-384.

��massey�Ferguson�3125,�140�Km,�
1990�rok,�tel.�kom.�512-443-958.

��Fabryczny�opryskiwacz�400-litrowy,�
belki�na�krzyż,�400�zł,�tel.�kom.�
696-273-987.

��Siewnik�Amazone,�agregat�
rau,�hydropak,�2,5�m,�tel.�kom.�
668-594-262.

��zgrabiarka�7,�jak�nowa,�tel.�kom.�
668-594-262.

��dmuchawa�do�siana,�duża,�jak�
nowa,�tel.�kom.�668-594-262.

��Sprzedam�kultywator�z�wałkiem,�
tel.�kom.�607-065-145.

��Przyczepa�zbierająca�
jugosłowianka,�tel.�kom.�
725-006-362.

��Sprzedam�orkan,�tel.�(46)�835-
32-05,�tel.�kom.�604-093-998.

��zbierająca,�jugosłowiańska�„1”,�
tel.�kom.�668-804-209.

��Prasa�kostka�z-244�Simpa,�tel.�
kom.�604-554-865.

��c-360,�tel.�kom.�604-436-938.

��Glebogryzarka�do�truskawek�i�
warzyw,�tel.�kom.�792-902-783.

��claas�dominator�76,�
sprowadzony,�dobrze�utrzymany.,�
tel.�kom.�721-737-343.

��Sam�z�silnikiem�c330,�3800�zł,�
tel.�kom.�602-584-266.

��Sprzedam�kombajn�bolko,�tel.�
kom.�607-734-570.

��Sadzarka�czeska,�600�zł,�tel.�
kom.�602-584-266.

��Sprzedam�wycinak�do�kiszonki,�
mały,�tel.�kom.�601-692-105.

��Gruber�9�łap�2�m,�stan�bdb,�tel.�
kom.�697-963-855.

��Przyczepa,�talerzówka,�kosiarka�
rotacyjna,�głębosz,�tel.�kom.�
607-425-223.

��Prasa�ursus�z-543�2013�rok,�siatka-
sznurek,�tel.�kom.�736-088-116.

��Sprzedam�kombajn�claas�80,�
przetrzasaczo-zgrabiarkę�(7�kół),�
pielniki�do�buraków,�agregaty�
chłodnicze,�słomę�ściółkową,�
tanio,�pszenica�około�30�ton,�
tel.�(24)�277-28-20.

��Wywrotka�1-osiowa�3,5�tony,�tel.�
kom.�880-709-761.

��Kombajn�Anna,�myjka�do�
ziemniaków,�tel.�kom.�663-766-561.

��beczka�asenizacyjna�3.200�l,�
ocynkowa,�stan�bdb,�6.500�zł,�tel.�
kom.�607-046-246.

��ciągnik�ursus�c-330,�1983�rok,�
zarejestrowany,�stan�bdb,�tel.�kom.�
607-046-246.

��Sprzedam�orkan,�tel.�kom.�
515-311-191.

��Kultywator�2,70,�950�zł,�tel.�kom.�
603-592-345.

��Słoneczko�5-gwiazdowe,�śrutownik�
na�kamienie,�tel.�kom.�798-726-769.

��Sprzedam�kopaczkę,�sortownik,�tel.�
kom.�604-245-140.

��belarus�820,�2008�rok�z�turem,�
rozrzutnik�1-osiowy,�tel.�kom.�
697-094-770.

��ładowacze�czołowe�do�
ursus�c-330,�c-360,�3512,�t-25�
hydrauliczne�lub�na�linkę,�tel.�kom.�
608-686-489.

��Pługi:�2-skibowy,�3-skibowy,�
siewnik,�kultywator,�siewka�lejek,�Kos,�
tel.�kom.�608-686-489.

��tur�do�c-330,�stan�bdb.,�tel.�kom.�
608-686-489.

��dozowniki:�paszowe;�
antybiotykowe,�rozrzutnik�1-osiowy,�
cyklop,�tel.�kom.�693-286-129.

��owijarka�tekla,�tel.�666-723-148.

��Prasa�Sipma�z-224/1,�tel.�kom.�
668-768-174.

��ursus�c-360�3P,�1988�rok,�tel.�kom.�
501-850-017.

��redło�„3”,�walec�do�ziemniaków,�
dwukółka,�tel.�kom.�880-500-224.

��Sprzedam�rozrzutnik�2-osiowy�w�
oryginale,�niemalowany,�stan�bdb,�tel.�
kom.�691-666-967.

��Agregat�3�kW,�kombajn�Anna,�tel.�
kom.�721-169-137.

��Kosiarka�4-bębnowa�Vicon�na�
części,�śrutownik�ssąco-tłoczący�11�
kW,�tel.�kom.�730-788-742.

��Pilnie�sprzedam�maszyny�rolnicze,�
tel.�kom.�660-693-371�po�15.00.

��Sprzedam�tylnią�oponę�do�c330,�
tel.�783-537-461

inne
 �Agrowłóknina z dostawą, tel. 

kom. 693-177-813.

��Sprzedam�obornik�od�kaczek,�tel.�
kom.�502-163-377.

��obornik�bydlęcy,�tel.�665-287-647.

 �Podłoże popieczarkowe 
(mieszanka z obornikiem), 
sprzedaż z transportem, tel. kom. 
603-653-020.

��obornik,�tel.�kom.�665-220-406.

��Sprzedam�obornik�bydlęcy,�tel.�
kom.�509-837-568.

��obornik�z�dowozem,�tel.�kom.�
601-630-882.

��Sprzedam�obornik�bydlęcy�
lub�zamienię�na�słomę,�tel.�kom.�
692-778-350.

��Sprzedam�obornik,�tel.�kom.�
503-784-574.

��miodziarka,�tel.�kom.�668-594-262.

��Sprzedam�zbiornik�420�l.,�tel.�kom.�
518-360-010.

��zbiornik�na�mleko�430�litrów,�bdb,�
likwidacja,�tel.�kom.�880-438-146.

��obornik�bydlęcy�z�dowozem,�tel.�
kom.�726-121-861.

��dojarka,�tel.�kom.�605-350-355.

��Sprzedam�obornik,�tel.�kom.�
608-691-072.

��zbiornik�do�mleka�430�litrów,�
włoski,�tel.�kom.�695-068-710.

��Sprzedam�skrzynki�jedynki,�palety,�
ślęzę,�wózki�do�sadu,�drabiny,�tel.�
kom.�665-464-794.

��basen�delawy�do�mleka�
pojemność�520�litrów,�2006�rok,�tel.�
kom.�607-248-480.

��Sprzedam�dojarkę,�tel.�kom.�
608-603-833.

rolnicze – usługi
��białkowanie�obór,�tel.�kom.�

518-168-598.

��transport�maszyn�rolniczych,�tel.�
kom.�665-734-042.

��bielenie�budynków�inwentarskich,�
dezynfekcja,�tel.�kom.�663-452-727.

��białkowanie,�tel.�kom.�726-811-028.

��rębak,�tel.�kom.�726-811-028.

��dojenie�krów,�tel.�kom.�
726-811-028.

 �Naprawa ciągników i maszyn 
rolniczych z dojazdem na miejsce, 
tel. kom. 782-273-568.

 �Naprawa ciągników rolniczych 
wszystkich marek Skierniewice, 
tel. kom. 697-778-780.

 �Wynajmę glebogryzarkę, szer. 
90 cm, tel. kom. 513-985-412.

 �Siew kukurydzy siewnikami 
Vaderstad oraz Beckersami, 
wysoka precyzja wysiewu, 
dozowanie mikrogranulatu. Do 
dyspozycji siewniki z nawożeniem 
o różnych rozstawach 
międzyrzędzi. Romax, tel. kom. 
604-078-564.

��okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

��Siew�kukurydzy�nowymi�siewnikami�
65�i�75�cm,�tel.�kom.�695-052-735.

zwierzęta

sprzedaż
��Sprzedam�owczarka�niemieckiego�

sukę�3�lata,�tel.�kom.�663-657-020.

��Sprzedam�bażanty�diamentowe�i�
bananowe,�tel.�kom.�606-432-666.

��drób�ozdobny,�nioski,�kaczki,�
indyki,�perliczki,�tel.�kom.�
726-121-861.

��owczarki�niemieckie�po�rodzicach�
z�rodowodem,�tel.�(46)�838-47-78.

��owczarki�niemieckie�linii�użytkowej�
po�rodzicach�z�rodowodem,�tel.�kom.�
601-509-043.

��owczarek�niemiecki,�tel.�kom.�
604-436-938.
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informacje
�� infolinia PkP�intercity�703�200�200,�

Koleje�mazowieckie�22�364�44�44,�łódzka�
Kolej�Aglomeracyjna�(42)�205�55�15

�� informacja PkS 609-846-204
��krajowe Biuro Numerów 118-913
��Międzynarodowe Biuro Numerów 

118-912
��Rozmowy krajowe –�zamawianie�

19050�(koszt�1,07�zł�z�VAt)
��Rozmowy międzynarodowe –�zama-

wianie�19051�(koszt�1,07�zł�z�VAt)
��Awarie tel. stacjonarnych�–�zgłoszenia:�

801�505�505
��Biuro zleceń�19497�(zamawianie�budze-

nia,�przypominanie�o�terminie�załatwienia�
sprawy,�przekazywanie�życzeń�itp.).

telefony
�� �Taxi osobowe:�46-837-34-01;�46-191-91;�

46-830-05-00;� 606-486-555;� 600-508-308;�
dworcowa:�602-774-552

��Taxi bagażowe:�46-837-35-28�
��Powiatowy urząd Pracy:�46-837-04-20
��Starostwo Powiatowe w Łowiczu: 

sekretariat�46�837-59-02
��urząd Miejski:�sekretariat�46-830-91-51�
��urząd Skarbowy:�46�837-43-58
��ZuS�46-830-17-12
��Łowickie Stowarzyszenie Abstynenc-

kie „Pasiaczek”�łowicz,�ul.�św.�Floriana�7,�
tel.�46-837-66-92,�pon.-pt.�godz.�16.-20.00.

��Grupa AA „Łowiczanka” spotkania��
przy�Klubie�Pasiaczek�czw.�godz.�19.00.�

��Punkt pomocy dla ofiar przemocy  
w rodzinie�(siedziba�Stowarzyszenia�
„Nadzieja”�ul.�Podrzeczna�3a),��
tel.�46-830-03-63,�czynny:�16.00-19.00.

��Gminna Grupa Abstynencka��
w Bielawach,�czw.�w�godz.�10-11.��
informacje:�uG�bielawy,�czw.�8.00-10.00.

��Punkt konsultacyjny przy Grupie 
Wsparcia „Przeminęło z wiatrem”  
w Domaniewicach�(dot.�przemocy)��
czynny:�pt.�16-18�tel.�46-838-33-11.

��Samopomocowa Grupa Abstynencka�
„Nie ma mocnych” w Zdunach 
(siedziba�GoK),�czw.�godz.�18.00.

dyżury przychodni
��Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul.�ułańska�28,�tel.�46-837-56-11,�46-837-56-
12,�46-837-56-13�lub�509-056-091–�czynna:�
w�dni�robocze�18.00-8.00,�soboty,�niedziele�
i�święta�od�8.00�(przez�24�h).�

��Poradnia Leczenia uzależnień,��
ul.�ułańska�28,�tel.46-837-37-07

��Poradnia Zdrowia Psychicznego��
ul.�3�maja,�tel.�46-837-33-07

��honorowe oddawanie krwi godz.�9.00-�
11.00:�poniedziałek�1,�15�i�29�kwietnia.�
Przychodnia�łowicz,�ul.�Powstańców�37.

pogotowia
��Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
��Straż pożarna 998�alarmowy
��Policja 997�alarmowy
��Policyjny telefon zaufania�837-80-00
��Ogólnopolska poradnia telefoniczna  

dla osób dorosłych w kryzysie  
emocjonalnym,�czynna�od�pon.-pt.�godz.�
14.00-22.00�pod�bezpłatnym�numerem�
telefonu�116�123;�www.116123.edu.pl

��Pogotowie energetyki cieplnej �
46-837-59-16

��Pogotowie wod.-kan.�46-837-35-32
��Pog. energetyczne�991,�46-830-15-00
��Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu:�881-551-551,�46�830-91-53�
��Warsztat konserwatorski��

łSm�46-837-65-58
��Gaz butlowy:�516-053-554,�697-

649-492,�46-837-84-40,�46-837-16-16,�
46-837-66-08,�46-837-41-02,�46-837-30-30,�
46-837-20-37,�46-838-36-36,�509-887-080;�
46-837-47-77,�46-837-44-44

��Zakłady pogrzebowe: 46-837-53-85,�
46-837-07-10,�46-837-20-22,�46-837-26-74,�
46-838-72-62,�602-131-698

��Lecznice dla zwierząt:  

ul.�Starościńska�5,�tel.�46-837-52-48,�
ul.�chełmońskiego�31,�tel.�46-837-35-24,�
ul.�Krakowska�28,�tel.�46-830-22-86,��
łyszkowice,�tel.�46-838-87-19�
bielawy,�tel.�46-839-20-95

��Wojewódzkie Centrum Zarządzania 
kryzysowego�w�łodzi�9287;�42�664-14-09,�
42�664-14-10,�26�144-44-05

apteki
��Łowicz – apteka całodobowa:�

ul. Stanisławskiego,�tel.�46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

��kościół pw. św. Ducha: 7.00,�8.30,�
10.00,�12.00,�18.00.�

��kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza:�7.00,�8.00,�10.00�(dla�młodzieży),�
11.15�(dla�dzieci),�12.30,�17.00.�

��Bazylika katedralna:�7.00,�9.00,�10.30,�
12.00,�18.00.

��kościół o.o. Pijarów: 8.00,�9.30,�11.00,�
12.30,�16.00.�

��kościół Sióstr Bernardynek:�8.00,�10.00
��kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8.00,�10:00,�12.30,�18.00.
��kaplica seminaryjna:�10.00.

basen w Łowiczu 
ul.�Kaliska�5,�tel.�46-837-32-94

Grafik wejść indywidualnych�
(dla�kupujących�bilety�/�karnety)
��Poniedziałek: 13.15-15.00;�20.15-21.45;
��Wtorek:�19.30-21.45;
��Środa:�20.15-21.45;
��Czwartek: 14.15-16.30;�19.30-21.45;
��Piątek: 12.30-13.15;�16.50-18.30;��

19.30-21.45;
��Sobota:�10.00-19.45;
��Niedziela:�10.00-19.45.

boiska i hale 
sportowe

��Boiska Orlik ul. Grunwaldzkiej 9 
w Łowiczu tel.�735-048-951

��Boiska Orlik ul. Bolimowskiej 15/19  
w Łowiczu�tel.�516-031-268

��Stadion piłkarski w Łowiczu�ul.�Sta-
rzyńskiego�6/8,�tel.�46-837-62-08

��Stadion wielofunkcyjny w Łowiczu �
ul.�Jana�Pawła�ii�nr�3,�tel.�46-837-51-06

��hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła ii nr 
3 w Łowiczu,�tel.�46-837-51-06,�czynna:�
7.00-15.00�(we�wtorki�7.00–�20.00)

��hala OSiR nr 2 ul. Topolowa 2  
w Łowiczu,�tel.�46-837-09-04;�czynna:�
8.00–�16.00�(czwartek�8.00-20.00)�

��Boiska Orlik przy SP nr 1 w Łowiczu�
tel.�519-130-551,�czynne:�pon.-pt.�12.00-
20.00,�sob.-ndz.�12.00-20.00;

��Boisko przy SP nr 4 w Łowiczu�–��
tel.�46�837-36-94

��Boisko przy LO im. Chełmońskiego  
w Łowiczu�–�46�837-42-00

��Boisko Orlik w Popowie�tel.�46�895-15-36
��SP Bąków Górny�–�46�838-79-66
��SP Bednary –�46�8386576
��SP kocierzew Płn.�–�46�838-48-26
��SP Stachlew�–�46�838-67-29��

(tylko�dla�mieszkańców�gminy�łyszkowice)
��SP Mysłaków�–�46�838-59-25
��SP Nieborów�–�46�838-56-94
��Gimnazjum Bolimów�–�46�838-03-99
��kompleks sportowy w Bolimowie 

czynny�od�8.00�do�zmroku
��Gimnazjum Łaguszew�–�46�838-43-93
��ZSP Błędów�–�46�838-14-76

muzea i wystawy
��Muzeum w Łowiczu�ul.�Stary�rynek�5/7�

–�czynne�od�wtorku�do�niedzieli�w�godz.�
10.00-16.00�(ostatnie�wejście�15.30).�bilety:�
normalny�12�zł,�ulgowy�7�zł,�wystawy�czaso-
we�3�zł,�rodzinny�(2�dorośli�+�2�dzieci��
do�18�r.ż.)�30�zł;�na�wystawy�czasowe�3�zł;�
wstęp�bezpłatny�na�wystawy�stałe�–�środa.

„Sztuka Baroku”�–�stała�wystawa�
rzemiosła�artystycznego�(meble,��
tkaniny,�szkło,�porcelana),�malarstwa�
i�rzeźby�czynna�w�kaplicy�pw.�św.�Karola�
boromeusza;
„historia miasta i regionu” –�stała�
wystawa�zabytków�archeologicznych,��
militariów,�portretów�trumiennych,�pamią-
tek�powstańczych,�gabinet�kolekcjonera;�
„etnografia księstwa Łowickiego”�
–�stała�wystawa�strojów�ludowych,�wycina-
nek,�rzeźby,�ceramiki,�tkanin�i�eksponatów�
z�dziedziny�papieroplastyki;�
„Piękno w drewnie ukryte – konser-
wacja zabytków etnograficznych  
XiX – pocz. XX w. z kolekcji Muzeum  
w Łowiczu” –�stała�ekspozycja�etnogra-
ficzna�w�budynku�muzeum,�na�ekspozycji�
plenerowej�w�skansenie�przy�muzeum�
oraz�w�skansenie�w�maurzycach.
izba Pamięci Łowickich żydów�–�
wystawa�stała,�ukazująca�dzieje�społecz-
ności�żydowskiej�w�łowiczu,�od�chwili�
pojawienia�się�starozakonnych�w�mieście,�
poprzez�powstanie�i�intensywny�rozwój�
Gminy�żydowskiej,�aktywny�udział��
w�społeczno-gospodarczym�życiu�miasta��
w�XiX�i�XX�w.,�wybuch�ii�wojny�światowej,�
aż�do�ostatecznej�jej�zagłady.
„Spacer w chmurach”�–�malarstwo�
Jerzego�dołhania;�czynne�do�5�maja.
„Pejzaż mazowiecki w muzyce 
polskiej” –�malarstwo�marii�Wollenberg-
-Kluzy,�czynne�do�9�czerwca.
��Skansen przy Muzeum w Łowiczu  

–�czynny:�wt.�–�niedz.�w�godz.�10.00-16.00.
��Łowicki Park etnograficzny – Skan-

sen w Maurzycach�–�czynny�codziennie��
w�godz.�9.00-16.00�–�bilety:�normalny�10�zł,�
ulgowy�6�zł;�w�godz.�16.00-19.00�zwiedza-
nie�obiektów�tylko�z�zewnątrz�–obowiązuje�
bilet�spacerowy�4�zł).

��Muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary�rynek�20;�w�ofercie�oprócz�zwiedza-
nia�muzeum:�wejście�na�taras�widokowy�
katedry�(wys.�35�m),�oprowadzanie�po�ba-
zylice�Katedralnej,�projekcja�15-minutowego�
filmu�o�historii�kościoła,�jego�renowacji��
i�stanu�obecnego,�30-minutowy�koncert�
organowy�i�prezentacja�zabytkowych�orga-
nów;�czynne�od�poniedziałku�do�czwartku�
w�godz.�10.00-16.00,�piątki�i�soboty�w�godz.�
10.00-14.00,�niedziele�i�święta�–�nieczynne.�

��  Galeria Browarna w Łowiczu,��
ul.�Podrzeczna�17.�W�celu�zwiedzania�nale-
ży�umówić�się�telefonicznie:�691-979-262.�

„Zamienię mienie na czyste sumie-
nie”�–�rzeźby�i�instalacje�prof.�Andrzeja�
Szarka;�wernisaż:�piątek,�12�kwietnia,�
godz.�17.00.
��Muzeum Guzików w Łowiczu  

–�ekspozycja�500�guzików,�w�tym�ok.�200�
sztuk�guzików�personalnych:�

„Wielkie otwarcie małego muzeum” –�
sobota,�13�kwietnia,�godz.�12.00;�Galeria�
łowicka,�ul.�Stanisławskiego�10.
�� izba Pamięci Stanisława klickiego 

w Łowiczu�–�wystawa�urządzona�przez�
Grupę�historyczną�„Kampinos”�na�i�piętrze�
baszty�im.�gen.�Klickiego;�czynna�w�niedzie-
le,�w�godz.�16.00-18.00.�Wstęp�wolny.

�� izba Pamięci o i wojnie światowej�–��
wystawa�prezentuje�przedmioty�wydobyte�
podczas�prac�archeologicznych�w�rejonach�
Nieborowa,�Joachimowa�mogił,�Woli�Szy-
dłowieckiej,�bolimowskiej�Wsi�i�Jasionnej�
m.in.�bagnety�do�karabinów,�łuski�od�
pocisków�artyleryjskich,�saperki,�fragmenty�
drutów�kolczastych,�fragmenty�umunduro-
wania�i�inne,�uzyskane�w�ramach�otwartej��
w�ramach�projektu�„Archeologiczne�
przywracanie�pamięci�o�Wielkiej�Wojnie.�
materialne�pozostałości�życia�i�śmierci��
w�okopach�na�froncie�wschodnim��
oraz�stan�przemian�krajobrazu�pobitewne-
go�w�rejonie�rawki�i�bzury�(1914-2014);��
Gminny�ośrodek�Kultury�w�bolimowie,��
ul.�łowicka�9,�w�godz.:�pon.-wt.�12.00-20.00,��
śr.-czw.�10.00-18.00,�pt.�12.00-20.00.

��Domaniewice: „Papier, jakiego 
nie znacie”�–�wystawa�prac�Agnieszki�
Andruszkiewicz�i�Svitlany�Khadzhynovej;�
wernisaż:�piątek,�12�kwietnia,�godz.�18.00;�
Gminny�ośrodek�Kultury�w�domaniewi-
cach.�Wystawa�czynna�do�31�maja.

��Muzeum Motoryzacji, Nieborów 231a 
–�do�30�kwietnia�wstęp�po�telefonicznym�
uzgodnieniu�(tel.�46�838-50-68,�501-945-
960).�bilety: normalny�10�zł,�ulgowy�(dzieci�
i�młodzież�do�lat�15.,�emeryci,�renciści)�7�zł,�
dzieci�do�lat�7�bezpłatnie.

��Muzeum w Nieborowie i Arkadii –��
do�30�kwietnia�czynny:�poniedziałek�–�nie-

dziela�w�godz.�10.00–16.00;�poniedziałki�–�
wstęp�wolny�(z�wyjątkiem�dni�świątecznych):�

„Moda nieborowskich dam”�–�eks-
pozycja�sukien�ostatniej�nieborowskiej�
księżnej�–�Anny�z�lubomirskich�radziwił-
łowej,�zrekonstruowanych�na�podstawie�
portretów�znajdujących�się�w�pałacu;�
wystawa�czynna�do�9�czerwca;
��Nieborów i Arkadia: Ogrody –��

czynne�codziennie�w�godz.�10.00-18.00;�
poniedziałek�–�wstęp�wolny.

��Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  
czynny�codziennie�w�godz.�7.30-22.00.�
bilety�do�pałacu�–10�zł�(normalny),��
3�zł�(ulgowy),�dzieci�do�lat�6�–�gratis.�
Na�teren�parku�–�wstęp�wolny.�

„Ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natanso-
nów i Dziewulskich” –�wystawa�stała�
dotycząca�historii�kolejnych�właścicieli�
dóbr�sannickich.
„Natansonowie i cukrownia.  
170. rocznica założenia cukrowni” –�
wystawa�plenerowa�czynna�do�10�maja.
��Sromów: Muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich –�czynne:�pon.-pt.�9.-17.00,�
ndz.�i�święta�12.00-17.00.�Sromów�11,��
gmina�Kocierzew;�tel.�46-838-44-72.

��Walewice: w�kompleksie�można��
zobaczyć�m.in.�apartament�napoleoński,��
kaplicę,�poznać�historię�hodowli�koni�rasy�
półkrwi�angloarabskiej. 

Pałac�–�do�końca�kwietnia�zwiedzanie�
wyłącznie�po�wcześniejszej�rezerwacji:�
tel.�693-422-684;�bilety:�ulgowy�(ucznio-
wie,�studenci�do�26�lat)�10,00�zł/os.;�
normalny�(dorośli)�–�15,00�zł/os.
Stadnina koni�–�zwiedzanie�indywidu-
alnie�od�pon.�do�pt.�w�godzinach�8.00-
14.00,�po�wcześniejszej�rezerwacji,
grupy�zorganizowane�w�tygodniu�
i�w�weekendy�po�wcześniejszej�rezer-
wacji,�tel.�693-422-684;�bilety:�ulgowy�
(uczniowie,�studenci�do�26�lat)�–�5,00�zł/
os.,�normalny�(dorośli)�–�8,50�zł/os.
��Złaków kościelny: obrazy Matki 

Boskiej Częstochowskiej w�wykonaniu�
dzieci�ze�Szkoły�Podstawowej�w�mastkach;�
wystawa�w�kościele�pw.�Wszystkich�Świę-
tych,�czynna�do�odwołania.

��żelazowa Wola: Dom urodzenia 
Fryderyka Chopina i Park�–�oddział�
muzeum�Fryderyka�chopina�w�Warszawie;�
żelazowa�Wola�15,�tel.�46/863�33�00;��
do�30�marca�czynny:�wt.-niedz.�godz.�9.00-
17.00�(ostatni�zwiedzający�wpuszczani�są��
o�16.15);�w�pon.�czynny�tylko�park.��
od�1�kwietnia�do�30�września�w�godz.�9.00-
19.00.�bilety:�park�i�muzeum�normalny��
23�zł,�ulgowy�14�zł;�park�normalny�7�zł,��
ulgowy�4�zł;�wstęp�wolny:�środa.

��„Powrót do przeszłości 1919-2014 – 
95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 Pułku Piechoty” –�wystawa�zdjęć�w�
dużym�formacie;�zespół�Szkół�Ponadgim-
nazjalnych�nr�1�w�łowiczu,�Podrzeczna�30.

��Wystawa on-line: „Gloria Victis  
1863-1864. Pamięć i tradycja w 150. 
rocznicę wybuchu Powstania Stycz-
niowego na Ziemi Łowickiej”�–�wystawa�
przygotowana�na�podstawie�materiałów�
archiwalnych�prezentowanych�w�2013�r.��
w�siedzibie�oddziału�w�łowiczu�Archiwum�
Państwowego�m.st.�Warszawy;�www.�
warszawa.ap.gov.pl/powstanie/lowicz/

��Sochaczew: Muzeum kolei Wąskoto-
rowej�–�wystawy�i�ekspozycje�eksponatów�
dot.�historii�oraz�funkcjonowania�kolei�
wąskotorowych�w�Polsce;�czynne:�wt.-niedz.�
w�godz.�9.00-17.00;�bilety:�normalny�12�zł,�
ulgowy�6�zł,�rodzinny�(dla�2�osób�dorosłych�
z�max.�3�dzieci)�35�zł;�dzieci�do�lat�7�wstęp�
bezpłatny;�w�środy�wstęp�bezpłatny.

koncerty
��Sobota, 13 kwietnia:
godz.�20.00�–�Reggae Rock Sounds�
–�wystąpią�zespoły:�Konkubent�(łódź,�
rock),�N4me�it�(łódź,�sound�system);�bez�
Spinki�(łódź,�rock);�ArtPiwnica�restaura-
cja�&�music�club�w�łowiczu,�Stary�rynek�
5/7�(wejście�od�ul.�3�maja);�bilety:�15�zł.
��Niedziela, 14 kwietnia:
godz.�17.00�–�„14 katedr”�–�koncert�
pasyjny,�wystąpią:�Jerzy�zelnik�oraz�baltic�
Neopolis�ensamble;�w�programie:�orato-
rium�Josepha�haydna�„Siedem�ostatnich�
słów�chrystusa�na�krzyżu”�–�spektakl�
oparty�na�medytacjach�ks.�Grzegorza�
Strzelczyka,�współczesnego�doktora�

teologii�dogmatycznej.�Kościół�ojców�
pijarów�w�łowiczu,�wstęp�wolny.
��Sobota, 20 kwietnia:
godz.�20.00�–�Old Breakout –�koncert�
promujący�najnowszy�album�członków�
oryginalnego�składu�zespołu�breakout;�
ArtPiwnica�w�łowiczu,�Stary�rynek�
5/7�(wejście�od�ul.�3�maja).�bilety�40�zł�
(przedsprzedaż),��50�zł�(w�dniu�koncertu)

kino Fenix 
łowicz�ul.�Podrzeczna�20,�tel.�46-837-40-01

bilety:�normalny�17�zł,�ulgowy�15�zł
��Czwartek, 11 kwietnia:
godz.�16.00�–�Robaczki z Zaginionej 
Dżungli –�animacja,�komedia,��
przygodowy�prod.�chiny,�Francja;�
reż.�hélène�Giraud,�thomas�Szabo;��
czas:�1�godz.�32�min.
godz.�17.30�–�Miłość i miłosierdzie /
sala�ii�–�film�religijny,�dramat�historyczny,�
dokument�prod.�polskiej;�reżyseria:�
michał�Kondrat;�czas:�1�godz.�30�min.
godz.�17.45�–�kapitan Marvel /
napisy�–�akcja,�sci-fi�prod.�Australia,�uSA;�
reżyseria:�Anna�boden,�ryan�Fleck;�czas:�
2�godz.�4�min.
godz.�19.30�–�Berlin, Barcelona /
premiera�/sala�ii�–�film�prod.�hiszpania;��
reż.:�elena�trapé;�czas:�1�godz.�39�min.
godz.�20.00�–�Przedszkolanka –�
dramat�prod.�uSA;�reżyseria:�Sara�
colangelo;�czas:�1�godz.�36�min.
��Piątek – czwartek, 12-18 kwietnia:
godz.�16.30�–�After�/premiera�–�dramat,�
romans�prod.�uSA,�reżyseria:�Jenny�
Gage,�czas:�1�godz.�40�min
godz.�17.00�–�Lomo: życie blogera�/
sala�ii�–�dramat�prod.�Niemcy,�reżyseria:�
Julia�langhof,�czas:�1�godz.�41�min.
godz.�18.15�–�hellboy�/premiera�–�
fantasy,�akcja�prod.�uSA,��
reżyseria:�Jenny�Gage,�czas:�2�godz.
godz.�19.00�–�kapitan /sala�ii�–�dramat�
wojenny�prod.�Francja,�Niemcy,�Polska,�
reżyseria:�robert�Schwentkef,��
czas:�1�godz.�58�min.
godz.�20.15�–�impostor�–�horror��
prod.�irlandia,�reżyseria:�lee�cronin,��
czas:�1�godz.�30�min.

Teatr Wielki w Łodzi
��Sobota, 13 kwietnia:
godz.�18.30�–�Turandot�–�opera��
w�3�aktach,�spektakl�w�języku�włoskim��
z�napisami�w�języku�polskim,�kompozy-
tor:�Giacomo�Puccini.
��Niedziela, 14 kwietnia:
godz.�18.00�–�Turandot�
��Poniedziałek, 15 kwietnia:
godz.�18.30�–�Moniuszkowy zawrót 
głowy: Liryczne inspiracje�–�koncert,�
wystąpią:�Paweł�Skałuba�–�tenor,�
Arkadiusz�Anyszka�–�baryton,�marcin�
Werner�–�fortepian,�Agnieszka�białek�–�
prowadzenie.
��Środa, 24 kwietnia:
godz.�18.30�–�Carmen�–�opera��
w�czterech�aktach.�Spektakl�w�języku�
francuskim�z�polskimi�napisami.��
Kompozytor:�Georges�bizet
��Czwartek, 25 kwietnia:
godz.�18.30�–�Carmen�
��Sobota, 27 kwietnia:
godz.�18.30�–�Ziemia Obiecana�–�balet�
w�dwóch�aktach;�horeografia:�Gray�Vere-
don,�inspirowany�powieścią�Władysława�
reymonta�i�filmem�Andrzeja�Wajdy

Pełne�informacje�o�repertuarze�i�spekta-
klach:�www.operalodz.com
biuro�obsługi�Widzów:�tel.�42�633�31�86�
Kasa�biletowa:�tel.�42�633�77�77

inne
��Czwartek, 11 kwietnia:
godz.�16.30-19.00�–�Akcja charyta-
tywna na rzecz 7-letniej Weroniki 
Woźniak,�w�programie:�pokazy�strong-
mana�Konrada�Karwata,�średniowiecznej�
broni�Grupy�Serpens�bellatorum,�sprzętu�
strażackiego�oSP�Nieborów,�kiermasze,�
warsztaty,�porady�zdrowotne�i�wiele�
innych;�teren�SP�w�Nieborowie.�

telefony
�� informacja: PkS�42-631-97-06
��Policja 997�alarmowy
��Pogotowie ratunkowe�999�alarmowy
��Taxi w Głownie�42-719-10-14
��Filia PuP w Głownie�42-719-20-76
��Filia Powiatowego urzędu Pracy  

w Strykowie�42-719-84-22
��urząd Gminy Głowo�42-719-12-91
��urząd Miejski w Głownie�42-719-11-51
��urząd Miasta-Gminy w Strykowie  

42-719-80-02
��kRuS�42-719-95-15
��Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów 

komunalnych,�teren�zGKim�w�Strykowie�
ul.�batorego�25,�czynny:�wt.–pt.�w�godz.�
10.00-18.00�oraz�w�soboty�7.00-14.00.

pogotowia
 �Policja 997�alarmowy;�

w Głownie 42-719-20-20;��
w Strykowie: 42-719-80-07

��Straż pożarna: 998,��
w Głownie 42-719-10-08,��
w Strykowie 42-719-82-95;

��Pogotowie ratunkowe��999�alarmowy
��Lecznica dla zwierząt w Głownie: 

42-719-14-40,�887-894-942;��
w Strykowie: 42-719-80-24�

��Zakład pogrzebowy  
w Głownie:�42-710-71-90,�42-719-30-24;��
w Strykowie: 42-719-86-16

��Pogotowie wodociągowe 
w Głownie 42-719-16-39

��Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10;��
w Zgierzu 42-675-10-00.

apteki
��Dyżury aptek w Głownie: 
czwartek, 11 kwietnia:
Plac�Wolności�4/5,�tel.�42�710-89-60
piątek, 12 kwietnia: �
ul.�łowicka�38�A,�tel.�42�719-21-31
sobota, 13 kwietnia:
ul.�młynarska�1,�tel.�42�716-45-95
niedziela, 14 kwietnia: 
ul.�Kopernika�19,�tel.�42�719-20-12
poniedziałek, 15 kwietnia:  
ul.�zgierska�27,�tel.�736-697-733
wtorek, 16 kwietnia:  
ul.�Swoboda�17,�tel.�607-680-286
środa, 17 kwietnia:  
ul.�Sikorskiego�45/47,�tel.�42�719-10-28
Apteki pełnią dyżury:�w�dni�powsze-
dnie�od�zakończenia�zmiany�dziennej�
do�8.00�dnia�następnego;�sob.�w�godz.�
20.-8.00�dnia�nast.;�niedz.�i�święta�18.-8.�
dnia�nast.
��Dyżury aptek w Strykowie 
niedziela, 14 kwietnia:   
pl.�łukasińskiego�15,�tel.�42�719-80-85,�

czynna�w�godz.�9.00-14.00
��Punkt apteczny w Popowie Głowień-
skim nr 35, tel.�42�719-57-57,��
czynny:�pon.-pt.�w�godz.�8.00-15.00.
��Punkt apteczny w Bratoszewicach,  
ul. Szkolna 14,�tel.�42�719-65-25,��
czynny:�pon.,�śr.,�pt.�8-16,�wt.,�czw.�8-17.

dyżury
��Przychodnia Rejonowa w Głownie, 
ul.�Kopernika�19,�tel.�42-719-10-92;�
poradnia�ogólna:�pn.-pt.�7.00-18.00
��Przychodnie w Strykowie: 
ul.�Kościuszki�27:�tel.�42-717-45-15�
ul.�targowa�16:�tel.�42-719-92-30
��Punkt konsultacyjny ds. uzależnień 
i Przemocy w Rodzinie:�Głowno,��
ul.�Kilińskiego�2�pok.�nr�2,�42-719-26-46
��Punkt nieodpłatnej pomocy prawnej:
Głowno, ul.�Norblina�1:�pon.-pt.�8.-12.00;��
Stryków,�ul.�Kościuszki�29:�pon.-pt.�12-16

msze św. w niedziele
��Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00
��Parafia św. Maksymiliana w Głownie: 

8.00,�9.30,�11.30,�16.00
��Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00,�9.00,�11.00,�17.00

��Parafia w Dmosinie:�7:30,�10,�12,�18:00
��Parafia Św. Marcina w Strykowie: 

8:00,�9:30,�11:00,�18:00

wystawy
��Galeria Bank&DM w Głownie.  

Galeria Sztuki Współczesnej Bank&DM 
–�indywidualne�i�zbiorowe�wystawy�prac�
artystów�polskich�i�zagranicznych;��pon.-pt.�
9.-17.�Głowno,�ul.�młynarska�5/13,�i�piętro.�

koncerty
��Niedziela, 28 kwietnia:
godz.�17.00�–�Niezapomniane przebo-
je Anny German –�koncert�wiosenny�
w�wykonaniu�Katarzyny�zawady;��
sala�domu�Kultury�w�Niesułkowie,��
wstęp�wolny.

inne
��Czwartek, 11 kwietnia:
godz.�10.00�–�„Wielkanocny wazon” 
–�rozstrzygnięcie�konkursu,�ogłoszenie�
wyników�i�otwarcie�wystawy�połączone�
z�przedstawieniem�teatralnym;�sala�
widowiskowa�domu�Kultury�w�Strykowie,�
pl.�łukasińskiego�4.�Wstęp�wolny.

godz.�15.30�– Decoupage na styropia-
nie: pisanki�–�warsztaty�wielkanocne,�
obowiązują�zapisy:�dom�Kultury�
w�Strykowie,�pl.�łukasińskiego�4.
��Sobota, 13 kwietna:
godz.�16.00�–�„Wielkanocna kartka  
z kalendarza” –�rozstrzygnięcie�
konkursu,�otwarcie�wystawy,�spotkanie�
środowiskowe�i�koncert�kazachstańskiej�
sopranistki�yeleny�Stysiak-łomonossovej.�
dom�Kultury�w�Strykowie,�pl.�łukasińskie-
go�4.�Wstęp�wolny.
godz.�16.00�–�Wielkanocne warsztaty 
plastyczne,�prowadząca:�małgorzata�
Janikowska;�świetlica�wiejska�w�Piaskach�
rudnickich;�wstęp�wolny.
��Niedziela, 14 kwietnia:
godz.�18.30�–�Misterium Męki Pań-
skiej –�spektakl�pasyjny�na�podstawie�
scenariusza�salezjanów�ks.�dr.�Franciszka�
harazima�(tekst)�i�ks.�dr,�Antoniego�hlon-
da�„chlondowskiego”�(muzyka);�kościół�
św.�maksymiliana�Kolbe�w�Głownie,��
ul.�Karasicka�54.�Wstęp�wolny.
��Wtorek, 16 kwietnia:
godz.�11.00�–�„kartka Wielkanocna 
Plastycznie Mocna”�–�podsumowanie�
konkursu;�miejski�ośrodek�Kultury�w�
Głownie,�ul.�Kopernika�45;�wstęp�wolny.
��Środa, 17 kwietnia:
godz.�10.00�–�Sensoryka dla smyka�
–�zajęcia�dla�dzieci�od�1�do�3�lat;�dom�
Kultury�w�Strykowie,�pl.�łukasińskiego�4.�
Wstęp:�10�zł.�obowiązują�zapisy.

 iNFORMATOR�GłoWieńSKi�i�StryKoWSKi�

OFeRTy PRACy
PoWiAtoWy�urząd�PrAcy�W�łoWiczu
(oferty�z�dnia�9.04.2019�r.)

�� Pracownicy�wykonujący�prace�proste
�� Pracownicy�zajmujący�się�sprzątaniem
�� Nauczyciel�przedszkola
�� Nauczyciel�fizyki
�� Kierownik�zakładu
�� Przedstawiciel�handlowy
�� Pielęgniarka
�� Psycholog�w�zespole�do�spraw�rodzin-
nej�pieczy�zastępczej

�� Sprzedawca
�� Pomoc�kuchenna
�� Pracownik�laboratorium�(metrolog)
�� recepcjonista
�� Asystent�do�spraw�księgowości
�� Kasjer-Sprzedawca
�� monter�ogrodzeń
�� operator�maszyn�dziewiarskich

SkARB ROLNikA 
NotoWANiA�z�tArGoWiSKA�mieJSKieGo�
(ceny�z�dnia�9.04.2019�r.)

� � w�łowiczu� w�Głownie
botwinka� pęczek� 4,00� 3,00
brokuły� szt.� 7,00� 4,00
buraki�czerwone� kg� 2,50� 2,50
cebula�� kg� 4,00� 3,00
cukinia� kg� 7,00� -
czosnek� szt.� 2,00� 1,50-2,00
gruszki� kg� 5,00� 4,00
jabłka� kg� 1,00-2,00� 1,50-2,50
jaja�fermowe� 15�szt.� 8,00-9,00� 8,00-10,50
jaja�wiejskie� 15�szt.� 10,00� 11,00-12,00
kalafior�� szt.� 8,00� 7,00
kapusta�biała�� szt.� 4,00�zl/kg� 3,00
kapusta�kiszona� kg� 4,00� 4,00
kapusta�młoda�� szt� 9,00� 7,00
kapusta�pekińska� szt.� 5,00� 3,50
koperek� pęczek� 2,00� 1,50
miód� 0,9�litra� 30,00� 30,00
marchew�� kg� 3,00� 2,50
natka�pietruszki� pęczek� 2,00� 1,50
ogórki�kiszone� kg� 7,00� 6,00
ogórek�gruntowy� kg� 10,00� -
ogórek�zielony� kg� 7,00� 7,00-8,00
papryka�czerwona� kg� 12,00� 10,00
papryka�zielona� kg� 12,00� -
papryka�żółta� kg� 12,00� -
pieczarki� kg� 8,00-10,00� 4,50-6,00
pietruszka� kg� 10,00� 6,00
pomidor�malinowy� kg� 15,00� 15,00
pomidor�szklarniowy� kg� 14,00� 8,00
por� szt.� 8,00� 2,00-2,50
rzodkiewka� pęczek� 3,00� 2,50
sałata� szt.� 3,00� 3,00
seler� szt.� 7,00�zł/kg� 3,50
szczaw� pęczek� 2,50� 3,00
szczypiorek� pęczek� 2,00� -
włoszczyzna�� pęczek� 5,00� 3,50
ziemniaki�� kg� 2,00� 1,50
ziemniaki�młode� kg� 5,00� 4,80

ROLNik SPRZeDAJe 
(ceny�z�dnia�9.04.2019�r.)

żywiec wieprzowy:
�� różyce:�5,30�zł/kg+VAt
�� domaniewice:�5,30�zł/kg+VAt
�� chąśno:�5,20�zł/kg+VAt
�� Skowroda�Płd.:�5,70�zł/kg+VAt
�� Karnków:�5,20zł/kg+VAt
�� Kiernozia:�5,20�zł/kg�+�VAt

żywiec wołowy:
�� Skowroda�Płd.:�jałówki�7,30�zł/kg+VAt,��
krowy�5,30�zł/kg+VAt;�byki�7,60�zł/kg+VAt

�� różyce:�jałówki�7,00�zł/kg+VAt;��
krowy�4,50�zł/kg+VAt;�byki�7,50�zł/kg+VAt

�� domaniewice:�jałówki�7,00�zł/kg+VAt;��
krowy�4,50�zł/kg+VAt;�byki�7,50�zł/kg+VAt

godz.�17.30�–�„Małe miasto – wielka 
sprawa” –�dyskusja�nt.�zanieczyszczenia�
środowiska�w�łowiczu�i�sposobach�jego�
ograniczania.�organizator:�grupa�Krokus,�
goście:�dawid�Wawryk�(instytut�miasto�
otwarte),�dominik�evan�Artomski�(łódzki�
Alarm�Smogowy).�Klubokawiarnia�hop�
Kultura�w�łowiczu,�ul.�Podrzeczna�20�
(dziedziniec�łoK).�Wstęp�wolny.
godz�20.00�– Stand-up: Jacek Stramik 
i Darek Gadowski –�Klub�hopKultura,�
łowicz,�ul.�Podrzeczna�20.�bilety:�30�zł��
przedsprzedaż;�40�zł�w�dniu�wydarzenia.
��Sobota, 13 kwietnia:
godz.�10.30,�12.30�i�14.30�–�Rodzin-
ne Warsztaty Wielkanocne:�Jajko�
decoupage�–�godz.�10.30,�Palmy�wiel-
kanocne�–�godz.�12.30,�14.30.�muzeum�
w�łowiczu,�Stary�rynek�5.�Wstęp�10�zł/�
os.�obowiązują�zapisy:�tel.�46�837�39�
28�wew.�36.
��Niedziela, 14 kwietnia:
godz.�8.00�–�Mistrzostwa spławikowe 
dla�członków�łowickiego�koła�Polskiego�
związku�Wędkarskiego;�zalew�za�laskiem�
miejskim�w�łowiczu,�ul.�Katarzynów.
��Poniedziałek, 15 kwietnia:
godz.�17.00�–�Folk Art Dance�–�bez-
płatne�zajęcia�artystyczne�dla�dzieci�w�
wieku�4-6�lat;�sala�taneczna�łowickiego�
ośrodka�Kultury�w�łowiczu,�ul.�Podrzecz-
na�20.�udział�bezpłatny.�obowiązują�
zapisy:�ewelina�Posłajko-Jędrachowicz,�
tel.�728-594-245.
��Poniedziałek, 22 kwietnia:
godz.�21.00�–�Zabawa taneczna 
w OSP w kiernozi�przy�zespole�modar�
Junior.�ochotnicza�Straż�Pożarna�w�Kier-
nozi,�rynek�Kopernika�11.�Wstęp:�10�zł.�
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Lekka atletyka�|�biegi�przełajowe

Brązowy medal Michaliny
Młodzi biegacze z UKS Bły-

skawica Domaniewice sprawdzi-
li swoją formę w biegach przeła-
jowych. W sobotę, 6 kwietnia, w 
Strawczynie (woj. świętokrzyskie) 
odbyły się Międzywojewódzkie 
Mistrzostwa Młodzików i Dzie-
ci w biegach przełajowych i wła-
śnie na tej imprezie wystartowało 
ośmioro podopiecznych trenera 
Mieczysława Szymajdy. Z całej 
ekipy najlepiej zaprezentowała 
się Michalina Leszkiewicz, któ-
ra wywalczyła brązowy medal na 
dystansie 600 metrów. Konkuren-
cja była duża, zatem to cenne osią-
gnięcie młodej biegaczki. 

Punktowane miejsca udało się 
wybiegać dwóm zawodnikom. 
Mateusz Grabowicz był 8., nato-
miast Mateusz Pawłowicz zajął 
15. lokatę w biegu na dystansie 
3000 metrów. Pozostali zawod-
nicy nie załapali się do 16, któ-
ra dawała punkty do klasyfi kacji 
generalnej. W zawodach pobiegli 
również: Dawid Grzelak, Patrycja 
Klejs, Jakub Olczyk, Aleksandra 
Olesińska, Bartłomiej Siek i Oli-
wier Stajuda. 

– Muszę powiedzieć, że do bie-
gania w klubie chętnych jest mało. 
W roku 2017 i 2018 nawet nie bra-
liśmy udziału. Teraz w tak ważnej 

imprezie, w tym roku zaznaczyli-
śmy swój udział, w młodszej kate-
gorii nawet z medalem Michaliny 
z nadzieją, że za rok będzie lepiej 
– mówi trener Szymajda. – Domi-
nują obecnie konkurencje typo-
wo techniczne, jest można powie-
dzieć mały kryzys w bieganiu, ale 
czekam na talent biegowy  i wie-
rzę, że się znajdzie – dodał.  zł

Lekka atletyka |�doz�maraton�łódź

Domaniewickie akcenty w łódzkim maratonie
7 kwietnia w stolicy 
województwa łódzkiego 
odbył DOZ Maraton Łódź. 
W tegorocznej edycji tej 
imprezy organizatorzy 
zaprosili do udziału 
naszych olimpijczyków 
wśród których znalazł się 
Zbigniew Bródka.

Ze sportowców tych stworzo-
no dwie sztafety olimpijczyków 
zimowych i olimpijczyków let-
nich. Ci pierwsi wystąpili w skła-
dzie: biegacz Yared Shegumo, 
łyżwiarze fi gurowi Dorota i Ma-
riusz Siudkowie, łyżwiarze szyb-
cy Katarzyna Woźniak i Zbigniew 
Bródka oraz biathlonista Tomasz 
Sikora. Skład olimpijczyków let-
nich stanowili: chodziarz Robert 
Korzeniowski, szermierz Adam 
Wiercioch, biegacz Marek Plaw-
go, chodziarz Grzegorz Sudoł, 
tyczkarka Monika Pyrek, biegacz 
Piotr Długosielski.

Większość olimpijczyków swo-
je kariery zakończyła jakiś czas 
temu. Aby wyrównać szanse szta-

fetę zimową wzmocnił biegacz 
Yared Shegumo. Zbigniew Bród-
ka wystąpił na 4 zmianie i prze-
biegł odcinek maratonu od 20 do 
30 km. Domaniewiczanin bezpo-
średnią rywalizację z Grzegorzem 
Sudołem przegrał ale i tak utrzy-

mał prowadzenie sztafety zimo-
wych olimpijczyków, które na po-
czątku osiągnął Shegumo.

Bródka 10 km przebiegł w cza-
sie ok 38 minut. Ze swojego wyni-
ku był zadowolony choć przyznał, 
że biegło mu się dość ciężko. Było 

zbyt ciepło i słonecznie aby bieg 
był bardziej komfortowy. Na me-
cie okazało się, że sztafeta olimpij-
czyków zimowych pokonała o 5 
min olimpijczyków letnich. Ekipa 
Bródki uzyskała czas 3:16:08 i zo-
stała sklasyfi kowana na 20 miej-
scu wśród wszystkich sztafet. Nie 
wynik tu był jednak najważniejszy 
a promocja sportu, biegania i zdro-
wego trybu życia.

Na 30 miejscu ukończyła bieg 
sztafeta fi rmy LEK z Moniką Le-
biodą, mieszkanką Domaniewic 
w składzie. Na uwagę zasługuje 
też Tomasz Kapusta, który prze-
biegł całą trasę maratonu. Miesz-
kaniec Domaniewic w swym 
ósmym w życiu starcie w ma-
ratonie osiągnął wynik 3:38:13 
co dało mu 433 miejsce wśród 
wszystkich startujących a wśród 
zawodników  M40 (czterdziesto-
latków) 159 miejsce. Tomasz Ka-
pusta miał powody do zadowole-
nia gdyż  poprawił o ok 4 minuty 
swój rekord życiowy. Podobnie 
jak i inny zawodnicy narzekał na 
zbyt wysoką temperaturę i nasło-
necznienie trasy.   rt

Zbigniew Bródka kończy swoją 10 km zmianę�i�przekazuje�pałeczkę�
swojej�koleżance�z�kadry�–�panczenistce�Katarzynie�Woźniak.
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Michalina Leszkiewicz
z�brązowym�medalem.�

Seba Team Łowicz to�mocna�ekipa.

Lekka atletyka�|�doz�maraton�łódzki�i�bieg�na�10�km

Dobre wyniki biegaczy
W Łowiczu cały czas przyby-

wa biegaczy i po wynikach wi-
dać, że niektórzy biegają co raz 
szybciej. Ten sport bardzo wcią-
ga i chęć bicia kolejnych rekor-
dów życiowych motywuje do tre-
ningu. Łowiczanie udowodnili to 
na zawodach w Łodzi, gdzie ry-
walizowali w maratonie i w biegu 
na 10 kilometrów. Na krótszym 
dystansie świetnie poradzili sobie 
przedstawiciele łowickiej ekipy 
Seba Team. 

W niedzielę, 7 kwietnia 2019 
roku swoje biegowe święto miała 
Łódź, gdzie w ramach Maratonu 
Łódzkiego i biegu „10KRun” na 
ulicach pojawiło się prawie 4 ty-
siące biegaczy. W tym gronie nie 
brakowało licznej reprezentacji 
Łowicza.  

Na dystansie 10 kilometrów 
bardzo dobrze spisali się pod-
opieczni Sebastiana Kosędy (Seba 
Team). Trasę biegu w super tem-
pie pokonał Zbigniew Ambroziak, 
który był w klasyfi kacji open 56. 
na blisko 2500 osób startujących 
z wynikiem 38:42. Nieco wolniej 
pobiegł Tomek Kolos, który wy-
kręcił czas 38:59 i uplasował się 
na 62. miejscu. 

Dobry rezultat udało się wy-
biegać Tomkowi Nowakowi (Sta-
rzyńskiego Biega), który zajął 
179. lokatę z czasem 43:02. 

Od niedawna biegowa pasja 
pochłonęła Piotra Czerwińskiego 
(Seba Team Łowicz), który radzi 
sobie w  zawodach bardzo dobrze. 
W Łodzi uzyskał czas 44:37, któ-
ry dał mu 254. miejsce. 

Z łódzkiej imprezy najbar-
dziej zadowolona może być Syl-
wia Ambroziak, która jest w su-
per formie. Reprezentantka grupy 
Seba Team pokonała dystans
10 kilometrów w czasie 44:50 i za-
jęła  23. lokatę w gronie pań oraz 
3. miejsce w kategorii K-40. 

Swoją wiosenną formę spraw-
dzili w Łodzi również: Paweł 
Zwoliński (45:09), Piotr Zrazek 
(45:31), Piotr Kołucki (50:21), 
Kamil Urbanek (51:24), Domi-
nik Budzień (52:22), Jacek Ja-
gieluk (53:01), Michał Wiśniew-
ski (54:15), Agnieszka Misiak 
(54:51), Rafał Czekaj (55:23), 
Kinga Ziółkowska (56:24), Agata 
Cichal 57:56 i Małgorzata Anysz-
ka (58:24). Z królewskim dystan-
sem maratonu dobrze poradził 
sobie Zbigniew Wojda (Starzyń-

skiego Biega), który zajął 271. po-
zycję  czasem 3:24,46. 

Swój cel – 100 maratonów 
konsekwentnie realizuje krok po 
kroku weteran biegania  Jacek 
Rembowski, który uzyskał czas 

5:04,26 i był 5. w kategorii M-70. 
Jacek nie chce nam zdradzić ile 
maratonów ma już ma za sobą, ale 
obiecywał, że jak będzie już 100
to się odezwie. Trzymamy kciuki 
za naszego biegacza.  zł

Lekka atletyka |�bieg�im.�o.�Józefa�Jońca

Biegacze z Pijarskiej 
siedem razy na podium

Świetnie zainaugurowali wio-
senny sezon biegowy reprezen-
tanci UKS „Pijarskiego Klubu 
Sportowego”. Aż 21 biegaczy Pi-
jarskiej wzięło udział w 9. Po-
znańskim Biegu im. o. Józefa Joń-
ca w Poznaniu. Zawody odbyły 
się w piątek, 5 kwietnia i okaza-
ły się dla łowiczan bardzo udane. 
Nasi reprezentanci aż siedem razy 
stawali na podium w tej biegowej 
imprezie, gdzie o medale walczył 
ponad 1400 młodych biegaczy. 

Rywalizacja odbywała się na 
różnych dystansach w siedmiu ka-
tegoriach wiekowych oraz z po-
działem na dziewczyny i chłop-
ców, a także w biegu głównym.

Pijarscy biegacze z Łowicza 
aż 7-krotnie stawali na podium. 
Wspaniałe zwycięstwo w biegu 
juniorek na dystansie 2000 me-
trów odniosła Joanna Radosz. 
Drugie miejsca w swoich bie-
gach zajęły: Sylwia Kazimierczak 
w biegu juniorek na dystansie 
2000 m, Łucja Błaszczyk w bie-
gu juniorek młodszych na dystan-
sie 1000 m oraz Julia Szymkowicz
w biegu głównym na dystansie 
3000 m w klasyfi kacji kobiet.

Na trzecim stopniu podium 
w swoich biegach stanęli: Maja 
Czerwińska w biegu młodzi-czek 
na dystansie 1000 m, Szymon Pi-
lichowski w biegu chłopców klas 
V-VI szkół podstawowych na dy-
stansie 1000 m oraz Paweł Szczu-
rek w biegu juniorów na dystansie 
3000 m.

– Warto nadmienić, że oprócz 
miejsc na podium, aż ośmioro 
pijarskich biegaczy zajęło miej-
sca w pierwszej dziesiątce swo-
ich kategorii wiekowych, co wca-
le nie było łatwe zważywszy na to, 
że w niektórych kategoriach wie-
kowych rywalizowało ponad 150 
zawodniczek lub zawodników, za-
tem start całej grupy z Łowicza 
był bardzo udany – podkreślił Ta-
deusz Rutkowski– trener biegaczy 
Pijarskiej. 

– Wszyscy uczestnicy poznań-
skiego biegu otrzymali od orga-
nizatorów medale z wizerunkiem 
o. Józefa Jońca i piękne pamiąt-
kowe koszulki, a ci, którzy zaję-
li miejsca na podium zostali do-
datkowo nagrodzeni pucharami 
i nagrodami rzeczowymi – dodał 
szkoleniowiec łowiczan.  zł 

Mocna i kolorowa ekipa Pijarskiej�po�biegu�w�Poznaniu.
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Motocross�|�iii�runda�mistrzostw�okręgu�łódzkiego�w�cross�country

Dobry wyścig Filipa Hetke 
Sezon motorowy się rozkrę-

ca i „riderzy” mają obecnie sporo 
pracy. Reprezentanci Łowickiego 
Klubu Motorowego zaliczyli swój 
kolejny start. Tym razem łowicza-
nie pojechali d Biskupic, gdzie 
odbyła się III Runda Mistrzostw 
Okręgu Łódzkiego w Cross Co-
untry. W klasie Open Licencja B 
ścigał się Filip Hetke, który wy-

walczył 5. miejsce w stawce 10 
zawodników. Dobra jazda Filipa 
daje mu obecnie, po trzech run-
dach 5. lokatę w klasyfi kacji sezo-
nu w gronie 20 rywali. 

Podopieczny trenera Pawła Wi-
zgiera szykuje się  do walki w Mi-
strzostwach Polski w Motocrossie 
i starty cross country traktowane 
są treningowo.

– Filip radzi sobie co raz le-
piej i goni czołówkę w swojej ka-
tegorii. Jest jeszcze dużo pracy, 
ale jego jazda jest dobra – krótko 
skomentował Wizgier. 

W klasie Młodzik siódme 
miejsce zajął Darek Tybulczuk, 
natomiast na 8. miejscu wyścig 
ukończył Kacper Ratko. Mło-
dzi łowiczanie muszą się jeszcze 

dużo uczyć, ale ważne, że walczą 
na torze i doskonalą swoje umie-
jętności.

Już w tę sobotę mocna łowic-
ka ekipa wystartuje w Mistrzo-
stwach Polski Strefy Centralnej. 
Na tor do przybyszowej wybiera 
się aż 12 zawodników ŁKM, któ-
rzy chcą powalczyć o medal w 
klasyfi kacji klubowej.  zł
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Dart�|�12.�kolejka�i�ligi�łSd

ŁKD Leg na fali  
– kolejny mecz wygrany

Kolejny sukces odniosła eki-
pa  ŁKD Leg Łowicz w rozgryw-
kach I ligi ŁSD, czyli Łódzkiego 
Stowarzyszenia Darta. W niedzie-
lę, 7 kwietnia, łowiczanie pokona-
li Aztex Łódź na ich własnym te-
renie 9:5. 

Nie wszystkie pojedynki uda-
ło się wygrać w meczu z Az-
texem, ale efekt końcowy jest 
zadowalający, gdyż wygrana umoc-
niła łowiczan na trzecim miejscu  
w rozgrywkach ligowych. Po 10. 
rozegranych kolejkach Leg zaj-
muje obecnie 3. miejsce w klasy-
fikacji generalnej. Na niedzielny 
sukces pracowało czterech zawod-
ników. Zdecydowanie najlepiej 
poradził sobie Jacek Kocus zdo-
bywając 3,5 punktu. Nieco mniej 
skuteczny był Artur Siekierski, 
rzucając 2,5 punktu, dwa punk-
ty ugrał Marcin Wroński, a jeden 
Sylwester Grzanka. 

– Zaczęliśmy bardzo dobrze, bo 
wygrywaliśmy 4:0. Wprawdzie ja 
z Wrońskim przegraliśmy, ale Sie-
kierski wygrał teama i było już 
“5”, a później już poszło. Z jed-
nej strony wynik mógł być wyż-
szy, bo ja słabo zagrałem, ale rów-
nie dobrze mogło być gorzej. Ten 
punkt i tak cudem zdobyłem, bo 
ręka nie działa jeszcze tak, jakbym 

chciał. Ogólnie wynik jest bardzo 
dobry, więc nie ma czego żałować 
– skomentował prezes ŁKD Leg, 
Grzanka.

W niedzielę, 28 kwietnia ŁKD 
Leg Łowicz planuje rozegrać dwa 
mecze, jeden zgodnie z kalenda-
rzem, czyli z Karolewem Łódź,  
a później z Autsajderami Łódź, 
jako zaległy.   Gogo

 12. kolejka i ligi ŁSD: Aztex�
łódź�–�łKd�leg�łowicz�5:9,�Ven-
detta� zgierz� –� czarny� Koń� łódź,�
Autsajderzy�łódź�–�orły�ozorków�i�
diabol�team�łódź�–�Karolew�łódź�
przełożony.� Awansem� mecz� 13.�
kolejki�i�ligi�łSd:�Autsajderzy�łódź�
–�czarny�Koń�łódź�6:8.

1.�Vendetta�zgierz�(1) 10 18 88-52

2.�Karolew�łódź�(2) 11 17 92-62

3. ŁkD Leg Łowicz (3) 10 15 90-50

4.�Aztex�łódź�(4) 12 12 88-80

5.�czarny�Koń�łódź�(5) 10 ��9 62-78

6.�Autsajderzy�łódź�(6) 11 ��6 71-83

7.�orły�ozorków�(7) 9 ��5 57-69

8.�diabol�team�łódź�(8) 11 ��2 44-110

13. kolejka i ligi ŁSD 
(2019.04.28, godz. 17.00): 
Karolew� łódź� –� łKd� leg� łowicz,�
orły�ozorków�–�diabol�team�łódź��
i�Vendetta�zgierz�–�Aztex�łódź.

Jacek kocus i Artur Siekierski�byli�zadowoleni�z�wygranej.�
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Dart�|�30.�turniej�XX�edycji�omł

Dobra forma  
Marcina Wrońskiego

W piątkowym turnieju dar-
ta 501 d.o., który odbywał się już 
po raz 30. w tej edycji, najlepszym 
zawodnikiem okazał się Marcin 
Wroński, który dopisał do swo-
jej puli w klasyfikacji generalnej 
kolejnych 20 punktów. Na prze-
strzeni ostatnich czterech tygodni 
to już trzecie zwycięstwo tego za-
wodnika. Zmniejsza się w ten spo-
sób różnica między nim, a zajmu-
jącym trzecie miejsce Arturem 
Wójcikiem.

Po kilku tygodniach przerwy 
do gry wrócił Sylwester Grzan-
ka, wielokrotny zwycięzca tur-
niejowych pojedynków. Przebyta 
kontuzja ręki nie pozwoliła jed-
nak wrócić mu do pełnej spraw-
ności, gdyż w ostatnich zawodach 
osiągnął wynik, który dał przeło-
żył się na miejsce 5-6, ex aequo 
z Pawłem Adamczykiem. Drugie 
miejsce wywalczył lider rozgry-
wek, Jacek Kocus, zaś na pozycji 
czwartej znalazł się wspomniany 
wyżej Artur Wójcik. W dalszej 
kolejności uplasowali się kolejno: 
Marcin Wyszogrodzki (4) oraz 
Marcin Podrażka (7).

Kolejne spotkanie chętnych do 
gry darta odbędzie się w piątek, 12 
kwietnia w barze Maja w Łowi-
czu przy ul. Dworcowej 8.  Gogo

30. turniej XX edycji Otwartych 
Mistrzostw Łowicza w dartcie 
501 d.o.: 

1.�Jacek�Kocus�–�łKd�leg�łowicz�(1) 456

2.�Sylwester�Grzanka�–�łKd�leg�łowicz�(2) 328

3.�michał�Kryszkiewicz�–�łKd�leg�łowicz�(3) 288

4.�Artur�Wójcik�–�łKd�leg�łowicz�(4) 266

5.�marcin�Wroński�–�łKd�leg�łowicz�(5) 252

6.�Paweł�Adamczyk�(6) 220

7.�marcin�Podrażka�(7) 166

8.�łukasz�burzyński�(8) 146

9.�Artur�borowiec�(9) 142

10.�marcin�Wyszogrodzki�(10) 130

11.�mariusz�Siekierski�(11) ��60

12.�Artur�Siekierski�–�łKd�leg�łowicz�(12) ��30

13.�Sebastian�cichal�(13) ��30

14.�Przemysław�Jankowski�(14) ��18

15.�bogusław�zagawa�(15) ��16

16.�bogdan�Adamczyk�(16) ����8

17.�dariusz�dudziński�(17) ����6

18.�Kamil�Kozieł�(18) ����4�

������tomasz�Kromski�(18) ����4

kolejne wygrana dała�dużo�
radości�marcinowi�Wrońskiemu.
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Piłka nożna�|�Skierniewicka�liga�orlik�e2�

Debiut SK 2010 ze starszymi
Zawodnicy UKS Soccer Kids 

Łowicz z rocznika 2010 zadebiu-
towali w rozgrywkach skiernie-
wickiej ligi Orlik E2 czyli w roz-
grywkach rocznika…2009. Klub 
podjął decyzję o grze chłopców  
z rocznika 2010 ze starszymi ry-
walami już w składach 7-osobo-
wych. W pierwszym meczu Soc-
cer Kids okazało się lepsze od 
Muskadoru Wola Pękoszewska, 
zwyciężając 7:4.

Młodzi zawodnicy Soccer Kids 
nie przestraszyli się starszego ry-
wala i chcieli od pierwszych mi-
nutach dobrze operować piłką, 
szukać pojedynków 1x1 z rywa-
lem oraz finalizować akcję pod 
bramką przeciwnika. Licznik 
strzelonych goli zatrzymał się na 
siedmiu trafieniach, a rywale czte-
ry razy pokonali bramkarza łowic-
kiej drużyny. Najskuteczniejszym 
zawodnikiem „pomarańczowych” 
był Adam Dylik, który popisał się 
hattrickiem. Oprócz niego na listę 
strzelców wpisali się jeszcze Filip 
Pawlata, Jan Węglik, Bartosz Ko-
śmider oraz Filip Makoś.

– Był to niestety przecięt-
ny mecz w naszym wykonaniu. 
Mimo dobrego wyniku uważam, 
że mogliśmy zagrać zdecydowa-
nie lepiej. Było dużo niedokład-
ności, chaosu, prostych błędów 
w naszej grze. Wydaje mi się,  
że chłopcy byli przestraszeni 
mocniejszego fizycznie rywala 
i stąd taka ich postawa w tym me-
czu. Mecz wygraliśmy i byliśmy 
drużyną lepszą od Muskadoru, 
który nie był wymagającym ry-
walem, ale nasza gra nie była 
taka jak bym sobie życzył. Mu-
simy bardzo ciężki pracować na 
treningach żeby podnosić swoje 
umiejętności, bo ciężkie mecze  
w tej lidze dopiero się zaczną. 
Będziemy grali m.in. z rok star-
szymi drużynami Widoku, Peli-
kana czy AP Rawa Mazowiecka  
i w takich meczach będziemy 
musieli zaprezentować się zde-
cydowanie lepiej żeby uzyskać 
dobry wynik – powiedział trener 
drużyny Maciej Grzegory.

Zespół UKS Soccer Kids 2010 
w kolejnym meczu zagra z dru-

gim zespołem MUKS Pelikan Ło-
wicz z rocznika 2009. Mecz odbę-
dzie się w piątkowe popołudnie 12 
kwietnia.  ever

1. kolejka skierniewickiej ligi 
Orlik e2: 
 ukS Soccer kids-2010 Łowicz 
– Muskador Wola Pękoszewska 
7:4 (�3:1;�1:1,�0:1,�3:1);�br.:�Adam�

dylik�3�(7,�10,�47),�Filip�Pawlata�(5),�
Jan�Węglik�(27),�bartosz�Kośmider�
(46),�Filip�makoś�(50)

Soccer kids-2010:� bartosz� Ko-
śmider� –� Filip� Pawlata,� Paweł� le-
narczyk�–�Jan�Węglik�–�Adam�dy-
lik,�dawid�Szewczyk�–�Filip�makoś�
oraz�mateusz�Szczepanik�i�Franci-
szek�Kosmowski.

Adam Dylik (z piłką) strzelił trzy gole dla�Soccer�Kids.
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Piłka nożna�|�turniej��–�Wisła�Płock�cup

Dobra gra Soccer Kids w Płocku
Gracze Uczniowskiego Klubu 

Sportowego Soccer Kids Łowicz 
w niedzielę 7 kwietnia z dobrej 
strony zaprezentowali się podczas 
turnieju na hali pneumatycznej ze 
sztuczną nawierzchnią w Płoc-
ku podczas turnieju Wisła Płock 
Cup. Łowiczanie mieli mało 
szczęścia przez co zajęli trzecie 
miejsce w grupie i nie mogli wal-
czyć o najwyższe laury w turnieju.

– Graliśmy na sztucznej na-
wierzchni w systemie 4+1 pod 
balonem. Trafiliśmy do grupy 
z Wisła Płock, SMS Łódź , Łódz-
ka Akademia Futbolu, Young 
Champions Płock, AP Ciecha-
nów. Grupa była bardzo mocna, 
każda drużyna prezentowała wy-
soki poziom. W pierwszym me-
czu zagraliśmy przeciwko druży-
nie gospodarzy , wygraliśmy 2:0 
po bramkach Szymona Urbań-
skiego oraz Bartosz Ciupa. Nie 
daliśmy dojść do głosu drużynie 
z Płocka. Drugi mecz pod wzglę-
dem piłkarskim wyglądał podob-
nie do pierwszego, utrzymywali-
śmy się przy piłce, nie dawaliśmy 
wyjść z połowy drużynie Young 
Champions Płock, ale niestety 
jedna kontra drużyny przeciw-
nej przesadziła o wyniku i prze-
graliśmy 0:1.Trzeci mecz z dru-
żyna SMS Łódź, w tym meczu 
już było wszystko, jakość oraz 

skuteczność, wygraliśmy 4:1 po 
bramkach Jasińskiego, dwóch 
Kurka oraz jeden Bartka Ciupy. 
Mecz przeciwko Łódzkiej Aka-
demii Futbolu odbył się na bar-
dzo wysokim tempie, stwarzali-
śmy sobie sytuacje za sytuacje, 
graliśmy ostro i zadziornie, jed-
nak bramkarz gospodarzy nie dał 
się pokonać i zremisowaliśmy 0:0. 
Ostatni mecz – mecz o wszystko 
z drużyna która wygrała trzy me-
cze oraz zremisowała jeden. Dru-
żyna z Ciechanowa była fawo-
rytem w tym meczu, jednak nie 
zdołała zagrozić naszej bramce 

lecz musiała się przez cały mecz 
skupiać głównie na bronieniu na 
własnej połowie, mecz o wszyst-
ko zremisowaliśmy 0:0 i zabra-
kło nam bardzo mało żeby wyjść 
z grupy. W meczu o 5. miejsce 
ulegliśmy drużynie Wisła Płock 
0:1. Ostatecznie skończyliśmy ry-
walizację na 6 miejscu na 12 dru-
żyn. Podsumowując cały turniej 
mogę powiedzieć że był to nasz 
najlepszy występ w tym roku 
po względem jakościowym po-
mijając wynik. W każdym me-
czu byliśmy drużyna zdecydo-
wanie prowadzącą grę i panująca 

nad przebiegiem spotkania lecz 
to jest piłka dziecięca i jak wi-
dać wszystko może się wydarzyć  
i trzeba mieć trochę szczęścia któ-
rego nam dzisiaj ewidentne zabra-
kło. Jestem ogromnie zadowolony 
z postępów swoich zawodników 
, w tym roku jest to nasz 6 duży 
turniej oraz braliśmy udział w Li-
dze Warszawskiej gdzie graliśmy 
co drugi tydzień w Warszawie.  
Za tydzień startują rozgrywki Li-
gowe w których gramy w roczni-
ku starszym i myślę, że jesteśmy 
do nich solidnie przygotowani 
– ocenił trener Filip Ziółkowski. 
 ever

Rozgrywki grupowe:�
 Soccer kids Łowicz – Wisła ii 
Płock,�br.:�Szymon�urbański,�bar-
tosz�ciupa
 Soccer kids Łowicz – young 
Champions Płock 0:1
 Soccer kids Łowicz – ukS 
SMS Łódź 4:1;�br.:�Ksawier�Kruk�
2,�hubert�Jasiński,�bartosz�ciupa
 Soccer kids Łowicz – Łódzka 
Akademia Futbolu 0:0
 Soccer kids Łowicz – AP Cie-
chanów 0:0
Mecz o 5. miejsce:
 Soccer kids Łowicz – Wisła i 
Płock 0:1

Soccer kids Łowicz:� Nikodem�
Kostrzewa�–�Alan�lasota,�Ksawier�
Kruk,� bartosz� ciupa,� Szymon�
urbański,�Kuba�czaplarski,�hubert�
Jasiński,�tomasz�Wojciechowski.

Młodzi gracze Soccer kids�odwiedzili�stadion�ekstraklasowej�Wisły�
Płock.
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Tenis stołowy�|�Wyniki�tenisistów�umKS�Księżak�łowicz�

Trzy medale mistrza Mateusza Guzka 
Bardzo dobrze w Mistrzo-

stwach Województwa Juniorów  
w Tenisie Stołowym, rozegra-
nych w Łodzi w dniach 6-7 kwiet-
nia, zaprezentował się zawodnik 
UMKS Księżak Łowicz Mateusz 
Guzek. Podopieczny trenera Ce-
zarego Znyka wrócił z mistrzow-
skim tytułem i trzema medalami. 

Mateusz złoty medal wywal-
czył wraz z Magdaleną Włodar-
czyk (ULKS Moszczenica) poko-
nując w finale parę Kuba Kwapiś 
(MLUKS Dwójka Rawa Ma-
zowiecka) / Martyna Madejska 
(UKS Maków) 3:2. 

Srebrny medal nasz reprezen-
tant zdobył w grze podwójnej 
wraz z Arturem Frontczakiem 
(MKS Jedynka Łódź), przegry-
wając w finale z parą Kuba Kwa-
piś (MLUKS Dwójka Rawa Ma-
zowiecka) / Miłosz Polak (ULKS 
Moszczenica) 1:3.  

W grze pojedynczej łowicza-
nin wywalczył brązowy medal, 
ulegając w półfinale Jakubowi  
Zochniakowi (GUKS Gorzkowi-
ce) 1:4.

Wywalczone medale są miłym 
zwieńczeniem sezonu 2018/2019, 
w którym nasz zawodnik zanoto-

wał wiele znaczących sukcesów 
zarówno w rozgrywkach indy-
widualnych, jak i drużynowych  
(reprezentuje klub z Łowicza  
w rozgrywkach II Ligi Męż-
czyzn). 

Mateusz mierzy 205 cm i po-
twierdza, że tenis stołowy jest 
sportem dla każdego. Jest też 
reprezentantem I LO Łowicz 
w piłce siatkowej w Amatorskich 
Mistrzostwach Łowicza. Gra na 
pozycji środkowego i jego na-
uczyciel w-f  Tomasz Piasecki 
widzi w nim siatkarski potencjał. 
Twierdzi, że z takim wzrostem, 

sprawnością fizyczną i talentem, 
Mateusz ma cały czas szanse na 
karierę siatkarską. Trener Ceza-
ry Znyk widzi jednak Mateusza  
w tenisie stołowym. 

– Mateusz jest bardzo wysoki, 
ale ten wzrost nie przeszkadza mu 
w dobrej grze. Jest szybki i bardzo 
sprawny i przy stole radzi sobie 
bardzo dobrze. Może niżsi zawod-
nicy są bardziej ruchliwy, ale Ma-
teusz nie ustępuje im. Ten sukces 
nie jest niespodzianką. Nasz za-
wodnik ma duże możliwości i już 
w tym sezonie, w meczach II ligi 
pokazywał na co go stać. Cieszy-
my się z jego sukcesów i czekamy 
na kolejne dobre starty –  powie-
dział szkoleniowiec Księżaka Ce-
zary Znyk.  zł
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Piłka nożna |�relacja�z�meczu�Pelikan�–�lechia

Bajeczny gol zapewnił punkt
Wiosna miała być ciężkim 
okresem dla Lechii 
Tomaszów Mazowiecki. 
Zimą z klubu odszedł 
główny sponsor. Z tego też 
powodu z zespołem rozstało 
się kilku kluczowych graczy 
oraz trener Bogdan Jóźwiak. 
Skład uzupełniono głównie 
młodymi graczami. Pomimo 
tego, to tomaszowianie 
przyjechali do Łowicza  
w roli faworyta.

Lechia w tym roku przegrała 
tylko jedno spotkanie – w Rado-
miu z Bronią. Zdążyła już wyeli-
minować z Wojewódzkiego Pu-
charu Polski Sokoła Aleksandrów 
Łódzki czy ograć warszawską Po-
lonię. Do tego Pelikan znów mu-
siał sobie radzić bez kontuzjowa-
nego Kacpra Kaczorowskiego 
oraz pauzującego za żółte kartki 
Sebastiana Czapy. 

O tym, jak mocno zespół to-
maszowian został przebudowa-
ny latem, kibice mogli przekonać 
się, gdy spojrzeli na wyjściową 
„jedenastkę” gości. Znalazło się  
w niej aż siedmiu młodzieżow-
ców, a na ławce zasiadła kolejna 
czwórka. Dla porównania – w Pe-
likanie trener Dremliuk od pierw-
szego gwizdka desygnował do gry 
dwóch młodych zawodników, a 
na ławce miał trzech zawodników  
z takim statusem.

Na murawie od pierwszej se-
kundy nikt nie prowadził zbęd-
nych kalkulacji. Piłkarze zdecy-
dowanie ruszyli do ataków, ale 
zamiast znaleźć sposób na dosta-
nie się w „szesnastkę” przeciw-
nika, skupili się na atakowaniu 
rywali – dosłownie. Kości trzesz-
czały, pomoc medyczna musiała 
być w każdej chwili gotowa do in-
terwencji, a dość mocno pogubie-
ni sędziowie pozwolili na ostrą grę 
– raczej niechcący.

Gra była szybka, na murawie 
nie brakowało emocji, ale nie prze-
kładało się to na sytuacje bramko-
we. Trzeba przyznać, że to goście 
wyglądali lepiej. Tomaszowianie 
wyglądali lepiej pod względem 
piłkarskim i wygrywali więk-
szość pojedynków fizycznych. 
Biało-zieloni próbowali nad-
rabiać ustawieniem i doświad-
czeniem. Długo się to udawało,  
bo Lechia nie dochodziła do wie-
lu okazji strzeleckich. Jednak 

w 22. minucie podopieczni Da-
niela Myśliwca objęli prowadze-
nie. 

Patryk Jakubczyk ruszył na po-
łowę łowiczan. Obrońcy Pelikana 
chyba nawet nie mieli w planach 
przeszkadzać bocznemu obroń-
cy, który mając dużo miejsca pre-
cyzyjnie dograł w pole karne.  
Zamykający akcję Rafał Nowak 
uderzył bez przyjęcia i wyprowa-
dził gości na prowadzenie. Bia-
ło-zielonym przyjezdnych udało 
się przycisnąć tuż przed przerwą. 
Groźny strzał po rzucie roż-
nym oddał Krystian Stolarczyk,  
ale zmierzającą w światło bram-
ki piłkę zablokował… Robert 
Kowalczyk. Po chwili „Kowal” 
chciał się zrehabilitować i oddał 
groźny strzał będąc w polu kar-
nym, ale skończyło się tylko na 
rzucie rożnym.

Wydawało się, że od początku 
drugiej połowy gospodarze muszą 
ruszyć do ataków. I rzeczywiście 
można było odnieść wrażenie,  
że biało-zieloni bardzo chcieli wy-
równać, ale samymi chęciami nie 
byli w stanie zbudować żadnej do-
brej akcji. A gdy wreszcie udało 
im się wykreować coś pod bram-
ką rywala, to sam strzał Michała 
Wrzesińskiego został już zablo-
kowany.

Przyjezdni byli dużo konkret-
niejsi. Sam Rafał Nowak mógłby 
skompletować hat-tricka. W 53. 
minucie po kontrataku trafił jed-
nak w słupek, a kwadrans przed 
końcem ładnie przymierzył z dy-
stansu, ale Patryka Orła uratowa-
ła poprzeczka. Wcześniej jednak 
na boisku miały miejsce inne wy-

darzenia. Gdy w 67. minucie pił-
kę fatalnie wypiąstkował bram-
karz Ptaków, a Mateusz Bąkowicz 
z zimną krwią wykorzystał ten 
błąd, to wydawało się, że przy-
jezdni powoli mogą już dopisy-
wać na swoje konto trzy punkty. 

Jednak już trzy minuty póź-
niej padł gol kontaktowy. Z okolic 
środka boiska piłkę na przeciw-
ną stronę w okolice pola karnego 
przerzucił Krystian Stolarczyk. 
Od początku widać było, że za-
granie jest niecelne, ale Michał 
Wrzesiński postanowił walczyć 
do końca. Opłaciło się, bo Patryk 
Jakubczyk źle zgrał głową pił-
kę do bramkarza, co skrzydłowy 
Ptaków wykorzystał przerzuca-
jąc wychodzącego z na przedpole 
Mateusza Awdziewicza.

To był impuls, który ożywił ło-
wiczan. Pelikan wreszcie ruszył 
do ataków większą ilością graczy. 
Kwadrans przed końcem pięk-
ną, ale jednak dość przypadkową 
bramkę strzelił Damian Szcze-
pański. Gospodarze wywalczy-
li piłkę w środku pola, a o strzał 
z dystansu pokusił się Maciej Ka-
czorowski. Uderzenie to zosta-
ło zablokowane, ale piłka spadła  
na 18. metrze na nogę Damiana 
Szczepańskiego. Napastnik ude-
rzył z powietrza, bez przyjęcia 
i trafił w samo „okienko”. Mate-
usz Awdziewicz mógł tylko od-
prowadzić uderzenie wzrokiem.

Kibice Ptaków mieli nadzie-
ję, że gospodarzom uda się dobić 
podłamaną Lechię. Goście byli 
jednak bardziej podrażnieni roz-
trwonionym prowadzeniem i rów-
nież nie zamierzali zadowolić się 

jednym punktem. W końcówce 
piłkarzom udało się stworzyć inte-
resujące widowisko, a ataki sunęły 
z obu stron. 

Pelikan starał się utrzymać 
grę na połowie przyjezdnych, ale  
w doliczonym czasie gry to lechi-
ści mieli piłkę meczową. Po rzu-
cie rożnym wykonywanym przez 
łowiczan, goście wyszli z kontrą 
3 na 1. Strzałem kończył ją rezer-
wowy Bartłomiej Snopczyński  
i wydawało się, że to musi być gol 
dla gości. Tomaszowianin ude-
rzył jednak za lekko i Patryk Orzeł 
zdążył się ustawić i złapać piłkę. 

Mykola Dremliuk swój pierw-
szy mecz w roli trenera na Sta-
rzyńskiego zakończył podzia-
łem punktów. Ten remis, z uwagi 
na udane odrobienie strat, mógł 
cieszyć kibiców. Jednak Pelikan 
w tabeli wypadł poza pierwszą 
„dziesiątkę” i wiosną pozostaje  
z jednym zwycięstwem. Jeżeli 
biało-zieloni nie zaczną wygry-
wać, a przed nimi teraz zarówno 
mecze z zespołami znajdującymi 
się za plecami oraz z tymi z same-
go szczytu, to końcowy etap sezo-
nu może stać się w Łowiczu moc-
no nerwowy. Mateusz Lis

 Pelikan Łowicz – Lechia Toma-
szów Mazowiecki 2:2�(0:1)
0:1�–�rafał�Nowak�(22),�0:2�–�ma-
teusz�bąkowicz�(67),�1:2�–�michał�
Wrzesiński� (70),� 2:2� –� damian�
Szczepański�(75).

Pelikan: Patryk� orzeł� –� dawid�
Kieplin,�Grzegorz�Wawrzyński,�bar-
tosz� broniarek,� michał� Adamczyk�
–� damian� Szczepański,� Krystian�
mycka�(69�Piotr�Piekarski),�maciej�
Kaczorowski,� Krystian� Stolarczyk,�
michał�Wrzesiński�–�robert�Kowal-
czyk�(51�michał�żółtowski).
Lechia: mateusz� Awdziewicz� –�
Patryk� Jakubczyk,� Kamil� cyran,�
Jakub� bartosiński,� Jakub� Pawlik�
–�mateusz�bąkowicz�(77�Kamil�le-
wiński),�eryk�Kaproń,�Kamil�Szym-
czak,� Piotr� Kornacki� (77� łukasz�
buczkowski)� –� Artur� Amroziński�
(46� bartosz� Snopczyński),� rafał�
Nowak�(73�bartłomiej�cieślik).

Sędziował: bartosz� banasiak�
(łódź).�
żółte kartki: dawid�Kieplin�(4),�mi-
chał�Wrzesiński�(1),�damian�Szcze-
pański�(3)�–�wszyscy�Pelikan�oraz�
Artur�Amroziński�(1),�Piotr�Kornac-
ki�(2)�–�obaj�lechia.
Widzów: 350�(w�tym�gości:�30).

Mecz na Starzyńskiego�zakończył�się�podziałem�punktów.

Piłka nożna�|�Przed�22.�kolejką�iii�ligi

Unia pogrąży Polonię?
Jeszcze trzy tygodnie 
temu wydawało się, 
że Unia Skierniewice 
może zostać rewelacją 
ligi i być może spróbuje 
pokrzyżować szyki 
liderowi z Aleksandrowa 
Łódzkiego.

Z kolei Polonia Warszawa była 
jedną z tych drużyn, która na wio-
snę zamierzała odrobić straty 
i jeszcze włączyć się do walki  
o awans. W praktyce wyszło ina-
czej. Skierniewiczanie przegra-
li ostatnie dwa mecze i wyprze-
dzają w tabeli stołecznych, którzy  
w tym roku zdobyli zaledwie 
punkt. Wydaje się, że jeżeli Czar-
ne Koszule ponownie przegra-
ją to ten sezon będzie już można 
spisać na straty.

I mecz w Skierniewicach bę-
dzie najciekawszym starciem  
w tej kolejce. Sokół Aleksandrów 
Łódzki podejmie rzadko punktu-
jącą na wyjazdach Broń Radom, 
wicelider z Legionowa zagra  
u siebie ze znajdującym się na 
granicy strefy spadkowej Ru-
chem Wysokie Mazowieckie,  
a Sokół Ostróda uda się w podróż 
do Ząbek, gdzie zagra z rezerwa-
mi Mistrza Polski. 

Spośród drużyn z czołów-
ki najtrudniejsze zadanie czeka 

Lechię, która podejmie solidną 
Olimpię Zambrów.

19 meczów w tym sezonie 
przegrał już ŁKS 1926 Łom-
ża. Biało-czerwoni są oczywi-
ście na autostradzie do spadku,  
a ostatnie punkty zdobyli 1. wrze-
śnia. Ograli wtedy Mazura Ełk, 
który w sobotę będzie chciał się 
zrewanżować.  W Ełku odbędzie 
się odwrócony mecz na szczycie 
i wydaje się, że to będzie najlep-
sza okazja dla łomżan na zdoby-
cie punktów.  Mateusz Lis

22. kolejka iii ligi:� mazur� ełk�
–� łKS� 1926� łomża� /� sobota,�
13.04.2019� r.,� godz.�15:00,�Sokół�
Aleksandrów� łódzki� –� broń� ra-
dom� /� sob.� 13.04.2019� r.,� godz.�
16:00,� unia� Skierniewice� –� Polo-
nia� Warszawa� /� sob.� 13.04.2019�
r.,� godz.� 16:00,� ursus Warsza-
wa – Pelikan Łowicz / sob. 
13.04.2019 r. godz. 16:00,�
lechia� tomaszów� mazowiec-
ki� –� olimpia� zambrów� /� sob.�
13.04.2019� r.� godz.� 16:00,� hu-
ragan� morąg� –� Świt� Nowy� dwór�
mazowiecki� /� sob.� 13.04.2019�
r.,� godz.� 16:00,� Victoria� Sulejó-
wek� –� znicz� biała� Piska� /� sob.�
13.04.2019�r.,�godz.�19:00,�legia�ii�
Warszawa�–�Sokół�ostróda�/�nie-
dziela,�14.04.2019� r.�godz.�12:00,�
legionovia� legionowo� –� ruch�
Wysokie� mazowieckie� /� niedz.�
14.04.2019�r.,�godz.�16:00.

Piłka nożna |�trenerzy�po�meczu

Na boisku widać było szatnię i drużynę
Długo na konferencję pome-

czową zbierał się trener Lechii. 
Daniel Myśliwiec i jego pod-
opieczni byli rozgoryczeni remi-
sem i stratą dwóch punktów. Z ko-
lei Mykola Dremliuk zauważył, 
że piłkarze Pelikana odwrócili 
losy meczu, ale mogli nawet po-
kusić się o zwycięstwo.   

 Daniel Myśliwiec (Lechia): 
była� to� piłka� w� iii-ligowym� wy-
daniu.� mecz� na� pewno� mógł� się�
podobać.� było� mnóstwo� sytuacji�
bramkowych,� ale� nie� wszystkie�
zostały� stworzone� po� pięknych�
atakach� pozycyjnych� czy� po� pro-
stu�wynikających�z�gry.�Jednak�na�
pewno�było�ich�dużo�i�to�jest�sól�tej�
dyscypliny.�dlatego�też�nie�można�
powiedzieć,� że� ten� mecz� był� bez-

wartościowy.� czujemy� na� pewno�
rozgoryczenie.�chcieliśmy�wygrać,�
co� chyba� było� widać.� Stworzyli-
śmy� więcej� sytuacji,� szczególnie��
z�gry.�Aczkolwiek�to�nie�jest�żadne�
pocieszenie.� chcemy� wygrywać��
i�widać�po�mnie,�że�nie�jestem�za-
chwycony.�taki�sam�nastrój�panuje��
w� szatni.� chłopcy� są� troszkę� zde-
nerwowani� mówiąc� delikatnie,� ale�
to� jest� normalna� rzecz,� jeżeli� się�
gra� przeciwko� zespołowi,� którego�
trener�nie�miał�wiele�czasu�na�przy-
gotowanie.� duży� szacunek� należy�
się� przeciwnikowi.� to� nie� jest� tak,�
że� nie� doceniamy� klasy� gospo-
darzy,� ale� trener� rywali� nie� miał�
wiele�czasu�na�pracę� z� zespołem��
i� de� facto� w� dwa� tygodnie� nadał�
jej�swój�charakter.�Szkoleniowcowi�
należy�się�duży�szacunek�za�to,�że�

zdołał�w� tym�czasie�nadać�druży-
nie� swój� charakter� i� wypracować�
mechanizmy.�Jak�widać,�dzięki�nim�
Pelikan� jest� w� stanie� zdobywać�
punkty.�

 Mykola Dremliuk (Pelikan): 
uważam,� że� mecz� był� na� wyrów-
nanym�i�bardzo�dobrym,�jak�na�iii�
ligę,�poziomie.�rywalizacja� toczy-
ła� się� w� bardzo� dobrym� tempie.��
Poza� straconą� bramką,� to� mieli-
śmy� więcej� możliwości,� po� ćwi-
czonych�stałych�fragmentach�gry.�
Niestety�nie�chciało�nic�wpaść.�
W� drugiej� połowie� straciliśmy�
gola� na� 0:2� i� musieliśmy� to� od-
wrócić.� chłopakom� należą� się�
brawa,� bo� ze� strony� mentalnej�
widać�było,�że�przyjechał�zespół,�
który� jest� na� trzecim� miejscu�

w� tabeli.� Przed� ligą� mówiono,�
że� lechia� to� młody� zespół� bu-
dowany� na� szybko.� Widać� było,��
że� drużyna� z� tomaszowa� mazo-
wieckiego� jest� bardzo� dobrze�
przygotowana� i� uczulałem� na� to�
chłopaków.�brawa�dla�chłopaków,�
że�podnieśliśmy�się�z�wyniku�0:2.�
mogliśmy� później� nawet� strzelić�
trzecią� bramkę,� chociaż� rywa-
le� też� ostemplowali� poprzeczkę��
i� wyszli� z� bardzo� groźnym� kontr-
atakiem.� ogólnie� jestem� zadowo-
lony� z� postawy� zawodników.� Już�
widać� to� nad� czym� pracowaliśmy�
i� jak� to� ma� wyglądać.� Na� boisku�
widać� było� szatnię� i� drużynę.��
tak�jak� i�punkt�z�legią,� tak�też�te-
raz�możemy�sobie�dopisać�oczko.�
zawsze�to�jest�większy�dorobek�niż�
przed�meczem.
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Piłka nożna |�Wyniki�21.�kolejki�iii�ligi

Polonia wypisała się  
z walki o awans?
Słaby start Sokoła dał 
nadzieje innym drużynom, 
które po rundzie jesiennej 
miały sporą stratę do lidera, 
ale po cichu liczyły,  
że uda im się powalczyć 
o końcowy sukces.

W Aleksandrowie Łódzkim 
przesadną cierpliwością się jed-
nak nie wykazali i po trzech me-
czach zwolniono z posady trene-
ra Sławomira Majaka. 

W niedzielę w roli szkoleniow-
ca zadebiutował Bogdan Jóź-
wiak. „Józek” z debiutu może 
być zadowolony, bo pod jego wo-
dzą Sokół wygrał pierwszy mecz 
w tym roku. Nie było to jednak 
zwycięstwo pewne i łatwe. Alek-
sandrowianie grali na wyjeździe 
ze znacznie niżej notowanym 
Ruchem Wysokie Mazowieckie, 
a gola na wagę trzech punktów 
strzelili dopiero w doliczonym 
czasie gry.

Dzięki temu zwycięstwu prze-
wagę nad drugą w tabeli Le-
gionovią udało się powiększyć 
do sześciu punktów. Tyle samo 
punktów, co spadkowicz z II ligi 
mają także Sokół Ostróda oraz 
Lechia Tomaszów Mazowiec-
ki. Drugi mecz z rzędu przegra-
ła Unia Skierniewice i rewelacyj-
ny beniaminek przesunął się już 
na piąte miejsce w tabeli. Już te-
raz marzenia o awansie powinni 
na przyszły sezon odłożyć kibi-
ce Polonii. Czarne Koszule prze-
grały derbowy mecz z Ursusem  
i – co prawda mają do rozegrania 
jeszcze mecz zaległy – do lidera 
tracą już 11 punktów.

Z weekendowych wyników 
w oczy rzuca się jeszcze wygra-
na Mazura Ełk w Białej Piskiej. 
Znicz to typowa drużyna naj-
lepiej czująca się na własnym 

obiekcie. Do tego przed sobot-
nim meczem mogła szczycić się 
tym, że w tym roku jeszcze nie 
straciła punktów. Dobra passa 
została jednak niespodziewanie 
przerwana w meczu zespołem, 
który w tabeli wyprzedza tylko 
outsidera z Łomży.

Mateusz Lis

komplet wyników 21. kolejki iii 
ligi:
 ŁkS 1926 Łomża – huragan 
Morąg 0:3�(0:0)
 Znicz Biała Piska – Mazur ełk 
0:2 (0:0)
 Olimpia Zambrów – Legia ii 
Warszawa 2:2�(2:1)
 Sokół Ostróda – Victoria Sule-
jówek 3:1�(1:0)
 Polonia Warszawa – ursus 
Warszawa 0:2�(0:1)
 Pelikan Łowicz – Lechia Toma-
szów Mazowiecki 2:2�(0:1)
 Bron Radom – unia Skiernie-
wice 3:1 (2:0)
 Ruch Wysokie Mazowieckie – 
Sokół Aleksandrów Łódzki 1:2 
(0:0)
 Świt Nowy Dwór Mazowiecki – 
Legionovia Legionowo 0:2�(0:0)

1.�Sokół�Aleksandrów�łódzki 21 46 34-19

2.�legionovia�legionowo 21 40 46-26

3.�Sokół�ostróda 21 40 37-27

4.�lechia�tomaszów�mazowiecki 21 40 33-24

5.�unia�Skierniewice 21 37 30-14

6.�Polonia�Warszawa 20 35 37-25

7.�legia�ii�Warszawa 20 33 33-24

8.�znicz�biała�Piska 21 33 34-32

9.�olimpia�zambrów 21 30 39-32

10.�broń�radom 21 29 39-41

11. Pelikan Łowicz 21 28 28-29

12.�huragan�morąg 21 26 37-42

13.�ursus�Warszawa 21 25 29-35

14.�Świt�Nowy�dwór�mazowiecki 21 23 25-26

15.�ruch�Wysokie�mazowieckie 21 21 29-50

16.�Victoria�Sulejówek 21 19 26-40

17.�mazur�ełk 21 14 25-39

18.�łKS�1926�łomża 21 6 20-56
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Piłka nożna�|�Klasa�okręgowa

Sporo goli w okręgówce
Sporo goli padło w 18. kolej-

ce skierniewickiej klasy okręgo-
wej. W ośmiu rozegranych spo-
tkaniach padło 28 goli, z czego 
najwięcej obejrzeli kibice w Beł-
chowie, bo w meczu Pogoni 
z Miedniewiczanką Miedniewi-
ce padło siedem goli, z czego aż 
sześć zdobyli gospodarze. 

Podopieczni trenera Jana Ru-
cińskiego po dwóch porażkach 
w tym roku wrócili na dobrą 
ścieżkę i nie dali szans rywalom 
z Miedniewic. Pogoń wygrała po 
dwóch golach Daniela Wasiaka
i Damiana Gendka oraz pojedyn-
czych trafi eniach Bartłomieja Ba-
kalarskiego i Mariusza Bakalar-
skiego.

W innym meczach również nie 
brakowało emocji. Wiele dzia-
ło się w Bielawach, gdzie ambit-
nie grająca Victoria w 69. minucie 
doprowadziła do remisu 2:2 z li-
derem tabeli Orłem Nieborów po 
trafi eniu Piotra Kociaka. Co cieka-
we mający na swoim koncie żół-
tą kartkę strzelec gola po trafi eniu 
zdjął z radości koszulkę i został... 
ukarany drugą żółtą kartką i mu-
siał opuścić boisko. 

Minutę później Orzeł wykorzy-
stał grę w przewadze i po golu Ja-
rosława Wiśniewskiego wyszedł 
na prowadzenie 3:2. Wynik me-
czu ustalił w doliczonym czasie 
gry Bartłomiej Tkacz. 

Pewną wygraną odniosła Olim-
pia Chąśno, która grała m.in. bez 
lidera zespołu Rafała Bogusa. 
„Olimpijczycy” nie mieli proble-
mów z pokonaniem trzeciej w ta-
beli Macovii Maków 2:0. Obie 
bramki dla gospodarzy padły 
w drugiej odsłonie meczu, a auto-
rami goli byli Oktawian Andrzej-
czak oraz Kamil Gać.

Ważną wyjazdową wygraną 
odniósł Vagat Domaniewice, któ-
ry okazał się lepszy od Widoku 
Skierniewice. Zespół z Doma-
niewic prowadził po 65. minu-
tach gry już 3:0, a bramki strze-
lali Krystian Siatkowski (dwie) 
oraz Jakub Imiołek. Młody zespół 
Widoku zdołał w końcówce me-
czu zmniejszyć rozmiary porażki, 
strzelając dwa gole, ale to zespół 
prezesa Marka Sękalskiego cie-
szył się z triumfu. 

Bez punktów z wyjazdowego 
meczu z wiceliderem tabeli GLKS 
Wołucza wracali podopieczni tre-
nera Roberta Nowogórskiego 
ze Zrywu Wygoda. Zryw przegrał 
po raz trzeci z rzędu w tym roku, 
tym razem ulegając 1:3. Jedyne-
go gola dla Zrywu strzelił Adrian 

Rosa, wyprowadzając w 18. minu-
cie swój zespół na prowadzenie.

W pozostałych meczach Olym-
pic Słupia pokonał Jutrzenkę 
Drzewce 1:0, Orlęta Cielądz prze-
grały na własnym boisku z Olim-
pia Jeżów 0:1 oraz Pogoń Go-
dzianów podzieliła się punktami 
z Juvenią Wysokienice, remisując 
1:1. W tabeli ligowej nie oglądali-
śmy zbyt wielu zmian. Orzeł który 
prowadzi w tabeli ma nadal sześć 
punktów przewagi nad GLKS 
Wołucza, a na dole tabeli Vagat 
Domaniewice po wygranej z Wi-
dokiem opuścił ostatnie miejsce
w lidze i zrównał się punktami z 
Victorią Bielawy.  ever

18. kolejka skierniewickiej klasy 
okręgowej:
 Olimpia Chąśno – Macovia 
Maków 2:0;�br.:�oktawian�Andrzej-
czak�(64),�Kamil�Gać�(89)
 Widok Skierniewice – Vagat 
Domaniewice 2:3;� br.:� Wojciech�
Wojciechowski�(73),�oskar�Pokora�
(90)� –� Krystian� Siatkowski� 2� (36,�
65),�Jakub�imiołek�(38)
 GLkS Wołucza – Zryw Wygoda 
3:1;� br.:�rafał�bednarek� (19),�da-
mian�Kozik� (55),�bartłomiej�cech-
niak�(87)�–�Adrian�rosa�(18)
 Victoria Bielawy – Orzeł Nie-
borów 2:4; br.:�michał�Warda�(54),�
Piotr� Kociak� (68)–� michał� brandt�
(19),� mateusz� Krysiak� (39),� Jaro-
sław� Wiśniewski� (70),� bartłomiej�
tkacz�(90)
 Pogoń Bełchów – Miednie-
wiczanka Miedniewice 6:1;� br.:�
daniel�Wasiak�2� (16,�31),�damian�
Gendek�2�(39,�62),�bartłomiej�ba-
kalarski� (72),� mariusz� bakalarski�
(90)�–�michał�Nartanowicz�(52)
 Olympic Słupia – Jutrzenka 
Drzewce 1:0;
 Orlęta Cielądz – Olimpia Je-
żów 0:1
 Pogoń Godzianów – Juvenia 
Wysokienice 1:1

1.�orzeł�Nieborów 18 43 45-23

2.�GlKS�Wołucza 18 37 50-18

3.�macovia�maków� 18� 33 44-34

4.�Jutrzenka�drzewce 18 32� 56-31

5.�olimpia�chąśno� 18 31 40-32

6.�Juvenia�Wysokienice 18 29 44-41

7.�orlęta�cielądz� 18 28 31-32

8.�olimpia�Jeżów 18 28 35-24

9.�olympic�Słupia 18 26 33-33

10.�Pogoń�Godzianów 18 26 34-43

11.�Pogoń�bełchów� 18 26 42-37

12.�zryw�Wygoda 18 19 27-34

13.�Widok�Skierniewice 18 18 33-53

14.�Victoria�bielawy� 18 15 30-39

15.�Vagat�domaniewice 18 15 36-62

16.�miedniewiczanka�miedniewice 18 13 29-72

Piłka nożna�|�łódzka�liga�orlik�e1,�e2�–�rocznik�2008�i�2009

Młodzi gracze Pelikana grają z najlepszymi
Zawodnicy trenera Dawida 
Suta z rocznika 2008
oraz gracze trenera Macieja 
Grzegorego z rocznika 
2009 rywalizują w łódzkich 
grupach lig Orlik E1 
i Orlik E2. Poziom 
rywalizacji w obu grupach 
jest bardzo wysoki
i łowiczanie dzięki temu 
mogą podwyższać swoje 
umiejętności.

Pelikan 2008 zagrał w Toma-
szowie Mazowieckim z Lechią 
i przegrał ten meczu 14:8. Łowi-
czanie po dobrym początku i nie-
wykorzystanych kilku okazjach 
w krótkim czasie stracili trzy 
gole i musieli gonić wynik. Do 

przerwy przegrywali jednak 2:6 
i w kolejnych minutach napędze-
ni rywale stawili wysoko opór. 

Ostatecznie łowiczanie potra-
fi li strzelić osiem goli, ale przy 
słabej grze w obronie i stracie 
14 goli nie można było wygrać. 

– Mieliśmy bardzo dobry po-
czątek w którym nie wykorzysta-
liśmy minimum trzech świetnych 
okazji. A w ciągu dwóch kolejnych 
minut straciliśmy trzy kuriozalne 
gole, w tym jeden samobójczy. 
Mieliśmy bardzo dobre momen-
tu w grze do przodu, ale raziliśmy 
nieskutecznością. Łącznie nie wy-
korzystaliśmy 16 bardzo dogod-
nych okazji do zdobycia gola. Je-
śli dodamy do tego bardzo słabą 
grę w obronie, gdzie nie byliśmy 
agresywni, brakowało doskoku
i charakteru. Z tego jestem naj-

bardziej nie zadowolony. Piłkar-
sko często bronimy się w meczach 
z trudnymi rywalami, potrafi my 
grać w piłkę, ale czasami braku-
je nam zadziorności, przełamania 
się w trudnym momencie. Wy-
różniłbym Witka Matusiaka, któ-
ry zagrał bardzo dobrze w naszym 
modelu gry. Brał grę na siebie, był 
bardzo aktywny – ocenił trener 
Dawid Sut. 

Młodsi koledzy świetnie spi-
sali się w meczu z Mazovią To-
maszów Mazowiecki, w którym 
po bardzo dobrej grze pokonali 
rywali 7:3. Zawodnicy Pelika-
na 2009 dominowali na boisku 
od pierwszych minut i zaprezen-
towali dobry futbol, dobrze ope-
rując piłką. 

– W końcu taki mecz na jaki 
czekałem. Poza trzecią kwartą 

zagraliśmy bardzo dobrze. Kon-
struowaliśmy naprawdę bardzo 
ciekawe i składne akcje i co waż-
ne skutecznie je fi nalizowaliśmy. 
Graliśmy już wiele razy z dru-
żyną Mazovii i za każdym ra-
zem były to zacięte pojedynki. 
Tym razem wygraliśmy dość 
pewnie. 

Na wyróżnienie zasługu-
je Maciek Majchrzak, który 
w tym meczu był naszym liderem 
zarówno w grze do przodu, jak
i w defensywie. Oczywiście 
reszta chłopców też spisała się 
bardzo dobrze, nie było w naszej 
drużynie żadnego zawodnika, 
który odstawał od reszty i każdy 
dołożył cegiełkę do pierwsze-
go zwycięstwa w lidze łódzkiej
w tym sezonie – skomentował 
trener Maciej Grzegory.

W kolejnym meczu Pelikan 
2008 zmierzy się z bardzo moc-
nym Widokiem Skierniewice, na-
tomiast Pelikan 2009 rozegra wy-
jazdowe spotkanie z Diamentem 
Zduńska Wola.   ever

2. kolejka łódzkiej piłki nożnej 
Orlik e1: 
 Lechia Tomaszów Mazowiecki 
– MukS Pelikan-2008 i Łowicz 
14:8 (5:0,�1:2,�5:2,�3:4);�br.:�Witold�
matusiak�3�(20,�42,�44),�Artur�bo-
ryna�(23),�eryk�Pietrzak�2�(52,�54),�
Antoni� haczykowski� (55),� Paweł�
Płacheta�(58)
Pelikan-2008 i:� Szymon� Kucha-
rek�–�Filip�miazek,�Filip�domińczak�
–� Witold� matusiak,� Antoni� haczy-
kowski,�Paweł�Płacheta�–�eryk�Pie-
trzak�oraz�Artur�boryna.

Tabela:
1.�Widok�Skierniewice 2 6 17-5

2.�Warta�Sieradz� 2 3 9-9

3.�lechia�tomaszów�mazowiecki 2 3 18-16

4.�diament�zduńska�Wola 2 3 10-14

5. MukS Pelikan Łowicz 2 3 15-20

6.�tmrF�Widzew�łódź 2 0 8-13

2. kolejka łódzkiej piłki nożnej 
Orlik e2: 
 MukS Pelikan-2009 i Łowicz – 
Mazovia Tomaszów Mazowiecki 
7:3 (2:0,� 2:1,� 1:0,� 2:2);� br.:�maciej�
majchrzak�2�(8,�9),�Fabian�chlebny�
2�(23,�34),�Wojciech�żyto�(43),�Kry-
spin� Jagiełło� (50),� Jan� uczciwek�
(56)�–�(16,�46,�60)
Pelikan 2009 i: Jan� uczciwek–�
Wojciech� żyto,� Fabian� chlebny–�
maciej� majchrzak–� Adrian� Koper,�
Kryspin� Jagiełło–� Antoni� bąba�
oraz� Franek� uczciwek,� Jakub� du-
dziński�i�Gabriel�majcher.

1.�Widok�Skierniewice 2 6 24-4

2.�Pogoń�zduńska�Wola 2 3 9-15

3.�mKS�zduńska�Wolka 2 3 7-5

4. MukS Pelikan Łowicz 2 3 9-10

5.�mazovia�tomaszów�maz. 2 0 8-14

6.�Warta�Sieradz 2 0 2-11

Piłka nożna |�Wywiad�z�mykolą�dremliukiem

Widzę, że w Łowiczu są 
naprawdę mądrzy piłkarze
Czerwiec 2014 – Pelikan Łowicz na skutek reorganizacji rozgrywek, 
ale też przede wszystkim formy sportowej, spada na czwarty szczebel 
rozgrywkowy. Z biało-zielonych wtedy też odchodzi Mykola Dremliuk – 
wówczas 33-letni stoper jest jedną z twarzy, która będzie kojarzyć się z tamtą 
porażką. Ukrainiec niedługo później rozpoczyna karierę trenerską. Niespełna 
pięć lat później Dremliuk wraca do Łowicza i zostaje szkoleniowcem Ptaków. 
Trenerem zostaje w... dziwnym momencie. Na początku rundy wiosennej, 
ale nie mając żadnego wpływu na kształt kadry czy przygotowania zawodników. 
O powodach swojej decyzji, odejściu z Ruchu Wysokie Mazowieckie czy planach 
na najbliższą przyszłość z nowym trenerem Pelikana rozmawiał Mateusz Lis. 

 Mateusz Lis: Po paru la-
tach powraca Pan do Łowi-
cza. Wcześniej występował Pan 
w Pelikanie na pozycji stope-
ra. Jak zmienił się Łowicz, jak 
zmienił się Pelikan przez te kil-
ka lat?

Mykola Dremliuk: Trochę 
się zmieniło. Zarząd się zmienił, 
cele się zmieniły. Inaczej funk-
cjonuje teraz klub i ta drużyna. 
Jest inny pomysł na zespół. Tro-
chę się to zmieniło, bo wcześniej 
graliśmy w drugiej lidze. Podczas 
pierwszego roku mojego pobytu 
w Łowiczu walczyliśmy o awans 
i niewiele nam do tego zabrakło. 
W drugim moim sezonie zanoto-
waliśmy spadek do III ligi. Nato-
miast wiadomo, że kadra też się 
zmieniła, ale paru chłopaków,
z którymi grałem, teraz odgrywa 
tutaj ważną rolę.

 Chciałoby się powiedzieć, 
że „co się odwlecze, to nie ucie-
cze”. Przed sezonem słyszało 
się, że był temat Pana przyjścia 
do Pelikana. Czemu już wtedy 
nie udało się podpisać kontrak-
tu z klubem?

– Wtedy też rozmawialiśmy
z zarządem, ale akurat robiliśmy 
awans w Ruchu Wysokie Ma-
zowieckie i nie chciałem tam 
wszystkiego zostawić. Awanso-
waliśmy, zbudowałem drużynę 
i chciałem tam zostać. Wydaje mi 
się, że byłoby nie fair odchodzić 
po awansie i to wszystko zosta-

wić. Może się myliłem, ale taką 
decyzję podjąłem.

 W pierwszym swoim peł-
nym sezonie w Ruchu Wyso-
kie Mazowieckie pewnie wy-
walczył Pan awans z zespołem. 
Później już tak dobrze się jed-
nak nie wiodło. Co tam się wy-
darzyło i co wpłynęło na Pana 
odejście z Ruchu?

– Przede wszystkim zabrakło 
nam punktów. Tak jak mi powie-
dzieli – trzech punktów mi zabra-
kło. Ja też uważam, że za mało 
oczek zdobyliśmy. Sądzę jed-
nak, że zespół jest dobry i chło-
paki mają potencjał. Jest to mło-
da drużyna, a co za tym idzie 
– mało doświadczona. Momen-
tami brakowało po prostu jakości. 
Za dużo błędów popełniliśmy, 
które kosztowały nas utratę punk-
tów. Gdzieś chłopaki muszą po-
pełniać te błędy, a akurat tak się 
stało, że to było tam, gdzie pra-
cowałem. Oczywiście szkoda, ale 
ten zespół ma potencjał i w ostat-
nim meczu z Unią Skierniewice 
pokazali zaangażowanie i wy-
grali. Zabrakło trochę punktów,
ale też czasu, bo zawodnicy go 
potrzebowali.

 Mówi Pan, że Ruch to mło-
dy zespół z potencjałem. A w 
Łowiczu? Jaki zespół Pan za-
stał? 

– Tutaj zespół jest wymiesza-
ny. Mamy graczy doświadczo-
nych, tak jak Michał Adamczyk, 
Robert Kowalczyk czy Michał 
Wrzesiński. Druga strona, to gra-
cze bardzo młodzi, urodzeni w la-
tach 2000-2003, którzy mogą być 
przyszłością tego klubu. Jest wie-
lu chłopaków miejscowych czy 

z okolic. Jest to skład trochę wy-
mieszany. Będziemy dawać im 
szanse, żeby się rozwijali i mo-
gli się uczyć. Właśnie tego zabra-
kło w Ruchu, tamtejsza młodzież 
nie miała od kogo się uczyć. Tu-
taj widzę taki wymieszany zespół 
i to jest bardzo fajne. Młodzież 
musi skorzystać z tego, że ma 
od kogo uczyć się gry w piłkę. 
To jest bardzo ważne.

 Przychodzi Pan w bardzo 
trudnym momencie. Do roze-
grania jest prawie cała run-
da. Zapewne będzie chciał 
Pan ułożyć drużynę po swoje-
mu i wprowadzić swoją takty-
kę, a tego czasu na układanie 
jest niewiele. Cały okres przy-
gotowawczy, to trener Chmie-
lewski pracował z piłkarzami. 
Nie miał Pan również wpływu 
na przygotowanie kondycyj-
ne zawodników i nie miał Pan 
wpływu na kształt kadry. Czy 
to wszystko nie zniechęcało do 
podjęcia pracy w Łowiczu?

– Taki jest zawód trenera, 
że czasami przychodzi się na je-
den czy dwa mecze. Zdarza się, 
że przychodzi się przed samym 
końcem sezonu. Oczywiście, 
to jest bardzo ważne żeby mieć 
przed sobą cały okres przygoto-
wawczy i można było budować 
zespół pod swoją taktykę. Ale 
to, co zauważyłem po czterech 
dniach pracy w Łowiczu – na-
prawdę mam mądrych chłopa-
ków. To co powiedziałem, zostało 
wykonane. Nie udało się zrobić 
wszystkiego od razu, ale sprawy 
organizacyjne czy odpowiedzial-
ność na boisku, to widzę, że to co 
powiedziałem zostało wykonane. 
To mnie bardzo cieszy i już wi-

dzę, że idziemy w dobrym kie-
runku. Nie boję się tego, że nie 
było mnie w trakcie okresu przy-
gotowawczego. Może wyglądało 
to inaczej, niż ja bym to zrobił. 
Mamy przed sobą jeszcze sporo 
meczów, a spotkanie z Legią II 
pokazało, że jest w nas potencjał. 
Najważniejsze żeby wszyscy byli 
zdrowi, to będzie dobrze.

Jaki ma Pan plan na Peli-
kana na tę rundę? Czy będzie 
to kontynuacja myśli Łukasza 
Chmielewskiego czy jednak 
autorski pomysł Mykoli Drem-
liuka?

– Już zmieniłem ustawienie, 
już chcę żeby zawodnicy gra-
li tak, jak ja to widzę. Już w me-
czu z Legią II piłkarze pokazali, 
że mogą to realizować. Zaanga-
żowanie czy taktyka – to wszyst-
ko było po mojej myśli, jak ja to 
widzę. Każdy trener ma swoje 
zdanie, swoją wizję. Uważam, że 
to jest odpowiednie ustawienie, 
taktyka i zachowanie. Nie oce-
niam czy to jest lepsze, czy gor-
sze od mojego poprzednika. Po 
prostu widzę to inaczej.

 Czy zarząd postawił przed 
Panem jakieś cele na tę rundę?

– Chcemy wygrywać w każdy 
meczu. Ponadto będziemy rozwi-
jać młodych chłopaków. Po pro-
stu będziemy chcieli nazbierać 
jak najwięcej punktów i być jak 
najwyżej w tabeli.

 Jak Pan traktuje przyjście 
do Łowicza? Skupia się Pan na 
najbliższej rundzie, a później 
się okaże co będzie? Czy też są 
już plany jak latem po swojemu 
poukładać wszystkie klocki?

– Rozmawialiśmy z zarządem 
i temat jest na półtora roku. Zo-
baczymy latem jakie będą wyma-
gania zarządu. W grę wchodzą 
też sprawy organizacyjne. Zoba-
czymy jak to będzie wyglądało 
i o co będziemy grać w następ-
nym sezonie. Na tę chwilę chce-
my zebrać jak najwięcej punk-
tów, a latem zobaczymy jakie 
cele postawi zarząd. Będę wtedy 
robić wszystko żeby je osiągnąć. 
Ciężko jest się w tym momencie 
określić ze wszystkim. 

mateUsz
lis

mateusz.lis@lowiczanin.info
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PROGNOZA POGODy�|�11.04.2019�–�17.04.2019

SyTuACJA  SyNOPTyCZNA:
Pogodę�kształtuje�układ�wyżowy�
znad�Skandynawii.��
Napływa�chłodniejsza�masa�powietrza.

CZWARTek - PiąTek: 
zachmurzenie�duże�z�przejaśnieniami,��
bez�opadów.���
Widzialność�dobra.�
Wiatr�północno-wschodni,�słaby,��
okresami�do�umiarkowanego,�4-6�m/s.�
temp.�max�w�dzień:�+�5�st.�c�do�+�6�st.�c.�
temp.�min�w�nocy:�+�3�st.�c�do�+�1�st.�c.

SOBOTA - NieDZieLA: 
zachmurzenie�duże�do�umiarkowanego,��
bez�opadów.�Widzialność�dobra.��
Wiatr�wschodni,�słaby�do�umiarkowanego,�
3-6�m/s.
temp.�max�w�dzień:�+�7�st.�c�do��+�10�st.�c��
w�niedzielę.�
temp.�min�w�nocy:��+�4�st.�c�do��+�2�st.�c.

PONieDZiAŁek - WTORek - ŚRODA: 
Pogodnie,�zachmurzenie�umiarkowane,��
bez�opadów,�coraz�cieplej.��
Widzialność�dobra.�
Wiatr�wschodni,�słaby�i�umiarkowany,�3-6�m/s.�
temp.�max�w�dzień:�+�13�st.�c�do��+�15�st.�c.�
temp.�min�w�nocy:��+�6�st.�c�do��+�4�st.�c.

biuro�meteoroloGiczNe�cumuluS

PROGNOZA BiOMeTeOROLOGiCZNA�
Pogoda�na�ogół�korzystnie�wpływać�będzie��
na�nasze�samopoczucie.�

koszykówka�|�Woj.�liga�żaczek�u12���

Łowiczanki bez szans 
w Ksawerowie

Koszykarki UMKS Księ-
żak-2007 Łowicz wiedzą, że jesz-
cze muszą się dużo uczyć i bra-
kuje im umiejętności w starciu 
z mocnymi ekipami z naszego 
województwa. Łowiczanki prze-
konały się o tym w zaległym me-
czu 4. kolejki wojewódzkiej ligi 
koszykówki żaczek. W niedzie-
lę, 31 marca, podopieczne trene-
ra Marcina Salamonika, zostały 
rozgromione przez Basket 4Ever I 
Ksawerów 53:3.

Nasze młode koszykarki nie 
miały najmniejszych szans. Z tru-
dem wychodziły z własnej po-
łowy, a jeśli już to się udało, to 
wymuszone rzuty nie wpada-
ły do kosza. Była ambitna walka, 
ale brakowało umiejętności i mo-
toryki. Rywalki były bezlitosne  
i szybko zdobywały punkty. Ło-
wiczanki zdobyły więcej niż 3 
oczka i w czwartej kwarcie nieco 
się przebudziły, ale nowy regula-
min rozgrywek w województwie 
łódzkim ma przepis, który mówi 
o tym, że w przypadku gdy jed-
na drużyna prowadzi już różnicą 
50 punktów, to zdobycze punkto-
we nie są notowane i zapisuje się 
wynik jaki jest w danym momen-
cie. Ma to na celu pozytywną mo-
tywację młodych zawodników. 

– Ciężki rywal, ciężki mecz. 
Ksawerów w tym roku to bardzo 
silna drużyna, o bardzo dobrych 
warunkach fizycznych. Dziew-

czyny walczyły, biegały, ale nie-
stety jak trzeba było trafić do ko-
sza, to był dramat. Widać postęp 
w grze obronnej, dziewczyny 
dzielnie walczyły z dużo większy-
mi rywalkami. Niestety wykoń-
czenie ataku jest zdecydowanie 
do poprawy – podsumowała tre-
nerka Milena Wysocka, która pro-
wadziła zespół pod nieobecność 
trenera Salamonika, walczącego  
w tym czasie w szeregach I-igo-
wego Księżaka.  zł

Zaległy mecz 4. kolejki woj. ligi 
koszykówki żaczek u12:
 Basket 4ever i ksawerów – 
uMkS księżak-2007 Łowicz 
53:3�(19:3,�20:0,�14:0,�0:0)
księżak:� Julia� muras� 2,� Antonina�
Kuleta� 1,� Aleksandra� Wróbel,� el-
wira� białas,� Snieżana� Wyszyńska,�
maja� ziółkowska,� zuzanna� Wier-
cioch� Natalia� Strugińska,� Alicja�
lesiak,�zuzanna�uczciwek�i�Nikola�
bajon.

1.�mKS�ósemka�Skierniewice�(1) 8 11 241-371

2.�uKS�basket�Aleksandrów�ł.�(2) 5 10 278-64

3.�PtK�cocomore�Pabianice�(3) 5 10 260-73

4.�łKS�KK�łódź�(4) 6 10 287-131

5.�KKS�Pro-basket�Kutno�(5) 6 10 275-182

6.�basket�4ever�i�Ksawerów�(8) 5 9 289-97

7.�basket�4ever�ii�Ksawerów�(6) 6 8 199-234

8.�AKS�SmS�SP�38�łódź�(7) 9 8 48-438

9.�muKS�Widzew�łódź�(9) 4 7 139-72

10. uMkS księżak-2007 (11) 4 6 104-157

11.�AKS�SmS�SP�29�łódź�(10) 6 6 29-330

Piłka nożna |�Klasa�A

Dar roztrwonił prowadzenie
Dar Placencja wrócił z wy-

jazdowego meczu z GKS Bedl-
no bez punktów. Zespół prezesa 
Dariusza Szymanika można bar-
dzo żałować tego pojedynku po-
nieważ Dar prowadził po 47. mi-
nutach meczu z rywalami... 3:0! 
Niestety w ostatnich 25 minutach 
drużyna z Bedlna jakby włączyła 
szósty bieg i strzeliła cztery gole. 
Ostateczny cios zadał były zawod-
nik MKS Kutno Marcin Panek, 
który przesądził o wygranej swo-
jej drużyny. 

Ważne zwycięstwo z GLKS 
RZD Żelazna odniosła drużyna 
Olimpii Niedźwiada. Zespół pro-
wadzony przez trenera Macie-
ja Grzegorego zanotował bardzo 
dobry występ w defensywie i nie 
pozwalał wiceliderowi tabeli na 
wiele w formacjach ofensywnych. 
Olimpia wygrała po trafieniach  
w drugiej połowie meczu. Naj-
pierw do siatki rywali piłkę skie-
rował Daniel Bończak, zaś trzyna-
ście minut później wynik meczu 
ustalił Robert Jaros. 

Uciekająca z dolnych rejonów 
tabeli Astra Zduny odniosła wy-
graną w Łyszkowicach. Zespół 
trenera Jakuba Jędrachowicza 
strzelił trzy gole za sprawą Kac-
pra Kołaczyka, Jakuba Jarosa oraz 
Mariusza Dylika i w 80. minucie 
Astra była pewna wygrana ponie-
waż zawodnicy ze Zdun prowa-
dzili 3:0. Laktozę stać było tylko 
na 1 gola, którego strzelił na mi-
nutę przed końcowym gwizdkiem 
Radosław Mazurkiewicz. 

Cztery gole i komplet punk-
tów po stronie Startu Złaków Bo-
rowy, który nie miał najmniej-
szych problemów z pokonaniem  
Białki Biała Rawska. Zespół gra-
jącego trenera Arkadiusza Przy-
życkiego wygrał 4:0, a sam tre-
ner dwukrotnie wpisał się na listę 
strzelców.

Świetnie w 18. kolejce skiernie-
wickiej klasy A spisali się zawod-
nicy trenera Daniela Tryngiel z 
Czarnych Bednary. Zespół z Bed-
nar nie pozostawił złudzeń Raw-
ce Bolimów i pokonał rywali na 
ich terenie w bardzo przekonujący 
sposób, zwyciężając aż 7:1. Wy-
sokiej porażki na własnym boisku 
doznała również Unia II Skiernie-
wice która przegrała z Wolą Wola 
Chojnata aż 0:7..  ever

18. kolejka skierniewickiej A:
 GkS Bedlno – Dar Placencja 
4:3; br.:� Kamil� Kowalczyk� (66),�
łukasz�Górczyński�(76),�Kamil�Ko-
walczyk� (78),� marcin� Panek� (87)�
–�Jakub�Kędziora�2�(5,�28),�Patryk�
Pęksa�(47)
 Olimpia Niedźwiada – GLkS 
RZD żelazna 2:0;�br.:�daniel�boń-
czak�(66),�robert�Jaros�(79)
 Laktoza Łyszkowice – Astry 
Zduny 1:3;� br.;� radosław� mazur-
kiewicz� (89)� –� Kacper� Kołaczyk�
(36),� Jakub� Jaros� (51),� mariusz�
dylik�(80)
 Start Złaków Borowy – Białka 
Biała Rawka 4:0;� br.:� Arkadiusz�
Przyżycki� 2� (8,� 13),� mariusz� Gło-
wacki�2�(49,�85)
 Rawka Bolimów – Czarni Bed-
nary 1:7
 unia ii Skierniewice – Wola 
Wola Chojnata 0:7

1.�manchatan�Nowy�Kawęczyn 13 31 42-19

2.�GlKS�rzd�żelazna 14 28 31-22

3.�unia�ii�Skierniewice� 14� 28 47-34

4.�GKS�bedlno 14 25 33-24

5.�dar�Placencja 14 25� 30-26

6.�Wola�Wola�chojnata 14 21 43-32

7.�olimpia�Niedźwiada 13 21 30-26

8.�czarni�bednary 14 20 38-26

9.�Start�złaków�borowy 14 19 28-42

10.�laktoza�łyszkowice 14 18 28-26

11.�Astra�zduny 14 13 21-35

12.�białka�biała�rawska 14 6 19-46

13.�rawka�bolimów 14 1 11-437

Piłka nożna |�i�liga�skierniewicka�okręgowa�młodzików�młodszych�d2

Dla jednych zwycięstwo, 
dla innych porażka
Inauguracyjny mecz I ligi 
skierniewickiej okręgowej 
młodzików młodszych, 
gdyż tydzień temu 
pauzowali, MUKS 
Pelikan-2007 Łowicz 
zakończył wysoką wygraną, 
pokonując MGKS Białka 
Biała Rawska 9:0.  
Szans na zwycięstwo 
nie miał za to UKS AP 
Champions Łowicz, 
który w 2. kolejce zmierzył 
się z MLKS Widok 
Skierniewice. Spotkanie 
zakończyło się porażką 
łowiczan 1:10.

Z postawy swoich podopiecz-
nych zadowolony jest trener Mi-
chał Adamczyk, który chwali dru-
żynę słowami: – Cieszy mnie, że 
dobrze rozpoczęliśmy sezon. Wy-
soka wygrana i piękne bramki. 
Szybko wyszliśmy na prowadze-
nie i kontrolowaliśmy przebieg 
meczu. Przeprowadziliśmy dużo 
dobrych akcji bocznymi sekto-
rami boiska. Chłopaki podeszli 
do meczu z Białka Biała Rawska 
z wielkim zaangażowaniem i chę-

cią wygrania co udowodnili strze-
lając dziewięć bramek. Byliśmy 
zespołem lepszym pod każdym 
względem i na każdym kawałku 
boiska.

Championsi stanęli przed nie 
lada wyzwaniem, grając z dru-
żyną będącą z pewnością jedną  
z najlepszych w tej lidze. Udało 
im się zdobyć tylko jedną bramkę, 
a jej strzelcem był sam bramkarz 
Akademii, co z pewnością było 
nietypową sytuacją, zasługującą 
na uznanie.

– Mecz odbywał się pod dyk-
tando Widoku, który był druży-

ną lepszą. W całym meczu od-
daliśmy dwa strzały na bramkę,  
w drugiej połowie Oliwier Pie-
trzak trafił w słupek, a celny strzał 
to strzał naszego bramkarza, któ-
ry zdobył bramkę. Widok był dru-
żyną dużo lepszą, my tak napraw-
dę operowaliśmy piłką w strefie 
niskiej, słabo zagraliśmy w środ-
ku pola i dużo akcji Widok zdo-
był po wygranych pojedynkach 
“jeden na jeden”, czasem nawet 
jeden przeciwko dwóm ze środ-
ka boiska. Najlepszym naszym 
zawodnikiem był bramkarz, któ-
ry w wielu interwencjach bardzo 
dobrze się spisał, bo gdyby nie 
on, to wynik mógłby być wyż-
szy na korzyść rywala. Widok jest 
na pewno najlepszą drużyna w 
tej lidze. W poprzedniej rundzie 
stracili tylko jedną bramkę, więc  
z tej perspektywy patrząc, z prze-
korą można powiedzieć, że to też 
nie jest najgorszy wynik, oczywi-
ście z uśmiechem na twarzy. Na-
tomiast z pewnością z Widokiem 
nikt nie nawiąże żadnej walki  
i my tej walki też nie nawiązali-
śmy. To drużyna grająca na innym 
poziomie, względem innych dru-
żyn w tej lidze – ocenił trener Ści-
bor.  Gogo

2. kolejka i ligi skierniewickiej 
okręgowej młodzików młod-
szych D2:

 MGkS Białka Biała Rawska – 
MukS Pelikan-2007 0:9 (0:3);�
br.:� Karol� cywiński� 3� (4,8� i� 51),�
maciej�Kępka�2�(29�i�54),�tomasz�
Kochanek�(43�i�45),�Antoni�Wolski�
(50)�i�Aleksander�Kozłowski�(52).
Pelikan-2007: bartosz� ciupiń-
ski� –� Szymon� Pilichowski,� Antoni�
Wolski,� rafał� ugarenko,� Kamil�
Kostrzewski� –� Alan� masłowski,�
tomasz� zrazek,� tomasz� Kocha-
nek� –� Karol� cywiński.� Na� zmianę�
wchodzili:� maciej� Kępka,� Julian�
urbański,� Aleksander� Kozłowski�
i�Krzysztof�Kutermankiewicz.
 MLkS Widok Skierniewice 
– ukS AP Champions Łowicz 
10:1� (4:0);� br.:� Kacper� Podrażka�
(6),� Patryk� Kroc� 3� (13,� 15� i� 43),�
Aleksander� chałat� (23),� bartosz�
Gruchol-Kubik�2�(40�i�60+1)�i�igor�
Antosik�3�(47,�51�i�60+3)�–�Kacper�
ceroń�(54).
AP: Kacper� ceroń� –� oliwier� Pie-
trzak,� Jan� burzykowski,� Jakub�
barański,� maksymilian� mularski� –�
michał� Pawlina,� Adrian� Kołodziej-
czyk,� bartosz� lus� –� Kacper� to-
maszkiewicz.�Na�zmiany�wchodzili:�
Filip� olejniczak,� Wojciech� Szczół-
ko,�daniel�żakowski,�mateusz�Wój-
cik�i�Julia�Antoniak.
 GkS Bedlno – LkS Orlęta Cie-
lądz przełożony�na�9�kwietnia.
 Pauza:�rKS�mazovia�rawa�ma-
zowiecka.

1.�mlKS�Widok�Skierniewice�(1) 2 6 21-1

2.�muKS�Pelikan-2007�łowicz�(4) 1 3 9-0

3.�rKS�mazovia�rawa�maz.�(2) 1 3 7-1

4.�uKS�AP�champions�łowicz�(3) 2 3 3-11

5.�GKS�bedlno�(5) 1 0 1-2

6.�lKS�orlęta�cielądz�(6) 1 0 1-7

7.�mGKS�białka�biała�rawska�(7) 2 0 0-20

 3. kolejka i ligi skierniewickiej 
okręgowej młodzików młod-
szych D2 (2019.04.13):� muKS�
Pelikan-2007� łowicz� –� rKS� ma-
zovia�rawa�mazowiecka� (n,�godz.�
15.00),� uKS� AP� champions� ło-
wicz�–�mGKS�białka�biała�rawska�
(s,� godz.� 16.00),� lKS� orlęta� cie-
lądz� –� mlKS� Widok� Skierniewice�
(s,�godz.�10).�Pauza:�GKS�bedlno.Radość drużyny Pelikana-2007�po�zwycięstwie�była�ogromna.�
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W meczu z Widokiem zawodnicy Akademii�od�początku�byli�bez�szans.�
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Piłka nożna |�liga�Skierniewicka�orlik�e1�–�rocznik�2008

Pelikan i AP Champions po pierwszych meczach
Rozgrywki w skierniewic-

kiej lidze Orlik E1 rozpoczęli za-
wodnicy MUKS Pelikan Łowicz 
oraz UKS AP Champions Ło-
wicz. Zawodnicy trenera Dawida 
Suta z Pelikana 2008 wygrali swój 
pierwszy mecz z Sierakowian-
ką Sierakowice aż 14:1, zaś pod-
opieczni trenera Konrada Ścibora 
z AP Champions ulegli na wła-
snym boisku Laktozie Łyszkowi-
ce, prowadzonej przez Artura Ba-
lika aż 1:9.

Pelikan 2008 występuje w lidze 
skierniewickiej swoim drugim ze-
społem ponieważ pierwszy zespół 
„Ptaków” występuje w łódzkiej li-
dze. Zawodnicy którzy wystąpi-
li w meczu z Sierakowianką byli 
zmotywowani i zaprezentowali się 
z dobrej strony, nie dając żadnych 
szans rywalom z Sierakowic. 

– W naszym zespole zagra-
li zawodnicy, którzy nie znaleźli 
się w kadrze meczowej na mecz 
ligi łódzkiej i ci, którzy wyróżnia-

li się w drugiej grupie treningo-
wej. Byliśmy zdecydowanie lep-
szym zespołem, ale rywale grali 
ambitnie. W pierwszej kwarcie 
mieliśmy problem z naturalną 
murawą, a dodatkowo straciliśmy 
gola przy próbie rozgrywania pił-
ki przez bramkarza. Rywale mieli 
jeszcze swoje okazje w tej kwar-
cie. Z biegiem czasu złapaliśmy 
rytm i nieźle to wyglądało. Cieszy 
mnie podejście do meczu, bo każ-
dy z zawodników bardzo się starał. 
Mieliśmy kilka ciekawych akcji  
i strzeliliśmy sporo goli, co ucie-
szyło najbardziej zawodników – 
ocenił trener Sut.

Nieudanie rozgrywki rozpo-
częli gracze AP Champions, któ-
rzy przegrali wysoko z Laktozą 
Łyszkowice. Jedyny gol dla go-
spodarzy padł po samobójczym 
strzale zawodnika Laktozy. 

– Był to dla nas pierwszy mecz 
ligowy. Gra dużo lepsza niż wy-
nik. Mimo porażki wysokiej jako 

trener jestem zadowolony z gry 
chłopaków. Dostali ode mnie spo-
rą porcję pochwał. Rywal domi-
nował fizycznie. Na pochwałę za-
sługą nasi zawodnicy, którzy dużo 
operowali piłką, od drugiej kwarty 
była przewagi w posiadaniu przez 
nasz zespół. W pierwszej kwarcie 
to Laktoza dominowała. Brako-
wało nam finalizacji akcji, było to 
spowodowane tym, że przewaga 
fizyczna w obronie Laktozy była 
duża, brakowało miejsca by od-
dać strzał na bramkę. Były strzały, 
gdzie strzeliliśmy w poprzeczkę, 
piłka minimalnie mijała bramkę. 
Mimo tego niekorzystnego wy-
niku jestem bardzo zadowolony 
z postawy chłopaków. Zgłosiliśmy 
ich do rocznika starszego, by mo-
gli pokazywać maksimum swo-
ich możliwości. Laktoza jest jed-
nym z najmocniejszych zespołów, 
przez większość rozgrywek była 
na pierwszym miejscu. Sukcesem 
drużyny z drużynami rok starszy-

mi będzie chociaż przynajmniej 
jedno zwycięstwo – ocenił trener 
Ścibor.  ever

1. kolejka skierniewickiej j ligi 
okręgowej orlików e1: 
 GLkS Sierakowianka Siera-
kowice – MukS Pelikan-2008 
Łowicz 1:14 (1:2,� 0:4,� 0:5,� 0:3);�
br.:� Kuba� Koniutis� 4� (10,� 32,� 41),�
Szymon�lebioda� (13,�22,�35.�38),�
Jakub�bryk�(19),�Fabian�Skowroń-
ski�(24�i�45),�Przemysław�Garstka�2�
(25�i�50),�dawid�zajączkowski�(48)�
i�Jakub�Gielniewski�(56)

 ukS Akademia Piłkarska 
Champions Łowicz – Laktoza 
Łyszkowice 1:9

1.�muKS�Pelikan-2008�łowicz�(1)� 1� 3� 14-1

2.�GlKS�laktoza�łyszkowice�(2)� 1� 3� 9-1

3.�lKS�Pogoń�bełchów�(3)� 0� 0� 0-0����

4.�lKS�orzeł�Nieborów�(4)� 0� 0� 0-0

5.�uKS�AP�champions�łowicz�(-)� 1� 0� 1-9

6.�GlKS�Sierakowianka�(5)� 1� 0� 1-14

Piłka nożna�|�ii�liga�wojewódzka�junior�młodszy�b2��–�rocznik�2003

Pelikan 2003 z pewną wygraną
Podopieczni trenera Dawida 

Ługowskiego z MUKS Pelikan 
Łowicz z rocznika 2003 wygrali 
drugi mecz w II lidze wojewódz-
kiej juniorów młodszych B2. 
Tym razem łowiczanie wygra-
li na własnym boisku z GUKS 
Gorzkowice 3:0, a autorami goli 
byli Mateusz Kołaczyk, Sebastian 
Kutkowski oraz Kacper Olak.

Zespół trenera Ługowskiego od 
pierwszych minut narzucił rywa-
lom swój styl gry i dominował na 
murawie od samego początku me-
czu. Efektem przewagi Pelikana 
był gol strzelony przez Mateusza 
Kołaczyka w 22. minucie meczu. 
Ataki Pelikana 2003 po tym golu 
się nie zatrzymały i łowiczanie na-
dal atakowali. Już dziesięć minut 
było 2:0 dla „Ptaków”. Tym razem 
na listę strzelców wpisał się Seba-
stian Kutkowski. Mimo kolejnych 

okazji strzeleckich nie udało się 
strzelić przed przerwą trzeciego 
gola. Po przerwie również Pelikan 
2003 mimo kolejnych dobrych sy-
tuacji strzeleckich długo nie mógł 
trafić do siatki. 

Ostatecznie udało się to zrobić 
w trzeciej minucie doliczonego 
czasu gry. Wtedy pięknego gola 
po strzale z rzutu wolnego strze-
lił Kacper Olak. Jego potężne ude-
rzenie było zbyt trudne do obrony 
i golkiper gości nie miał najmniej-
szych szans na skuteczną inter-
wencję. 

– Zwycięstwo 3:0, które cie-
szy, ponieważ rozegraliśmy dobry 
mecz. Chłopcy wyciągnęli wnio-
ski z poprzedniego meczu i bar-
dzo poważnie podeszli do rywa-
la. Zespół z Gorzkowic wiedział, 
gdzie przyjeżdża i od początku 
nastawił się tylko na grę z kontry. 

My natomiast graliśmy atakiem 
pozycyjnym i długo utrzymywali-
śmy się przy piłce. W 22. minucie 
w końcu po dobrym długim  po-
daniu Kacpra Ledziona, Mateusz 
Kołaczyk ucieka obrońcom,  ubie-
ga bramkarza i lobem pakuje piłkę 
do bramki. Dziesięć minut później 
po składanej akcji, okraszonej kil-
koma podaniami z pierwszej piłki, 
Marcel Frątczak wypuszcza sam 
na sam Sebastiana Kutkowskiego, 
który spokojnie pokonuje bramka-
rza. Co dziwne zespół z Gorzko-
wic się nie odkrywa, tylko do koń-
ca meczu broni niekorzystnego 
wyniku… W 90 minucie zamyka-
my mecz kapitalnym uderzeniem 
z rzutu wolnego z 28 metrów Kac-
pra Olaka. Za tydzień wyjeżdża-
my do Aleksandrowa Łódzkiego 
na mecz z Sokołem – opowiedział 
trener Ługowski.

MUKS Pelikan 2003 w kolej-
nym meczu ligowym zagra na 
wyjeździe z Sokołem Aleksan-
drów Łódzki. Spotkanie zostanie 
rozegrane w sobotę 13 kwietnia o 
godzinie 12:30.  ever

2. kolejka ii liga wojewódzkiej 
juniorów młodszych B2: 
 MukS Pelikan-2003 Łowicz – 
GukS Gorzkowice 3:0� (2:0);�br.:�
mateusz�Kołaczyk�(22),�Sebastian�
Kutkowski�(32)�i�Kacper�olak�(90)

Tabela:
1. MukS Pelikan-2003 Łowicz (2) 2 6 7-3

2.�muKS�Stal�Niewiadów�(1)� 2� 4 �3-1

3.�mGKS�Skalnik�Sulejów�(3)� 2� 4� 4-3

4.�GuKS�Gorzkowice�(4)� 2� 3� 2-4

5.�uKS�APN�Piotrków�trybunalski�(5)� 2� 3� 6-4

6.�uKS�SmS�ii�łódź�(7)� 2� 3� 4-4

7.�tS�Sokół�Aleksandrów�łódzki�(8)� 2� 0� 2-5

8.�GlKS�Andrespolia�W.�Góra�(6)� 2� 0� 2-6

Piłka nożna |�ii�liga�wojewódzka�trampkarzy�c1��–�rocznik�2004

Wyczekiwane zwycięstwo Pelikana 2004
Zawodnicy trenera Pawła Kut-

kowskiego z MUKS Pelikan Ło-
wicz 2004 pokonali w meczu 3. 
kolejki II ligi wojewódzkiej tramp-
karzy C1 zespó Boruty Zgierz 2:1. 
Było to pierwsze zwycięstwo ło-
wickiej drużyny w tej rundzie.

Wygrana nie przyszła „Biało-
-Zielonym” łatwo. Pelikan 2004 
od 5. min. przegrywał 0:1, a Ra-
dosława Chrząszcza golkipera Pe-
likana pokonał Wiktor Szadkow-
ski. Gracze Pelikana nie poddali 
się i po stracie gola natychmiast 
ruszyli do ataku. Już w 11. minu-
cie meczu był remis 1:1, a auto-
rem gola wyrównującego był Bar-
tosz Wudkiewicz. W pierwszej 

połowie obie drużyny miały swoje 
sytuacje bramkowe, ale wynik nie 
uległ zmianie. Po wznowieniu gry 
po przerwie konkretniejszy był 
zespół gospodarzy. W 58. minu-
cie drugiego swojego gola w tym 
meczu strzelił Wudkiewicz, który 
zapewnił tym samym zwycięstwo 
swojej drużynie.

– Wreszcie zwycięstwo. Cieszy, 
że po bardzo dużym zaangażowa-
niu zagraliśmy niezły mecz w wy-
konaniu mojej drużyny, a przede 
wszystkim od 5. minuty, bo wcze-
śniej graliśmy nieco ospale i stra-
ciliśmy bramkę. Natomiast bardzo 
dobrze mój zespół zareagował, bo 
od razu po stracie widać było, że 

szybko chcieliśmy naprawić błąd, 
który się niewątpliwie zdarzył. Od 
tego momentu zaczęliśmy grać 
niezły mecz w kwestii zaangażo-
wania. W przerwie powiedziałem 
chłopakom uczciwie, że jeżeli za-
grają tak drugą połowę i wyzbędą 
się zwykłych, prostych i niewy-
muszonych błędów, to wygrają ten 
mecz. I tak się stało. Cieszy zwy-
cięstwo, że zdobyliśmy trzy punk-
ty i wskoczyliśmy od razu na piąte 
miejsce w tabeli. Ale to piąte miej-
sce nie satysfakcjonuje nas, ponie-
waż my chcemy się utrzymać w 
tej lidze, czyli zająć jedno z czte-
rech – podsumował  trener Kut-
kowski.

W sobotę 13 kwietnia o go-
dzinie 11 MUKS Pelikan Łowicz 
zagra wyjazdowe spotkanie z 
MGKS Drzewica.  ever
3. kolejka ii liga wojewódzkiej 
trampkarzy C1:
 MukS Pelikan-2004 Łowicz – 
MkP Boruta Zgierz 2:1 (1:1);�br.:�
bartosz� Wudkiewicz� 2� (11� i� 58)� –�
Wiktor�Szadkowski�(5)

1.�Sl�SAloS�róża�Kutno�(1)� 3� 9� 20-3

2.�rKS�lechia�1923��(3)� 3� 7� 11-7

3.�WKS�Siatkarz�Wieluń�(3)� 3� 7� 9-5

4.�SP�SP�chałaśkiewicz�Widzew�(2)� 3� 6� 10-5

5. MukS Pelikan-2004 (8) 3 3 2-10

6.�mGKS�drzewica�(5)� 3� 3� 4-14

7.�uKS�Warta�Sieradz�jr�(6)� 3� 0� 6-11

8.�mKP�boruta�zgierz�(7)� 3� 0� 5-12

Zawodnicy unii i Pelikana w�dobrych�humorach�po�meczu.

Piłka nożna |�Skierniewicka�liga�orlik�e2

Skuteczny drugi zespół 
Pelikana 2009

Drugi zespół MUKS Pelikan 
Łowicz z rocznika 2009 poko-
nał w pierwszym meczu skiernie-
wickiej ligi Orlik E2 drużynę Unii 
Skierniewice 15:6. Spotkanie od-
było się w Skierniewicach.

Zespół trenera Macieja Grze-
gorego zaprezentował się z dobrej 
strony. Dla drugiej drużyny Peli-
kana 2009 (pierwsza gra w lidze 
łódzkiej) był to pierwszy mecz w 
rundzie wiosennej. Łowiczanie 
zagrali bardzo ambitnie i w efekcie 
tego wygrali z rywalami w bardzo 
przekonującym stylu, strzelając aż 
15 goli! Łowiczanie popełnili kil-
ka błędów w defensywie, dlate-
go stracili sześć goli, a większość 
z nich byłą efektem cierpliwego 
rozgrywania piłki. Najwięcej goli 
dla Pelikana strzelili Mateusz Sta-
szewski i Kacper Trębski obaj za-
notowali po cztery trafienia. Kolej-
ne gole dla Pelikana 2009 strzelili 
Miłosz Skonieczny (trzy), Gabriel 
Adamczyk (dwa), Miłosz Kuciń-
ski oraz Miłosz Polańczyk. 

– Wynik nie oddaje do końca 
tego, co się działo na boisku. Unia 
postawiła naprawdę trudne wa-
runki, jednak my byliśmy zespo-
łem zdecydowanie skuteczniej-
szym. Staraliśmy się cały mecz 
konsekwentnie rozgrywać piłkę 
od bramki. Oczywiście przyda-

rzały nam się błędy, ale zrobiliśmy 
kilka bardzo dobrych, płynnych 
akcji wyprowadzonych od wła-
snej bramki. Bardzo dużo chłop-
com daje wewnętrzna rywaliza-
cja o grę, czy to w lidze łódzkiej, 
czy skierniewickiej. Duża ilość za-
wodników ma możliwość regular-
nej gry w meczach ligowych, ale 
oczywiście miejsce w kadrze trze-
ba sobie wywalczyć ciężką pracą 
na treningach. W następnej kolej-
ce ligowej zmierzymy się w der-
bowym pojedynku z Soccer Kids 
2010. Myślę, że zespoły są na po-
dobnym poziomie, więc na pewno 
będzie to ciekawy mecz – ocenił 
trener Grzegory.

W kolejnym meczu Pelikan 
2009 B zmierzy się z UKS Soc-
cer Kids rocznik 2010. Spotkanie 
odbędzie się w piątek 12 kwietnia. 
 ever

1. kolejka skierniewickiej piłki 
nożnej orlik młodszych e2:
 uMkS unia Skierniewice – 
MukS Pelikan-2009 Łowicz 
6:15 (0:5,�3:4,�3:6);�br.:�6� (26,�27,�
40,�49,�50�i�55)�–�michał�Kuciński�
(3),� Gabriel� Adamczyk� 2� (5� i� 11),�
miłosz� Skonieczny� 3� (8,� 41� i� 47),�
mateusz�Staszewski�4�(9,�23,�29� i�
59),� miłosz� Polańczyk� (32)� i� Kac-
per�trębski�4�(39,�42,�44�i�52)
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Szachy�|�mistrzostwa�łowicza

Norbi i Totti na remis
W pierwszy piątek kwietnia 

w Zakładzie Aktywności Za-
wodowej w Łowiczu odbył się  
4 turniej blitza z cyklu Mistrzostw 
Łowicza w szachach błyskawicz-
nych na rok 2019.

Do rywalizacji o mistrza kwiet-
nia w popularnym blitzu stanęło 
aż 38 zawodników. Rozegrali oni 
11 rund systemem szwajcarskim, 
a najlepszymi w tym dniu byli 
Norbert Jagura i jego trener Ro-
bert „Totti” Chojnowski. 

Obaj ze sobą zremisowali  
i zwyciężyli w pozostałych swo-
ich grach, i o zwycięstwie Nor-
biego zadecydował lepszy współ-
czynniki średni Buchholtz. 
Trzecie miejsce w zawodach rów-
nież zajął zawodnik UKS „Pałac” 
Nieborów Kacper Zakrzewicz  
(8 oczek), który na osłodę ode-
brał nagrodę dla najlepszego ju-

niora turnieju. Klasyfikację ran-
king 1400 wygrał Jan Beta z UKS 
„Pijarski KS” Łowicz, a najlep-
szą dziewczyną była Magdalena 
Walczak. 

W grupach najmłodszych do 
lat 8  i 10 tryumfowało rodzeń-
stwo z UKS „Jedynka” Łowicz 
Szymon i Małgorzata Karolak. 

Po czterech odsłonach cy-
klu żółtą koszulkę lidera wciąż 
dzierży od pierwszego turnieju 
w styczniu Norbert Jagura mają-
cy na swoim koncie 38,5 punktu. 
Na drugie miejsce dzięki dobrej 
piątkowej grze wskoczył Robert 
Chojnowski (34,0), a trzeci jest 
Kacper Zakrzewicz (31,5). 

Kolejny turniej odbędzie się 
w dopiero po długim weekendzie 
majowym 10 maja o godz. 17.30 
na obiekcie OSiR Łowicz.  

Fischer
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koszykówka�|�runda�Play-out�i�ligi

Dwie porażki w Pruszkowie
Zdecydowanie nie tak 
miał wyglądać miniony 
koszykarski weekend 
dla kibiców Księżaka 
Syntex Łowicz. Podopieczni 
trenera Mikołaj Czai 
przegrali dwa mecze rundy 
play-out I ligi koszykówki 
w Pruszkowie i obecnie są 
w bardzo trudnej sytuacji. 
Aby utrzymać się 
w I lidze muszą teraz 
wygrać trzy spotkania
z zespołem Elektrobud-
Investment ZB Pruszków.

w sobotę zabrakło 
skuteczności
w końcówce
W sobotę, 6 kwietnia 2019 

roku, łowiczanie przegrali na wy-
jeździe z 75:83. Miała być twarda 
obrona, mądry atak i podwójna 
koncentracja, a więc gra na naj-
wyższym poziomie. Wszystko 
układało się dobrze, ale przy sta-
nie 73:73 nasi koszykarze przesta-
li trafi ać, a gospodarze byli sku-
teczni i wygrali pewnie mecz. 

Księżacy zagrali tak, jak pod-
czas ostatnich spotkań, czyli nie-
źle przez trzy kwarty. A walcząc 
o utrzymanie w lidze trzeba dać 
z siebie wszystko przez cały mecz. 
Chyba znów zabrakło sił i sku-
teczności w najważniejszym mo-
necie. 

Miejscowi lepiej weszli w mecz 
i szybko wypracowali sobie prze-
wagę. Po pierwszej kwarcie pro-
wadzili 27:19 i Księżacy musieli 
gonić. Nasz team zdołał doprowa-
dzić do remisu. W 37. minucie, 
po „trójce”  Arkadiusza Kobusa 
było 73:73, ale rywale byli bez-
litośni w końcówce i trafi li dwa 
razy za „trzy” i szybko odskoczyli 
od nas. Księżacy zawiedli w rzu-

tach  dystansu. Trafi li tylko 5 „trój-
ek (5/17), natomiast gospodarze 
w tym elemencie byli lepsi, trafi a-
jąc 13 razy (13/26). 

w niedzielę słaba 
trzecia kwarta  
W niedzielę, 7 kwietnia zespół 

trenera Mikołaja Czai przegrał 
2. meczu rundy play-out I ligi ko-
szykówki męskiej z Elektrobud-
-Investment ZB Pruszków 67:77. 
Księżak dobrze rozpoczął mecz 
i po pierwszej kwarcie wygrywał 
czterema punktami. W drugiej na 
zmianę szala zwycięstwa przechy-
lała się raz na jedną, a raz na dru-
gą stronę. Zwycięsko z niej wyszli 
gospodarze, ale w efekcie końco-
wym, pierwsza połowa zakończy-
ła się remisem 35:35.

Po zmianie stron punkty zdobył 
Łukasz Ratajczak, który okazał 
się naszym najlepszym zawodni-
kiem i prowadziliśmy 37:35. Nie-
stety, w kolejnych minutach lepiej 
spisywali się pruszkowianie i to 
oni po trzech odsłonach prowa-
dzili 59:52. Na początku ostatniej 
kwarty nasz rywal szybko wypra-
cował sobie przewagę 15 oczek
i kontrolował wynik do końcowej 
syreny. 

sytuacja bardzo trudna 
Sytuacja jest ciężka, ale jeszcze 

nie beznadziejna. Łowiczanie nie 
mogą już sobie pozwolić na żadną 
porażkę. Przegrana w Łowiczu to 
koniec I ligi Księżaka. Aby zostać 
na zapleczu ekstraklasy trzeba te-
raz wygrać trzy mecze, co jest ar-
cytrudnym zadanie, ale nasz szko-
leniowiec wierzy, że jego team jest 
w stanie to osiągnąć. 

spełnił się czarny 
scenariusz 
– Spełnił się czarny scenariusz, 

którego my na pewno nie zakła-
daliśmy. Dwa mecze mamy prze-
grane, a przynajmniej jeden chcie-
liśmy wyrwać. Byliśmy blisko 
w sobotę, bo na 30 sekund do koń-
ca przegrywaliśmy 1 punktem. 
Ale zawaliliśmy pierwsza poło-
wę totalnie i później nie mogliśmy 
tych punktów nadrobić. Dzisiaj 
do połowy wszystko wskazywa-
ło, że się to uda, ale niestety trze-
cią kwartę totalnie zawaliliśmy, 
daliśmy sześć trójek sobie trafi ć. 
I po tym się już nie podnieśliśmy 
i nie wróciliśmy do tej gry, którą 
dawaliśmy w pierwszej połowie. 
Zagraliśmy fatalnie ten fragment 
w obronie, a do tego nerwowo 

zaczęliśmy grać w ataku i przez 
to za dużo popełniliśmy błędów 
w ataku i dlatego tego wyniku już 
się nie udało uratować – mówił po 
meczu trener Mikołaj Czaja. 

– Teraz musimy zrobić wszyst-
ko, żeby wrócić do Pruszkowa, 
czyli wygrać dwa mecze u siebie 
i wtedy decydujący mecz będzie 
w środę. Ja w to głęboko wierzę. 
Mam nadzieję, że chłopacy cały 
czas jeszcze też. Liczę, że kibi-
ce nam pomogą i uda się. Sytu-
acja nie jest jeszcze beznadziejna, 
bo jeszcze gramy. Gramy u siebie 
i musimy wygrać te dwa mecze, 
musimy wrócić do Pruszkowa
i wszystko rozstrzygnie się w pią-
tym meczu. Taką mam nadzieję i 
tego chcemy – dodał nasz szkole-
niowiec. 

1. mecz rundy play-out i ligi ko-
szykówki męskiej:
 elektrobud-investment ZB 

Pruszków – kS księżak Syn-
tex Łowicz 83:75� (27:19,� 18:20,�
14:14,�24:22)
księżak:� łukasz� ratajczak� 15,�
marcin� Salamonik� 13� (1×3),� Jan�
Grzeliński�9� (1×3),�mikołaj�Stopie-
rzyński� 4� i� mikołaj� motel� 1� oraz�
Arkadiusz�Kobus�18�(1×3),�michał�
Świderski�7,�michał�Kwiatkowski�5�
(1×3),�bartosz�Włuczyński�3�(1×3)�i�
daniel�Nieporęcki.
Najwięcej dla Pruszkowa: An-
drzej� Paszkiewicz� 20� (5×3),� Karol�
Kamiński� 18� (2×3)� i� Przemysław�
tradecki�15�(4×3).
Sędziowali: dariusz� Nejman�
(Włocławek),�Grzegorz�Szeremeta�
(radzionków)� i� bartłomiej� chodo-
rowski�(Włocławek).�Komisarz:�An-
drzej�Karwowski�(olsztyn).

2. mecz rundy play-out i ligi ko-
szykówki męskiej:
 elektrobud-investment ZB 
Pruszków – kS księżak Syntex 
Łowicz 77:67�(20:24,�15:11,�24:17,�
18:15)
księżak: łukasz� ratajczak� 24,�
Arkadiusz� Kobus� 14� (4×3),� mar-
cin� Salamonik� 9� (2×3),� mikołaj�
Stopierzyński� 5� i� Jan� Grzeliński� 3�
oraz�mikołaj�motel�9�(1×3),�michał�
Świderski� 3� (1×3),� michał� Kwiat-
kowski,�daniel�Nieporęcki,�bartosz�
Włuczyński�i�mateusz�Gładki.
Najwięcej dla Pruszkowa: mate-
usz�Szwed�16�(2×3),�Karol�Kamiński�
16�(1×3)�i�robert�cetnar�14�(2×3).
Sędziowali: Grzegorz� dziopak,�
damian� Kuziora� (obaj� Stalowa�
Wola)�i�michał�Szybisty�(rzeszów).�
komisarz:� Andrzej� Karwowski�
(olsztyn).

W Pruszkowie Księżacy�przegrali�dwa�spotkania.
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Księżacy w bardzo trudnej sytuacji  
Dwie porażki koszykarzy Księ-

żaka Syntex Łowicz w Prusz-
kowie spowodowały, że walka 
o utrzymanie w I lidze stała się 
bardzo trudna. Łowiczanie w so-
botę przegrali 75:83, a w niedzie-
lę 67:77. 

Teraz czas na mecz w Łowiczu 
i zwycięstwo, które da jeszcze cień 
nadziei wiernym fanom naszego 
zespołu, którzy licznie wspierali 
swój team w Pruszkowie. 

Duże szanse na utrzymanie się 
w lidze ma KKS Polfarmex Kutno 
(12), który wykorzystał atut wła-
snej hali i dwa razy pokonał AZS 
AGH Kraków (15).

Ciekawie wygląda rywalizacja 
MUKS Energa Kotwica Koło-
brzeg (11) z  SKK Siedlce. SKK 
zdołało wygrać pierwszy mecz
i remisują 1:1.

Teraz czas na dwa spotkania w 
Siedlcach. Czy będzie tam niespo-
dzianka? 

W meczach play-off trzy ze-
społy z góry tabeli prowadzą już 

2:0 i są faworytami rywalizacji. 
Jedynie STK Czarni Słupsk (4) 
remisują z WKK Wrocław 1:1.  zł

1. mecze rundy play-out i ligi ko-
szykówki męskiej: 
 elektrobud-investment ZB 
Pruszków – kS księżak Syntex 
Łowicz 83:75 
 MukS energa kotwica koło-
brzeg (11) – Skk Siedlce (16) 
72:79
 kkS Polfarmex kutno (12) – 
AZS AGh kraków (15) 86:74

2. mecz rundy play-out i ligi ko-
szykówki męskiej:
 elektrobud-investment ZB 
Pruszków (13) – kS księżak 
Syntex Łowicz (14) 77:67.�Wynik�
meczu:�2:0.
 MukS energa kotwica koło-
brzeg (11) – Skk Siedlce (16) 
82:71.�Wynik�meczu:�1:1.
 kkS Polfarmex kutno (12) – 
AZS AGh kraków (15) 105:69. 
Wynik�meczu:�2:0.

1. mecze ćwierćfi nałowy rundy 
play-off i ligi koszykówki:
 WkS FutureNet Śląsk Wrocław 
(1) – kS Górnik Trans.eu Wał-
brzych (8) 94:72 
 kk enea Astoria Bydgoszcz 
(2) – Biofarm Basket Poznań (7) 
89:80
 STk Rawlplug Sokół Łańcut 
(3) – GkS Tychy (6) 90:81
 STk Czarni Słupsk (4) – Wkk 
Wrocław (5) 90:92
2. mecze ćwierćfi nałowy rundy 
play-off i ligi koszykówki:
 WkS FutureNet Śląsk Wrocław 
(1) – kS Górnik Trans.eu Wał-
brzych (8) 94:85.�Wynik�meczu:�
2:0.
 kk enea Astoria Bydgoszcz 
(2) – Biofarm Basket Poznań (7) 
87:75. Wynik�meczu:�2:0.
 STk Rawlplug Sokół Łańcut 
(3) – GkS Tychy (6) 83:79. Wy-
nik�meczu:�2:0.
 STk Czarni Słupsk (4) – Wkk 
Wrocław (5) 77:71.� Wynik� me-
czu:�1:1.�

koszykówka�|�Play-off�i�play-out�w�i�lidze

W sobotę „mecz o życie”
W sobotę, 13 kwietnia,  koszy-

karze Księżaka Syntex Łowicz za-
grają „mecz o życie”. Mamy na-
dzieję, że ta „trzynastka” będzie 
nadal szczęśliwa. Walka o po-
zostanie na zapleczu ekstraklasy 
trwa i przenosi się do Łowicza. 
Przegrywamy z Elektrobud-Inve-
stment ZB Pruszków 0:2 i teraz 
już nie ma miejsca na porażkę. Je-
śli przegramy sobotni pojedynek, 
to Łowicz żegna się z I ligą. Jeśli 
wygramy, to czwarte starcie już 
w niedzielę, 14 kwietnia w Łowi-
czu. Potrzebna jest wielka mobi-
lizacja koszykarzy i kibiców. Na 
pewno stać nas na dwa zwycię-
stwa z Pruszkowem, po których 
powalczymy na wyjeździe. 

W pozostałych parach play-
-out walczą Energa Kotwica Ko-
łobrzeg (11) – SKK Siedlce (16), 
gdzie jest remis 1:1 i w Siedlcach 
może być różnie. Porażka Kotwi-
cy byłaby wielką niespodzianką. 

Polfarmex Kutno (12) jedzie do 
Krakowa, gdzie musi wygrać je-
den pojedynek z  AZS AGH Kra-
ków (15). Nasz derbowy rywal 
jest w dobrej formie i na walkę
o utrzymanie ma szansę skończyć 
już w ten weekend 

W rywalizacji play-off na pew-
no faworytami są ekipy z gór-
nej części tabeli. FutureNet Śląsk 

Wrocław zagra na wyjeździe 
z  Górnikiem Trans.eu Wałbrzych 
(8), Enea Astoria Bydgoszcz (2) 
jedzie do Poznania, Rawlplug 
Sokół Łańcut sprawdzi GKS Ty-
chy (6). Najciekawiej zapowiada 
się walka we Wrocławiu, gdzie 
STK Czarni Słupsk (4)  zagrają 
z WKK. Tu jest remis 1:1 i moż-
liwe, że w tej parze będzie aż pięć 
spotkań.   zł

 3. mecze ćwierćfi nałowe run-
dy play-off i ligi koszykówki mę-
skiej (2019.04.13): KS� Górnik�
trans.eu�Wałbrzych�(8)�–�WKS�Fu-
tureNet�Śląsk�Wrocław�(1).�s,�godz.�
17.00,� biofarm� basket� Poznań� (7)�
–�KK�enea�Astoria�bydgoszcz�(2),�
GKS�tychy�(6)�–�StK�rawlplug�So-
kół�łańcut�(3).�s,�godz.�18.00,�WKK�
Wrocław�(5)�–�StK�czarni�Słupsk�
(4).�s,�godz.�18.00.
9.� i� 10.� miejsce� (koniec� sezonu):�
KK� Jamalex� Polonia� 1912� leszno�
(9)�i�KS�Pogoń�Prudnik�(10).�
 3. mecze rundy play-out 
i ligi koszykówki męskiej 
(2019.04.13): KS�Księżak�Syntex�
łowicz� (14)� –� elektrobud-invest-
ment� zb� Pruszków� (13)� s,� godz.�
18.00.� SKK� Siedlce� (16)� –� muKS�
energa� Kotwica� Kołobrzeg� (11),�
AzS�AGh�Kraków�(15)�–�KKS�Po-
lfarmex�Kutno�(12).�s,�godz.�18.00.

W Łowiczu są naprawdę
mądrzy piłkarze
– wywiad z trenerem Pelikana Mykolą Dremliukiem. str. 37

Dobre wyniki
biegaczy w Łodzi,
Poznaniu i Strawczynie. str. 34

CZWARTek, 11 kWieTNiA:
 15.00�–�Stadion�oSir�im.�10�PP
w� łowiczu,� ul.� Jana� Pawła� ii� 3;�
XXV edycja Czwartków Lekko-
atletycznych;

PiąTek, 12 kWieTNiA:
 17.00� –� boisko� orlik� w� łowi-
czu,� ul.� bolimowska� 15/19b;� 2. 
kolejka skierniewicka ligi piłki 
nożnej okręgowej orlików e1: 
MukS Pelikan-2008 Łowicz – 
LkS Pogoń Bełchów; 
 17.45�–�boisko�orlik�w�Popowie,�
łowicz,�ul.�Poznańska�4;�2. kolej-
ka skierniewicka ligi piłki noż-
nej okręgowej orlików młod-
szych e2: MukS Pelikan-2009 
– ukS Soccer kids Łowicz;
 19.00� –� bar� maja� w� łowiczu,�
ul.� dworcowa� 8;� 31. edycja XX 
Otwartych Mistrzostw Łowicza 
w darcie 501 d.o.;

SOBOTA, 13 kWieTNiA:
 11.00� –� Stadion� w� łowiczu,�
ul.�Jana�Pawła� ii�3;�3. kolejka ii 
ligi wojewódzkiej piłki nożnej 
młodzików D1: MukS Peli-
kan-2006 – AP ukS Mazovia 
Tomaszów Maz.
 13.00�–�boisko�SP�nr�3�w�łowi-
czu,�ul.�Grunwaldzka�9;�2. kolejka 
skierniewickiej ligi piłki nożnej 
okr. żaków e1: ukS AP Cham-
pions-2008 Łowicz – GLkS 
Sierakowianka Sierakowice;
 13.30�–�Stadion�w�łowiczu,�ul.�
Jana�Pawła�ii�3;�2. kolejka ii ligi 
skierniewickiej okręgowej piłki 
nożnej młodzików młodszych 
D2: MukS Pelikan-2007 ii Ło-
wicz – GkS Olimpia Chąśno;
 18.00� –� hala� oSir� nr� 1� w� ło-
wiczu;� 3. mecz rundy play-out  
i ligi koszykówki męskiej: kS 
księżak Syntex – elektrobud-
-investment ZB Pruszków;

NieDZieLA, 14 kWieTNiA:
 10.00�–�hala�oSir�nr�1�w�łowi-
czu,�ul.�Jana�Pawła�ii�3;�18. kolej-
ka ii ligi tenisa stołowego męż-
czyzn: uMkS księżak ii Łowicz 
– MkS Rzgów;
 11.00�–�Stadion�w�łowiczu,�ul.�S.�
Starzyńskiego� 6/8;� 22. kolejka 
iV ligi piłki nożnej: kS Pelikan ii 
– MGukS Pogoń Zd. Wola;
 14.00�–�hala�oSir�nr�1�w�łowi-
czu,�ul.�Jana�Pawła�ii�3;�18. kolej-
ka ii ligi tenisa stołowego męż-
czyzn: uMkS księżak Łowicz 
– uLkS Moszczenica;
 15.00�–�Stadion�w�łowiczu,�ul.�
Jana�Pawła� ii�3;�3. kolejka i ligi 
skierniewickiej piłki nożnej 
okr. młodzików młodszych D2: 
MukS Pelikan-2007 Łowicz – 
RkS Mazovia Rawa Maz.;
 18.00� –� hala� oSir� nr� 1� w� ło-
wiczu,�ul.�Jana�Pawła� ii�3;�ew. 4 
mecz rundy play-out  i ligi ko-
szykówki męskiej: kS księżak 
Syntex Łowicz – elektrobud-in-
vestment ZB Pruszków.  Gogo


